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Αθήνα, σήµερα στις 21 Αυγούστου 2013, ηµέρα Τετάρτη και
ώρα 10.14’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου το Τµήµα Διακοπής Εργασιών της Βουλής (Α’ σύν-
θεση) για να συνεδριάσει υπό την προεδρία της ΣΤ’ Αντιπρο-
έδρου αυτής κ. ΜΑΡΙΑΣ ΚΟΛΛΙΑ- ΤΣΑΡΟΥΧΑ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, καλή σας µέρα. Αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 1-8-2013
εξουσιοδότηση του Τµήµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της Ζ’ συνεδριάσεώς του, της Πέµπτης 1ης
Αυγούστου 2013, σε ό,τι αφορά στην ψήφιση στο σύνολο των
σχεδίων νόµου:

α) «Απλούστευση διαδικασιών για την ενίσχυση της τουριστι-
κής επιχειρηµατικότητας, αναδιάρθρωση του Ελληνικού Οργα-
νισµού Τουρισµού και λοιπές διατάξεις».

β) «Αντιµετώπιση της Αυθαίρετης Δόµησης – Περιβαλλοντικό
Ισοζύγιο και άλλες διατάξεις».)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να σας ανακοι-
νώσω το δελτίο επίκαιρων ερωτήσεων της Πέµπτης 22 Αυγού-
στου 2013. 

ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ (Άρθρα 29 παράγραφος 1 και 130 πα-
ράγραφος 8 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 23/19-8-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Πέλλης της Νέας Δηµοκρατίας κ. Διονυσίου Σταµενίτη προς τους
Υπουργούς Εσωτερικών και Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλε-
κτρονικής Διακυβέρνησης, σχετικά µε τα προβλήµατα που προ-
έκυψαν στην καθηµερινότητα των πολιτών από την αναδιάρθρω-
ση των Δηµοσίων Υπηρεσιών.

2. Η µε αριθµό 22/19-8-2013 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
Β’ Αθηνών του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς – Ενωτι-
κού Κοινωνικού Μετώπου κ. Ειρήνης Δούρου προς τον Υπουργό
Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε τις επικείµενες απολύσεις στην
Εθνική Μετεωρολογική Υπηρεσία.

3. Η µε αριθµό 26/19-8-2013 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
Πέλλης του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Θεοδώρας
Τζάκρη προς τους Υπουργούς Εσωτερικών και Εργασίας, Κοινω-
νικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε τη χρηµατοδότηση
του προγράµµατος «Εναρµόνιση Οικογενειακής και Επαγγελµα-
τικής Ζωής» από αδιάθετους πόρους του ΕΣΠΑ.

4. Η µε αριθµό 20/19-8-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Επαµεινώνδα Μαριά
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη νοµιµότητα και τη
διαχείριση των κινδύνων των στεγαστικών δανείων συνδεδεµέ-
νων µε την ισοτιµία ευρώ\ελβετικού φράγκου (EURO/CHF) εν
όψει της ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών.

5. Η µε αριθµό 25/19-8-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή

Νοµού Αττικής του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Κα-
σιδιάρη προς τους Υπουργούς Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότη-
τας και Οικονοµικών, σχετικά µε τα ληξιπρόθεσµα στεγαστικά
δάνεια.

6. Η µε αριθµό 21/19-8-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ευβοίας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Δηµητρίου Αναγνω-
στάκη προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε τη βιοµηχανία
«ΛΑΡΚΟ». 

7. Η µε αριθµό 24/19-8-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Λαρίσης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Γεωργίου
Λαµπρούλη προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων,
σχετικά µε τις περικοπές σε έκτακτους και συµβασιούχους διδά-
σκοντες στα Πανεπιστήµια και στα Τεχνολογικά Εκπαιδευτικά
Ιδρύµατα της χώρας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια
διάταξη της 

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Μακεδονίας και Θράκης:
«Αντικατάσταση και συµπλήρωση διατάξεων για τη Ζώνη Καινο-
τοµίας Θεσσαλονίκης». 

Η Διάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε στη συνεδρίασή της,
της 1ης Αυγούστου 2013, τη συζήτηση του νοµοσχεδίου σε µία
µόνη συνεδρίαση.

Εποµένως στη σηµερινή συνεδρίαση θα πραγµατοποιηθεί ενι-
αία συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και των τροπολογιών
του νοµοσχεδίου.

Πριν δώσω το λόγο στον εισηγητή, έχουν ζητήσει το λόγο οι
δύο παριστάµενοι Υπουργοί για να κάνουν κάποιες νοµοτεχνικές
διορθώσεις.

Τον λόγο έχει ο Υπουργός Μακεδονίας και Θράκης κ. Καράο-
γλου. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ (Υπουργός Μακεδονίας και Θρά-
κης): Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα να καταθέσω τέσσερις νοµοτε-
χνικές βελτιώσεις, τέσσερις συγκεκριµένες προτάσεις, οι οποίες
παρακαλώ να πρωτοκολληθούν και να µοιραστούν στους συνα-
δέλφους. 

Παράλληλα, θα ήθελα να ανακοινώσω προς το Τµήµα µε την
έναρξη της διαδικασίας ότι οι δύο τροπολογίες που κατατέθηκαν
από τους συναδέλφους κ.κ. Ανδρέα Λοβέρδο, Χρήστο Αηδόνη,
Νίκο Σταυρογιάννη και Γιάννη Κουράκο, οι οποίες αφορούν το
θέµα των πλειστηριασµών, δεν θα γίνουν δεκτές, γιατί είναι ζή-
τηµα µείζονος σηµασίας. Είναι ένα ζήτηµα που η Κυβέρνηση µε-
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λετάει µε υπευθυνότητα και θα δώσει την πρέπουσα λύση στον
κατάλληλο χρόνο.

Ευχαριστώ. 

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Μακεδονίας και Θράκης κ. Θε-
όδωρος Καράογλου καταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερ-
θείσες νοµοτεχνικές βελτιώσεις, οι οποίες έχουν ως εξής: 

698 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

Ο Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιω-
µάτων κ. Αθανασίου έχει τον λόγο.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-
φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Θα ήθελα µε την άδεια
του Σώµατος να αναφερθώ λίγο στην τροπολογία αυτή που
αφορά την αποζηµίωση…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, µπορώ να έχω
τον λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Μισό λεπτό,
κύριε Λαφαζάνη. 

Κύριε Υπουργέ, σας έδωσα το λόγο για να κάνετε τις παρατη-
ρήσεις σας ή τις συµπληρώσεις σας. Αν όχι, θα αφήσετε παρα-
καλώ να γίνει αυτό, όταν θα έρθει η ώρα της συζήτησης της
τροπολογίας. Ας µην αρχίσουµε ανάποδα. 

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-
φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ωραία. Τότε θα µιλήσω
αργότερα, αφού ακούσουµε τους εισηγητές.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-
στώ, κύριε Υπουργέ.

Πριν δώσω το λόγο στον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο κ. Λα-
φαζάνη, θα ήθελα να σας ενηµερώσω ότι από την Κοινοβουλευ-
τική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ ορίζεται ως ειδικός αγορητής ο κ. Πάρις
Κουκουλόπουλος και ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος ο κ.
Κωνσταντίνος Τριαντάφυλλος. Από τους Ανεξάρτητους Έλληνες
ως ειδική αγορήτρια ορίζεται η κ. Γιαταγάνα Χρυσούλα-Μαρία
και ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος ο κ. Μαριάς Νότης.

Από τη Χρυσή Αυγή ειδικός αγορητής ορίζεται ο Βουλευτής
Α’ Θεσσαλονίκης κ. Αντώνης Γρέγος και Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. Παναγιώτης Ηλιόπουλος
και από τη Δηµοκρατική Αριστερά ορίζεται ειδικός αγορητής ο
Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. Πανούσης Ιωάννης και Κοινοβουλευτι-
κός Εκπρόσωπος ο Βουλευτής Αττικής κ. Οικονόµου Βασίλειος.
Από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας ορίζεται ειδικός αγορη-
τής ο Βουλευτής κ. Λαµπρούλης Γεώργιος και ως Κοινοβουλευ-
τικός Εκπρόσωπος η κ. Μανωλάκου Διαµάντω.

Κύριε Λαφαζάνη, έχετε τον λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, επαναλαµβάνε-

ται για πολλοστή φορά µία κατάσταση απαράδεκτη σ’ αυτήν την
Αίθουσα. Έχουµε ένα νοµοσχέδιο του Υπουργείου Μακεδονίας-
Θράκης και έρχονται «αεροπλανικά» τέσσερις υπουργικές τρο-
πολογίες, οι οποίες αφορούν σειρά Υπουργείων άσχετων µε την
ουσία και το περιεχόµενο του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου. 

Αυτή η διαδικασία, όπως θα ξέρετε πάρα πολύ καλά, δεν επι-
τρέπεται. Απαγορεύεται ρητά από το Σύνταγµα –ρητότατα από
το Σύνταγµα- έχουµε κάνει εδώ επανειληµµένες ενστάσεις επ’
αυτού του θέµατος και δεν υπήρξε ουσιαστικός αντίλογος.

Απαγορεύεται ρητά αυτή η διαδικασία από το Σύνταγµα. Απα-
γορεύεται από τον Κανονισµό της Βουλής. Είναι αδιανόητο η Κυ-
βέρνηση και οι συγκεκριµένοι Υπουργοί να επιµένουν σε αυτού
του είδους τις πρακτικές. Θα αποσύρετε, κύριοι, όλες τις διατά-
ξεις αυτές που φέρνετε ως τροπολογίες, οι οποίες δεν έχουν
καµµία συνάφεια µε το συζητούµενο νοµοσχέδιο. 

Αν θέλετε να τις εισαγάγετε, θα τις εισαγάγετε κανονικά αυτές
τις ρυθµίσεις. Και όταν λέµε κανονικά, εννοούµε ότι θα είναι εν-
ταγµένες σε νοµοσχέδιο, θα συζητούνται µε τις διαδικασίες που
επιτρέπει και επιβάλλει ο Κανονισµός, θα έχουµε ακρόαση φο-
ρέων, θα έχουµε επιτροπές, θα έχουµε και άλλα. Όχι, όµως, έτσι,
να έρχονται οι Υπουργοί την τελευταία στιγµή, όταν συζητάµε το
νοµοσχέδιο και επί της αρχής και επί των άρθρων, να έχουµε και
ένα λαθραίο νοµοσχέδιο µε τέσσερις τροπολογίες, οι οποίες έρ-
χονται χωρίς συζήτηση και κατά παράβαση του Κανονισµού.

Λοιπόν, κυρία Πρόεδρε, πρέπει κι εσείς –δεν το λέω προσω-
πικά, αλλά το Προεδρείο συλλογικά- να ενδιαφέρεστε για την τή-
ρηση του Κανονισµού, διότι σε αυτήν τη χώρα δεν τηρείται πλέον
τίποτα, δεν έχουµε Σύνταγµα, δεν έχουµε Κανονισµό, δεν έχουµε
θεσµούς. Το παν είναι η εκτελεστική εξουσία και θα έλεγα ότι το
παν είναι η σύµπηξη τρόικας και Κυβέρνησης, οι οποίοι αυθαιρε-
τούν και κάνουν ό,τι θέλουν σε αυτόν τον τόπο. Έχουν επιβάλει
ένα καθεστώς που µόνο δηµοκρατία δεν λέγεται. 

Σας καλούµε, κύριοι της Κυβέρνησης, να αποσύρετε αυτές τις
ρυθµίσεις και καλούµε και το Προεδρείο της Βουλής να εφαρ-
µόσει τα δέοντα κατά τον Κανονισµό και το Σύνταγµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Λαφαζάνη.

Σε ό,τι έχει να κάνει µε το Προεδρείο της Βουλής, ξέρετε ότι
και µέσα στη Διάσκεψη των Προέδρων έχει επανειληµµένα τεθεί
το θέµα και ο ίδιος ο κ. Μεϊµαράκης και όλοι µας συµφωνούµε
ότι δεν πρέπει να γίνεται αυτό, όµως, δυστυχώς είναι θέµα της
Κυβέρνησης να σέβεται και αυτή τις αρχές και τους θεσµούς και
τους κανονισµούς. 

Θα απαντήσουν οι Υπουργοί επί του θέµατος;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Έχουµε τέσσερα Υπουργεία,

κυρία Πρόεδρε. Έχουµε Υπουργείο Οικονοµικών, Υπουργείο Δη-
µόσιας Τάξης, Υπουργείο Εργασίας και Υπουργείο Δικαιοσύνης.
Πού είναι οι Υπουργοί;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Το γνωρίζω,
κύριε Λαφαζάνη. Είναι δυστυχώς η πρακτική αυτή η οποία τείνει
να γίνει θεσµός.

Ο κ. Καράογλου θα απαντήσει. Το Προεδρείο, όπως σας είπα
και το ξέρετε καλά κι εσείς που συµµετέχετε στη Διάσκεψη, ξέ-
ρετε τι θέση παίρνει κάθε φορά. 

Κύριε Καράογλου, έχετε τον λόγο.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ (Υπουργός Μακεδονίας και Θρά-

κης): Η Κυβέρνηση, κυρία Πρόεδρε, βεβαίως σέβεται και το Σύν-
ταγµα, το οποίο και υπάρχει και λειτουργεί και τον Κανονισµό
της Βουλής και γενικότερα όλους τους θεσµούς. Στην προκεί-
µενη περίπτωση, όµως, αναφερόµαστε σε τέσσερις τροπολογίες
οι οποίες είναι, όπως όλοι σας θα δείτε, επείγουσες. Είναι διαδι-
κασίες οι οποίες θα πρέπει να ολοκληρωθούν το συντοµότερο
δυνατό. Γι’ αυτόν το λόγο και κατατέθηκαν και νοµίζω ότι επί της
ουσίας ακόµη και ο ίδιος ο συνάδελφος που τοποθετήθηκε δεν
θα έχει διαφορετική άποψη.

Εποµένως επιµένουµε στη συζήτηση των τεσσάρων συγκεκρι-
µένων τροπολογιών.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

Τον λόγο έχει ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ευθύµιος
Καρανάσιος.

ΕΥΘΥΜΙΟΣ ΚΑΡΑΝΑΣΙΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε τα δεκα-

τέσσερα άρθρα του παρόντος νοµοθετήµατος, τα οποία συζη-
τήθηκαν διεξοδικά και εκτενώς στην αρµόδια επιτροπή, παρου-
σία όλων των αρµόδιων Υπουργών, καλούµαστε να θέσουµε σε
εφαρµογή ένα εξαιρετικά επείγον, έγκαιρο και απολύτως απα-
ραίτητο εργαλείο υλοποίησης της προσπάθειας για την εφαρ-
µογή µιας συγκεκριµένης εθνικής αναπτυξιακής πρότασης, µιας
ευέλικτης πρότασης η οποία θα συµβάλει στην απλούστευση των
διαδικασιών, στην αποσαφήνιση των εξουσιών που θα επιτρέ-
πουν την απρόσκοπτη, ταχύτερη και αποτελεσµατικότερη λει-
τουργία ενός αναπτυξιακού εργαλείου που θα προάγει το εθνικό
συµφέρον, τη Ζώνη Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης.

Η Ζώνη Καινοτοµίας είναι ο χώρος στον οποίο θα δίνεται η δυ-
νατότητα εγκατάστασης σε επιχειρήσεις υψηλής τεχνολογίας, οι
οποίες µέσα από σειρά συνεργιών θα µπορέσουν να παραγά-
γουν προϊόντα και υπηρεσίες υψηλής προστιθέµενης αξίας, που
ως επί το πλείστον θα είναι ανταγωνιστικές.

Το παρόν νοµοσχέδιο κινείται προς τη σωστή κατεύθυνση, κα-
θότι µε τις προτεινόµενες ρυθµίσεις του εν λόγω σχεδίου νόµου
για την αντικατάσταση και συµπλήρωση διατάξεων για τη Ζώνη
Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης διευθετούνται επείγοντα ζητήµατα
µέσω της βελτίωσης του θεσµικού πλαισίου λειτουργίας του
φορέα διαχείρισης της ανώνυµης εταιρείας «ΑΛΕΞΑΝΔΡΕΙΑ
ΖΩΝΗ ΚΑΙΝΟΤΟΜΙΑΣ», εντός του πλαισίου που θέτει ο ιδρυτικός
της νόµος 3489/2006, όπως τροποποιήθηκε από το ν. 4072/2012,
τα οποία χρίζουν άµεσης και αποφασιστικής αντιµετώπισης.

Πιο συγκεκριµένα, επιταχύνεται η ουσιώδης µείωση των απαι-
τούµενων υπουργικών υπογραφών για την έκδοση διοικητικών
πράξεων από τους αρµόδιους Υπουργούς κατ’ εξουσιοδότηση
του νόµου της Ζώνης Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης.

Με το άρθρο 3 ορίζεται ρητώς ότι η εταιρεία υπάγεται στην
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εποπτεία αποκλειστικά του Υπουργείου Μακεδονίας και Θράκης,
το οποίο είναι το κατ’ εξοχήν αρµόδιο για την έκδοση των απα-
ραίτητων διοικητικών πράξεων, που είναι απαραίτητη προϋπό-
θεση για την επίτευξη των σκοπών της εταιρείας, καθώς εξα-
σφαλίζεται η ευέλικτη, γρήγορη και αποτελεσµατική λειτουργία
αυτής υπό αµιγώς ιδιωτικοοικονοµικούς όρους, παράλληλα µε
την καλύτερη διαχείριση της Ζώνη Καινοτοµίας.

Με το άρθρο 6 επανεισάγεται η νοµοθετική εξουσιοδότηση για
την κατάργηση ενός ειδικού κανονισµού προµηθειών και παρο-
χής υπηρεσιών και την κατάρτιση ενός ειδικού κανονισµού εκτέ-
λεσης έργων, ώστε οι αντίστοιχες συµβάσεις που συνάπτει η
εταιρεία να ανατίθενται υπό καθεστώς αυξηµένης αποτελεσµα-
τικότητας και ευελιξίας, χωρίς την υποχρέωση συµµόρφωσης
προς τις διατάξεις που διέπουν τις αντίστοιχες κατηγορίες συµ-
βάσεων φορέων του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα.

Με το άρθρο 7, το άρθρο 8, το άρθρο 9 και το άρθρο 12 εξορ-
θολογίζεται ο τρόπος οργάνωσης και διοίκησης της Αλεξάν-
δρειας Ζώνης Καινοτοµίας και συµπιέζεται το λειτουργικό
κόστος, καθώς, επίσης, ενισχύεται η συµµετοχή της τοπικής κοι-
νωνίας στο εγχείρηµα µέσω της θεσµικής εκπροσώπησης φο-
ρέων έρευνας και παραγωγής, καθώς και φορέων αναπτυξιακού
σχεδιασµού στο Διοικητικό Συµβούλιο της Αλεξάνδρειας Ζώνης
Καινοτοµίας.

Ταυτόχρονα, µε στόχο την απλοποίηση και επιτάχυνση των
διαδικασιών σύναψης σύµβασης παροχής υπηρεσιών και προµή-
θειας αγαθών, καθώς και συµβάσεων εκτέλεσης έργων µε τρί-
τους, ο ιδρυτικός νοµοθέτης της Αλεξάνδρειας Ζώνης Καινο-
τοµίας προέβλεψε στο άρθρο 6 του ν. 3489�2006 τη θέσπιση
ενός ειδικού κανονισµού προµηθειών και παροχής υπηρεσιών. 

Για την περαιτέρω απλοποίηση, βελτιστοποίηση, αλλά και επι-
τάχυνση της λειτουργίας του διοικητικού συµβουλίου της εται-
ρείας, το οποίο κατέχει κοµβικό ρόλο στον προγραµµατισµό, στο
συντονισµό και την υλοποίηση του στρατηγικού σχεδίου και των
επιµέρους δράσεων αυτού, αλλά και στην εν γένει διοίκηση των
υποθέσεων της εταιρείας, τα µέλη του διοικητικού συµβουλίου,
συµπεριλαµβανοµένων του προέδρου και του διευθύνοντος συµ-
βούλου, διορίζονται µόνο µε απόφαση του εποπτεύοντος Υπουρ-
γού. 

Σχετικά µε το προσωπικό της εταιρείας, τροποποιείται το
άρθρο 8 του ν. 3489�2006, όπως τροποποιήθηκε µε το άρθρο 18
του ν. 4072�2012, ώστε να αποσαφηνιστούν θέµατα που αφο-
ρούν στη στελέχωση και στην υπηρεσιακή κατάσταση του προ-
σωπικού της εταιρείας, παρέχοντας αυξηµένη ευελιξία στο
διοικητικό συµβούλιο για την κάλυψη των αναγκών της εταιρείας
µε προσωπικό.

Σύµφωνα µε το άρθρο 11 του παρόντος νοµοσχεδίου αντικα-
θίσταται η παράγραφος 3 του άρθρου 12, έτσι ώστε να ορίζονται
εκτενέστερα τα κριτήρια εγκατάστασης καινοτόµων επιχειρή-
σεων εντός των θυλάκων υποδοχής καινοτόµων δραστηριοτή-
των, προκειµένου να συνάδουν µε τους στόχους της. 

Στο σύνολό τους οι ρυθµίσεις, οι οποίες περιλαµβάνονται στο
εν λόγω νοµοσχέδιο, τεκµηριώνουν επαρκώς τον προαναφερ-
θέντα χαρακτηρισµό ως ένα απολύτως απαραίτητο εργαλείο
υλοποίησης της προσπάθειας για την εφαρµογή µιας συγκεκρι-
µένης εθνικής αναπτυξιακής πρότασης, η οποία θα χαρακτηρί-
ζεται από περισσότερη ευελιξία, απλούστευση των διαδικασιών
και αποσαφήνιση των εξουσιών της, επιτρέποντάς της να λει-
τουργήσει ταχύτερα και αποτελεσµατικότερα.

Αξιοσηµείωτο είναι πως µε το παρόν νοµοσχέδιο λύνονται ορι-
στικά χρόνια ζητήµατα και δυσλειτουργίες της εταιρείας µε την
επωνυµία «Αλεξάνδρεια Ζώνη Καινοτοµίας Α.Ε.» µε θέσπιση ρυθ-
µίσεων, οι οποίες οδηγούν στην καλύτερη διαχείριση της Ζώνης
Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης.

Με τις προτεινόµενες ρυθµίσεις βελτιώνεται το θεσµικό πλαί-
σιο λειτουργίας της εταιρείας εντός των πλαισίων που θέτει ο
ιδρυτικός της νόµος, ο ν. 3589�2006, όπως αναδιατυπώθηκε µε
το ν. 4072�2012, όπου ρητώς ορίζεται ότι η «Αλεξάνδρεια Ζώνη
Καινοτοµίας Α.Ε.» λειτουργεί αποκλειστικά µε τους κανόνες της
ιδιωτικής οικονοµίας στο πλαίσιο των διατάξεων του ιδρυτικού
νόµου και του καταστατικού της, του κανονισµού της εσωτερικής
λειτουργίας αυτής και συµπληρωτικά των διατάξεων του κανονι-

σµού 2190/1920.
Λαµβανοµένων υπ’ όψιν των ανωτέρω, µε τις προτεινόµενες

ρυθµίσεις επιτυγχάνεται η απλούστευση, η αποσαφήνιση και η
βελτίωση του νοµικού και θεσµικού πλαισίου της Ζώνης Καινο-
τοµίας, καθώς και η επιτάχυνση της υλοποίησης του εγχειρήµα-
τος, παράλληλα µε την θέσπιση των κατάλληλων ασφαλιστικών
δικλίδων για τη χρηστή δηµοσιονοµική διαχείριση και τεχνοκρα-
τική διοίκηση και λειτουργία της εταιρείας.

Με στόχο την ταχύτερη λειτουργία και την καλύτερη ευελιξία
της εταιρείας, µε το παρόν νοµοσχέδιο µειώνονται σηµαντικά οι
απαιτούµενες υπογραφές για την έκδοση διοικητικών πράξεων
από τους αρµόδιους Υπουργούς κατ’ εξουσιοδότησιν του προ-
τεινόµενου νόµου.

Ειδικότερα, σύµφωνα µε το ισχύον νοµοθετικό καθεστώς ο
ορισµός των απαιτούµενων υπογραφών ανέρχεται σε σαράντα
επτά, ενώ σύµφωνα µε την προτεινόµενη ρύθµιση οι υπογραφές
µειώνονται στις τριάντα, γεγονός που φανερώνει τη µείωση της
γραφειοκρατίας, η οποία θα οδηγήσει στη βελτίωση των διαδι-
κασιών.

Με τις προτεινόµενες ρυθµίσεις ευνοείται η δηµιουργία και η
ανάπτυξη νέων επιχειρήσεων και κατά ταύτα εξασφαλίζεται η ενί-
σχυση της απασχόλησης µε τη δηµιουργία νέων άµεσων και έµ-
µεσων θέσεων εργασίας.

Επιπλέον, επιδιώκεται η υλοποίηση του σχεδίου της Ζώνης
Καινοτοµίας υπό συνθήκες αυξηµένης διαφάνειας, αξιοκρατικών
επιλογών και χρηστής οικονοµικής διαχείρισης, οι οποίες θα εξα-
σφαλιστούν µέσω ενός αντικειµενικού και ορθολογικού συστή-
µατος διοίκησης και ελέγχου, ενώ καθιερώνεται νέα προσέγγιση
στην επιλογή προσώπων και επενδυτικών στοιχείων. 

Τέλος, δίνεται η δυνατότητα στους πολίτες, στους επιχειρη-
µατίες και στους φορείς του οικοσυστήµατος καινοτοµίας να
υποβάλουν προτάσεις και ιδέες για την ανάπτυξη του εγχειρή-
µατος και να εµπλακούν σε κάθε είδους συνεργασίες και συνέρ-
γειες µε τους επενδυτές που θα εγκατασταθούν στη Ζώνη
Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης.

Φυσικά, δεν µπορούµε να παραλείψουµε το γεγονός πως το
προτεινόµενο σχέδιο νόµου δίνει προτεραιότητα σε ζητήµατα
πράσινης ανάπτυξης, ενεργειακής εξοικονόµησης και νέων τε-
χνολογιών αιχµής, όπως η βιοτεχνολογία, οι συνδυασµένες µε-
ταφορές κ.λπ..

Σε κάθε περίπτωση, καθίσταται σαφές πως η ανάγκη επιτάχυν-
σης της διαδικασίας προσέλκυσης άµεσων ξένων επενδύσεων
συνάδει απολύτως µε την ανάγκη της προστασίας του περιβάλ-
λοντος.

Συµπερασµατικά, το νέο νοµοθετικό πλαίσιο της Ζώνης Καινο-
τοµίας Θεσσαλονίκης, όπως θα αναµορφωθεί µέσω των προτει-
νόµενων ρυθµίσεων, συνάδει πλήρως µε τις αρχές, τους κανόνες
και τις βέλτιστες πρακτικές της βιώσιµης ανάπτυξης. 

Συνεπώς καταλήγουµε στο ότι το παρόν νοµοσχέδιο ανταπο-
κρίνεται πλήρως στην ανάγκη βελτίωσης, ευελιξίας, µείωσης της
γραφειοκρατίας και συντονισµού του υπάρχοντος θεσµικού, νο-
µοθετικού και κανονιστικού πλαισίου της Αλεξάνδρειας Ζώνης
Καινοτοµίας, ως φορέας υλοποίησης, στοχεύοντας στην άµεση
ενεργοποίηση και υλοποίηση του σκοπού της Ζώνης, στη δηµι-
ουργία πρόσφορου περιβάλλοντος επιχειρηµατικών ευκαιριών,
υπό καθεστώς διαφάνειας και αποτελεσµατικότητας, όπως επι-
τάσσει το δηµόσιο συµφέρον, στην αποποινικοποίηση της επι-
χειρηµατικότητας, στην απενοχοποίηση της ιδιωτικής πρωτο-
βουλίας, στη στήριξη κάθε προσπάθειας που θα συµβάλει στη
διαµόρφωση της νέας βόρειας Ελλάδας της εξέλιξης, της καινο-
τοµίας, της προόδου, της δηµιουργίας ίσων ευκαιριών για όλους.

Επιπροσθέτως οφείλουµε να εντοπίσουµε τη βασική και πα-
ράλληλα απαραίτητη προϋπόθεση για την απρόσκοπτη ολοκλή-
ρωση όλων όσων προαναφέραµε, που είναι η συνδροµή και η
συµβολή µε ρόλο όλων των φορέων της περιοχής σε αυτό το ιδι-
αίτερο αναπτυξιακό εγχείρηµα.

Το αποκαλώ «ιδιαίτερο αναπτυξιακό εγχείρηµα», διότι αυτό
το οποίο τώρα συζητάµε και αύριο θα έχει πετύχει, θα γνωρί-
ζουµε όλοι µας πως ήταν προϊόν πολύωρων διαβουλεύσεων, γό-
νιµων και εποικοδοµητικών αντιπαραθέσεων και διαφωνιών, αλλά
προπαντός αποτέλεσµα µίας συνεργασίας -αγαστής θα έλεγα-
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µε όλους τους τοπικούς και συναρµόδιους φορείς, µε απώτερο
σκοπό τη δηµιουργία µίας βόρειας Ελλάδας, την οποία και εγώ,
ως Βουλευτής Χαλκιδικής, οραµατίζοµαι να λειτουργεί ως δυνα-
µικός πρωτοπόρος της προσπάθειας για ανάκαµψη και ανάπτυξη
της ελληνικής οικονοµίας, µιας οικονοµίας εύρωστης, µίας οικο-
νοµίας απεξαρτηµένης από τα δανεικά, µίας οικονοµίας που
µέσα από την παραγωγική διαδικασία θα πατάσσει την ανεργία,
δηµιουργώντας νέες θέσεις εργασίας, τοποθετώντας στέρεες
βάσεις, γερά θεµέλια για ένα καλύτερο αύριο, για ένα αύριο που
θα δίνει ίσες δυνατότητες και ευκαιρίες σε όλους και ιδίως στους
νέους ανθρώπους, για ένα αύριο στο οποίο θέση και ρόλο ελπίζω
ότι θα έχουµε όλοι µας. 

Για να το πετύχουµε, όµως, αυτό οφείλουµε πρώτα να ανοί-
ξουµε το δρόµο για την καθιέρωση της περιοχής της Μακεδονίας
και της Θράκης ως διεθνώς αναγνωρισµένου κόµβου καινοτο-
µίας, ενός κόµβου ο οποίος θα ηγείται στην Νοτιοανατολική Ευ-
ρώπη, στον τοµέα της αξιοποίησης της επιστηµονικής γνώσης
για ανάπτυξη και παραγωγή καινοτόµων τεχνολογιών, προϊόντων
και υπηρεσιών µε θετικό αντίκτυπο στην ανάδειξη αναπτυξιακών
προτάσεων και πρωτοβουλιών.

Κλείνοντας, εισηγούµαι την ψήφιση του εν λόγω σχεδίου
νόµου και ταυτόχρονα θα ήθελα να τονίσω, ως Μακεδόνας Βου-
λευτής, πως η υπερψήφιση του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου
αποτελεί απαραίτητη προϋπόθεση για την απεµπλοκή της βό-
ρειας Ελλάδας από το µονόδροµο των ελλειµµάτων και τη
στροφή της στο δρόµο της ανάπτυξης. 

Αυτή είναι η βόρεια Ελλάδα που οραµατιζόµαστε, αυτή είναι
η βόρεια Ελλάδα που θέλουµε, αυτή είναι η βόρεια Ελλάδα που
επιδιώκουµε. Αυτό πρέπει να είναι το µέλλον το δικό µας, αλλά
κυρίως των παιδιών µας.

Αγαπητοί συνάδελφοι, σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε
κι εµείς, κύριε Καρανάσιε.

Τον λόγο έχει η κ. Ευαγγελία Αµµανατίδου, εισηγήτρια από το
ΣΥΡΙΖΑ-Ενωτικό Κοινωνικό Μέτωπο.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία
Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µε το νοµοσχέδιο «Αντικατά-
σταση και συµπλήρωση διατάξεων για τη Ζώνη Καινοτοµίας Θεσ-
σαλονίκης» ερχόµαστε να συζητήσουµε ακόµα µία φορά για την
επανεκκίνηση ενός έργου της Ζώνης Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης
που όλα αυτά τα χρόνια συνέδεσε το όνοµά του µε την αναξιο-
πιστία, την πλήρη αδιαφάνεια και τις «µαύρες» τρύπες.

Ο ιδρυτικός νόµος για τη Ζώνη Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης ψη-
φίστηκε το 2006 και έκτοτε η πορεία του έργου σηµαδεύτηκε
από αδράνεια αλλά και από µία σειρά µελανά σηµεία. 

Στις αρχές του 2009, παράγοντες της Ζώνης ισχυρίζονται σε
δηλώσεις τους ότι δόθηκαν 30 εκατοµµύρια ευρώ για τη µελέτη
στρατηγικού σχεδιασµού, η οποία είχε ανατεθεί σε εξωτερικούς
συµβούλους. Ουδέποτε δηµοσιοποιήθηκαν οι διαδικασίες µε τις
οποίες το Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης έδωσε τη µελέτη
σε εξωτερικούς συµβούλους, όπως ούτε το κόστος της µελέτης.
Ακόµα περισσότερο, αυτή η µελέτη δεν χρησιµοποιήθηκε ποτέ,
γιατί κρίθηκε ανεπαρκής από το Διοικητικό Συµβούλιο της Αλε-
ξάνδρειας Ζώνης Καινοτοµίας.

Το 2010 υπογράφηκε µνηµόνιο συνεργασίας µεταξύ φορέων
έρευνας και επιχειρηµατικότητας της πόλης, µε στόχο την προ-
ώθηση των στόχων της Ζώνης Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης και
πάλι µε όρους αδιαφανείς. 

Λίγους µήνες µετά θα παραιτηθεί ο τότε Διευθύνων Σύµβου-
λος κ. Αρζιµάνογλου, καταγγέλλοντας µεταξύ άλλων το ρόλο
των ιδιωτικών συµφερόντων, όπως οι ιδιωτικές θερµοκοιτίδες
επιχειρήσεων.

Από το 2007 που ιδρύθηκε η Αλεξάνδρεια Ζώνη Καινοτοµίας
µέχρι σήµερα θα δαπανηθούν εκατοµµύρια ευρώ για αµοιβές
ενός διοικητικού συµβουλίου σε µία εταιρεία που δεν παράγει
κανένα έργο.

Έξι χρόνια µετά την εκκίνηση του έργου, ούτε έχει ολοκληρω-
θεί ο στρατηγικός σχεδιασµός ούτε έχει οριστικοποιηθεί η χω-
ροθέτηση της Ζώνης και το έργο παραµένει πρακτικά ανενεργό.

Για όλα τα παραπάνω δεν έχει υπάρξει κανένας απολογισµός
από κανέναν αρµόδιο φορέα. Σήµερα, η Κυβέρνηση µας ζητά να
στηρίξουµε την επανεκκίνηση της Ζώνης Καινοτοµίας µε τα ίδια
εργαλεία, µε το ίδιο πλαίσιο, µε τις ίδιες προϋποθέσεις και ακρι-
βώς µε την ίδια λογική που έφεραν αυτό το αποτέλεσµα, το
οποίο κανένας βέβαια δεν τολµά να υπερασπιστεί.

Εδώ θα ήθελα να θυµίσω τη βιασύνη του Υπουργείου Μακε-
δονίας-Θράκης και του ίδιου του Υπουργού για την ψήφιση του
νοµοσχεδίου, καθώς όταν ζήτησα στην επιτροπή ως εισηγήτρια
επί της αρχής την ακρόαση φορέων, ώστε να έχουµε και τη γνώ-
µη των εµπλεκόµενων, η απάντηση του κυρίου Υπουργού ήταν
ότι δεν µας παίρνει ο χρόνος και πρέπει να ψηφιστεί στη Βουλή
µέσα στη δεύτερη εβδοµάδα του πρώτου Θερινού Τµήµατος, δη-
λαδή µέχρι τις 2 Αυγούστου, για να µπορέσουν να πληρωθούν
οι εργαζόµενοι της Ζώνης Καινοτοµίας. 

Σήµερα έχουµε 21 Αυγούστου, το συζητούµε στο Τµήµα και
µαζί έχετε φέρει και τέσσερις τροπολογίες, οι οποίες δεν έχουν
καµµία σχέση µε το σχέδιο νόµου που συζητούµε και πρέπει να
αποσυρθούν. Έχει αναφερθεί σ’ αυτό και ο Κοινοβουλευτικός
µας Εκπρόσωπος Παναγιώτης Λαφαζάνης.

Κύριε Υπουργέ, µας φέρατε και νοµοτεχνικές βελτιώσεις.
Μέσα σ’ αυτές αναφέρετε ότι στον τίτλο προστίθεται η φράση
«και άλλες διατάξεις». Αυτό το έχετε κάνει για να µπορέσετε να
δικαιολογήσετε αυτές τις τέσσερις τροπολογίες. 

Τελικά, αυτή η Κυβέρνηση δεν ενδιαφέρεται καθόλου ούτε για
τον Κανονισµό ούτε για το Σύνταγµα και θέλει να περνά και µέσα
σε Θερινό Τµήµα πράγµατα τα οποία δεν έχουν καµµία σχέση µ’
αυτό που συζητούµε. Άµεσα, λοιπόν, πρέπει να αποσυρθούν.

Την ίδια στιγµή, αυτή η ίδια Κυβέρνηση που λειτουργεί µ’
αυτόν τον τρόπο στο Κοινοβούλιο, ανοίγει πάλι το θέµα των πλει-
στηριασµών της πρώτης κατοικίας για να µην καταρρεύσει –
άκουσον, άκουσον- το τραπεζικό σύστηµα. Αυτό λέγεται «θρά-
σος», αν µη τι άλλο, τη στιγµή που η χώρα µας µε τις σκληρές
µνηµονιακές σας πολιτικές έχει καταντήσει χώρα των ανέργων
και θέλετε να την καταστήσετε και µία χώρα των αστέγων. Ήδη,
οι νεόπτωχοι και νεοάστεγοι Έλληνες αυξάνονται µε γεωµετρική
πρόοδο, τη στιγµή που τα µόνα χρήµατα που δίνετε ως στήριξη
είναι αυτά για τη διάσωση του τραπεζικού συστήµατος.

Ο ΣΥΡΙΖΑ δεν θα σας το επιτρέψει. Θα είναι απέναντί σας µαζί
µε όλη την κοινωνία, που την έχετε εξουθενώσει µε τα σκληρά
αντιλαϊκά µέτρα της λιτότητας. Γι’ αυτό να είστε σίγουροι. 

Θα επανέλθω στη συζήτηση, λέγοντας ότι το παρόν νοµοσχέ-
διο παραµένει σε ένα θολό πλαίσιο συντηρώντας σκοπίµως την
ασάφεια που επιτρέπει στους εκάστοτε Υπουργούς ή τοπάρχες
να δίνουν το αναπτυξιακό περιεχόµενο που εξυπηρετεί τους ίδι-
ους και κάποια ιδιωτικά συµφέροντα. Δεν λύνει κανένα από τα
προβλήµατα που προέκυψαν γύρω από τη Ζώνη Καινοτοµίας
Θεσσαλονίκης και δεν ορίζει καν τι είναι εν τέλει το έργο που τιτ-
λοφορείται Ζώνη Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης και που µας ζητά η
Κυβέρνηση να ψηφίσουµε.

Η Κυβέρνηση όταν µιλά για τη Ζώνη Καινοτοµίας Θεσσαλονί-
κης ισχυρίζεται ότι είναι ένα σύγχρονο εργαλείο επιστηµονικής,
τεχνολογικής και επιχειρηµατικής ανάπτυξης ολόκληρης της
χώρας, ένα µοναδικό εγχείρηµα στη Νοτιοανατολική Ευρώπη. Τι
ωραία που ακούγεται! Ωστόσο, όταν µιλάµε για έργα, αποφάσεις
και νοµοσχέδια, το ζητούµενο δεν είναι η καινοτοµία ως ιδέα,
αλλά η καινοτοµία ως χειροπιαστός παράγοντας ανάπτυξης. 

Στο νέο σχέδιο νόµου, όπως και στα προηγούµενα, δεν ορίζε-
ται πουθενά τι είναι καινοτοµία και τι είναι καινοτοµική δραστη-
ριότητα, ώστε να µπορούµε να ορίσουµε και τι θα περιλαµβάνει
η περιβόητη Ζώνη Καινοτοµίας και τι θα αξιολογηθεί ως καινο-
τοµική δραστηριότητα.

Το νοµοσχέδιο αναφέρει ότι θα εκπονηθεί ένας στρατηγικός
σχεδιασµός της Ζώνης Καινοτοµίας. Λέει ότι το Υπουργείο Μα-
κεδονίας και Θράκης θα οριοθετήσει θύλακες καινοτοµίας στο
άρθρο 10 και θα είναι υπεύθυνο για τις αδειοδοτήσεις των επι-
χειρήσεων, στο άρθρο 11, εντός των θυλάκων. Με τι κριτήρια και
σε ποια κατεύθυνση θα γίνουν όλα αυτά; 

Από την άλλη, ποια θα είναι τα κίνητρα και τα οφέλη για φορείς
και επιχειρήσεις που θα συµµετέχουν στη Ζώνη Καινοτοµίας;
Αυτά παραµένουν αναπάντητα γιατί η ασάφεια εξυπηρετεί συγ-
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κεκριµένες σκοπιµότητες. Ούτε στην επιτροπή πήραµε απαντή-
σεις. 

Είναι ήδη γνωστό ότι υπάρχουν διάφορες ελληνικές εταιρείες,
οι οποίες κατάφεραν να επιδοτηθούν µε ποσά ύψους αρκετών
εκατοµµυρίων ευρώ ως θερµοκοιτίδες καινοτοµίας και τεχνολο-
γίας. Είναι επίσης γνωστό ότι πολλές από τις υπάρχουσες δήθεν
θερµοκοιτίδες καινοτοµίας αποτελούν περισσότερο εταιρείες
real estate. 

Η Κυβέρνηση µε το νέο νοµοσχέδιο εκτός από τη βολική ασά-
φεια που συντηρεί, δεν επιλύει και κανένα από τα ζητήµατα που
προέκυψαν στη µακρά πορεία της Ζώνης Καινοτοµίας. 

Πρώτον και πολύ κύριο είναι ότι δεν υπάρχει καµµία απολύτως
πρόβλεψη για τη χρηµατοδότηση του έργου. Γενικώς προβλέπε-
ται από το νοµοσχέδιο ότι η Ζώνη Καινοτοµίας µπορεί να χρηµα-
τοδοτηθεί σχεδόν από παντού, όπως από το Πρόγραµµα Δηµο-
σίων Επενδύσεων, από το ΕΣΠΑ, από διεθνείς φορείς κ.ο.κ.. 

Ο Υπουργός Μακεδονίας Θράκης, κύριοι συνάδελφοι, όταν
ερωτήθηκε στην επιτροπή, ανέφερε ότι γενικώς υπάρχουν πολ-
λές ιδέες για διάφορα κοινοτικά προγράµµατα. Ωστόσο, το µόνο
χειροπιαστό στοιχείο είναι µια επαφή που είχε το Υπουργείο Μα-
κεδονίας και Θράκης µε την επιτροπή του προγράµµατος
«Jaspers», για να εισπράξει την αµέριστη συµπάθεια των στελε-
χών και την απάντηση ότι η Ζώνη Καινοτοµίας ως ανώριµο πρό-
γραµµα δεν µπορεί καν να υποβάλει αίτηση τώρα για το πρό-
γραµµα και πρέπει να περιµένει το 2014, το 2020 και αν ωριµάσει
αυτό το πρόγραµµα τότε το βλέπουµε. 

Πρώτον, συγκεκριµένος φάκελος που να προσδιορίζει µε ακρί-
βεια χρηµατοδοτικά εργαλεία δεν υπάρχει. Αν υπάρχει, προκαλώ
τον κύριο Υπουργό να µας το καταθέσει. 

Δεύτερον, παραµένει άλυτο το θέµα της χωροθέτησής της, το
οποίο είναι εξαιρετικά µείζον, καθώς χωρίς χωροθέτηση δεν
υπάρχει και ζώνη. Το 2012 εκδόθηκε η κοινή υπουργική απόφαση
οριοθέτησης της Ζώνης Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης, χωρίς
όµως, να έχουν εκδοθεί τα προεδρικά διατάγµατα για τον προσ-
διορισµό των θυλάκων υποδοχής καινοτοµικών δραστηριοτήτων. 

Τον Ιανουάριο του 2012 στην Ειδική Μόνιµη Επιτροπή της Βου-
λής ο Πρόεδρος της Ζώνης Καινοτοµίας κ. Ιακώβου είχε πει χα-
ρακτηριστικά: «Δεν µπορεί να οριοθετηθεί η Ζώνη αν δεν έχουν
οριοθετηθεί οι θύλακες». Ακόµα και τώρα, ένα χρόνο µετά την
ΚΥΑ και ενώ η Κυβέρνηση καταθέτει ολόκληρο νοµοσχέδιο, δεν
µας έχει φέρει την οριοθέτηση όχι όλων αλλά ούτε ενός θύλακα. 

Επιπλέον, στο παρόν νοµοσχέδιο στο άρθρο 10 ορίζεται ότι οι
θύλακες υποδοχής καινοτοµικών δραστηριοτήτων θα οριοθετη-
θούν µε πρόταση των Υπουργών Ανάπτυξης και Μακεδονίας
Θράκης. Εφόσον έχει ήδη υπάρξει η ΚΥΑ οριοθέτησης της
Ζώνης, θα πρέπει ή να αλλάξει η ΚΥΑ –για να έχει νόηµα η οριο-
θέτηση των θυλάκων- ή η οριοθέτηση των θυλάκων να προσαρ-
µοστεί στην ΚΥΑ, ακυρώνοντας όµως την αξία του προσδιο-
ρισµού των θυλάκων.

Τρίτο αλλά εξίσου σηµαντικό θέµα είναι η διοίκηση και η δια-
χείριση της Ζώνης Καινοτοµίας µε την οποία καταπιάνεται και το
σύνολο σχεδόν του σχεδίου νόµου. Φορέας διαχείρισης και υλο-
ποίησης της Ζώνης Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης είναι η «Αλεξάν-
δρεια Ζώνη Καινοτοµίας Α.Ε.». 

Η «Αλεξάνδρεια Ζώνη Καινοτοµίας Α.Ε.» είναι µια εταιρεία του
δηµοσίου η οποία κάθε άλλο παρά δηµόσιο χαρακτήρα έχει. Από
το άρθρο 3 ορίζεται, όπως και στους προηγούµενους νόµους του
2006 και του 2012, ότι λειτουργεί αποκλειστικά µε ιδιωτικοοικο-
νοµικά κριτήρια. Το παράδοξο µε την «Αλεξάνδρεια Ζώνη Καινο-
τοµίας Α.Ε.» είναι ότι είναι µια εταιρεία που από την ιδρυτική της
πράξη προβλέπεται η ιδιωτικοποίησή της. Γι’ αυτό, άλλωστε, συ-
στήνεται και µε τη µορφή της Α.Ε.. 

Το περίφηµο άρθρο 5 που υπήρχε και στους προηγούµενους
νόµους ορίζει ότι προβλέπεται η δυνατότητα µεταβίβασης των
µετοχών του δηµοσίου προς άλλο νοµικό πρόσωπο κατά προτί-
µηση, όπως λέει, ιδιωτικού δικαίου και µάλιστα σε τιµή που θα
καθορίζεται µε ΚΥΑ. Βεβαίως, η Κυβέρνηση αποστρέφεται οτι-
δήποτε δηµόσιο. Πώς χαρακτηρίζεται, όµως, µια επιχείρηση δη-
µόσια που έχει εξαρχής σκοπό να ιδιωτικοποιηθεί και λειτουργεί
µε ιδιωτικοοικονοµικά κριτήρια, αλλά όλες, µα όλες οι τελικές
αποφάσεις ορίζονται από έναν Υπουργό συνεπικουρούµενο µε-

ρικές φορές από κάποιον άλλο Υπουργό; Αυτό είναι η πεµπτου-
σία του νεοφιλελεύθερου δόγµατος, το οποίο υπηρετεί βεβαίως
και αυτή η Κυβέρνηση. Πρόκειται για επιχειρήσεις που λειτουρ-
γούν προς όφελος του ιδιωτικού κεφαλαίου µε κόστος του δη-
µοσίου και µε ρύθµιση κρατικών παραγόντων. Αυτό αναφέρεται
µέσα στο παρόν σχέδιο νόµου. 

Στο νεοφιλελεύθερο δόγµα και στις µνηµονιακές επιταγές
δίνει η Κυβέρνηση τα διαπιστευτήριά της ορίζοντας στο άρθρο
8 τις προσλήψεις προσωπικού. Ακόµα και εκεί δίνει τα διαπιστευ-
τήριά της. Εδώ τροποποιώντας το νόµο του 2006 που όριζε ότι
οι προσλήψεις θα γίνουν µε συµβάσεις ορισµένου ή αορίστου
χρόνου, το Υπουργείο περνάει όλες τις νέες µορφές ευέλικτης
κακοπληρωµένης εργασίας, όπως είναι ο δανεισµός εργαζοµέ-
νων, η µερική απασχόληση και τα µπλοκάκια. 

Παράλληλα, προβλέπονται και αποσπάσεις δηµοσίων υπαλλή-
λων για µια τριετία, γεγονός που σηµαίνει ότι µε το νέο καθεστώς
της κινητικότητας, η Κυβέρνηση θα µετακινήσει για µια τριετία
κάποιους δηµοσίους υπαλλήλους, των οποίων βέβαια η τύχη
πέρα της τριετίας στο σηµερινό καθεστώς είναι άγνωστη. 

Αντί, λοιπόν, για νέες θέσεις εργασίας για τους νέους επιστή-
µονες που διαφήµιζε η Κυβέρνηση, στην καλύτερη περίπτωση
θα εκµεταλλευθεί την κινητικότητα και οι όποιες νέες θέσεις ερ-
γασίας θα είναι οι γνωστές κακοπληρωµένες θέσεις που έχουν
σχέση µάλλον µε περιβάλλον ειδικής οικονοµικής ζώνης και όχι
µε ένα περιβάλλον ανάπτυξης της καινοτοµίας. 

Και έρχοµαι τώρα στο θέµα των οργάνων της διοίκησης. Το
σχέδιο νόµου ορίζει ουσιαστικά δύο όργανα, το διοικητικό συµ-
βούλιο και τη συµβουλευτική επιτροπή, ενώ ο Υπουργός Μακε-
δονίας και Θράκης διατηρεί την τελική έγκριση όλων των απο-
φάσεων. 

Από τη σύσταση του διοικητικού συµβουλίου, όπως αυτή ορί-
ζεται στο άρθρο 7, εκκωφαντική είναι η απουσία τόσο των φο-
ρέων των εργαζοµένων της πόλης, όπως είναι το Εργατικό Κέ-
ντρο Θεσσαλονίκης, όσο και των φορέων των επαγγελµατιών. 

Στη συµβουλευτική επιτροπή, όπως ορίζεται στο άρθρο 12, εκ-
προσωπούνται κάπως οι επαγγελµατίες, αλλά πάλι απουσιάζουν
παντελώς οι φορείς των εργαζοµένων, οι οποίοι για τον κύριο
Υπουργό µάλλον δεν είναι µέρος της τοπικής κοινωνίας που συµ-
µετέχει στη συµβουλευτική επιτροπή. Από τον τρόπο σύστασης
της συµβουλευτικής επιτροπής προκύπτει ένα παράλληλο διοι-
κητικό συµβούλιο. 

Επίσης, θα ήθελα να σηµειώσω ότι παραµένουν δύο σηµαντικά
«παραθυράκια» στη σύσταση αυτών των δύο οργάνων που επι-
τρέπουν στον εκάστοτε Υπουργό να ασκεί καθοριστική επιρροή.
Το πρώτο είναι ότι στο επταµελές διοικητικό συµβούλιο εφόσον
ο πρόεδρος και ο διευθύνων σύµβουλος είναι το ίδιο πρόσωπο,
ο Υπουργός µπορεί να διορίσει κατά βούληση το έβδοµο µέλος. 

Δεύτερον, στη σύσταση της συµβουλευτικής επιτροπής ο κύ-
ριος Υπουργός αφαίρεσε µεν την παράγραφο που έλεγε ότι ο
Υπουργός Μακεδονίας και Θράκης µπορεί να αλλάζει τη σύ-
σταση της επιτροπής εφόσον συντρέχει σπουδαίος λόγος, αλλά
δεν αφαίρεσε την παράγραφο 2 που ορίζει ότι τα µέλη της επι-
τροπής προέρχονται από την κοινωνία των πολιτών. Εφόσον τα
µέλη της επιτροπής προέρχονται από συγκεκριµένους φορείς
που ορίζονται στην παράγραφο 1, γιατί στην παράγραφο 2 µπαί-
νουν τα γενικά κριτήρια;

Εξάλλου, σε όλο το σχέδιο νόµου οι αρµοδιότητες του Υπουρ-
γού Μακεδονίας και Θράκης είναι εξαιρετικά ενισχυµένες. Όλες
οι ενέργειες του διοικητικού συµβουλίου πρέπει να λαµβάνουν
την έγκριση του Υπουργού, ενώ ο Υπουργός δίνει και την τελική
έγκριση για το στρατηγικό σχέδιο, την οριοθέτηση της Ζώνης και
τη χωροθέτηση των θυλάκων υποδοχής καινοτόµων δραστηριο-
τήτων. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η Κυβέρνηση έφερε ένα νοµο-
σχέδιο που η µόνη λειτουργία που µπορεί να αναπτύξει είναι να
δηµιουργήσει ένα νέο πλαίσιο πελατειακών σχέσεων και ένα νέο
πεδίο που θα µπορούν να κάνουν πλιάτσικο στις υποδοµές και
στις δηµόσιες ή κοινοτικές ενισχύσεις ντόπια και ξένα ιδιωτικά
συµφέροντα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)
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Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Είναι ένα νοµοσχέδιο που συγκροτεί µία δηµόσια εταιρεία, που

το δηµόσιο αναλαµβάνει να την προστατεύσει από κάθε δηµόσιο
έλεγχο, να την εξοπλίσει µε φθηνό και απροστάτευτο εργατικό
δυναµικό και να την παραδώσει στο µεγάλο ιδιωτικό κεφάλαιο
για να αναπτύξει το ίδιο οποιαδήποτε επιχειρηµατική δραστηριό-
τητα το βολεύει. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ είναι υπέρ της ανάπτυξης της καινοτοµίας και υπέρ
της αποκέντρωσης της παραγωγικής δραστηριότητας, το νοµο-
σχέδιο ωστόσο δεν έχει καµµία σχέση ούτε µε την πρώτη ούτε
µε τη δεύτερη. 

Καταψηφίζουµε επί της αρχής και επί του συνόλου το συγκε-
κριµένο σχέδιο νόµου και τα υπόλοιπα θα τα πω στη δευτερολο-
γία µου, αφού ακούσω και τον κύριο Υπουργό.  

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κυρία Αµµανατίδου.

Τον λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του ΠΑΣΟΚ κ. Παρασκευάς
Κουκουλόπουλος.

ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Έχουµε και δευτερολογίες,
κυρία Πρόεδρε; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Έχουµε. 
Ορίστε, κύριε Κουκουλόπουλε, έχετε τον λόγο.
ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο εισηγητής της Πλειοψηφίας

ανέλυσε, νοµίζω, µε επάρκεια το περιεχόµενο του νοµοσχεδίου,
το οποίο και εµείς έχουµε κάνει σαφές από τη συζήτηση στην
επιτροπή ότι το στηρίζουµε και θα αποφύγω έτσι επανάληψη θέ-
σεων που ακούστηκαν ήδη, µιας και υπάρχει µια συµφωνία γενι-
κότερα µε αυτά. 

Επίσης, ο εισηγητής µας που σήµερα απουσιάζει και τον αντι-
καθιστώ, ο συνάδελφος κ. Δήµας, τοποθετήθηκε µε επάρκεια
στην επιτροπή. Κυρίως στην επιτροπή η βασική τροπολογία που
αφορούσε τον ορισµό για τις αντικαταστάσεις των µελών του δι-
οικητικού συµβουλίου που είχαµε ζητήσει να βελτιωθεί ως διά-
ταξη, έχει ήδη βελτιωθεί από τον κύριο Υπουργό. Έτσι, λοιπόν,
δηλώνω προκαταβολικά ότι από τη µεριά του ΠΑΣΟΚ στηρίζουµε
και ψηφίζουµε το νοµοσχέδιο. 

Θέλω, όµως, να αξιοποιήσω τη δυνατότητα αυτή που µου δί-
νεται µιλώντας επί της αρχής του νοµοσχεδίου σήµερα και να
κάνω µία παρέµβαση επί της ουσίας γιατί, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αν δεν καταλάβουµε τι µας συµβαίνει, δεν νοµίζω ότι
θα µπορέσουµε να δώσουµε ποτέ αξιόπιστες απαντήσεις για την
έξοδο της χώρας από την κρίση. 

Άκουσα µε ενδιαφέρον και στην επιτροπή και στο Τµήµα την
εισηγήτρια της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, που κατέχει το θέµα
βέβαια, προερχόµενη και από την περιοχή της Θεσσαλονίκης,
αλλά θα µου επιτρέψει η αγαπητή συνάδελφος που τη γνωρίζω
χρόνια και την εκτιµώ να διαφωνήσω ολότελα µε την οπτική της. 

Συµφωνώ απόλυτα ότι χρειάζεται απολογισµός για το τι έχει
γίνει από το 2006 µέχρι σήµερα στη Ζώνη Καινοτοµίας, αλλά πι-
στεύω ότι στη Βουλή των Ελλήνων πρέπει να κάνουµε πρώτα απ’
όλα έναν άλλο απολογισµό, για να δούµε εάν χρειάζεται Ζώνη
Καινοτοµίας, τι ρόλο έχει και πού πρέπει να χωροθετηθεί. Αυτά
είναι τα κεντρικά ζητήµατα που πρέπει να απαντήσει η Εθνική Αν-
τιπροσωπεία, για να τοποθετηθεί στη συνέχεια µε σαφήνεια και
στο συγκεκριµένο νοµοθέτηµα. 

Υπάρχει πρόβληµα µε την καινοτοµία; Αυτός είναι ο απολογι-
σµός, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Υπάρχει πρόβληµα µε την
καινοτοµία στην Ελλάδα; Η Ελλάδα είναι σήµερα στην ενενηκο-
στή θέση από τις χώρες του ΟΟΣΑ ως προς την ανταγωνιστικό-
τητα και είναι στην εκατοστή εικοστή ένατη θέση από εκατόν
σαράντα δύο χώρες σε ό,τι αφορά τη δαπάνη για έρευνα, τεχνο-
λογία και καινοτοµία. Είµαστε περήφανοι γι’ αυτό; Δεν µας δια-
κρίνει, ούτε εµένα προσωπικά βέβαια, αριθµολαγνεία και λαγνεία
κατάταξης σε διάφορους πίνακες, ωστόσο η τροµακτική υστέ-
ρηση της χώρας, η απόστασή της από τη νεωτερικότητα -και η
καινοτοµία, η τεχνολογία και η έρευνα είναι νεωτερικότητα- είναι
ουσιαστικά και η καρδιά του προβλήµατος της χώρας. 

Εάν η χώρα είχε µία οικονοµία πολύ πιο νεωτερική, πολύ πιο

εξωστρεφή, µε πολύ µικρότερο κόστος για τους εργαζόµενους,
θα µπορούσαµε να είχαµε ξεπεράσει γρήγορα την κρίση. Αυτό
θα γινόταν, αν είχαµε πραγµατικά µία οικονοµία εξωστρεφή. Δη-
λαδή, το πρόβληµα της χαµηλής ανταγωνιστικότητας της οικο-
νοµίας είναι και ο πυρήνας του προβλήµατος, που ταλανίζει τη
χώρα, αν θέλουµε να πούµε τα πράγµατα µε το όνοµά τους. 

Έχουµε βελτιώσει θεαµατικά το ισοζύγιο πληρωµών, στο
οποίο και αποτυπώνεται το πρόβληµα της χαµηλής ανταγωνιστι-
κότητας της χώρας, µε ποιον τρόπο, όµως; Με δραµατικές περι-
κοπές, που έχουν οδηγήσει σε µείωση της κατανάλωσης εισα-
γόµενων προϊόντων, και όχι βέβαια τόσο µε θεαµατική αύξηση
εξαγωγών, διότι είναι πολύ χαµηλές οι επιδόσεις στην εξωστρέ-
φεια. Και είναι χαµηλές οι επιδόσεις στην εξωστρέφεια, ακριβώς
γιατί είναι χαµηλές οι επιδόσεις της εθνικής οικονοµίας στην τε-
χνολογία και στην έρευνα. Και τα πράγµατα είναι ακόµα πιο δυ-
σάρεστα, εάν θελήσουµε να µπούµε πιο µέσα στο πρόβληµα. 

Δυστυχώς –και έρχοµαι στο δεύτερο σηµείο- τα διαθέσιµα
στοιχεία λένε ότι ο ιδιωτικός τοµέας και συγκεκριµένα η βιοµη-
χανία µας µετά βίας αγγίζει το 30% της συνολικής δαπάνης για
έρευνα και τεχνολογία στην Ελλάδα. Το 70% είναι σταθερά δη-
µόσια δαπάνη. Το 50% είναι δαπάνη που διακινείται µέσω των εκ-
παιδευτικών ιδρυµάτων της χώρας: των ΑΕΙ και των ΤΕΙ. 

Τρίτη διάσταση και παράµετρος σε ό, τι αφορά την καινοτοµία,
την έρευνα και την τεχνολογία: Η διάχυση ανά περιφέρεια της
χώρας είναι δραµατική. Το 58% της δαπάνης είναι στην Αττική,
το 18% είναι στην κεντρική Μακεδονία –µιλάω για τη συνολική
πλέον δαπάνη, δηµόσια και ιδιωτική- και στις άλλες περιφέρειες
οι επιδόσεις είναι πενιχρότατες. 

Πολύ χαµηλή, λοιπόν, είναι η διάχυση σε ό,τι αφορά την και-
νοτοµία, την τεχνολογία και την εξωστρέφεια, κύριοι συνάδελ-
φοι. Αυτά είναι τα προβλήµατα που έχει η χώρα. Θέλω να µιλή-
σουµε για τα προβλήµατα της χώρας.

Και, τέλος –το άφησα τελευταίο, ενώ είναι εξίσου σηµαντικό-
πιστεύω, κύριε Υπουργέ, ότι εδώ µπορούµε να θεµελιώσουµε, αν
θέλετε, µία πρώτη σταθερά για το ρόλο της Αλεξάνδρειας Ζώνης
Καινοτοµίας, που ορθά φυσικά νοµοθετείται µε το παρόν νοµο-
σχέδιο σήµερα. Ένα τέταρτο, λοιπόν, πολύ συγκεκριµένο πρό-
βληµα είναι αυτό που οι ερευνητές ονοµάζουν «Κοιλάδα του
Θανάτου». Ότι, δηλαδή, στην Ελλάδα ένα επίσης µεγάλο πρό-
βληµα είναι ότι η συγκεκριµένη δαπάνη, µικρή ή µεγάλη –είπα
πού βρισκόµαστε στην παγκόσµια κατάταξη- γίνεται ακόµα µι-
κρότερη ως προς το αποτέλεσµα, γιατί υπάρχει τροµακτικό πρό-
βληµα. Τα αποτελέσµατα που υπάρχουν στον τοµέα της καινο-
τοµίας, κυρίως στα εκπαιδευτικά ιδρύµατα, δεν περνάνε στην πα-
ραγωγή, δεν παράγουν αποτέλεσµα. Δεν είµαστε ικανοί να κά-
νουµε αυτές τις απαραίτητες ενέργειες, έτσι ώστε η πατέντα, η
έρευνα, κάτι που βρήκε ένας ερευνητής, στο τέλος να γίνει και
παραγωγική δραστηριότητα. Είναι δραµατικές οι επιδόσεις της
χώρας σε αυτόν τον τοµέα. Έτσι, ως αποτέλεσµα έχουµε την
εκατοστή εικοστή ένατη θέση στις εκατόν σαράντα δύο χώρες. 

Άρα πρόβληµα µε την καινοτοµία υπάρχει. Η χαµηλή επίδοση
της χώρας στην καινοτοµία αφορά το κεντρικό πρόβληµα της ελ-
ληνικής οικονοµίας, που είναι η χαµηλή ανταγωνιστικότητά της,
και άρα πρέπει να κινητοποιηθούµε. Πρέπει ή δεν πρέπει να
υπάρξει δηµόσια παρέµβαση από την ελληνική πολιτεία; Φυσικά
και πρέπει.

Υπήρχε, λοιπόν, ένα εργαλείο, που ορθά το ξαναβάζει το ελ-
ληνικό κράτος σε κίνηση: Πρόκειται για την Αλεξάνδρεια Ζώνη
Καινοτοµίας. Υπάρχει ζήτηµα µε τη χωροθέτηση; Προφανώς. Νο-
µίζω ότι δεν διαφωνεί κανένας µε αυτό, ούτε και η Αξιωµατική
Αντιπολίτευση που το καταψηφίζει. Φαντάζοµαι ότι δεν διαφωνεί
µε το ότι η Ζώνη Καινοτοµίας χωροθετείται στη Θεσσαλονίκη.
Και δεν οµιλώ ως Μακεδών. Μακεδόνας είµαι φυσικά –δεν το αρ-
νούµαι- και είµαι υπερήφανος γι’ αυτό. Όµως, εν πάση περιπτώ-
σει, νοµίζω ότι ως προς τη χωροθέτηση, η Θεσσαλονίκη είναι
ένας φυσικός χώρος χωροθέτησης για πολύ συγκεκριµένους λό-
γους.

Πρώτον, διότι δεν µπορεί να γίνονται όλα στην Αθήνα. Το ζή-
τηµα της υπερσυγκέντρωσης πλούτου, δύναµης και ανθρώπων
σε ένα σηµείο στην Ελλάδα είναι βασικό πρόβληµα της χώρας
και δεν µπορεί να επιτείνουµε αυτό το πρόβληµα. 
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Δεύτερον, η Θεσσαλονίκη έχει το κρίσιµο µέγεθος σε ό,τι
αφορά τον ανθρώπινο παράγοντα που είναι ο καταλύτης στην
έρευνα και την καινοτοµία, γιατί έχει το µεγαλύτερο πανεπιστή-
µιο της χώρας, το Αριστοτέλειο. Αναφέρθηκα ήδη στο πόσο ση-
µαντική είναι η συνεισφορά των στελεχών των πανεπιστηµιακών
ιδρυµάτων στον τοµέα της έρευνας και τεχνολογίας. Έχει, λοι-
πόν, το κρίσιµο ανθρώπινο δυναµικό. Από εκεί και πέρα, η κεν-
τρική Μακεδονία έχει και αξιόλογες επιδόσεις ως περιφέρεια και
ειδικότερα η Θεσσαλονίκη.

Τέλος, βέβαια, αν έχει µία σηµασία όλη αυτή η πρωτοβουλία
που παίρνουµε, είναι γιατί έχει να κάνει και µε το ζήτηµα της «κοι-
λάδας του θανάτου». Μίλησα ήδη για το θέµα και θα επανέλθω,
κύριε Υπουργέ. 

Το δεύτερο έχει να κάνει µε τη διάχυση σε όλη τη χώρα και το
τρίτο µε την εξωστρέφεια και τη διάχυση στις άλλες χώρες της
Νοτιοανατολικής Ευρώπης. Η λογική των ανοικτών συνόρων µε
την οποία είµαστε υποχρεωµένοι να κινούµαστε από εδώ και
πέρα –εδώ και χρόνια, δηλαδή, όχι από σήµερα, αλλά από τότε
που στα σύνορα διαµορφώθηκαν άλλες καταστάσεις- καθιστά
υποχρεωτικά χώρο πρώτης προτεραιότητας για τέτοιου τύπου
αναπτυξιακές επιλογές όλο τον άξονα Ηπείρου- Μακεδονίας-
Θράκης που έχει και τα χερσαία σύνορα της χώρας, µε το Βορρά
και την Ανατολή, για λόγους που είναι προφανείς και νοµίζω ότι
δεν χρειάζεται να αναλύσω.

Στέκοµαι λοιπόν, κύριε Υπουργέ, και θέλω να πω το εξής, ότι
εµάς δεν µας απασχολεί τόσο εάν θα ορίζεται έτσι ή διαφορετικά
το διοικητικό συµβούλιο. Στο κάτω-κάτω, µε τις βελτιώσεις που
έχουν γίνει, όπως πολύ σωστά είχατε πει, κύριε Υπουργέ, στη
δεύτερη ανάγνωση του νοµοσχεδίου, ο Υπουργός Μακεδονίας-
Θράκης ορίζει τελικά τον πρόεδρο. Ο διευθύνων σύµβουλος
είναι µε διαγωνισµό και κριτήρια και όλα τα υπόλοιπα µέλη είναι
θεσµικοί. Δηλαδή, θεσµοί ονοµάζονται και οι θεσµοί αποφασί-
ζουν ποιον ή ποια θα προτείνουν να στελεχώσει το συγκεκριµένο
διοικητικό συµβούλιο. Δεν υπάρχει, λοιπόν, ένα τέτοιο θέµα όπως
κακώς νοµίζω ότι απασχόλησε ιδιαίτερα στην πρώτη συνεδρίαση
πάρα πολλούς συναδέλφους. Δεν είναι, λοιπόν, αυτά τα προβλή-
µατα.

Εκεί όπου σαφώς πρέπει µέχρι ενός σηµείου να έχει το Υπουρ-
γείο ρόλο, µέχρι να µπει το «νερό στο αυλάκι» -να το πω απλά,
κύριε Υπουργέ- είναι, κατά τη γνώµη µου, ως προς αυτά τα τρία
σηµεία για τα οποία µίλησα. Να ξεκινήσω αντίστροφα. 

Το πρώτο είναι να εξασφαλίσουµε αυτό το κέντρο να αποκτή-
σει διακριτότητα, όνοµα και αξιοπιστία σε όλο το χώρο της Νο-
τιοανατολικής Ευρώπης.

Ο δεύτερος στόχος είναι ό,τι συµπυκνώνει και συλλέγει ως
πληροφορία να βρει τρόπο να το διαχέει στις περιφέρειες της
χώρας που έχουν πολύ χαµηλές επιδόσεις. Και αυτό διότι πρέπει
να ενισχύσουµε έτσι την ισόρροπη περιφερειακή ανάπτυξη.

Το τρίτο και πιο σηµαντικό σηµείο κινητοποίησης της Αλεξάν-
δρειας Ζώνης Καινοτοµίας, κατά τη γνώµη µας, είναι αυτό στο
οποίο έχω αναφερθεί ήδη δύο φορές και θέλω να µείνω, γιατί
είναι και το κεντρικό πρόβληµα. Θα καταθέσω και συγκεκριµένα
στοιχεία, αλλά όπως ήδη είπα -δεν θέλω να σας κουράσω µε
αριθµούς-  ένα πολύ µεγάλο πρόβληµα στην υπάρχουσα κατά-
σταση, στον τοµέα έρευνας, καινοτοµίας, τεχνολογίας στην Ελ-
λάδα είναι το ότι πάρα πολλές καινοτόµες πραγµατικά ιδέες,
βραβευµένες πολλές φορές διεθνώς, δεν µπορούν να φτάσουν
στο αποτέλεσµα. Οι ερευνητές –το επαναλαµβάνω για δεύτερη
φορά- ονοµάζουν αυτό το φαινόµενο «κοιλάδα του θανάτου».
Δεν µπορεί, δηλαδή, να βγει στην παραγωγή. 

Αυτό είναι ένα διαρθρωτικό πρόβληµα στο συγκεκριµένο
τοµέα και πιστεύω ότι εκεί πρέπει να δώσετε όλες τις δυνάµεις
εσείς και τα στελέχη του Υπουργείου, κύριε Υπουργέ, έτσι ώστε
η Αλεξάνδρεια Ζώνη Καινοτοµίας να µη διανύσει το βίο της τους
επόµενους µήνες, τα επόµενα χρόνια, διευθετώντας µόνο ζητή-
µατα που έχουν να κάνουν µε εκτάσεις, µε το ένα, µε το άλλο,
µε το ποιος θα µπει εδώ, ποιος θα µπει παραπέρα, σε µια θερ-
µοκοιτίδα ή οτιδήποτε άλλο. Να προσπαθήσουµε να υπάρξει µία
απαραίτητη συνέργεια. Γιατί το ζήτηµα της συνέργειας µεταξύ
φυσικών προσώπων, νοµικών προσώπων δηµόσιου και ιδιωτικού
τοµέα πολλές φορές µοιάζει όχι απλά σαν µια παθογένεια, αλλά

εµφανίζεται να είναι αξεπέραστο πρόβληµα. Το πρόβληµα που
έχουµε στην Ελλάδα ως Έλληνες, ως χώρα, ως κοινωνία, ως πα-
ραγωγική δοµή στη συνεργασία και στη συνέργεια είναι τερά-
στιο.

Σε αυτό το σηµείο πιστεύω ότι πρέπει να εστιαστούν κατά
κύριο λόγο και οι δικές σας προσπάθειες, κύριε Υπουργέ, αλλά
και του διοικητικού συµβουλίου που πρόκειται να ορίσετε, έτσι
ώστε να δούµε αποτελέσµατα. Φυσικά και έχουν τη σηµασία
τους όλα τα θέµατα απολογισµού τής µέχρι τώρα πορείας της
Αλεξάνδρειας Ζώνης Καινοτοµίας. Πιστεύω, όµως πολύ καθαρά
–κι αυτό προσπάθησα να πω µιλώντας επί της αρχής- ότι η πρό-
κληση είναι πολύ µεγαλύτερη ενός άλλου απολογισµού ο οποίος
πρέπει όµως να µας κινητοποιήσει. Οι πολύ χαµηλές επιδόσεις
της χώρας στην ανταγωνιστικότητα, στην καινοτοµία, στην έρευ-
να, στην τεχνολογία είναι κεντρικό ζήτηµα που πρέπει να ξεπε-
ράσουµε, αν θέλουµε να δώσουµε πειστικές απαντήσεις για την
έξοδο από την κρίση, για να είµαστε ειλικρινείς και όχι να διαγ-
κωνιζόµαστε από το Βήµα της Βουλής για το ποιος είναι περισ-
σότερο ή λιγότερο φιλολαϊκός. 

Όλοι έχουµε τις ευαισθησίες µας. Νοµίζω ότι σε κάθε ευκαιρία
ο καθένας από εµάς και όλοι µαζί το αποδεικνύουµε. Δεν θα κρι-
θούµε εκεί από τους πολίτες. Αλλού θα κριθούµε. 

Πιστεύω ότι η Αλεξάνδρεια Ζώνη Καινοτοµίας είναι µια καλή
αφορµή για να πάνε τα πράγµατα µπροστά. Γι’ αυτό στηρίζουµε
και ψηφίζουµε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Κουκουλόπουλε. 

Τον λόγο έχει τώρα η ειδική αγορήτρια των Ανεξάρτητων Ελ-
λήνων, κυρία Χρυσούλα Γιαταγάνα.

ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Κυρία Πρόεδρε, αγαπητοί
συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, είναι ευχής έργο που σήµερα συνε-
δριάζει η Βουλή των Ελλήνων για να συζητήσει και να προβλη-
µατιστεί για το θέµα των προκλήσεων των Αλβανών που αυτήν
τη στιγµή κλιµακώνονται εις βάρος του Ελληνισµού και της Χρι-
στιανοσύνης. Τρεις µόλις µέρες µετά από τα επεισόδια που ση-
µειώθηκαν στον Ιερό Ναό της Θεοτόκου στην Πρεµετή σε βάρος
κληρικών και πιστών από δυνάµεις ιδιωτικής αστυνοµίας, είχαµε
χθες και νέα παρέµβασή τους που έγινε κατ’ εντολήν του δήµου,
µάλιστα, σύµφωνα µε πλήθος δηµοσιευµάτων. Όπως θα είδατε
στις τηλεοράσεις, πέταγαν το ιερό δισκοπότηρο και εικόνες της
Θεοτόκου σαν σκουπίδια µέσα σε ένα αυτοκίνητο. Αν είχε πετα-
χτεί ένα Κοράνι κατ’ αυτόν τον τρόπο σήµερα θα καιγόταν από
τους µουσουλµάνους όλη η υφήλιος. Εµείς τι κάναµε; Μέχρι
στιγµής δεν είδα κανέναν από τους συναδέλφους να τοποθετη-
θεί επί του θέµατος αυτού. 

Εδώ δράττοµαι αυτής της ευκαιρίας για να υπενθυµίσω στον
Υπουργό Εξωτερικών και σε όλους εσάς ότι οι όροι της αµοιβαι-
ότητος και οι όροι των αντιποίνων καθιερώνονται ως θεµιτοί από
το Διεθνές Δίκαιο. Ζητώ, λοιπόν, από την ελληνική Κυβέρνηση να
λάβει µέτρα κι όχι να γίνονται χλιαρές δηλώσεις πρώτα του Γραµ-
µατέα του Υπουργείου και στη συνέχεια µια χλιαρότητα δήλωση
προς την Πρεσβεία. Τέλος πάντων, αυτή η πολιτική της καλής
γειτονίας που καθιερώθηκε επί ΠΑΣΟΚ, από τον Σηµίτη και η
οποία εξακολουθεί να εφαρµόζεται µέχρι σήµερα, δεν συνάδει
µε την έννοια της αµοιβαιότητος όταν οι υποτιθέµενοι φίλοι και
γείτονες Αλβανοί, Τούρκοι και Σκοπιανοί ενεργούν κατ’ αυτόν
τον τρόπο. Ζητώ, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, να τοποθετηθείτε έστω
και επ’ ολίγον επ’ αυτού του θέµατος.

Τώρα εισέρχοµαι στο θέµα του σηµερινού νοµοσχεδίου.
Οι Ανεξάρτητοι Έλληνες από την πρώτη στιγµή χαιρετήσαµε

ένθερµα την επανίδρυση του Υπουργείου Μακεδονίας-Θράκης
το οποίο είχε καταργήσει η κυβέρνηση του Γεωργίου Παπαν-
δρέου. Εκείνος ο Πρωθυπουργός είχε θεωρήσει ότι αρκεί µια
γραµµατεία και µόνο για ολόκληρη τη βόρεια Ελλάδα, την πλέον
ευαίσθητη γεωπολιτικά περιοχή της χώρας µας. Το πού αποσκο-
πούσε φάνηκε στην πορεία από τα έργα και τις ηµέρες της κυ-
βέρνησης εκείνης. 

Όπως γνωρίζετε, κύριε Υπουργέ, από  την αρχή υποστήριξα
ότι πρέπει να µεταβιβαστούν από την κεντρική εξουσία στο
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Υπουργείο του οποίου προΐστασθε αρµοδιότητες τις οποίες δεν
είχε στο παρελθόν και να προικοδοτηθεί µε τους αναγκαίους πό-
ρους για να υλοποιήσει τις αρµοδιότητές του, καθώς και µε το
ανάλογο προσωπικό. 

Θεωρούµε, λοιπόν, ότι στον ένα χρόνο που λειτούργησε το
Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης, πράγµατι, τα αποτελέσµατα
στον τοµέα των επενδυτικών προγραµµάτων µέσα από την έγ-
κριση υπαγωγής τουλάχιστον εκατόν είκοσι επενδυτικών σχεδίων
συνολικού ύψους περίπου 500 εκατοµµυρίων ευρώ, είναι αξιο-
σηµείωτα. Η υλοποίησή τους αναµφισβήτητα θα συµβάλει στην
οικονοµική ανάπτυξη της Θεσσαλονίκης και της βόρειας Ελλά-
δας και -το πλέον σηµαντικό- θα δηµιουργήσει θέσεις εργασίας.

Το νοµοσχέδιο το οποίο συζητάµε σήµερα, βρίσκεται προς την
ίδια κατεύθυνση. Αφορά ένα εγχείρηµα πρωτοποριακό για τα δε-
δοµένα της Νοτιοανατολικής Ευρώπης που αφορά την ανάπτυξη
της περιοχής. Η ίδρυση της Ζώνης Καινοτοµίας –που, όπως γνω-
ρίζετε, θεσπίστηκε για πρώτη φορά µε το ν. 3489/2006, διατάξεις
του οποίου αντικαταστάθηκαν µε το νόµο του 2012- είναι πραγ-
µατικά ένα πολύ φιλόδοξο σχέδιο. Μολονότι, όµως, παρήλθαν
επτά χρόνια από τη θέσπισή του, το φιλόδοξο αυτό σχέδιο δεν
υλοποιήθηκε και ακόµα βρίσκεται στα σπάργανα. 

Ως Ζώνη Καινοτοµίας, εννοούµε ένα σύγχρονο εργαλείο οικο-
νοµικής ανάπτυξης σε όλους τους τοµείς: Στον επιστηµονικό το-
µέα, στον τεχνολογικό, στον ερευνητικό, αλλά και στον επιχειρη-
µατικό, βασισµένο σε καινοτόµες και πρωτοποριακές ιδέες. Πρό-
κειται για ένα σχεδιασµό αξιοποίησης της επιστηµονικής γνώσης
κι έρευνας, µε στόχο την παραγωγή καινοτόµων τεχνολογιών,
υπηρεσιών και προϊόντων.

Ως ιδέα είναι εξαιρετική και ιδιαίτερα χρήσιµη, προεχόντως για
τη Θεσσαλονίκη και τη βόρεια Ελλάδα και κατ’ επέκταση για ολό-
κληρη τη χώρα µας, αρκεί βέβαια να υλοποιηθεί έγκαιρα, καθώς
η χώρα µας βρίσκεται στη δίνη µιας τεράστιας οικονοµικής κρί-
σης -επί σειρά ετών- και οι απαράδεκτες καθυστερήσεις, η γρα-
φειοκρατία, η ευνοιοκρατία και η ολιγωρία έχουν φτωχοποιήσει
τον ελληνικό λαό κι έχουν οδηγήσει σε τουλάχιστον τεσσερισή-
µισι χιλιάδες αυτοκτονίες συνανθρώπων µας.

Το µεγαλύτερο πρόβληµα που αντιµετωπίζει η χώρα αυτή τη
στιγµή είναι η αλµατώδης αύξηση της ανεργίας. Η Ελλάδα έχει
το θλιβερό προνόµιο να είναι η πρωταγωνίστρια στην ανεργία,
σε ολόκληρη την Ευρώπη. Στη Θεσσαλονίκη η ανεργία υπερβαί-
νει το 30% -όπως πολύ καλά γνωρίζετε- και η ανεργία των νέων,
καθώς και των γυναικών, υπερβαίνει το 65%.

Άµεση συνέπεια της ανεργίας αποτελεί η αθρόα µετανά-
στευση, κυρίως νέων επιστηµόνων. Οι γονείς αυτών των νέων,
αλλά και το κράτος το ίδιο έχουν δαπανήσει για τις σπουδές τους
τεράστια ποσά. Αυτοί οι νέοι επιστήµονες ήταν και είναι η βασι-
κότερη επένδυση για την Ελλάδα και την οικονοµική της ανά-
πτυξη, γιατί ακριβώς είναι αυτοί που έχουν τις καινοτόµες ιδέες.
Δυστυχώς έχουµε ήδη χάσει έναν πολύ σηµαντικό αριθµό εξαι-
ρετικού ανθρώπινου δυναµικού, το οποίο καρπώνονται οι χώρες
εγκατάστασης κι εργασίας τους, οι οποίες δεν έχουν ξοδέψει κα-
νέναν πόρο για την απόκτηση αυτής της τεχνογνωσίας. 

Με το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο αντικαθίστανται και συµπλη-
ρώνονται διατάξεις για τη Ζώνη Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης κι
επιπλέον αντικαθίστανται διατάξεις που αφορούν την «Αλεξάν-
δρεια Ζώνη Καινοτοµίας Α.Ε.», η οποία είναι ο φορέας διαχείρι-
σης κι ανάπτυξης της Ζώνης Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης. 

Με τις ρυθµίσεις που εισάγονται επιλύονται κάποια χρόνια ζη-
τήµατα δυσλειτουργίας και καθίσταται πιο ευέλικτο το όλο
σχήµα. Δηλαδή, µειώνεται η γραφειοκρατία και συγκεκριµένα
διαπιστώνουµε ότι στα άρθρα 1-5 επανακαθορίζονται η διαδικα-
σία προσδιορισµού των ορίων της Ζώνης Καινοτοµίας Θεσσαλο-
νίκης, της «Αλεξάνδρειας Ζώνης Καινοτοµίας Α.Ε.». Ειδικότερα,
µεταξύ των ρυθµίσεων αυτών, προβλέπεται η σύναψη -µε τις επι-
φυλάξεις που ορίζονται- των συµβάσεων προµηθειών, παροχής
υπηρεσιών κι εκτέλεσης έργων, κατ’ εξαίρεση της ισχύουσας νο-
µοθεσίας περί συµβάσεων των φορέων του δηµοσίου, των νοµι-
κών προσώπων και των επιχειρήσεων του ευρύτερου δηµόσιου
τοµέα. 

Οι συµβάσεις αυτές θα διέπονται στο εξής από τους αντίστοι-
χους Κανονισµούς της «Αλεξάνδρειας Ζώνης Καινοτοµίας Α.Ε.»,

οι οποίοι καταρτίζονται σύµφωνα µε τα προβλεπόµενα στο νο-
µοσχέδιο. Επίσης, προβλέπονται µεταβατικές ρυθµίσεις µέχρι
την έγκριση των εν λόγω Κανονισµών, επανακαθορίζεται η συγ-
κρότηση του Διοικητικού Συµβουλίου της «Αλεξάνδρειας Ζώνης
Καινοτοµίας Α.Ε.», όσον αφορά τις ιδιότητες των µελών του, τα
προσόντα κ.λπ. και, οµοίως, επανακαθορίζονται οι αρµοδιότητες
του διοικητικού συµβουλίου. 

Για τη στελέχωση της «Αλεξάνδρειας Ζώνης Καινοτοµίας
Α.Ε.», προβλέπεται ότι επιτρέπεται η πρόσληψη προσωπικού µέ-
σω δανεισµού εργαζοµένων, κατόπιν συµφωνίας µε τρίτο ή µε
συµφωνία προσωρινής απασχόλησης, καθώς και µε σύµβαση
έργου. Επίσης, προβλέπεται η πρόσληψη νοµικών συµβούλων
και δικηγόρων είτε µε σχέση έµµισθης εντολής είτε µε σχέση πα-
ροχής ανεξαρτήτων υπηρεσιών.

Στα άρθρα 10 µε 13 καταργείται η δυνατότητα ίδρυσης Θυλά-
κων Υποδοχής Καινοτόµων Δραστηριοτήτων από φορείς του
ιδιωτικού και ευρύτερου δηµόσιου τοµέα και επανακαθορίζεται
η διαδικασία εγκατάστασης οικονοµικών δραστηριοτήτων εντός
των περιοχών της Ζώνης Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης που έχουν
οριστεί ως θύλακες υποδοχής καινοτόµων δραστηριοτήτων.

Τέλος, ορίζεται ότι η Συµβουλευτική Επιτροπή Ανάπτυξης απο-
τελείται από δεκαπέντε µέλη, τα δε λειτουργικά έξοδά της βα-
ρύνουν τον προϋπολογισµό της «Αλεξάνδρειας Ζώνης Καινοτο-
µίας Α.Ε.».

Κύριε Υπουργέ, το παρόν νοµοσχέδιο εµπεριέχει ένα εξαιρε-
τικά φιλόδοξο σχεδιασµό που απαιτεί έγκαιρες και ταχείες ενέρ-
γειες για την υλοποίησή του καθώς και, εκτός των άλλων, απαιτεί
στρατηγικό σχεδιασµό και χρηµατοδότηση. Κατά την επεξεργα-
σία του νοµοσχεδίου στην αρµόδια επιτροπή σας ζητήθηκε από
την εισηγήτρια της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης να προσκοµί-
σετε στο Κοινοβούλιο αποδεικτικό περί του ότι πράγµατι έχετε
ήδη εντάξει τη Ζώνη Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης στο πρόγραµµα
«JASPERS», ώστε να εξασφαλίσετε τη χρηµατοδότησή της.

Ως γνωστόν το πρόγραµµα «JASPERS» είναι ένα χρηµατοδο-
τικό εργαλείο της Ευρωπαϊκής Τράπεζας, ένα άτοκο δάνειο που
χρηµατοδοτεί κυρίως υποδοµές. Είναι, επίσης, γνωστό ότι λίγα
µόνο προγράµµατα τυγχάνουν εγκρίσεως από την Ευρωπαϊκή
Επιτροπή. 

Καλείστε, λοιπόν, να µας διευκρινίσετε τα εξής: Εάν πράγµατι
η Ζώνη Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης έχει υπαχθεί στο πρόγραµµα
«JASPERS». Σε τι ύψος ανέρχεται το άτοκο δάνειο που εγκρί-
θηκε. Εάν είναι επαρκές ώστε να προχωρήσει το όλο εγχείρηµα
και πότε θα καταβληθεί. 

Άλλως, εάν δεν έχει ολοκληρωθεί η διαδικασία έγκρισης, να
µας ενηµερώσετε σε ποιο στάδιο βρίσκεται αυτή κι αν έχετε εξα-
σφαλίσει τη χρηµατοδότηση του όλου εγχειρήµατος από δικούς
µας πόρους. 

Οι Ανεξάρτητοι Έλληνες, όπως γνωρίζετε, τάσσονται υπέρ
οποιασδήποτε προσπάθειας γίνεται για να µπει η Ελλάδα στο
δρόµο της ανάπτυξης. Ειδικότερα, εµείς οι Θεσσαλονικείς ενδια-
φερόµαστε για τη Θεσσαλονίκη και την ευρύτερη περιοχή της
βόρειας Ελλάδος. 

Προσωπικά πιστεύω απόλυτα στις καινοτόµες ιδέες γιατί
αυτές είναι που θα δηµιουργήσουν ανάπτυξη στη χώρα, η οποία
είναι άρρηκτα συνδεδεµένη µε τη δηµιουργία θέσεων εργασίας
και θα προσελκύσουν επενδύσεις τόσο Ελλήνων όσο και ξένων.
Αν όµως δεν έχει εξασφαλιστεί επαρκής χρηµατοδότηση, τότε
το παρόν νοµοσχέδιο θα έχει την ίδια τύχη µε την προηγούµενη
νοµοθεσία που αφορά τη Ζώνη Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης, δη-
λαδή θα παραµείνει στα χαρτιά.

Ως προς τα επιµέρους άρθρα του νοµοσχεδίου στο σηµείο
αυτό σας δηλώνω ότι κάποια από αυτά µας βρίσκουν αντίθετους
και θα τα καταψηφίσουµε.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κυρία Γιαταγάνα.
Ο ειδικός αγορητής της Χρυσής Αυγής κ. Αντώνης Γρέγος έχει

τον λόγο.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΓΡΕΓΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Το σηµερινό σχέδιο νόµου αφορά τη Ζώνη Καινοτοµίας Θεσ-

σαλονίκης, για την ακρίβεια την «Αλεξάνδρεια Ζώνη Καινοτοµίας
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Θεσσαλονίκης Α.Ε.».
Διαβάζοντας τι σηµαίνει η συγκεκριµένη έννοια, «ζώνη καινο-

τοµίας», βλέπουµε πως υποτίθεται ότι είναι ένα σύγχρονο εργα-
λείο επιστηµονικής, τεχνολογικής και επιχειρηµατικής ανάπτυξης
µιας περιοχής ή µιας χώρας ολόκληρης. Η «ζώνη καινοτοµίας»
είναι στην ουσία µια περιοχή που προσφέρεται για την εγκατά-
σταση καινοτόµων επιχειρήσεων και ερευνητικών φορέων µε και-
νοτοµικές δράσεις που αναπτύσσονται ραγδαία συµβάλλοντας
στην οικονοµική ανάπτυξη της ευρύτερης περιοχής.

Σκοπός της συγκεκριµένης εταιρείας είναι ο σχεδιασµός, η ορ-
γάνωση, η υλοποίηση, η παρακολούθηση, η διοίκηση, η λειτουρ-
γία, η εκµετάλλευση και η αξιολόγηση προγραµµάτων, δράσεων
και έργων που συµβάλλουν στην επίτευξη του σκοπού της συγ-
κεκριµένης ζώνης καθώς και στην ανάπτυξη αυτής.

Στόχος της είναι η προσέλκυση άµεσων ξένων επενδύσεων και
η φιλοξενία οικονοµικών δραστηριοτήτων που επειδή επικεντρώ-
νονται στη γνώση και στις τεχνολογίες αιχµής, µπορούν να δώ-
σουν νέα ώθηση και προσανατολισµό στην οικονοµία του τόπου.
Αυτά προκύπτουν από το ν. 3489/2006 και το ν.4072/2012. 

Η αλήθεια είναι ότι γενικά στον κόσµο οι «ζώνες καινοτοµίας»
λειτουργούν ως µαγνήτες για µεγάλες και µικρές επιχειρήσεις ή
τµήµατα έρευνας και ανάπτυξης µεγάλων επιχειρήσεων που για
να πετύχουν χρειάζονται συνεργασίες υψηλού επιπέδου, διοικη-
τικά και επιστηµονικά στελέχη και ένα υποστηρικτικό χρηµατο-
οικονοµικό και φορολογικό περιβάλλον.

Αυτά, δυστυχώς, δεν εφαρµόστηκαν ποτέ στη χώρα µας στην
πράξη. 

Δεν διαφωνεί κανείς µε την οικονοµική και τεχνολογική ανά-
πτυξη εν γένει ειδικότερα όταν µιλάµε για τη Θεσσαλονίκη που
έχει πολλούς παραπάνω λόγους να αναπτυχθεί και οικονοµικά
και τεχνολογικά.

Η Θεσσαλονίκη διαθέτει όντως επιστηµονικό και ανθρώπινο
δυναµικό και δοµές, διαθέτει το Αριστοτέλειο Πανεπιστήµιο, το
Εθνικό Κέντρο Έρευνας και Τεχνολογικής Ανάπτυξης, το Εθνικό
Ίδρυµα Αγροτικής Έρευνας, την Αµερικανική Γεωργική Σχολή
και άλλα ιδρύµατα. 

Θα µπορούσαν χρόνια τώρα να έχουν γίνει βήµατα προόδου
στην έρευνα και στην τεχνολογική ανάπτυξη. Θα µπορούσαν να
είχαν θεσπιστεί κίνητρα για την προσέλκυση των επενδυτών. Αντί
αυτού, βλέπουµε ότι έχουν παγώσει οι ιδιωτικές επενδύσεις
ύψους 50 εκατοµµυρίων ευρώ από τουλάχιστον είκοσι τρεις εται-
ρείες για τη δηµιουργία ευρύτερων υποδοµών, αλλά και οι σχο-
λικές επενδύσεις στην περιοχή, που θα µπορούσαν να φτάσουν
τα 100 εκατοµµύρια ευρώ.

Δεν προχωρήσατε σε βήµατα όσον αφορά τη δηµιουργία θυ-
λάκων και ατοµικών δραστηριοτήτων της ζώνης. Δεν αξιοποι-
ήσατε δεδοµένα και ευκαιρίες που υπήρχαν χρόνια, πριν τη
µνηµονιακή λαίλαπα και το επιχειρείτε τώρα. 

Αφήσατε έναν φορέα να παλεύει στην ουσία µε το ίδιο το κρά-
τος, µε την ίδια την κρατική γραφειοκρατία. Στην πράξη, τελικά,
θα µετατραπεί η «Αλεξάνδρεια Ζώνη» από µία ανώνυµη εταιρεία,
που όµως έχει κρατικό έλεγχο, σε ΔΕΚΟ µε ό,τι και αν αυτό συ-
νεπάγεται, κάτι που δεν φαίνεται να έχει σχέση µε τον ιδρυτικό
νόµο της εταιρείας, ν. 1489/2006, άρθρο 3, ο οποίος ορίζει ρητά
ότι η εταιρεία δεν υπάγεται στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα. 

Το πρόβληµα για µας είναι ότι όπως δεν λειτούργησαν οι
δοµές τόσα χρόνια, το ίδιο θα γίνει και τώρα. Πάλι θα έχουµε ένα
σκηνικό προσλήψεων, αποσπάσεων, υψηλών αµοιβών, τα ίδια και
τα ίδια. 

Δεν είναι κανένας αντίθετος µε τον καθορισµό ορίων χρήσεων
γης, όρων δόµησης και ρυµοτόµησης. Γιατί, όµως, αυτό γίνεται
τώρα; Αυτό δεν έγινε τόσα χρόνια. Τώρα θα το κάνετε; 

Το ίδιο και µε τον Κανονισµό Λειτουργίας, Κανονισµό Προµη-
θειών, Παροχής Υπηρεσιών και Κανονισµό Εκτέλεσης Έργων.
Έχουµε σοβαρές επιφυλάξεις. Θεωρούµε ότι στην πράξη δεν θα
υλοποιηθούν για ακόµη µία φορά. 

Θα κάνω κάποιες σύντοµες παρατηρήσεις σε σχέση µε τα
άρθρα.

Στο άρθρο 2 αναφέρεται η κατάρτιση του στρατηγικού σχε-
δίου, οµολογία αποτυχίας από µόνο του, αφού παραδέχεστε
στην ουσία ότι τόσα χρόνια δεν υπήρχε κάτι τέτοιο.

Στα άρθρα 3 και 4 θεωρούµε ότι µία τέτοιας στρατηγικής ση-
µασίας δραστηριότητα και τα ανάλογα κρατικά προγράµµατα και
οι επιχορηγήσεις, θα πρέπει να έχουν κρατική εποπτεία και έλεγ-
χο.

Στο άρθρο 5, εκτός από το δηµόσιο που είναι ο αποκλειστικός
µέτοχος, θα έπρεπε στο πλαίσιο µίας ευρύτερης συµµετοχικής
δραστηριότητας να µπορούν να είναι µέτοχοι και οι εργαζόµε-
νοι.

Όσον αφορά το άρθρο 6 περί Κανονισµού Εσωτερικής Λει-
τουργίας, Κανονισµού Προµηθειών και Παροχής Υπηρεσιών και
Κανονισµού Εκτέλεσης Έργων, µε ποιο σκεπτικό η Α.Ε. να συ-
νάπτει συµβάσεις προµήθειας αγαθών, παροχής υπηρεσιών και
εκτέλεσης έργων πριν καν εγκριθεί από τους αρµόδιους Υπουρ-
γούς ο σχετικός Κανονισµός; Αυτό µας θυµίζει «παράθυρο δια-
φθοράς». Τόσα χρόνια, δηλαδή, η Α.Ε. λειτουργούσε χωρίς κα-
νέναν κανονισµό; 

Όσον αφορά τα άρθρα 7, 8 και 9 πάλι βλέπουµε να ισχύουν οι
γνωστές πρακτικές, όσον αφορά τα ζητήµατα των προσλήψεων
και των αποσπάσεων. Και όλα αυτά µε τις γνωστές αδιαφανείς
διαδικασίες και τα κοµµατικά κριτήρια επιλογής. 

Ειδικότερα για τα ζητήµατα του διοικητικού συµβουλίου, ποιος
θα απολογηθεί για τα επτά χρόνια απραξίας και τα χρήµατα που
σπαταλήθηκαν; 

Επίσης, στο µέλλον το διοικητικό συµβούλιο θα λογοδοτεί και
σε ποιον; Θα προβλέπεται η πρόωρη αντικατάσταση µέλους του
διοικητικού συµβουλίου λόγω ανεπάρκειας;

Όσον αφορά το άρθρο 10, περί θυλάκων υποδοχής καινοτό-
µων δραστηριοτήτων, καθορισµός ορίων χρήσεων γης, όρων δό-
µησης και ρυµοτόµησης, θετικά δείχνουν όλα όσα αναφέρονται.
Έχουµε, όµως, σοβαρές επιφυλάξεις για την πρακτική  υλοποί-
ησή τους. 

Σε σχέση µε τα υπόλοιπα άρθρα θα σταθούµε στο θέµα της
επιτροπής που αναφέρεται. Η επιτροπή µετατρέπεται, µε τις αρ-
µοδιότητες αυτές, σε ένα άτυπο διοικητικό συµβούλιο που δια-
τυπώνει και εισηγήσεις προς τον Υπουργό σε θέµατα που χει-
ρίζεται ήδη το διοικητικό συµβούλιο. Εκτιµούµε ότι µε αυτόν τον
τρόπο διαιωνίζεται µία γραφειοκρατία που δεν εξυπηρετεί τίποτα
στην πράξη. Σε τελική ανάλυση κανείς δεν ξέρει ποιο είναι τελικά
το συνολικό κόστος λειτουργίας αυτού του φορέα, χωρίς ουσια-
στικό έργο τόσα χρόνια. 

Στην επίσηµη ιστοσελίδα της ζώνης δεν υπάρχουν αναρτηµέ-
νοι οι ισολογισµοί της εταιρείας, πλην του έτους 2012, ούτε κά-
ποια δηµόσια λογοδοσία ως προς τη διαχείριση των οικονοµικών,
ενός φορέα που επιχορηγούταν κάθε χρόνο από τον κρατικό
προϋπολογισµό. Στο µοναδικό, δε, ισολογισµό του 2012 φαίνον-
ται οι παχυλοί µισθοί ορισµένων µελών του διοικητικού συµβου-
λίου που δεν παρήγαγαν κανένα έργο, απ’ ό,τι φαίνεται, πλην των
συνεδριάσεων στις οποίες συµµετείχαν. 

Πόσα εκατοµµύρια ευρώ θα µπορούσε να έχει διεκδικήσει η
ζώνη από το ΕΣΠΑ, αν φυσικά είχε λειτουργήσει όπως θα έπρε-
πε; Με άλλα λόγια, ο ελληνικός λαός πλήρωνε για κάτι που ου-
σιαστικά δεν παρήγαγε κανένα έργο ουσίας. 

Φαίνεται, λοιπόν, πως η δηµόσια διοίκηση, όπως την καταντή-
σατε µε τις επιλογές σας, αποδεικνύεται αναποτελεσµατική ως
προς το να επιταχύνει την ολοκλήρωση των αναπτυξιακών προ-
σπαθειών που ξεκίνησαν πολύ πριν την κρίση και θα µπορούσαν
να δώσουν µία διέξοδο στην προσέλκυση επενδύσεων για τις
οποίες γίνεται τόσος λόγος τελευταία.

Πολύ φοβόµαστε πως ό,τι και να περάσει τώρα µε το σηµερινό
σχέδιο νόµου στην πράξη δεν θα διορθωθεί τίποτα. Θα υπάρ-
χουν πάντα οι συνήθεις παθογένειες και δεν θα επιλυθούν κάποια
προβλήµατα τα οποία θα έπρεπε να έχουν επιλυθεί εδώ και χρό-
νια. Αποδεικνύεται για µια ακόµη φορά ότι σας λείπει ο εθνικός
σχεδιασµός και η στρατηγική, όχι µόνο εσάς αλλά και σε όλα τα
κόµµατα από τη Μεταπολίτευση και µετά. Με τις σκέψεις αυτές
και παρά τα κάποια θετικά που επισηµάναµε, καταψηφίζουµε.

Σχετικά µε τις τροπολογίες: 
Όσον αφορά την 726/3, σχετικά µε τις αποδοχές των υπαλλή-

λων που έχουν τεθεί σε αργία ή διαθεσιµότητα, δεν λέτε κάτι το
καινούργιο. Στην πράξη θα έπρεπε να έχουν γίνει όλα αυτά
πολλά χρόνια πριν. Κατά συνέπεια το να παρουσιάζεται ως διόρ-
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θωση µιας κατάστασης κάτι το οποίο από µόνο του δεν λέει και
τίποτα, µάλλον είναι υποκριτικό. 

Όσον αφορά την 727/4 για τους «αναγνωριζόµενους φύλακες
θήρας», όπως προβλέπεται οι «αναγνωριζόµενοι φύλακες θή-
ρας» υπάγονται στον αρµόδιο φορέα για την προστασία και τη
διαχείριση των δηµοσίων δασών της χώρας, η διάθεση δε αυτών
γίνεται µε απόφαση της Κυνηγητικής Συνοµοσπονδίας. Μάλλον
τυπική είναι και δεν φαίνεται να αλλάζει κάτι στην ουσία. 

Όσον αφορά την 728/5, σχετικά µε την υπαγωγή σε ρύθµιση
για χρέη στους φορείς κοινωνικής ασφάλισης κ.λπ., είναι άκρως
υποκριτική. Στην πράξη έπρεπε να µπορούν να υπάγονται όλοι
σε καθεστώς ρύθµισης µε ευνοϊκούς όρους και χωρίς προσαυ-
ξήσεις και γραφειοκρατικά και διοικητικά κωλύµατα. Δεν έχει κα-
νένα απολύτως νόηµα η υποβολή της φορολογικής δήλωσης. 

Όσον αφορά την 729/6, σχετικά µε την καταβολή αποζηµίωσης
σε πολίτες οι οποίοι υπέστησαν υλικές ζηµιές από εγκληµατικές
ενέργειες που στρέφονται κατά κρατικών λειτουργών, αστυνο-
µικοί, δικαστές, εισαγγελείς κ.λπ. λόγω ενεργειών των τελευ-
ταίων κατά την άσκηση των καθηκόντων τους, αυτό είναι κάτι που
θα έπρεπε να γίνεται εδώ και χρόνια, ανεξάρτητα από το αν ο
παθών ήταν ή όχι ασφαλισµένος χωρίς γραφειοκρατικά και διοι-
κητικά κωλύµατα. Αυτό θα πρέπει να ισχύει σε όλους ανεξαιρέ-
τως, οι οποίοι θα πρέπει να αντιµετωπίζονται ως παράπλευρες
απώλειες λόγω εγκληµατικών και τροµοκρατικών ενεργειών.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Γρέγο. 
Τον λόγο έχει ο κ. Ιωάννης Πανούσης, ειδικός αγορητής της

Δηµοκρατικής Αριστεράς. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΟΥΣΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ποια θα ήταν η λογική σειρά του

νοµοσχεδίου; Πρώτον, η ίδρυση ενός ευρωπαϊκού και διεθνούς
κέντρου καινοτοµίας και έρευνας, µετά η δηµιουργία της ζώνης
και µετά η δηµιουργία της ανώνυµης εταιρείας. Και αν θέλετε
την άποψή µου, εφόσον ο στόχος αυτών των κινήσεων, αυτών
των πρωτοβουλιών έχει και εθνικό χαρακτήρα και εθνική στρα-
τηγική, θα έπρεπε να γίνει στη Θράκη, όπου το 1996 δηµιουργή-
θηκε ένα διεθνές κέντρο χάους και πολυπλοκότητας και δεν
λειτούργησε ποτέ, γιατί οι δυνάµεις της Αθήνας και άλλων µεγά-
λων πόλεων απέτρεψαν την ανάπτυξη του πανεπιστηµίου.

Παρά ταύτα, θα µιλήσω για τη Ζώνη Καινοτοµίας της Θεσσα-
λονίκης που είναι λίγο το γεφύρι της Άρτας. Είχαµε τη δεκαετία
του ’90 γνωρίσει όλοι την τάση της ελληνικής κοινωνίας να θέλει
να κάνει τεχνοπόλεις -ή αν όχι της ελληνικής κοινωνίας, µιας οµά-
δας των διανοουµένων και των επιστηµόνων- και µια τεράστια
αµηχανία των αρµοδίων Υπουργείων πού θα υπάγεται αυτό το
εγχείρηµα. Ο ένας έχτιζε και ο άλλος γκρέµιζε. Με εναλλασσό-
µενους φορείς εµφανίζεται ως ιδέα το 2004, εµφανίζεται ως εγ-
χείρηµα που θεσπίζεται το 2006, αρχίζει να λειτουργεί το 2007,
παρά ταύτα όµως δεν απέδωσε κανένα συγκεκριµένο αποτέλε-
σµα.

Έτσι, λοιπόν, ούτε είδαµε καινούργια πράγµατα στην έρευνα
ούτε είδαµε καινούργια πράγµατα στην καινοτοµία ούτε είδαµε
καινούργιες επενδύσεις ούτε είδαµε το ρόλο στη Νοτιανατολική
Ευρώπη ούτε είδαµε κάποια συγκεκριµένη στρατηγική. Είδαµε
µε το ν. 4072/2012 και το σηµερινό νοµοσχέδιο µια µετακίνηση
από συγκεκριµένα Υπουργεία στο Υπουργείο Μακεδονίας και
Θράκης όπου πραγµατικά του δίνει ένα εργαλείο για να παίξει
ένα ρόλο. Όµως, υπάρχουν ερωτήµατα: 

Πρώτον, δεδοµένου ότι το συγκεκριµένο έργο έχει µέχρι στιγ-
µής επανεκκινηθεί τουλάχιστον τρεις φορές, ποιος µας εγγυάται
ότι αυτήν τη φορά θα έχει αποτέλεσµα; Δεν προκύπτει εκ του
νόµου κάποιο αποτέλεσµα. Ο νόµος είναι ένα διοικητικό και γρα-
φειοκρατικό εργαλείο. Δεν έχει την ουσία. Ο πρώτος νόµος την
έχει, αλλά απεδείχθη ότι δεν µπόρεσε να την υλοποιήσει. Μήπως
τελικά στο νοµοθετικό πλαίσιο και στην πολιτική βούληση βρί-
σκεται το πρόβληµα και όχι στην αλλαγή της σύνθεσης ενός δι-
οικητικού συµβουλίου; Μήπως αυτήν τη στιγµή η πριµοδότηση
που γίνεται στην «Αλεξάνδρεια Ζώνη Καινοτοµίας Α.Ε.» δεν
αρκεί; Γιατί δεν φτάνει ένα σχέδιο νόµου. Χρειάζονται κονδύλια,
χρειάζονται διασυνδέσεις, χρειάζονται συνέργειες, χρειάζονται

πολλά άλλα πράγµατα που δεν φαίνεται να υπάρχουν µέσα σε
κάποιο συγκεκριµένο σχεδιασµό. 

Άρα τι πάµε να κάνουµε; Πάµε να κάνουµε ένα υβριδικό, λει-
τουργικό, θεσµικό µόρφωµα, κάτι µεταξύ δηµοσίου και ιδιωτικού,
χωρίς το αποτέλεσµα να είναι ξεκάθαρο, το οποίο θα έχει ένα
επιχειρησιακό πλαίσιο το οποίο θα υποστηριχθεί -αν υποστηριχ-
θεί και όπως θα υποστηριχθεί- από υπάρχουσες δυνάµεις καινο-
τοµίας και έρευνας µέσα στην ευρύτερη περιοχή της Θεσσαλο-
νίκης. 

Παρ’ όλα αυτά, το δηµόσιο είναι ο µόνος µέτοχος και όλα τα
µέλη του διοικητικού συµβουλίου έχουν µια σχέση µε τις υπουρ-
γικές αποφάσεις. Πρόκειται, δηλαδή, για µια προσπάθεια ενός,
όπως σας είπα, υβριδικού σχήµατος. 

Από τη σύνθεση αυτών των οργάνων τι βγαίνει; Βγαίνει η λο-
γική της δεκαετίας του 1980: «Βάλε πολλές εκπροσωπήσεις για
να αποκτήσεις κοινωνική συναίνεση». 

Μα, δεν είναι εδώ ένα όργανο κοινωνικής συναίνεσης. Κοινω-
νική συναίνεση µπορεί να χρειάζεται µεταγενέστερα, όταν πας
να εφαρµόσεις πλέον στην πράξη και υπέρ του δηµοσίου συµ-
φέροντος τα αποτελέσµατα της έρευνας και της καινοτοµίας. 

Σήµερα, στον 21ο αιώνα, βρισκόµαστε στην περίοδο των δι-
κτύων. Δηλαδή, αυτό που µας χρειάζεται δεν είναι ακόµα ένας
µηχανισµός. Έχουµε ερευνητικά κέντρα, έχουµε ιδιωτικούς φο-
ρείς που ασχολούνται µε καινοτοµίες, έχουµε και πανεπιστήµια.
Άρα το ζήτηµα είναι να βρούµε ένα χώρο ή το να βρούµε ένα
στρατηγείο; 

Έχει στόχο το νοµοσχέδιο να δηµιουργήσει αυτό το στρατη-
γείο, δηλαδή το συντονιστή των δικτύων; Και αν τον έχει, πώς
ακριβώς πάει να τον υλοποιήσει µέσα από αυτά τα δυσκίνητα και
γραφειοκρατικά όργανα; 

Εδώ χρειαζόταν ένας αριθµός έγκριτων επιστηµόνων Ελλήνων
ή Ελλήνων της διασποράς και µεγάλες υποδοµές. Δεν χρειάζεται
να υπάρχει εκπροσώπηση του καθενός που βρίσκεται στην πε-
ριοχή ή όποιου νοµίζει ότι µπορεί να συµβάλλει µε την όποια
γνώση σε αυτά τα ειδικά θέµατα. 

Η ευελιξία, αυτή η έννοια της αεικινησίας ή της εναλλακτικό-
τητας, έχει διαµορφώσει αυτή τη νέα κουλτούρα της καινοτο-
µίας, αυτό που ονοµάζουµε «novus». Πρόκειται για µια µελλοντο-
λόγο, αέναη καινοθηρία, το  να ψάχνουµε συνέχεια για το και-
νούργιο. 

Αυτή η αναζήτηση του καινούργιου υπερβαίνει ακόµα και το
Διαφωτισµό, υπερβαίνει ακόµα και τις εθνικές παραδόσεις. Κα-
θίσταται ως µια αυταξία. Μάλιστα, στο µυαλό πολλών αποτελεί
ένα πασπαρτού εργαλείο ανάπτυξης: «Αν κάνεις ένα κέντρο και-
νοτοµίας, αν κάνεις µια ανώνυµη εταιρεία καινοτοµίας, να τη η
ανάπτυξη». 

Γύρω στο 1990 λέγαµε για τα καζίνο ότι είναι παράγων ανά-
πτυξης. Έχετε δει, όµως, τι έχει συµβεί ακριβώς. 

Τι συµβαίνει, λοιπόν, µε αυτήν τη Ζώνη Καινοτοµίας; Έχουµε
µια βασική, λογική συγκέντρωση επιχειρήσεων έρευνας και ανά-
πτυξης υψηλής τεχνολογίας σε έναν ενιαίο χώρο. Μάλιστα. Αυτό
είναι το µοντέλο της Silicon Valley. Μόνο, που πρέπει να δούµε
ποιες είναι οι σχέσεις ανάµεσα σε αυτό που πάει να φτιάξει ο
νόµος και σε αυτό που συµβαίνει στη Silicon Valley. 

Το πρώτο και κυριότερο στοιχείο αποτελεί η ενεργειακή τρο-
φοδοσία. Η Silicon Valley απορροφά τεράστιες ποσότητες ηλε-
κτρικής ενέργειας, γιατί βρίσκεται σε µια περιοχή µε µεγάλες
πόλεις –Σαν Φρανσίσκο, Λος Άντζελες- και µε µεγάλα ενεργειακά
δίκτυα. 

Έχει σκεφτεί ποτέ κανένας αν υπάρχουν αυτά τα κοµβικής ση-
µασίας στοιχεία στη Ζώνη Καινοτοµίας της Θεσσαλονίκης, αν
υπάρχουν, δηλαδή, τεχνικές µελέτες ενεργειακής υποδοµής που
µπορεί να εξυπηρετήσουν µεγάλες κινήσεις καινοτοµίας και
έρευνας; 

Το δεύτερο είναι ότι η Silicon Valley σηµαίνει εγγύτητα µεταξύ
εγκαταστάσεων οµοειδών επιχειρήσεων που εξυπηρετούν ανάγ-
κες συνεργασιών και συνεργειών, δηλαδή υποδοµές, εργαστή-
ρια, ακαδηµαϊκά ιδρύµατα µε γεωγραφική εγγύτητα.

Υπάρχουν ή προβλέπονται τέτοιες υλικοτεχνικές υποδοµές για
εταιρείες και κέντρα που βρίσκονται στη Θεσσαλονίκη; 

Το τρίτο στοιχείο είναι η επιχειρηµατική και ακαδηµαϊκή συ-
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νεργασία. Δεν είναι τόσο απλό όσο ακούγεται. Στην Ελλάδα δεν
συνδέονται εύκολα οι δυνάµεις ανάπτυξης της αγοράς και της
παραγωγής µε τις δυνάµεις του πανεπιστήµιου και των κέντρων
έρευνας. Υπάρχει µια αµοιβαία καχυποψία. 

Αυτό, λοιπόν, απαιτεί ένα µεγάλο αριθµό ερευνητικών εργα-
στηρίων, διότι στη Ζώνη Καινοτοµίας πρέπει να υπάρχει εγκατά-
σταση µε προνοµιακούς όρους των πανεπιστηµιακών ερευνητι-
κών κέντρων. 

Επίσης, σηµαντικό είναι ότι η Silicon Valley δηµιουργεί µια και-
νούργια πόλη. Δηλαδή, σε αυτόν το χώρο που αναπτύσσονται
υψηλές τεχνολογίες έρευνας και καινοτοµίας υπάρχουν τράπε-
ζες, ιατρεία, νοσοκοµεία, σχολεία, καταστήµατα. Δεν είναι απλώς
ένας χώρος έρευνας και καινοτοµίας στη µέση του πουθενά. 

Άρα στην ουσία πρέπει να φτιάξετε µια καινούργια πόλη και
όχι µια ανώνυµη εταιρεία.

Έχουµε δηλαδή δυνατότητα συγκρίσεων που δεν έχουν να κά-
νουν µόνο µε τα γνωστά προβλήµατα της χωροθέτησης, της
αδειοδότησης κ.λπ., αλλά και που δεν είναι πολυτέλεια να δούµε
ποιες είναι οι παράλληλες λογικές της Silicon Valley και στις
άλλες χώρες όπως στην Ινδία, στο Ντουµπάι, στην Κίνα. 

Ακόµα και στη Γερµανία έχει γίνει µια ανταλλαγή στελεχών και
τεχνογνωσίας, χωρίς να υπάρχουν αναγκαστικά χωροθετήσεις.
Μοιάζει σαν αυτό το πράγµα να έχει κολλήσει από το 2004 ή το
2006 στη χωροθέτηση, πάλι δηλαδή σε λάθος κατεύθυνση. 

Αν θέλουµε να κάνουµε µια επιτυχή προσέλκυση ξένων αντί-
στοιχων εταιρειών και επενδύσεων -οι οποίες θα επιλέξουν κατά
πάσα πιθανότητα τη χώρα µας για να τη χρησιµοποιήσουν ως
βάση των περιφερειών δραστηριοτήτων, δεν πρόκειται να εγκα-
τασταθεί εδώ η βασική µονάδα µια µεγάλης εταιρείας- αυτό ση-
µαίνει θεσµοθέτηση ενός συνολικά ευνοϊκού επενδυτικού κλίµα-
τος, που δεν αφορά µόνο τη Ζώνη Καινοτοµίας αλλά γενικότερα
τον τρόπο που αναπτύσσεται η χώρα µας. 

Θα ήθελα να πω, σε σχέση µε δύο-τρία νοµοτεχνικά –και ευ-
χαριστώ τον κύριο Υπουργό ο οποίος έλαβε υπ’ όψιν κάποιες
πρώτες παρατηρήσεις στην επιτροπή- ότι αυτή η αµηχανία του
µοντέλου του «ποιος Υπουργός» και «µε ποια απόφαση» πρέπει
κάποια στιγµή να σταµατήσει. Αυτήν τη στιγµή ορίζεται ο Υπουρ-
γός Μακεδονίας και Θράκης, όµως έχω την εντύπωση -και θα
επανέλθω σε αυτό- ότι σε ορισµένα σηµεία θα πρέπει να είναι και
άλλοι Υπουργοί ή και άλλοι δηµόσιοι φορείς. 

Στο άρθρο 1, χρειάζεται µια προσοχή στο θέµα των ανταλλαγ-
µάτων στον ιδιωτικό τοµέα που θα δώσει ιδιωτικούς χώρους.

Στο άρθρο 13 για το στρατηγικό σχέδιο νοµίζω ότι πρέπει να
έχουµε τη γνώµη και όχι τις προτάσεις γιατί -όπως είπα και στην
επιτροπή- µια πρόταση την δέχεσαι ή την απορρίπτεις ενώ τη
γνώµη µπορείς να την υπερβείς µε µία αιτιολόγηση. Χαίροµαι
που µπήκε µια προθεσµία  σε σχέση µε την κατάρτιση των δια-
φόρων καταστατικών της επιχείρησης. Νοµίζω ότι στην εφαρ-
µογή αυτών των πραγµάτων είναι αναγκαία η γνώµη του Γενικού
Γραµµατέα Έρευνας. Ερευνητικά είναι τα πιο πολλά στοιχεία. 

Δεν νοµίζω ότι στο επίπεδο των κανονισµών των εσωτερικών
κανονισµών λειτουργίας µπορεί να αποφευχθεί η συνέργια µε
τον Υπουργό Διοικητικής Μεταρρύθµισης. Νοµίζω ότι έχει λόγο
και πρέπει, ίσως, να έχει λόγο. 

Επίσης, θα πρέπει να συζητηθεί το θέµα των ιδιοτήτων ή των
προσόντων που πρέπει να έχει ο πρόεδρος και ο διευθύνων σύµ-
βουλος, γιατί φαίνεται να υπάρχει µια διαφοροποίηση ο πρό-
εδρος να είναι από την αγορά και ο διευθύνων σύµβουλος να
είναι ένας, ενδεχοµένως, σπουδαίος επιστήµονας. 

Εµείς ως Δηµοκρατική Αριστερά ψηφίζουµε θετικά, γιατί νο-
µίζω ότι θα δώσουµε στο Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης ένα
ρόλο σηµαντικό στην περιφερειακή ανάπτυξη.

Όσον αφορά τις τροπολογίες, αυτονοήτως δεν τις στηρίζουµε,
όχι γιατί διαφωνούµε σε ορισµένες από αυτές επί της ουσίας,
αλλά για λόγους αρχής. Έχουµε πει και άλλες φορές ότι καλή
διακυβέρνηση σηµαίνει και καλή νοµοθέτηση.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες της ΔΗΜΑΡ, της Νέας Δη-

µοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

κι εµείς, κύριε Πανούση.

Τον λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του Κοµµουνιστικού Κόµµα-
τος Ελλάδας κ. Γεώργιος Λαµπρούλης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Οι όποιες αντικαταστάσεις, συµπληρώσεις προτείνονται µε το

παρόν σχέδιο νόµου, σε καµµία περίπτωση δεν αναιρούν τον πυ-
ρήνα, την στρατηγική που υπηρετεί και θα υπηρετήσει το νοµο-
σχέδιο για τη Ζώνη Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης, στη βάση του ν.
3489/2006. 

Αντίθετα, όπως οµολογείτε εξάλλου και εισηγητικά, πρόκειται
για ρυθµίσεις που θα επιταχύνουν µε πιο γοργούς ρυθµούς την
όλη διαδικασία, η οποία εντάσσεται στο πλαίσιο της γενικότερης
αντιλαϊκής πολιτικής αναδιάρθρωσης της οικονοµίας και του πα-
ραγωγικού µοντέλου της χώρας. Είναι µια πολιτική που έχει χα-
ραχθεί εδώ και χρόνια στην Ευρωπαϊκή Ένωση µε τη συµβολή
και συµµετοχή των ελληνικών κυβερνήσεων στην κατεύθυνση
εξεύρεσης οικονοµικών τοµέων ενδιαφέροντος του κεφαλαίου,
προκειµένου το ίδιο να επενδύσει τα λιµνάζοντα κεφάλαια για να
κερδοφορήσει. 

Στόχος του νοµοσχεδίου, το οποίο δεν είναι ξέχωρο από τη
συνολικότερη πολιτική υπηρέτησης του κεφαλαίου, είναι να δη-
µιουργηθούν οι προϋποθέσεις και να µπουν οι βάσεις για την
απρόσκοπτη και άνευ εµποδίων επέλαση του µεγάλου κεφαλαίου
και στο χώρο της καινοτοµίας έρευνας, αξιοποιώντας φυσικά την
περίοδο της οικονοµικής κρίσης του συστήµατος. 

Με τον τρόπο αυτόν, µέσω της Ζώνης Καινοτοµίας, έχουµε την
προώθηση επενδύσεων του κεφαλαίου στην έρευνα σε τοµείς ,
όµως, που το ίδιο επιλέγει για να κερδοφορήσει και τη µετα-
τροπή των πανεπιστηµίων και ερευνητικών κέντρων σε εργαλεία
εξυπηρέτησης των επιχειρηµατικών συµφερόντων. 

Τσάµπα χρήµα, στρατευµένη στα επιχειρηµατικά κέρδη επι-
στηµονική έρευνα, χειραγώγηση πανεπιστηµιακών σχολών, συµ-
πράξεις δηµόσιου-ιδιωτικού τοµέα, αλλά και πολλές προκλητικές
παροχές οι οποίες προσφέρονται σε ντόπιους και ξένους επιχει-
ρηµατίες και οµίλους που εντάσσονται στη Ζώνη Καινοτοµίας την
ίδια περίοδο που χιλιάδες µικροί και αυτοαπασχολούµενοι επαγ-
γελµατίες και βιοτέχνες βρίσκονται στο φάσµα της ανεργίας, κα-
θηµερινά κλείνουν επιχειρήσεις και µαγαζιά. Όλα βορά στο βωµό
ενίσχυσης της ανταγωνιστικότητας και επιχειρηµατικότητας. 

Δεν είναι τυχαίο που η καινοτοµία, όπως συνολικά η έρευνα, η
επιστήµη, βρίσκονται στο επίκεντρο του επιχειρηµατικού ενδια-
φέροντος, αφού στις σηµερινές συνθήκες της καπιταλιστικής οι-
κονοµικής κρίσης συµβάλλουν ουσιαστικά στην αύξηση της
κερδοφορίας, την αύξηση της ανταγωνιστικότητας, τη µείωση
του κόστους παραγωγής. Στη βάση αυτών των συµφερόντων
στοχεύουν µε τις πολιτικές που προωθούν το κεφάλαιο, η Ευρω-
παϊκή Ένωση και η Κυβέρνηση να δηµιουργήσουν τον ερευνητή-
έµπορο, που θα κατευθύνει την επιστηµονική του δουλειά µόνο
εκεί που θα αγοράζουν οι επιχειρήσεις.

Αυτό είναι το τρίγωνο, «πανεπιστήµιο, έρευνα, επιχειρηµατικό-
τητα», που δεν έχει καµµία απολύτως σχέση µε την επιστηµονική
µάθηση, την επιστηµονική εµβάθυνση, την έρευνα και την παρα-
γωγή της γνώσης. Ένα τρίγωνο που οριοθετεί το εύρος και την
προοπτική των επιστηµών σε στενούς επιχειρηµατικούς στόχους.
Ένα τρίγωνο που όχι µόνο δεν ανταποκρίνεται στις σύγχρονες
ανάγκες της κοινωνίας για πλατιά επιστηµονική έρευνα αλλά
βάζει φραγµούς στην ίδια την εξέλιξη της επιστήµης και της
έρευνας. 

Κατά τη γνώµη µας το κύριο ζήτηµα, για το οποίο όλοι θα πρέ-
πει να τοποθετηθούµε, να συζητήσουµε, είναι αυτό της καινοτο-
µίας. Διότι, πιστεύουµε ότι όλοι αυτοί οι τοµείς, οι νέες τεχνο-
λογίες, η πληροφορική, η οργάνωση των υπηρεσιών, του εµπο-
ρίου κ.λπ. πραγµατικά παίζουν σηµαντικό ρόλο στην ανάπτυξη
µιας χώρας, ενός τόπου, επιδρώντας στην κοινωνία. 

Γι’ αυτό απευθυνόµαστε στο λαό, στους εργαζόµενους και
λέµε ότι έχει µεγάλη σηµασία για αυτούς να συνειδητοποιήσουν
ότι οι εξελίξεις σε αυτούς τους τοµείς, τους ενδιαφέρουν άµεσα.
Δηλαδή, η πρόσβαση στους τοµείς της τεχνογνωσίας, της και-
νοτοµίας γενικότερα, είναι δικαίωµα και όχι προνόµιο κάποιων
και µάλιστα λίγων και ότι είναι προς το συµφέρον τους να ενδια-
φερθούν ποιος, για ποιο σκοπό και σε ποια κατεύθυνση ερευνά.

Συνεπώς, το πρόβληµα για εµάς δεν βρίσκεται στην καινοτο-
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µία, στις νέες τεχνολογίες αυτές καθαυτές αλλά στους σκοπούς
που αυτές καλούνται να υπηρετήσουν και στον τρόπο µε τον
οποίο χρησιµοποιούνται. Αυτά, όµως, εξαρτώνται από αυτούς
που τις κατέχουν και τις ελέγχουν. Και είναι γνωστό πως στο
πλαίσιο του καπιταλιστικού συστήµατος όλοι αυτοί οι τοµείς
ελέγχονται από πολυεθνικές εταιρείες, από τα µονοπώλια που
επιβάλλουν στην αγορά την άποψή τους προς όφελος των κερ-
δών τους, αδιαφορώντας για τις επιπτώσεις που µπορεί να έχουν
στους εργαζόµενους αλλά και για τις πραγµατικές ανάγκες του
λαού που πρέπει να καλύπτουν. 

Επιβεβαίωση για αυτό αποτελεί η ευθεία παρέµβαση των µε-
γαλοεπιχειρηµατιών, βιοµηχάνων στη χώρα µας προκειµένου να
θέσουν τις δικές τους απαιτήσεις πάνω από τις ανάγκες της κοι-
νωνίας στο ερευνητικό και τεχνολογικό πεδίο µε τις κατευθυντή-
ριες γραµµές-στόχους για το 2020 σε συγκεκριµένους οχτώ
βασικούς τοµείς οικονοµικής δραστηριότητας, λειτουργώντας
δηλαδή κατά αυτόν τον τρόπο ως οδηγός για τους κυβερνώντες
ιεραρχώντας µάλιστα ποιες επιχειρηµατικές δράσεις οφείλουν
να πριµοδοτήσουν κατά προτεραιότητα.

Παράλληλα, οι κατευθύνσεις-απαιτήσεις των επιχειρηµατιών
αποτελούν ένα σαφές µήνυµα προς την επιστηµονική ερευνητική
κοινότητα και τους αρµόδιους φορείς για τις απαιτήσεις της αγο-
ράς και τους τοµείς που –ίσως, ίσως!- έχουν ελπίδα να υποστη-
ριχθούν στο µέλλον. 

Το ζήτηµα για το Κοµµουνιστικό Κόµµα, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, δεν είναι οι εργαζόµενοι να στραφούν ενάντια στις και-
νοτοµίες, την τεχνολογία κ.λπ. αλλά να στραφούν και να ελέγ-
ξουν το εξής ζήτηµα: Να ελέγξουν ποιος κατέχει αυτήν την τε-
χνολογία, την καινοτοµία. Το ζητούµενο είναι εάν ο ίδιος ο λαός
θα ερευνά, θα προωθεί τα επιτεύγµατα της επιστήµης και της
έρευνας για το λαϊκό συµφέρον ή θα είναι στα χέρια των επιχει-
ρηµατιών, των µονοπωλίων σε όφελος δηλαδή των δικών τους
συµφερόντων.

Και εδώ µέσω του νοµοσχεδίου γίνεται µια πολιτική λαθροχει-
ρία. Συνδέεται το ιδιωτικό συµφέρον των επιχειρηµατικών οµίλων
µε το δηµόσιο συµφέρον. Αυτό δεν µπορεί να συνδεθεί, ακριβώς
γιατί αυτά τα δύο συγκρούονται και βεβαίως κάποιο από τα δύο
θα επικρατήσει.

Για να δούµε, όµως, πώς εννοείται το δηµόσιο συµφέρον σή-
µερα στη βάση συγκεκριµένων αιτηµάτων των εργαζοµένων,
λαµβάνοντας υπ’ όψιν το σηµείο εξέλιξης και την πρόοδο της επι-
στήµης, της έρευνας, της τεχνολογίας, της καινοτοµίας.

Είναι ή δεν είναι ρεαλιστικό σήµερα µε τα επιτεύγµατα, όπως
είπαµε, της τεχνολογίας κ.λπ. να µειωθούν για παράδειγµα οι
ώρες εργασίας, δηλαδή, το τριανταπεντάωρο, το πενθήµερο, το
επτάωρο; Δεν είναι µια πραγµατικά ρεαλιστική πρόταση του ερ-
γατικού κινήµατος, µε βάση τα επιτεύγµατα και τις εξελίξεις της
επιστήµης και της τεχνολογίας, που όµως δεν λαµβάνονταν υπ’
όψιν από τις προηγούµενες κυβερνήσεις, όπως και από την πα-
ρούσα; 

Αντίθετα, βλέπουµε ότι αυτοί που την κατέχουν, δηλαδή τα µο-
νοπώλια και οι µεγαλοεπιχειρηµατίες απαιτούν αλλαγές εργα-
σιακών σχέσεων σε βάρος των εργαζόµενων, µειώσεις µισθών,
αφαίρεση δικαιωµάτων, αυτό, δηλαδή, που βιώνει η πλειοψηφία
των εργαζοµένων στη χώρα µας, ενώ θα µπορούσε όλη αυτή η
έρευνα που παράγει την εξέλιξη της τεχνολογίας να χρησιµοποι-
ηθεί προς όφελος των εργαζόµενων, της πλειοψηφίας του λαού. 

Συµβαίνει αυτό; Όχι. Και δεν συµβαίνει διότι µπαίνει στη µέση
το κέρδος των καπιταλιστών. Αυτήν την κατεύθυνση έρχεστε και
υπηρετείτε µε την πολιτική σας, την οποία βαφτίζετε και δηµόσιο
συµφέρον και τη συνδέετε µε την ανάπτυξη προσπαθώντας και
προσδοκώντας να επιδράστε ιδεολογικά στο λαό για να την απο-
δεχτεί.

Εµείς βάζουµε το εξής ερώτηµα –όχι σε εσάς- ανάπτυξη από
ποιόν και σε όφελος ποιού; 

Το ζήτηµα, λοιπόν, είναι πως από το δρόµο ανάπτυξης που
στηρίζετε ο µόνος χαµένος ήταν είναι και θα είναι ο λαός, οι ερ-
γαζόµενοι, τα λαϊκά στρώµατα της χώρας και οι µόνοι κερδισµέ-
νοι οι µεγαλοεπιχειρηµατίες και τα µονοπώλια. Αυτόν το δρόµο,
δηλαδή τα συµφέροντα των µονοπωλίων και καπιταλιστών, εσείς
τον ταυτίζετε µε το δηµόσιο συµφέρον. Αυτούς εξυπηρετείτε.

Έτσι, και µέσα από το νοµοσχέδιο αλλά και από τη συζήτηση
στην επιτροπή έγινε αναφορά πως η καινοτοµία, η τεχνολογία, η
πληροφορική κ.λπ. θα εξασφαλίσουν την ανάπτυξη. Υπάρχουν,
όµως, αρκετά παραδείγµατα που δείχνουν ότι δεν την εξασφα-
λίζουν σε όφελος των εργαζόµενων, των λαϊκών στρωµάτων. Πο-
λύ δε περισσότερο οι τελευταίοι στερούνται την πρόσβαση στα
επιτεύγµατα αυτά της τεχνολογία, της καινοτοµίας κ.λπ..

Δείτε για παράδειγµα την Ιαπωνία που παρ’ όλη την καινοτοµία
που είχε αναπτύξει, βρισκόταν και βρίσκεται σε ύφεση αλλά κυ-
ρίως αυτό έγινε σε βάρος των εργαζόµενων και όχι σε βάρος των
πολυεθνικών εταιρειών που ελέγχουν την καινοτοµία και ιδιοποι-
ούνται τα αποτελέσµατά της. 

Δείτε ένα άλλο παράδειγµα για το πώς χρησιµοποιείται η τε-
χνολογία που την κατέχουν πολυεθνικές εταιρείες: Καινοτοµία,
τεχνολογία στην άντληση πετρελαίου. Εδώ είναι ακριβώς η µεί-
ωση του κόστους παραγωγής. Είδατε, µήπως, εσείς η τιµή της
άντλησης του πετρελαίου να µειώνεται; Όχι, αυξάνει. Αυτό συµ-
βαίνει, διότι οι πολυεθνικές που κατέχουν όλα τα µέσα παραγω-
γής είναι αυτές που επιβάλλουν και την τιµή που πωλείται το
πετρέλαιο και τα παράγωγά του. 

Να αναφερθούµε στον αγροτικό τοµέα; Έγινε η εκβιοµηχάνιση
όλων των νοικοκυριών. Υπάρχει έρευνα κ.λπ.. Είδατε εσείς να
µειώνεται το κόστος παραγωγής; Όχι, αυξάνει. Και αυξάνει διότι
ακριβώς αυτές οι καινοτοµίες και στην αγροτική παραγωγή βρί-
σκονται στα χέρια πολυεθνικών εταιρειών, δηλαδή στα µονοπώ-
λια που καθορίζουν την τιµή πώλησης και που οδηγούν το
µικροµεσαίο αγρότη να παράγει, να µην αµείβεται και να ξεκλη-
ρίζεται από τη γη του.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το Κοµµουνιστικό Κόµµα της
Ελλάδας εδώ και δεκαετίες, ενδιαφέρθηκε για την ολόπλευρη
ανάπτυξη των πλουτοπαραγωγικών δυνατοτήτων της χώρας.
Μάλιστα στην περίοδο του µεσοπολέµου το έχει αποδείξει, κα-
ταρρίπτοντας τα γνωστά τότε επιχειρήµατα περί ψωροκώσταινας
που επιχειρηµατολογούσαν οι τότε κυβερνήσεις για να κουκου-
λώσουν τα πράγµατα, προκειµένου οι ξένες µεγάλες πολυεθνι-
κές εταιρείες που ήρθαν στη χώρα να αρπάξουν όλο τον πλούτο.
Τότε το αποδείξαµε συγκεκριµένα πως υπάρχουν οι δυνατότητες
στη χώρα. Το ίδιο κάνουµε και σήµερα για την οικονοµική ανά-
πτυξη προς όφελος, όµως, του λαού. 

Θεωρούµε την ανάπτυξη της έρευνας και της τεχνολογίας
αναπόσπαστο τµήµα της οικονοµικής, εκπαιδευτικής και εργα-
σιακής δραστηριότητας. Η εξασφάλιση δηµόσιας και δωρεάν
παιδείας υψηλού επιπέδου, η προσήλωση για πλήρη αξιοποίηση
των παραγωγικών δυνατοτήτων, καθώς και του εργατικού δυνα-
µικού αποτελούν το υπόβαθρο πάνω στο οποίο θα στηριχθεί η
ερευνητική δραστηριότητα. 

Με βάση τα ανωτέρω προσεγγίζουµε και το παρόν νοµοσχέ-
διο. Πρόκειται για ένα νοµοσχέδιο που έχει σαφέστατα στρατη-
γικό σχέδιο ανάπτυξης, συγκεκριµένο και χαραγµένο από την
Ευρωπαϊκή Ένωση και που επιταχύνεται η υλοποίησή του, διότι
αυτό ακριβώς επιβάλλουν τα συµφέροντα των πολυεθνικών εται-
ρειών να προχωρήσει άµεσα.

Έτσι, λοιπόν, µε το άρθρο 2, αυτό το στρατηγικό σχέδιο ση-
µαίνει για εµάς πρώτον, ότι τα πανεπιστήµια, τα ερευνητικά ιν-
στιτούτα τίθενται στην υπηρεσία του κεφαλαίου. Δεύτερον, ση-
µαίνει ότι όλη η υποδοµή δηµιουργείται από το κράτος µε χρή-
µατα του λαού, δηλαδή µέσω του κρατικού προϋπολογισµού, και
όλη αυτή η υποδοµή τίθεται στην υπηρεσία των µεγάλων επιχει-
ρήσεων. 

Τρίτον, µε την αξιοποίηση και του αναπτυξιακού νόµου προ-
βλέπονται ειδικά νέα προνόµια για τη συµµετοχή των επιχειρή-
σεων στη Ζώνη Καινοτοµίας της Θεσσαλονίκης. Αυτό σηµαίνει
και πάλι νέες επιδοτήσεις, και πάλι νέες φοροαπαλλαγές, για να
τονώσουµε και να διευκολύνουµε την επιχειρηµατική δραστηριό-
τητα, όπως διατείνεται η Κυβέρνηση. Επί χρόνια, δίνετε στους
µεγαλοεπιχειρηµατίες προκλητικά µεγάλες φοροαπαλλαγές,
τους επιδοτείτε µε πακτωλούς χρηµάτων αλλά ανάπτυξη προς
όφελος του λαού δεν έχουµε δει µέχρι τώρα. 

Η κατάρτιση του στρατηγικού σχεδίου, που προβλέπεται µέσα
στο νοµοσχέδιο, γίνεται από το διοικητικό συµβούλιο της ανώ-
νυµης εταιρείας και η έγκριση θα δίνεται µε απόφαση του επο-
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πτεύοντος Υπουργού. Δηλαδή για ένα τέτοιο σηµαντικό στρατη-
γικό σχέδιο, η Βουλή δεν θα έχει λόγο να συζητήσει για αυτό το
στρατηγικό σχέδιο, να ειπωθούν ακόµα και αντιρρήσεις, προτά-
σεις για το τι θα περιέχει αυτό το στρατηγικό σχέδιο. Έτσι, θα
το καταρτίσει η ανώνυµη εταιρεία, θα συµφωνήσει ο Υπουργός
και η Κυβέρνηση κατ’ επέκταση αλλά η Βουλή δεν θα έχει ούτε
το δικαίωµα να επέµβει, να διορθώσει, να κάνει προτάσεις για
αυτό το σχέδιο.

Με τη σύσταση της Ανώνυµης Εταιρείας «Αλεξάνδρεια Ζώνη
Καινοτοµίας» γίνεται πλέον ξεκάθαρη η σύνδεση και η λειτουργία
της µε ιδιωτικοοικονοµικά κριτήρια, που µάλιστα συνδέεται,
όπως προείπαµε, µε το δηµόσιο συµφέρον, δηλαδή πάση θυσία
στήριξη της επιχειρηµατικότητας. Εξάλλου αυτή η κατεύθυνση
διαπνέει όλο το ν.3489/2006. Η κατεύθυνση αυτή της εξυπηρέ-
τησης των αναγκών των επιχειρήσεων, στο άρθρο 4 για παρά-
δειγµα, γίνεται και µέσω της χρηµατοδότησης. Δείτε το Πρό-
γραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων αλλά και άλλες µορφές χρηµα-
τοδότησης (διάφοροι οργανισµοί, κονδύλια Ευρωπαϊκής Ένω-
σης κ.λπ.). 

Το άρθρο 5, αποτελεί ακόµα µία επιβεβαίωση για το πού πάει
το πράγµα: Αρχικό µετοχικό κεφάλαιο 60.000 ευρώ, µε κοινή
υπουργική απόφαση µπορεί να αυξηθεί το µετοχικό κεφάλαιο και
µάλιστα µέσω του Χρηµατιστηρίου, ενώ απώτερος στόχος δεν
είναι τίποτα άλλο παρά η πλήρης ιδιωτικοποίηση της εταιρείας.
Αφού δηλαδή δηµιουργηθεί η όλη υποδοµή, αφού αυξηθεί και
το µετοχικό κεφάλαιο, ύστερα µπορεί κάλλιστα µε κοινή υπουρ-
γική απόφαση να το δώσουµε σε ιδιώτες. Αυτό λέγεται δηµόσιο
συµφέρον. Και, βέβαια, δεν αποτελεί καινοτοµία το συγκεκρι-
µένο. Εδώ ξεπουλάτε τα πάντα, εδώ θα σταµατήσετε; Τα ίδια λέ-
γατε και ως κυβερνήσεις ΠΑΣΟΚ και Νέας Δηµοκρατίας αλλά και
το 2006 στη συζήτηση για το ν. 3489 που κυρώθηκε τότε. 

Έτσι, για την προώθηση των συµφερόντων των µεγαλοεπιχει-
ρηµατιών, η οργάνωση και η λειτουργία της ανώνυµης εταιρείας
γίνεται µε κανονισµούς που καταρτίζονται κατ’ εξαίρεση από δια-
τάξεις που διέπουν το δηµόσιο, πάλι και εδώ µόνο µε κοινές
υπουργικές αποφάσεις, και είναι µάλιστα σηµαντικές διατάξεις:
κανονισµός προµήθειας και παροχής υπηρεσιών, εκτέλεση
έργων και µισθώσεων. Και θέλετε να πιστέψουµε πραγµατικά ότι
µε κανονισµούς, που θα κάνει το διοικητικό συµβούλιο της εται-
ρείας και θα εγκρίνει ο Υπουργός, θα διασφαλίζεται έτσι η δια-
φάνεια; Δεν βλέπετε τι γίνεται τόσα χρόνια αλλά και σήµερα; Για
ποια διαφάνεια κάνετε λόγο;

Σε ό,τι αφορά τα άρθρα 10 και 11, για τους θύλακες υποδοχής
καινοτόµων δραστηριοτήτων, εκτός από την ανώνυµη εταιρεία,
και από ιδιωτικούς φορείς, πάλι µε προεδρικά διατάγµατα καθο-
ρίζονται τα όρια και οι χρήσεις γης, οι όροι δόµησης και η ρυµο-
τόµηση. Έτσι, αφού τα προεδρικά διατάγµατα υπερισχύουν κάθε
διαφορετικής ρύθµισης γενικών πολεοδοµικών σχεδίων, ζωνών
οικιστικού ελέγχου, σχεδίων πόλεως και σχεδίων χρήσης γης,
ανοίγει διάπλατα ο δρόµος και στο ζήτηµα αυτό για τους µεγά-
λους επιχειρηµατικούς οµίλους. Όλα στο πιάτο γι’ αυτούς!

Σε ό,τι αφορά τις εργασιακές σχέσεις, στο άρθρο 8, γίνεται
ξεκάθαρο -και µας επιβεβαιώνει πλήρως- το εργασιακό καθε-
στώς «γαλέρας» που θα διέπει την κατά τ’ άλλα «Αλεξάνδρεια
Ζώνη Καινοτοµίας» -βρήκατε και εύηχο τίτλο- αξιοποιώντας τους
αντεργατικούς νόµους και τις πολιτικές σας τόσων χρόνων αλλά
και της τελευταίας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε
παρακαλώ, κύριε συνάδελφε, θα έχετε και τη δευτερολογία σας.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε. 
Συµβάσεις ορισµένου χρόνου, συµβάσεις έργου, µετατροπή

σε αορίστου χρόνου µετά από δωδεκάµηνη δοκιµασία, δανει-
σµός εργαζοµένων -µήπως εδώ θα εµπλακούν και «δουλεµπο-
ρικά» γραφεία;- αποσπάσεις προσωπικού από το δηµόσιο και τον
ευρύτερο δηµόσιο τοµέα κ.λπ.. Και όλα αυτά τα βαφτίζετε και-
νοτοµία και ανάπτυξη. Ποιον στηρίζετε, τον άνεργο, για παρά-
δειγµα, που ψάχνει δουλειά και τον στέλνετε στη Ζώνη Καινο-
τοµίας για να δουλεύει τσάµπα µε ηµεροµηνία λήξης της εργα-
σίας του ή τους επιχειρηµατίες και τα µονοπώλια; 

Πρόκειται για εµπαιγµό και κοροϊδία και εδώ οι εργαζόµενοι
πρέπει να βγάλουν συµπεράσµατα για την ασκούµενη πολιτική
Κυβέρνησης-Ευρωπαϊκής Ένωσης, αλλά και για όσους προσπα-
θούν να τους πείσουν πως µε καλύτερη διαχείριση του υπάρχον-
τος συστήµατος θα υπάρξει φιλολαϊκή διέξοδος από την κρίση,
θα δροµολογηθούν θετικές εξελίξεις για τους εργαζοµένους και
τα λαϊκά στρώµατα.

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα έχει ξεκάθαρες απόψεις και θέσεις.
Η έρευνα και η καινοτοµία ή θα υπηρετεί τις συνεχώς διευρυνό-
µενες ανάγκες του λαού ή θα υπηρετεί τα συµφέροντα των επι-
χειρηµατιών των µονοπωλίων, συµφέροντα οικονοµικά, πολιτικά
και ιδεολογικά. 

Η προϋπόθεση για έρευνα και καινοτοµία στην υπηρεσία κά-
λυψης των λαϊκών αναγκών είναι µόνο µία. Τα µέσα παραγωγής
να γίνουν λαϊκή περιουσία, ιδιοκτησία του λαού, έτσι ώστε –µέσω
ενός εθνικού δηµόσιου φορέα ανάπτυξης- οι τοµείς της έρευνας
και της καινοτοµίας να παίξουν ρόλο ανάπτυξης προς όφελος
του λαού, κάτω από κοινωνικό εργατικό έλεγχο, µε γενναία χρη-
µατοδότηση από τον κρατικό προϋπολογισµό για την έρευνα και
την καινοτοµία, µε συµµετοχή και αξιοποίηση του συνόλου των
ιδρυµάτων και του επιστηµονικού προσωπικού, µε κατάργηση
της δυνατότητας δηµιουργίας εταιρειών εµπορικής εκµετάλλευ-
σης, ερευνητικών προϊόντων από τα πανεπιστήµια, έτσι ώστε να
σταµατήσει και η νοσηρή κατάσταση διαχείρισης του µεγάλου
όγκου των ερευνητικών προγραµµάτων από µία µειοψηφία κα-
θηγητών που διασυνδέεται µε επιχειρηµατικά, κυβερνητικά και
ευρωνατοϊκά προγράµµατα.

Η πρόταση του ΚΚΕ –και τελειώνω, κυρία Πρόεδρε- για έναν
άλλο δρόµο ανάπτυξης σε όφελος του λαού βεβαίως και έρχεται
σε σύγκρουση και ρήξη µε τις πολιτικές και τις κατευθύνσεις του
κεφαλαίου, Ευρωπαϊκής Ένωσης και Κυβέρνησης αλλά και µε
όσους στηρίζουν των ευρωµονόδροµο. Αυτόν το δρόµο καλούµε
το λαό µε τον αγώνα να ακολουθήσει και να επιβάλει, ώστε να
γίνει αφέντης στον τόπο του και να καρπώνεται τον πλούτο που
παράγει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε
πολύ, κύριε Λαµπρούλη.

Ο συνάδελφος Βουλευτής κ. Πύρρος Δήµας ζητεί άδεια ολι-
γοήµερης απουσίας στο εξωτερικό από τις 20 έως 29 Αυγού-
στου. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Η Βουλή ενέ-

κρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Ο Υπουργός κ. Αθανασίου είχε ζητήσει τον λόγο στην αρχή

της συνεδρίασης για µία µικρή παρέµβαση, ώστε να εξηγήσει
την τροπολογία.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-

φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ευχαριστώ, κυρία
Πρόεδρε.

Αναφέροµαι στην τροπολογία, κύριοι συνάδελφοι, µε γενικό
αριθµό 729 και ειδικό 6, που ρυθµίζει ζητήµατα αποζηµίωσης πα-
θόντων από εγκληµατικές ενέργειες. Υπήρχε ένα νοµοθετικό
κενό στη νοµοθεσία µας, εν αντιθέσει µε τις αποζηµιώσεις που
προβλέπονταν από τροµοκρατικές ενέργειες σε µη υπαίτια πρό-
σωπα, σε οποιαδήποτε δηλαδή είχαν υποστεί υλικές ζηµίες σε
κινητά και ακίνητα. Όµως, δεν προβλεπόταν η περίπτωση απο-
ζηµίωσης, όταν είχαµε εγκληµατικές ενέργειες του κοινού Ποινι-
κού Δικαίου. 

Ρυθµίζεται, λοιπόν, το θέµα µε αφορµή και ύστερα από αίτηµα
συναδέλφων, κυρίως από τη Θεσσαλία, για το τι θα γίνει µε τους
ανθρώπους αυτούς, πώς θα αποζηµιωθούν εν όψει της επίθεσης
που δέχθηκε εισαγγελική λειτουργός στη Λάρισα, όταν χειριζό-
ταν µια υπόθεση του κοινού εγκλήµατος, όχι τροµοκρατική. Υπέ-
στησαν ζηµίες από τη βόµβα, η οποία είχε τοποθετηθεί σε πολ-
λές όµορες ιδιοκτησίες και σε αυτοκίνητα. Υπάρχει κενό για να
αποζηµιωθούν. 

Αντιµετωπίζουµε, λοιπόν, αυτό το ζήτηµα µε την τροπολογία
σας, την οποία καταθέσαµε. Όπως είπα, το νοµικό οπλοστάσιο
προβλέπει την αποζηµίωση θυµάτων αλλά το συνδυάζει µε τρο-
µοκρατικές ενέργειες και έπρεπε να τις επεκτείνουµε τώρα και

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 21 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2013 711



στις ενέργειες του κοινού Ποινικού Δικαίου, που αφορούν όµως
ζηµίες που θα έχουν υποστεί οι κύριοι ακινήτων ή κινητών από
ενέργειες που στρέφονται κατά κρατικού λειτουργού –εισαγγε-
λέα ενδεχοµένως ή οποιουδήποτε άλλου- και επήλθαν ζηµίες στα
όµορα ακίνητα.

Παρόµοια διάταξη είχε περάσει, εάν θυµόσαστε, στις ζηµίες,
οι οποίες είχαν γίνει το Φεβρουάριο του 2012 στο κέντρο της
Αθήνας. Εκεί τότε υπήρξε µία πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου
και αποζηµιώθηκαν. Προβλεπόταν η διαδικασία κ.λπ.. Κάποια πα-
ρόµοια ρύθµιση κάνουµε τώρα και µε την τροπολογία αυτή. 

Δεν θα αποζηµιώνονται µόνο οι κύριοι των ακινήτων αλλά µπο-
ρεί να είναι και οι νοµείς, δηλαδή ένας µισθωτής, ένας που είναι
µε σχέση χρησιδανείου, παρακαταθήκη κ.λπ.. Συνεπώς, θεω-
ρούµε ότι είναι απαραίτητο, είναι πράξη δικαίου, για να τακτο-
ποιηθεί το ζήτηµα αυτό.

Η καταγραφή των ζηµιών θα γίνεται από τα όργανα της περι-
φέρειας –την πολεοδοµία- και η αποζηµίωση θα γίνεται από την
περιφέρεια. Μην ξενίζει το γεγονός πού θα βρίσκονται τα χρή-
µατα κ.λπ. γιατί πρέπει να σας πω ότι και οι προηγούµενες δια-
τάξεις που ανέφερα αλλά και η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου
παλιά, λέει ότι θα αποζηµιώνει η περιφέρεια. 

Όµως, έχουµε βάλει και την τελευταία παράγραφο, την 4, η
οποία λέει ότι µε κοινή απόφαση των Υπουργών Εσωτερικών και
Οικονοµικών ρυθµίζεται κάθε λεπτοµέρεια αναγκαία για την
εφαρµογή του παρόντος νόµου. Συνεπώς, η αποζηµίωση θα κα-
λυφθεί µε απόφαση των Υπουργών. 

Και απαντώ και στην απορία που είχε η συνάδελφος εισηγή-
τρια του ΣΥΡΙΖΑ, ότι υπάρχει ρύθµιση και προηγούµενο νοµικό
καθεστώς που ρύθµιζε αλλά και προβλέπεται µε την παράγραφο
4 του σχεδίου.

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Εισερχόµαστε στον κατάλογο των οµιλητών. 
Τον λόγο έχει ο κ. Χρήστος Κέλλας για επτά λεπτά. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Εγώ θα ήθελα ακριβώς να αναφερθώ σε αυτήν την τροπολο-

γία. Στις 20 Ιουλίου στις 4 η ώρα το πρωί µια πολύ δυνατή έκρηξη
συγκλόνισε το κέντρο της Λάρισας, την κεντρικότερη συνοικία
της Λάρισας, εκεί που µένει και ο συνάδελφος κ. Λαµπρούλης.
Πραγµατικά η περιοχή θύµιζε βοµβαρδισµένο τοπίο. Η πολυκα-
τοικία υπέστη πολύ µεγάλες ζηµιές αλλά και όλα τα καταστήµατα
σε ακτίνα διακοσίων µέτρων. Διεπιστώθη ότι πρόκειται για πυρί-
τιδα πέντε κιλών, η οποία προκάλεσε µεγάλες ζηµιές και ευτυχώς
δεν θρηνήσαµε θύµατα. 

Μετά τις πρώτες ώρες και µε την παρέλευση του σοκ, άρχισαν
να δηµιουργούνται τα προβλήµατα της αποζηµίωσης λόγω των
µεγάλων βλαβών είτε ήταν ενοικιαστές µέσα είτε ήταν ιδιοκτήτες.
Ο δήµος και ο δήµαρχος προσωπικά ανέλαβε τα έξοδα διανυ-
κτέρευσης, δηλαδή τα έξοδα διαµονής σε ξενοδοχείο, για µερι-
κές µέρες µέχρι να µπορέσουν να επιστρέψουν στην οικοδοµή
οι ένοικοι. Ο περιφερειάρχης βοήθησε όσο µπορούσε και εγώ
ανέλαβα εδώ να ρυθµίσουµε το θέµα διότι προέκυψε το θέµα
των αποζηµιώσεων, διότι, πραγµατικά, οι ζηµιές ήταν µεγάλες. 

Οφείλω εδώ, πραγµατικά, να συγχαρώ και να ευχαριστήσω
ταυτόχρονα και τον Υπουργό Δικαιοσύνης και τον Υπουργό Εσω-
τερικών, διότι όπως είπε µόλις και ο κύριος Υπουργός, η νοµο-
θεσία µας προβλέπει την αποζηµίωση των θυµάτων αλλά τη
συνδέει µε τροµοκρατικές ενέργειες, βάσει του ν. 2093/1992.
Εδώ πέρα, όµως, η πράξη χαρακτηρίστηκε εγκληµατική ενέργεια
του κοινού Ποινικού Δικαίου, οπότε κατ’ αυτόν τον τρόπο έρχεται
σήµερα να καλυφθεί αυτό το νοµοθετικό κενό, το οποίο υπήρχε
και το οποίο είναι απόλυτα δίκαιο, καθ’ όσον η πράξη εστρέφετο
κατά δικαστικής λειτουργού, η οποία έµενε στην οικοδοµή και η
οποία είναι υπεύθυνη για θέµατα απόδρασης ενός εγκληµατία.
Την πλήρωσαν, όµως, και οι υπόλοιποι. Κατεστράφησαν αυτοκί-
νητα, καταστήµατα κ.λπ..

Δεν έχω να πω τίποτα περισσότερο. Πραγµατικά είναι εντυπω-
σιακή η αµεσότητα, µε την οποία έδρασε η Κυβέρνηση και έτσι
πρέπει να είναι µια κυβέρνηση, ένα κράτος πρόνοιας, ένα κράτος
δικαίου, παρά τη δύσκολη συγκυρία, την οποία σήµερα διερχό-

µεθα.
Και επί τη ευκαιρία θα ήθελα να συγχαρώ εδώ πέρα και την

Αστυνοµία, την Αστυνοµική Διεύθυνση Λάρισας και στο πρόσωπό
της όλη την Ελληνική Αστυνοµία, διότι πραγµατικά οι υπαίτιοι της
βοµβιστικής επίθεσης συνελήφθησαν επιτόπου. Δεν έχω να προ-
σθέσω τίποτα άλλο. 

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Υπουργέ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαριστώ

κι εγώ, κύριε συνάδελφε.
Τον λόγο έχει ο κ. Ευάγγελος Αποστόλου.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Μιας και ο προλαλήσας συνάδελ-

φός µου µίλησε για αµεσότητα απάντησης της Κυβέρνησης,
ήθελα να ρωτήσω ιδιαίτερα τον κύριο Υπουργό Δικαιοσύνης
µήπως έχετε να µας ανακοινώσετε κάτι για τη σηµερινή επιχεί-
ρηση της Αστυνοµίας που έγινε τα ξηµερώµατα στο Πολυτε-
χνείο, διάρκειας τριών ωρών, καταπατώντας κάθε έννοια ασύλου
και βεβαίως κάνοντας και προσαγωγές. Είµαστε αυτήν την ώρα
εντελώς ανενηµέρωτοι για το τι έχει συµβεί. Επειδή αναφέρθηκε
ο συνάδελφος για αµεσότητα, µήπως µπορείτε εσείς να µας ενη-
µερώσετε για το τι έχει συµβεί;

Αγαπητοί συνάδελφοι, και στην περίπτωση της Ζώνης Καινο-
τοµίας Θεσσαλονίκης, όπως συµβαίνει και για όλα τα προβλή-
µατα, φταίνε οι δυσλειτουργίες του δηµόσιου τοµέα –είτε του
στενού είτε του ευρύτερου- όπως συµβαίνει στη συγκεκριµένη
περίπτωση. Και αυτά, κατά την Κυβέρνηση, λύνονται µε τη γνω-
στή θεραπεία, τη λειτουργία τους µε τους κανόνες της ιδιωτικής
οικονοµίας, που σηµαίνει ότι µπαίνουµε ακόµα και σε αυτήν τη
δραστηριότητα µε γοργούς ρυθµούς στο δρόµο της ιδιωτικοποί-
ησης. 

Γιατί τι άλλο, αγαπητοί συνάδελφοι, µπορεί να σηµαίνει ότι ναι
µεν το µετοχικό κεφάλαιο της εταιρείας θα καλυφθεί από το δη-
µόσιο αλλά µε υπουργικές αποφάσεις την εποµένη θα υπάρχει
η δυνατότητα µεταβίβασής τους σε νοµικά πρόσωπα προτιµω-
µένων αυτών του ιδιωτικού δικαίου; Έτσι αναφέρεται στην ειση-
γητική έκθεση.

Η Ζώνη Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης, αγαπητοί συνάδελφοι,
προωθείται από την Κυβέρνηση ως ένα αναπτυξιακό έργο µα-
κράς πνοής. Έτσι αναφέρεται. Πουθενά, όµως, δεν ορίζεται τι εί-
δους έργο είναι, ποιος είναι ο χαρακτήρας του, ποια είναι η
στρατηγική κατεύθυνση της καινοτοµίας που η Κυβέρνηση θέλει
να αναπτύξει και έτσι για εµάς εξακολουθεί να παραµένει ένα βα-
σικό ερώτηµα. Με ποια κριτήρια θα χαρακτηριστούν οι εταιρείες
ή οι φορείς που θα συµµετέχουν και ποια τα κίνητρα και τα
οφέλη τους; 

Το µόνο που καταφέρνει το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, όπως
είπε και η εισηγήτριά µας που γνωρίζει τα της Θεσσαλονίκης
καλά, είναι να παραχωρεί στους εκάστοτε Υπουργούς τη σύν-
ταξη του αναπτυξιακού περιεχοµένου της Θεσσαλονίκης µε
τρόπο που να εξυπηρετεί τους ίδιους και συγκεκριµένα ιδιωτικά
συµφέροντα της πόλης. 

Επιτρέψτε µου, όµως, στο χρόνο που µου αποµένει να ασχο-
ληθώ ιδιαίτερα µε τις τροπολογίες.

Θα ξεκινήσω µε την τροπολογία 727, που πραγµατικά, αγαπη-
τοί συνάδελφοι, είναι ενδεικτική του τρόπου που νοµοθετεί η ση-
µερινή Κυβέρνηση. Πότε πρόφθασε η Κυβέρνηση να αιτιολογή-
σει τις συνέπειες της συγκεκριµένης ρύθµισης, που ουσιαστικά
τροποποιεί µία ρύθµιση-τροπολογία, που έγινε χθες; Με τη λήξη
της προηγούµενης συνεδρίασης είχε γίνει παρέµβαση µε τροπο-
λογία στο συγκεκριµένο ζήτηµα. Εννοώ τη συζήτηση του νοµο-
σχεδίου για την αντιµετώπιση της αυθαίρετης δόµησης. Σας
είχαµε τονίσει τότε να πάρετε πίσω τη συγκεκριµένη ρύθµιση.
Είναι ολέθριο το λάθος. Προχώρησε η Κυβέρνηση, αναγνώρισε
το λάθος και πάλι κάνει µια παρέµβαση συνεχίζοντας το λάθος
το συγκεκριµένο.

Αναφέροµαι ιδιαίτερα για να δείτε πραγµατικά τι οξύµωρα
σχήµατα δηµιουργεί η προχειρότητα της Κυβέρνησης. Λέει:
«Κατά την ενάσκηση των καθηκόντων οι αναγνωριζόµενοι φύλα-
κες θήρας των κυνηγετικών οργανώσεων υπάγονται στον αρµό-
διο φορέα για την προστασία και διαχείριση των δηµοσίων δα-
σών». Την ώρα, δηλαδή, που πάνε να ασκήσουν τη συγκεκριµένη
δραστηριότητα, τότε φεύγουν από τις κυνηγετικές οµοσπονδίες
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και πάνε στον φορέα που έχει τη διαχείριση των δασών. Συµπλη-
ρώνει: «Η διάθεση δε αυτών γίνεται µε απόφαση της κυνηγετικής
οµοσπονδίας». Πότε, δηλαδή; Κάθε φορά; Σήµερα έχουµε έφοδο
για θέµατα φύλαξης θήρας, που είναι αποκλειστική αρµοδιότητα
και την εποµένη µεταφερόµαστε σε άλλη υπηρεσία; 

Αντιλαµβάνεστε ότι αυτά τα λέω, αγαπητέ συνάδελφε, διότι
δεν µπορούν να λειτουργήσουν τέτοιου είδους σχήµατα.

Η συγκεκριµένη ρύθµιση για να µπορέσει να περπατήσει είναι
η αρχική που προβλεπόταν µε το ν.δ. 8669. Τις συγκεκριµένες
αρµοδιότητες ασκούν τα δασικά και αστυνοµικά όργανα. Δεν
είναι απλή διαδικασία η κατάσχεση ξυλείας, η µέτρηση, οι µετα-
φορές. Όλα αυτά τα πράγµατα είναι πάρα πολύ δύσκολες διαδι-
κασίες και γίνονται από φορείς µε συγκεκριµένες αρµοδιότητες
και, βεβαίως, όχι από ανθρώπους, οι οποίοι δεν έχουν καµµία
σχέση µε το αντικείµενο. Να είστε σίγουροι ότι µετά από λίγο
καιρό πάλι θα γυρίσουµε στη συγκεκριµένη.

Έρχοµαι στο θέµα που αφορά η τροπολογία, που εκ των πραγ-
µάτων, κύριε Υπουργέ, είναι ένα ζήτηµα που απασχολεί έντονα
την ελληνική κοινωνία και η Βουλή είναι υποχρεωµένη να ασχο-
ληθεί. Αφορά, βεβαίως, την άρση της απαγόρευσης των πλειστη-
ριασµών για την πρώτη κατοικία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Θα ήθελα την ανοχή σας, κυρία Πρόεδρε.
Από την αρχή της χρονιάς έχει γίνει µια επικοινωνιακή τακτική

από πλευράς της Κυβέρνησης και ιδιαίτερα από τον αρµόδιο
Υφυπουργό –τώρα προστέθηκε και ο Υπουργός Οικονοµικών, ο
κ. Στουρνάρας- για το συγκεκριµένο ζήτηµα. Υπάρχουν πολλά
ερωτήµατα που πρέπει να απαντηθούν. Ο Πρωθυπουργός είπε
χθες ότι παίρνει πάνω του το συγκεκριµένο ζήτηµα, ενώ την ίδια
στιγµή ο Κυβερνητικός Εκπρόσωπος έχει πει ότι θα προστατευ-
θούν οι ευαίσθητες κοινωνικές οµάδες αλλά και δεν θα καταρ-
ρεύσει η αγορά των ακινήτων.

Τι συµβαίνει δηλαδή; Η ρύθµιση, έτσι όπως εµείς την προσεγ-
γίζουµε, υπηρετεί και τα δύο. Σας το λέω αυτό, γιατί όσον αφορά
την πρώτη και µοναδική κατοικία, που η αντικειµενική αξία της
δεν είναι πάνω από 200.000 ευρώ, κανένας, κύριε Υπουργέ, από
αυτούς δεν είναι και δεν έχει κανένα λόγο να είναι µπαταχτσής. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτού)

Λίγη ανοχή, κυρία Πρόεδρε, όπως σας ζήτησα προηγουµένως. 
Εξάλλου πρόσφατα στοιχεία που κατατέθηκαν από τον εκπρό-

σωπο της Ένωσης Ελληνικών Τραπεζών, όταν συζητήσαµε πριν
από λίγο καιρό ανάλογο νοµοσχέδιο, έδειξαν ότι το 23% των στε-
γαστικών δανείων βρίσκονται σε καθυστέρηση και όλοι αυτοί οι
πιστούχοι έχουν µεν αδυναµία να υπηρετήσουν τα δάνειά τους –
κάτι που γνωρίζουν πολύ καλά οι τράπεζες-, αλλά µε την αξία
των υποθηκών προσφέρουν πολύ µεγαλύτερη κάλυψη από τις
προβλέψεις των τραπεζών. Δηλαδή, µε απλά λόγια, όλα τα στε-
γαστικά δάνεια αποτελούν για τις τράπεζες σηµαντικό στοιχείο
του ενεργητικού τους, ακόµη και εάν είναι καθυστερούµενα, ενώ
δεν συµβαίνει το ίδιο µε τα καταναλωτικά δάνεια που το 43% ήδη
βρίσκεται σε καθυστέρηση. 

Όσον αφορά την κατάρρευση της αγοράς των ακινήτων, αρκεί
να αναφερθεί ότι αυτήν τη στιγµή βρίσκονται αδιάθετες διακό-
σιες χιλιάδες, περίπου, κατοικίες και µε την άρση της απαγόρευ-
σης των πλειστηριασµών της πρώτης κατοικίας θα προστεθούν
άλλες εκατόν πενήντα χιλιάδες που είναι σήµερα υπό προστασία.
Αυτό σηµαίνει πραγµατική κατάρρευση στη συγκεκριµένη
αγορά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Δεν είναι,
όµως, αυτό το θέµα του νοµοσχεδίου, κύριε συνάδελφε.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κι αυτό, κυρία Πρόεδρε, είναι σί-
γουρο ότι δεν το θέλουν…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Δεν είναι,
όµως, αυτό το θέµα του νοµοσχεδίου, σας παρακαλώ, κύριε συ-
νάδελφε, επανέλθετε και κλείστε.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Σας είπα στην αρχή –και τελει-
ώνω- ότι πρόκειται για ένα ζήτηµα που αφορά σε µεγάλο βαθµό
την ελληνική κοινωνία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Αυτό δεν το συ-

ζητάµε. Εννοείται. Και η Βουλή…
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Και επειδή ουσιαστικά µιλάµε για

ένα τραπεζικό σύστηµα, το οποίο στηρίζεται και είναι…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Δεν το συζητώ,

αλλά δεν είναι της ώρας, δεν είναι της παρούσης. Γι’ αυτό σας
παρακαλώ ολοκληρώστε.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Εάν µου επιτρέψετε πέντε γραµ-
µές να πω, τελειώνω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ορίστε, κύριε
συνάδελφε.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κλείνοντας, θέλω να υπενθυµίσω
ότι µετά από τις αυξήσεις κεφαλαίου των τεσσάρων συστηµικών
τραπεζών το 2013 το ποσοστό του Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής
Σταθερότητας είναι για την ΕΘΝΙΚΗ 84%, στην ΠΕΙΡΑΙΩΣ 81%,
στην ALPHA BANK 84% και στη EUROBANK 93%. Εποµένως, η
ανάγκη για τραπεζικό σύστηµα υπό δηµόσιο έλεγχο πλέον είναι
επιτακτική.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστώ,

κύριε συνάδελφε.
Τον λόγο έχει η κ. Μαρίνα Χρυσοβελώνη.
ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ: Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, το θέµα της Ζώνης Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης κα-
λύφθηκε από την ειδική αγορήτρια των Ανεξάρτητων Ελλήνων,
η οποία αναφέρθηκε σε αυτό διεξοδικά προηγουµένως και η
οποία λόγω εντοπιότητας είχε ειδική γνώση του θέµατος, το
οποίο κάλυψε πλήρως. Εποµένως, επ’ αυτού δεν έχω να προ-
σθέσω κάτι περισσότερο.

Θα περιοριστώ σε µερικές παρατηρήσεις πάνω στην τροπο-
λογία του Υπουργείου Εργασίας για τις ρυθµίσεις εισφορών στα
ασφαλιστικά ταµεία. 

Όλοι γνωρίζουµε ότι το πρόβληµα είναι τεράστιο και ότι δεν
λύνεται µε εµβαλωµατικές λύσεις, τις οποίες προτείνει ο Υπουρ-
γός κ. Βρούτσης. Το πρόβληµα δεν είναι απλώς η φορολογική
ενηµερότητα των ασφαλισµένων. Είναι η αδυναµία τους να απο-
πληρώσουν χρέη προς τα ασφαλιστικά ταµεία µε τους εξωπραγ-
µατικούς όρους τους οποίους θέτετε εσείς.

Το ίδιο, βέβαια, πρόβληµα υπάρχει και µε τη µη ρύθµιση οφει-
λών από την εφορία. Αυτό συµβαίνει γιατί, αντί να µειώσετε ρι-
ζικά τα πρόστιµα και τις προσαυξήσεις, επιµένετε σε κάποιες
ανούσιες εκπτώσεις, οι οποίες φυσικά δεν αποτελούν κίνητρα
για τους πολίτες. Αντί µάλιστα να µειώσετε το υπέρογκο επιτόκιο
του 8,75%, το διατηρείτε αµετάβλητο.

Αυτές είναι οι συνειδητές επιλογές µίας συγκυβέρνησης που
βουλιάζει και µαζί της παρασέρνει ολόκληρη την ελληνική κοινω-
νία. Αποτέλεσµα είναι ο φαύλος κύκλος, ο οποίος επηρεάζει τα
δηµόσια έσοδα. Κάθε νέα, δήθεν, ρύθµισή σας φέρνει ακόµα χει-
ρότερα αποτελέσµατα. Η ουσιαστική ανυπαρξία διευκολύνσεων
αποπληρωµής οδηγεί, για παράδειγµα, τους ασφαλισµένους
ελεύθερους επαγγελµατίες του ΟΑΕΕ πρακτικά στην παύση της
επιχειρηµατικής τους δραστηριότητας, µε ακόµα χειρότερα απο-
τελέσµατα για τα έσοδα του ταµείου. 

Και εσείς αντί να τους βοηθήσετε, σπρώχνετε τα πράγµατα
στα άκρα. Στέλνετε ειδοποιήσεις στους ασφαλισµένους, ότι εάν
δεν ενταχθούν στις ανεφάρµοστες ρυθµίσεις σας εσείς θα προ-
χωρήσετε σε κατασχέσεις ακόµα και για µικρές οφειλές.

Ποιο είναι το σκεπτικό πίσω απ’ αυτήν την ακραίας έµπνευσης
εγκύκλιο; Δυστυχώς, στη χώρα που ζούµε όλοι γνωρίζουµε πώς
λειτουργεί το ελληνικό κράτος που έφτιαξαν η Νέα Δηµοκρατία
µε το ΠΑΣΟΚ τις τελευταίες δεκαετίες. Είναι ένα κράτος εγγενώς
άδικο που εισπράττει µόνο από τους νόµιµους και τους δηλωµέ-
νους. Είναι το κράτος της εύκολης λύσης που κουβαλούν στην
πλάτη τους τα συνήθη υποζύγια, οι βαριά φορολογούµενοι και
ασφαλισµένοι. Όµως, για τους διαπλεκόµενους, για εκείνους που
τόσα χρόνια αρνούνται να πληρώσουν τις τεράστιες οφειλές
τους στο δηµόσιο, δεν γίνεται κουβέντα.

Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το φαινόµενο
των µειωµένων εσόδων από τις νέες ρυθµίσεις δεν είναι ούτε εκ-
πληκτικό ούτε καινοφανές. Ήταν κάτι απόλυτα αναµενόµενο µε
βάση τις υποτιθέµενες ρυθµίσεις χρεών που εσείς ψηφίσατε
πρόσφατα. 
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Η αποτυχία αυτού του µέτρου είναι πλέον πανθοµολογούµενη.
Μέχρι και ο ίδιος ο Γενικός Γραµµατέας Δηµοσίων Εσόδων την
παραδέχεται. Ο κ. Θεοχάρης µας λέει, λοιπόν, πως για το πρώτο
εξάµηνο του 2013 οι εισπράξεις παλαιών οφειλών ανήλθαν στα
723.000.000 ευρώ, έναντι στόχου 1.140.000.000 ευρώ. Έχει, δη-
λαδή, καταγράψει ήδη µία απόκλιση της τάξεως του 37%, σύµ-
φωνα µε τα επίσηµα στοιχεία του Υπουργείου Οικονοµικών. 

Η αλήθεια είναι πως η είσπραξη των ληξιπρόθεσµων οφειλών
είναι µία δύσκολη υπόθεση, όχι όµως γιατί οι Έλληνες δεν θέ-
λουν αλλά γιατί δεν έχουν τη δυνατότητα να πληρώσουν. Ο λό-
γος είναι πολύ απλός. Οι πολίτες δεν έχουν χρήµατα, αφού δεν
έχουν πλέον εισοδήµατα. Μιλούµε για µία στρατιά εξαντληµένων
µισθωτών, συνταξιούχων, ελεύθερων επαγγελµατιών, ακόµα και
ανέργων που εξ ορισµού δεν έχουν καµµία δυνατότητα να αντα-
ποκριθούν στις υποχρεώσεις τους.

Προχθές, όµως, έρχεται ο κ. Θεοχάρης και δηλώνει ότι είναι
καλύτερα να κλείσουν οι επιχειρήσεις που οφείλουν. Σας ρωτώ,
λοιπόν, το εξής: Πέρα από το προφανές –που δεν το γνωρίζει ο
κ. Θεοχάρης, εφόσον δεν έχει εργαστεί ποτέ στην πραγµατική
οικονοµία- πώς θα κλείσουν οι επιχειρήσεις, όταν είναι υποχρε-
ωµένες µαζί µε το λουκέτο να βάλουν βαθιά το χέρι στην τσέπη
για να καλύψουν ανειληµµένες υποχρεώσεις τους; 

Και ας πούµε ότι ο στόχος σας να κλείσετε προβληµατικές επι-
χειρήσεις γίνεται πραγµατικότητα. Ποιος θα καλύψει το τεράστιο
κοινωνικό κόστος που θα προκύψει από τέτοια µαζικά λουκέτα;
Ή µήπως αυτή η επιλογή εντάσσεται στη γενικότερη πολιτική
σας για τους πλειστηριασµούς των ακινήτων; Γιατί, κάπου θα
πρέπει να πάνε και τα εµπορικά καταστήµατα ή οικόπεδα που θα
παίρνει ο ΟΑΕΕ µετά τις σχεδιαζόµενες κατασχέσεις.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι Ανεξάρτητοι Έλληνες περι-
µένουµε από την Κυβέρνηση ουσιαστικές και όχι εµβαλωµατικές
πρωτοβουλίες για την πραγµατική ρύθµιση των ληξιπρόθεσµων
οφειλών τόσο στις εφορίες, όσο και στα ασφαλιστικά ταµεία.
Αυτό, όµως, δεν σηµαίνει πρόσθετα πρόστιµα και τοκογλυφικά
επιτόκια αλλά περισσότερες δόσεις και ουσιαστική σεισάχθεια
των βαρών εκείνων που όντως δεν µπορούν πλέον να σηκώσουν
οι πολίτες.

Επαναφέρουµε την πρότασή µας για τη δηµιουργία εθνικού
λογαριασµού οφειλετών του δηµοσίου, προκειµένου να ανακου-
φιστεί πραγµατικά η οικονοµία από τα µη εξυπηρετούµενα χρέη.
Είναι µία πρόταση ρεαλιστική που δίνει ουσιαστική λύση στο τε-
ράστιο κοινωνικό πρόβληµα που αντιµετωπίζουµε σήµερα. Ταυ-
τόχρονα, όµως, δίνει τη δυνατότητα στα δηµόσια ταµεία να
έχουν έσοδα παράλληλα µε την ανάκαµψη της εθνικής οικονο-
µίας, γιατί στόχος των Ανεξάρτητων Ελλήνων είναι να βρεθούν
ουσιαστικές και όχι εµβαλωµατικές λύσεις.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστώ κι

εγώ, κυρία Χρυσοβελώνη.
Τον λόγο έχει ο κ. Ανδρέας Λοβέρδος.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θέλω να ξεκινήσω δηλώνοντας ότι, πράγµατι, είναι πολύ ωφέ-

λιµη η τροπολογία την οποία υποστήριξε ο κ. Αθανασίου και συγ-
χαίρω και το συνάδελφο από το Νοµό Λαρίσης που είχε την
πρωτοβουλία για την τροπολογία αυτή, διότι πράγµατι τα θύµατα
από βίαιες ενέργειες που στρέφονται κατά υπαλλήλων του δη-
µοσίου για ενέργειες που αφορούν τα καθήκοντά τους –δεν είναι,
δηλαδή, ιδιωτικές διενέξεις- καθώς και οι βλάβες που υφίστανται
οι υπόλοιποι, πρέπει να αποζηµιώνονται κατά τη διαδικασία που
αποζηµιώνουµε και για τις τροµοκρατικές. Είναι σωστή η τροπο-
λογία και την ψηφίζουµε.

Δεύτερον, όσον αφορά το σχέδιο νόµου, κύριε Υπουργέ, θα
το ψηφίσουµε. Όµως, µας δηµιουργούνται απορίες ως προς το
γιατί το φέρατε. Διότι υπάρχει από το 2006 µία κακή κατάσταση
µε αυτήν τη ζώνη, την οποία επιχειρείτε να θεραπεύσετε µε µέσα
που δεν προσιδιάζουν στις ανάγκες της αγοράς στον τοµέα της
καινοτοµίας. 

Αυξάνετε ή συµπληρώνετε -όπως θα θέλατε να το πείτε- τα
µέλη του διοικητικού συµβουλίου της συγκεκριµένης εταιρείας
κ.λπ.. Αυτές οι ρυθµίσεις, µε την παρέµβαση όλων των φορέων
της κοινωνίας, δήθεν, σε ενέργειες που αφορούν την καινοτοµία

και όπου οι φορείς αυτοί καλούνται να δώσουν άποψη, δεν έχουν
καµµία σχέση µε την καινοτοµία. Είναι µέθοδος παλιοµοδίτικη.
Δεν προσφέρει. 

Από πλευράς µεθόδου σύγχρονης και σχεδιασµένης σύµφωνα
µε τις ανάγκες της εποχής, θα περίµενε κανείς να ακούσει τι
ακριβώς έγινε από το 2006 µέχρι σήµερα, τι δεν πήγε καλά και
άρα πού γίνεται η διορθωτική παρέµβαση. Και πριν πει για τις
διορθωτικές παρεµβάσεις, θα περίµενε κανείς να ακούσει αν
υπάρχει και αλλαγή γραµµής πλεύσης, µήπως αυτά δεν βοηθούν
και πρέπει να τα αλλάξουµε τελείως. Θα ήταν µια αγωνία αντιυ-
φεσιακή αυτή. 

Εκτιµώ πως η προσπάθειά σας κινείται στην παλιά γραµµή. Αν
θεωρείτε ότι αυτό είναι βελτίωση -ο χρόνος θα το δείξει βέβαια-,
δεν έχουµε κανένα λόγο να σας πούµε «όχι».

Δεν θα έπαιρνα τον λόγο, γιατί η παρέµβασή µου µέχρι τώρα,
αν εξαιρέσει κανείς την τροπολογία του Υπουργείου Δικαιοσύ-
νης, για το σχέδιο νόµου του Υπουργείου Μακεδονίας-Θράκης
δεν νοµίζω ότι κοµίζει κάτι στην Εθνική Αντιπροσωπεία. Πήρα το
λόγο, όµως, γιατί θέλω να αγορεύσω -αφού η συζήτησή µας είναι
ενιαία επί της αρχής, επί των άρθρων και επί των τροπολογιών-
για την τροπολογία όσον αφορά  την οποία έσπευσε το πρωί ο
Υπουργός κ. Καράογλου, µεταφέροντας το µήνυµα του Πρωθυ-
πουργού, να πει ότι τα περί πλειστηριασµών πάνε σε άλλο χρόνο. 

Θέλω να µιλήσω γι’ αυτό και παρακαλώ πάρα πολύ, κύριε
Υπουργέ, να µε ακούσετε. Δεν προσδοκώ ότι θα αλλάξετε στάση
αλλά εν πάση περιπτώσει θέλω να έχετε ακούσει τα επιχειρήµατά
µας. 

Καταθέσαµε µε τον συνάδελφο κ. Αηδόνη µία τροπολογία από
τα τέλη Ιουλίου και ζητήσαµε να συνδεθεί µε αυτό το σχέδιο
νόµου που έχει ένα αναπτυξιακό περιεχόµενο. Τα θέµατα που
αφορά η τροπολογία είναι θέµατα οικονοµικών δυσκολιών των
ανθρώπων σχετιζόµενα µε την ύφεση και την ανεργία. Υπάρχει
ένα σύνολο θεµάτων κι εποµένως κανείς δεν θα µπορούσε να
ισχυριστεί ότι είναι άσχετη τροπολογία. Είναι σχετική. 

Έχουµε το πολιτικό και το ηθικό δικαίωµα να το κάνουµε αυτό
και ο κ. Αηδόνης και εγώ, διότι το 2010, το 2011, το 2012 και ως
Υπουργοί και ως Βουλευτές είχαµε ψηφίσει ακριβώς την ίδια
ρύθµιση µε την τροπολογία που έχουµε σήµερα. Αυτή η ρύθµιση
τότε είχε ελεγχθεί από το Ελεγκτικό Συνέδριο περί δαπανών
κ.λπ.. Είναι όλα πάνω στο τραπέζι της Βουλής.

Αφού ακούσαµε την παρέµβαση της κ. Βούλτεψη από τη δη-
µόσια συζήτηση και µε την ενθάρρυνση ότι οι συνάδελφοι της
Νέας Δηµοκρατίας κρατάνε την ίδια στάση που κρατούσαν και
το 2010 και το 2011 και το 2012, γιατί και τότε είχαν ψηφίσει τους
νόµους ή τις εγκρίσεις των πράξεων νοµοθετικού περιεχοµένου,
αφού ακούσαµε τη ΔΗΜΑΡ, ακούσαµε το ΣΥΡΙΖΑ και το ΚΚΕ,
τους Ανεξάρτητους Έλληνες και τη Χρυσή Αυγή, διαπιστώσαµε
ότι όλοι στη Βουλή, Βουλευτές από παντού, είχαν µια κοινή
στάση και είπαµε µε τον κ. Αηδόνη ότι είναι η ώρα να το τελει-
ώσουµε αυτό το θέµα. Το είχε «σηκώσει» κι ο Υφυπουργός Ανά-
πτυξης κ. Σκορδάς, ο αρµόδιος Υφυπουργός αλλά µε λάθος
επιχείρηµα. 

Λέτε ότι ο Πρωθυπουργός το παίρνει επάνω του. Άρα, δεν δέ-
χεστε τη συζήτηση. Το παίρνει επάνω του για πότε; Ξέρετε, από
τις δηλώσεις του Υφυπουργού κ. Σκορδά µέχρι σήµερα, έχει δη-
µιουργηθεί αγωνία. Η αγωνία επιτάθηκε από τη στιγµή που στη
συζήτηση µπήκε ο κύριος Υπουργός Οικονοµικών. Ο κύριος
Υπουργός Οικονοµίας και Οικονοµικών δεν είναι ο αρµόδιος
Υπουργός. Αρµόδιος Υπουργός είναι ο κ. Χατζηδάκης. Για να
παίρνει το θέµα επάνω του ο Υπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών πρόκειται για κυβερνητική πολιτική.

Δεν πρόκειται για µία κουβέντα που είπε ένας µεµονωµένος
Υπουργός, διότι έτσι την σκέφτηκε και η Κυβέρνηση δεν είχε
άποψη. Μίλησε το µείζον στέλεχος του κυβερνητικού επιτελείου
για την οικονοµία. Άρα, η παράταση της αγωνίας δεν είναι ένα
δηµαγωγικό επιχείρηµα αλλά είναι µια πραγµατική κατάσταση
για τον πολίτη. 

Έχουµε ύφεση και ανεργία, όπως είχαµε το 2010, το 2011 και
το 2012. Εποµένως, ο πολίτης που δεν µπορεί να εξυπηρετήσει
το δάνειό του δεν έχει ευκαιρία να βρει µια δεύτερη δουλειά. Μά-
λιστα, µερικές φορές χάνει και την πρώτη του δουλειά ή χάνει
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εισόδηµα, κύριε Υπουργέ. Σύναψε ένα δάνειο µε µισθό 1600
ευρώ και τώρα παίρνει 800 ευρώ ή 900 ευρώ, ενώ το ακίνητό του
έχει επιβαρυνθεί από διάφορους φόρους, µε αποτέλεσµα να µην
µπορεί να αντεπεξέλθει. Το 2010, το 2011, το 2012 είχαµε πει
όλοι να στηρίξουµε αυτόν τον πολίτη. Τι άλλαξε, λοιπόν, σήµερα
και κάνει τον Υπουργό Οικονοµικών να µας λέει ότι θα καταρρεύ-
σει το τραπεζικό σύστηµα; Πού το ξέρει; Και αυτό το λέω όχι για
να τον αµφισβητήσω όσον αφορά την προσωπικότητά του αλλά
γιατί ξέρω, όπως ξέρουµε και οι πιο πολλοί εδώ, ότι υπάρχει κα-
θολική απροθυµία στο θέµα των ακινήτων όλων των ενδιαφερο-
µένων. 

Η πρώτη απροθυµία αφορά τους πλειστηριασµούς κι εκδηλώ-
νεται από τους πλειοδότες. Δεν υπάρχουν πλειοδότες, αφού οι
τιµές κατρακυλούν. Αυτό προσβάλλει και την αγορά ακινήτων,
όσους εργολάβους έχουν κάποια κτήρια και έχουν παραµείνει εν
ζωή ως επιχειρηµατίες και θέλουν να τα διαθέσουν. Καταρρέει
και η δική τους η αγορά. Δεν προστατεύεται η αγορά των ακινή-
των και καταρρέει από την παρέµβαση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Η δεύτερη απροθυµία προέρχεται από τις τράπεζες. Οι τρά-
πεζες, στην κυριότητα των οποίων περιήλθαν µέχρι στιγµής κά-
ποια ακίνητα, έχουν µεταβληθεί σε διαχειριστές ακινήτων, σε
πληρωτές εξόδων για φως, νερό κ.λπ. και κοινοχρήστων σε ορι-
σµένες περιπτώσεις και αν τους ρωτήσετε, θα σας εκφράσουν
απροθυµία για τη ρύθµιση που εσείς προωθείτε. Λένε κάποιοι ότι
περίφηµα funds θα αγοράσουν σε χαµηλές τιµές και ότι αυτό θα
δηµιουργήσει µόχλευση στην αγορά ακινήτων που θα την οδη-
γήσει στην πραγµατική της βάση. Τότε, γιατί αυξάνετε τις αντι-
κειµενικές αξίες των ακινήτων; Αυτά είναι αντιφατικά. Δεν µπορεί
να σας πιάσει κανείς πουθενά. Δεν µπορούµε να καταλάβουµε τι
ακριβώς λέτε. 

Εάν, δε, έκανε τον κόπο ένας από το οικονοµικό επιτελείο και
πήγαινε στα τµήµατα εξυπηρέτησης δανείων των τραπεζών, θα
µάθαινε ότι για παλαιότερη -πριν από λίγο καιρό, δηλαδή- αντί-
στοιχη ρύθµιση που είχε τις επισφάλειες άλλων δανείων πλην
των στεγαστικών, τα funds που αγόρασαν αυτά τα δάνεια, µπή-
καν µέσα. Το 80% των αγωγών που έκαναν οι ενδιαφερόµενοι
πολίτες ευδοκίµησαν στα δικαστήρια για τον άλφα, το βήτα ή το
δέλτα λόγο. Μάλιστα, έχω υπ’ όψιν µου και τον κατάλογο των
επιχειρηµάτων που προέβαλαν οι πολίτες. Δεν βλέπει κανείς ποια
αγορά και ποιους προστατεύετε. Πάντως, αυτό που βλέπει κα-
νείς είναι ότι «χτυπάτε» τον πολίτη στο πιο ευαίσθητο σηµείο του. 

Δικοί σας Βουλευτές έχουν πει πολύ ακραία πράγµατα επί του
θέµατος. Εγώ συγκρατώ τον εαυτό µου και τον συγκρατώ δικαιο-
λογηµένα, γιατί ο Πρωθυπουργός είπε ότι θα δει το θέµα. Όµως,
πότε θα το δει; Και ο Υπουργός Οικονοµικών θα αλλάξει γνώµη
όταν θα δει το θέµα ο Πρωθυπουργός; Και η αλλαγή αυτής της
γνώµης δεν σηµαίνει τίποτα και είναι ένα απλό θέµα συζήτησης; 

Βγαίνει το πρωτεύον στέλεχος της Κυβέρνησης και µας λέει
τα αντίθετα. Έχει υπ’ όψιν του τα στοιχεία; Βλέπουµε από τις
τράπεζες –το είπε ο συνάδελφος από το ΣΥΡΙΖΑ και συµφωνώ
µαζί του- ότι περίπου το 20%-23% των στεγαστικών δανείων δεν
εξυπηρετούνται. Από τα 71 δισεκατοµµύρια που είναι αυτά τα
δάνεια, δεν εξυπηρετούνται τα 17. Αν η αριθµητική δεν µε δια-
ψεύδει, αυτό είναι το ποσοστό. Και από αυτά, ο σκληρός πυρή-
νας του προβλήµατος υπάρχει στα 2/3 των ακινήτων. Πώς θα
παρέµβετε; Και τι είχαν στο µυαλό τους οι Υπουργοί σας –άσχε-
τοι µε το θέµα- που έβγαιναν στις τηλεοράσεις και έλεγαν «όχι
οι µπαταχτσήδες». Ποιος είναι «µπαταχτσής»; Αυτός που συνήψε
δάνειο το 1999, το 2001, το 2003, το 2004, το 2005, το 2006, έχει
πληρώσει έκτοτε τις υποχρεώσεις του και τώρα είναι σε αδυνα-
µία; Αυτός που βρέθηκε σε αδυναµία ήδη από το 2008, όταν ξέ-
σπασε η κρίση, όταν είχαµε τα πρώτα της κύµατα; Πώς τον
ορίζουµε, λοιπόν;

Λέτε για ανέργους, ΑΜΕΑ, κ.λπ.. Αυτό περιορίζει τον κύκλο
των ενδιαφεροµένων. Δεν έχει ανάγκη στήριξης αυτός του
οποίου το εισόδηµα είναι 1.000 ευρώ και έχει επιβαρυνθεί και το
ακίνητό του µε µια σειρά από φόρους; Έχει.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε
παρακαλώ.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Μας µένει το εξής ερώτηµα, κύριε Υπουργέ, µε δύο σκέλη.
Πρώτον, τι είχε υπ’ όψιν του ο κύριος Υπουργός των Οικονο-

µικών όταν δεν είχε υπ’ όψιν του όλα αυτά; Δευτερογενής είναι
η δική µας ενηµέρωση, κύριε Υπουργέ. Τα µαθαίνουµε από τις
ανακοινώσεις των τραπεζών, από τµήµατα µελετών, από τους ίδι-
ους τους εργαζοµένους στον τοµέα. Δεν είναι πρωτογενής η ενη-
µέρωσή µας. Και δευτερογενή ενηµέρωση, πρώτα απ’ όλους έχει
δυνατότητα να έχει ο Υπουργός των Οικονοµικών και όχι εµείς
οι Βουλευτές. Τι τον έκανε να υποστηρίξει όσα υποστήριξε;

Και δεύτερον, ο Πρωθυπουργός πότε σκοπεύει να δώσει τη
λύση; Αναφερθήκατε και επισηµοποιήσατε τη χθεσινή δήλωσή
του που είχαµε διαβάσει από τα µέσα ενηµέρωσης. Εσείς τώρα,
που τη µεταφέρετε στην Εθνική Αντιπροσωπεία, για πότε µιλάτε;
Μιλάτε για µια εβδοµάδα, για δύο βδοµάδες; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε
παρακαλώ, κύριε συνάδελφε.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Γιατί εµείς θα σας λέγαµε ότι έχετε
δύο-τρεις ώρες µέχρι να τελειώσουµε σήµερα –κι όλη η Βουλή
είναι σύµφωνη- να φέρετε την για ένα έτος -όπως έχουµε προ-
τείνει στην τροπολογία µας, µέχρι δηλαδή τις αρχές του 2015,
τέλος του 2014- ανανέωση της απαγόρευσης των πλειστηρια-
σµών στη διπλή τους µορφή. Διότι είναι και κάποιοι άλλοι πονη-
ροί που άρχισαν και µιλούσαν για προσηµειωµένα και ενυπόθηκα
κτήρια. Αυτό περιορίζει πάρα πολύ τον κύκλο. 

Έχετε, λοιπόν, όλη την ηµέρα να συνεννοηθείτε και µέχρι το
τέλος της συνεδρίασης να µας πείτε αν κάνετε δεκτή αυτήν την
τροπολογία µε την οποία συµφωνεί η µεγάλη πλειοψηφία  των
µελών του ελληνικού Κοινοβουλίου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Λοβέρδο.

Τον λόγο έχει ο κ. Ιωάννης Πασχαλίδης.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΣΧΑΛΙΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ, αγαπητοί συνάδελ-

φοι, η Ζώνη Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης, είναι ένα µοναδικό εγ-
χείρηµα που σκοπό έχει να µετατρέψει στα επόµενα χρόνια τη
Θεσσαλονίκη σε διεθνή κόµβο ανάπτυξης της γνώσης και της
επιχειρηµατικότητας που βασίζεται στη γνώση. Είναι ένα σύγ-
χρονο εργαλείο επιστηµονικής, τεχνολογικής και επιχειρηµατι-
κής ανάπτυξης µιας περιοχής και η Θεσσαλονίκη, λόγω ακριβώς
της ιδιαίτερης γεωγραφικής της θέσης και της τεράστιας γεω-
πολιτικής σηµασίας της, µπορεί να γίνει ο πρώτος, ο πιο σηµαν-
τικός και πιο αναγνωρίσιµος κόµβος σε όλη την Ανατολική
Ευρώπη. 

Με στόχο την προσέλκυση άµεσων ξένων επενδύσεων και τη
φιλοξενία οικονοµικών δραστηριοτήτων που επικεντρώνονται
στη γνώση και στις τεχνολογίες αιχµής η ελληνική πολιτεία θέ-
σπισε πριν από επτά έτη τη Ζώνη Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης µε
το ν. 3489/2006,  ο οποίος τροποποιήθηκε µε το ν. 4072/2012,
θεσπίζοντας ταυτόχρονα την «Αλεξάνδρεια Ζώνη Καινοτοµίας
Α.Ε.» ως διαχειριστικό φορέα, έργο του οποίου αποτέλεσε η ορ-
γάνωση και η προώθηση της Ζώνης Καινοτοµίας της Θεσσαλο-
νίκης. Σε όλο αυτό το χρονικό διάστηµα πραγµατοποιήθηκαν από
την «Αλεξάνδρεια Ζώνη Καινοτοµίας Α.Ε.» σηµαντικά βήµατα
µεν, µε πολύ αργούς ρυθµούς δε, λόγω της πολυπλοκότητας του
ισχύοντος νοµικού πλαισίου. 

Συγκεκριµένα, µε πρωτοβουλία της «Αλεξάνδρειας Ζώνης Και-
νοτοµίας Α.Ε.» υπεγράφη µνηµόνιο συνεργασίας µεταξύ έντεκα
κορυφαίων φορέων έρευνας και καινοτοµικής επιχειρηµατικότη-
τας της Θεσσαλονίκης και πραγµατοποιήθηκε σειρά επαφών µε
πιθανούς επενδυτές, ερευνητικούς οργανισµούς αλλά και µεµο-
νωµένες ερευνητές, οι οποίοι εκφράζουν έντονο ενδιαφέρον για
το όλο εγχείρηµα. 

Παρ’ όλο όµως που έχει καταρτιστεί το στρατηγικό σχέδιο
ανάπτυξης της Ζώνης Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης βρίσκεται
ακόµα στη διαδικασία έγκρισης λόγω ακριβώς της συναρµοδιό-
τητας πολυάριθµων Υπουργείων. Ακριβώς, αυτό το τεράστιο
πρόβληµα έρχεται να επιλύσει το παρόν νοµοσχέδιο µε την υπα-
γωγή  της «Αλεξάνδρειας Ζώνης Καινοτοµίας Α.Ε.» στην επο-
πτεία του Υπουργείου Μακεδονίας και Θράκης, γεγονός το οποίο
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θα συµβάλει στην επιτάχυνση της υλοποίησης του έργου της,
εφόσον περιορίζονται κατά µείζονα λόγο στο εν λόγω Υπουργείο
οι αρµοδιότητες περί έκδοσης των υπό του νόµου προβλεπόµε-
νων διοικητικών πράξεων.

Ειδικότερα, µε το εν λόγω νοµοσχέδιο επιτυγχάνεται η µείωση
των γραφειοκρατικών εµποδίων στη γενικότερη λειτουργία του
διαχειριστικού φορέα της Ζώνης Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης,
ήτοι της «Αλεξάνδρειας Ζώνης Καινοτοµίας Α.Ε.», µε την κατάρ-
γηση της έκδοσης πολυάριθµων κοινών υπουργικών αποφάσεων
που απαιτούνται για κάθε έγκριση διαφόρων διοικητικών πρά-
ξεων που εντάσσονται στη λειτουργία της ζώνης. 

Χαρακτηριστικά να αναφέρω ότι µε το ισχύον νοµικό πλαίσιο
απαιτούνταν σαράντα επτά υπογραφές για την έγκριση διοικητι-
κών πράξεων από τους αρµόδιους Υπουργούς ενώ πλέον αυτές
θα µειωθούν στις τριάντα. 

Με το άρθρο 1, επανακαθορίζεται η διαδικασία προσδιορισµού
των ορίων της Ζώνης Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης, ενώ ιδιαίτερα
επιτυχής –όπως τονίστηκε και από τους συµµετέχοντες στη δη-
µόσια διαβούλευση φορείς- είναι η πρόβλεψη της δυνατότητας
ίδρυσης θυλάκων υποδοχής καινοτόµων δραστηριοτήτων και σε
ιδιωτικούς χώρους, εφόσον παραχωρούνται στην «Αλεξάνδρεια
Ζώνη Καινοτοµίας Α.Ε.».

Αυτό έχει ως στόχο την ευέλικτη, γρήγορη και αποτελεσµατική
λειτουργία του διαχειριστικού φορέα «Αλεξάνδρεια Ζώνη Καινο-
τοµίας Θεσσαλονίκης Α.Ε.», καθώς και την καλύτερη διαχείριση
της Ζώνης Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης. 

Με το άρθρο 2 του παρόντος, εξαιρέθηκε ρητά η εταιρεία από
τον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα και µάλιστα, προς αποφυγή παρερ-
µηνειών, συµπληρώθηκε και η φράση: «Η εταιρεία δεν υπάγεται
στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα, όπως αυτός ορίζεται στην παρά-
γραφο 1 του ν. 2362/1995».

Ιδιαίτερης αναφοράς αξίζει το άρθρο 6 του παρόντος νοµο-
σχεδίου, µε  το οποίο επανεισάγεται ο θεσµός του κανονισµού
προµηθειών και παροχής υπηρεσιών, καθώς και ο κανονισµός
εκτέλεσης έργων, που στοχεύει στην επιτάχυνση και απλοποίηση
των διαδικασιών σύναψης αντίστοιχων συµβάσεων µε τρίτους
που συνάπτει η εταιρεία, χωρίς την υποχρέωση συµµόρφωσης
προς τις διατάξεις που διέπουν τις αντίστοιχες κατηγορίες συµ-
βάσεων φορέων του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα.

Με το άρθρο 7 παράγραφος 3, προσδιορίζονται λεπτοµερώς
τα κριτήρια επιλογής των µελών του Διοικητικού Συµβουλίου της
«Αλεξάνδρειας Ζώνης Καινοτοµίας Α.Ε.», κάνοντας έτσι δεκτό το
απόλυτα δικαιολογηµένο αίτηµα των ενδιαφερόµενων φορέων
που συµµετείχαν στη δηµόσια διαβούλευση, οι οποίοι πρότειναν
να κατονοµάζονται ρητώς οι φορείς που θα εκπροσωπούνται στο
διοικητικό συµβούλιο. 

Ειδικότερα, η ανωτέρω παράγραφος αναφέρει ότι το επταµε-
λές διοικητικό συµβούλιο της εταιρείας θα αποτελείται από τον
πρόεδρο, το διευθύνοντα σύµβουλο, έναν εκπρόσωπο της Περι-
φέρειας Κεντρικής Μακεδονίας, έναν εκπρόσωπο του Εθνικού
Κέντρου Έρευνας και Τεχνολογικής Ανάπτυξης, έναν εκπρό-
σωπο του Αριστοτέλειου Πανεπιστήµιου Θεσσαλονίκης, έναν εκ-
πρόσωπο του Συνδέσµου Βιοµηχανιών Βορείου Ελλάδος και
έναν εκπρόσωπο του Συνδέσµου Εξαγωγών Βορείου Ελλάδος,
επιτυγχάνοντας µε τον τρόπο αυτό τη θεσµική εκπροσώπηση φο-
ρέων έρευνας και παραγωγής, καθώς και φορέων αναπτυξιακού
σχεδιασµού.

Αξιοσηµείωτο και το άρθρο 8 του παρόντος, µε το οποίο προ-
βλέπεται η στελέχωση της εταιρείας µε εξειδικευµένο προσω-
πικό, καθώς προβλέπεται µεταξύ άλλων και η απασχόληση στην
εταιρεία προσωπικού µέσω δανεισµού εργαζοµένων στη βάση
ειδικής συµφωνίας µε τρίτους ή συµφωνίας προσωρινής απα-
σχόλησης, συµβάσεις οι οποίες θα διέπονται αποκλειστικά από
τις διατάξεις της κείµενης εργατικής νοµοθεσίας του ιδιωτικού
τοµέα.

Επιπλέον, το άρθρο 10, προβλέπει ρητά ότι οι θύλακες υπο-
δοχής καινοτόµων δραστηριοτήτων θα ιδρύονται αποκλειστικά
και µόνο από την «Αλεξάνδρεια Ζώνη Καινοτοµίας Α.Ε.» και όχι
πλέον και από φορείς του ιδιωτικού και ευρύτερου δηµόσιου
τοµέα, ενώ µε το άρθρο 11, επιτρέπεται εφεξής η εγκατάσταση
πάσης φύσεως οικονοµικών δραστηριοτήτων εντός των περιο-

χών της Ζώνης Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης, που έχουν οριστεί
ως θύλακες υποδοχής καινοτόµων δραστηριοτήτων.

Επίσης, µε  το άρθρο 13 του παρόντος, επέρχεται µια σηµαν-
τική αλλαγή αναφορικά µε τη στελέχωση της συµβουλευτικής
επιτροπής. Συγκεκριµένα, προκειµένου να εξασφαλιστεί η ενερ-
γότερη συµµετοχή και εµπλοκή των φορέων της τοπικής κοινό-
τητας στο εγχείρηµα της Ζώνης Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης,
θεσµοθετήθηκε πλέον ρητά ότι στην επιτροπή θα µετέχουν αντί-
στοιχοι εκπρόσωποι από το Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης,
την Περιφερειακή Ένωση Δήµων Κεντρικής Μακεδονίας, την Εν-
διάµεση Διαχειριστική Αρχή της Περιφέρειας Κεντρικής Μακε-
δονίας, το Πανεπιστήµιο Μακεδονίας, το Διεθνές Πανεπιστήµιο
Ελλάδος, το Αλεξάνδρειο Τεχνολογικό Εκπαιδευτικό Ίδρυµα
Θεσσαλονίκης, το Εθνικό Ίδρυµα Αγροτικής Έρευνας, την Αµε-
ρικάνικη Γεωργική Σχολή, το Σύνδεσµο Επιχειρήσεων Πληροφο-
ρικής Βορείου Ελλάδος, το Εµπορικό και Βιοµηχανικό Επιµε-
λητήριο Θεσσαλονίκης, το Τεχνικό Επιµελητήριο Ελλάδος-Τµήµα
Κεντρικής Μακεδονίας, τον Οργανισµό Λιµένος Θεσσαλονίκης,
τη «Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης Α.Ε.», την Τεχνόπολη Θεσσα-
λονίκης και το Οικονοµικό Επιµελητήριο Ελλάδος. 

Με το παρόν νοµοσχέδιο επιτυγχάνεται η ενίσχυση χρόνιων
προβληµάτων σχετικά µε τη λειτουργία της «Αλεξάνδρειας Ζώ-
νης Καινοτοµίας Α.Ε.» και απλοποιείται και βελτιώνεται όλο το
νοµικό και θεσµικό πλαίσιο, προκειµένου η Ζώνη Καινοτοµίας
Θεσσαλονίκης να λειτουργήσει ως µαγνήτης για µεγάλες και µι-
κρές επιχειρήσεις ή τµήµατα έρευνας και ανάπτυξης µεγάλων
επιχειρήσεων, που για να µπορέσουν να πετύχουν χρειάζονται
συνεργασίες µε διοικητικά και επιστηµονικά στελέχη υψηλού επι-
πέδου, καθώς και ένα υποστηρικτικό χρηµατοοικονοµικό περι-
βάλλον. 

Η Ελλάδα χρειάζεται ένα νέο ανταγωνιστικό µοντέλο ανάπτυ-
ξης, στηριγµένο στις εξελίξεις της επιστηµονικής έρευνας και
των νέων τεχνολογιών. Αυτή άλλωστε είναι η κατεύθυνση ολό-
κληρης της Ευρώπης µπροστά στο νέο παγκόσµιο καταµερισµό
οικονοµικής δραστηριότητας. Η Θεσσαλονίκη, διαθέτοντας την
κρίσιµη µάζα ακαδηµαϊκής και ερευνητικής κοινότητας, θα βοη-
θήσει µε συνέργειες και στελέχη τη λειτουργία τµηµάτων έρευ-
νας και ανάπτυξης µεσαίων και µεγάλων επιχειρήσεων και µπορεί
έτσι να αποτελέσει το φωτεινό παράδειγµα όχι µόνο της χώρας
µας αλλά και ολόκληρης της περιοχής των Βαλκανίων και της
Νοτιοανατολικής Ευρώπης.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Πασχαλίδη.

Ο κ. Δηµήτριος Στρατούλης έχει τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Για το νοµοσχέδιο ισχύουν όσα είπε η εισηγήτρια του ΣΥΡΙΖΑ,

η κ. Λίτσα Αµµανατίδου. Θα κάνω τρία σχόλια για τρεις τροπο-
λογίες. Για την τροπολογία των τεσσάρων Βουλευτών που
αφορά την παράταση της απαγόρευσης πλειστηριασµού πρώτης
κατοικίας από τις τράπεζες και για τις δύο υπουργικές τροπολο-
γίες.

Όσον αφορά την πρώτη τροπολογία και για το ζήτηµα που έχει
προκύψει µε τους πλειστηριασµούς της πρώτης κατοικίας, έχω
να πω το εξής: Το γεγονός ότι χθες µετά από κυβερνητική σύ-
σκεψη ανέλαβε προσωπικά το ζήτηµα ο Πρωθυπουργός, ο κ. Σα-
µαράς, δεν µας καθησυχάζει καθόλου ούτε το ΣΥΡΙΖΑ ούτε
πιστεύουµε τις λαϊκές οικογένειες που έχουν πρόβληµα. Διότι
οποτεδήποτε ο κύριος Πρωθυπουργός ανέλαβε να διευθετήσει
προσωπικά ένα συγκεκριµένο ζήτηµα -είτε όταν προσωπικά ανέ-
λαβε να επαναδιαπραγµατευτεί το µνηµόνιο είτε όταν προσωπικά
δεσµεύτηκε ότι δεν θα πειράξει τα ειδικά µισθολόγια ή ότι δεν
θα έχουµε νέες µειώσεις µισθών και συντάξεων- δυστυχώς όλες
τις φορές το διευθέτησε µε βάση τις επιταγές της τρόικας. 

Εδώ συγκεκριµένα, επειδή για το ζήτηµα της άρσης της απα-
γόρευσης των πλειστηριασµών για την πρώτη κατοικία υπάρχουν
τροµακτικές πιέσεις και από την τρόικα και από τους τραπεζίτες,
δεν είµαστε καθόλου ήσυχοι. Αντίθετα, είµαστε πάρα πολύ ανή-
συχοι. 

Η άποψή µας είναι ότι όχι µόνο δεν πρέπει να αρθεί η απαγό-
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ρευση πλειστηριασµών από τους τραπεζίτες για την πρώτη κα-
τοικία των δανειοληπτών αλλά αντίθετα θα πρέπει να υπάρξει µία
νέα σεισάχθεια, µια νέα, γενναία ρύθµιση για τα υπερχρεωµένα
νοικοκυριά προς τις τράπεζες. Αυτή η νέα, γενναία ρύθµιση, θα
πρέπει να περιλαµβάνει και ολική διαγραφή χρεών τους εφόσον
τα τρία τελευταία χρόνια είναι σταθερά και αποδεδειγµένα, µε
βάση τις φορολογικές τους δηλώσεις, κάτω από τα όρια της
φτώχειας είτε µερική διαγραφή των χρεών τους προς τις τράπε-
ζες, εφόσον τα τρία τελευταία χρόνια αποδεδειγµένα και µε
βάση τις φορολογικές τους δηλώσεις έχουν µείωση εισοδηµά-
των, άρα να υπάρχει και αντίστοιχη µείωση των δανειακών υπο-
χρεώσεών τους.

Εµείς έχουµε καταθέσει σχετική πρόταση νόµου γι’ αυτό. Δυ-
στυχώς, οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας – ΠΑΣΟΚ - Δηµο-
κρατικής Αριστεράς την έχουν απορρίψει στη συζήτηση που
έγινε στην Ολοµέλεια της Βουλής. Έχουµε πει ότι θα είναι πρό-
ταση, θα είναι νοµοσχέδιο µιας κυβέρνησης αριστερής, προ-
οδευτικής, αντιµνηµονιακής που θα συµµετέχει ο ΣΥΡΙΖΑ. Και δεν
έχουµε πει µόνο αυτό αλλά ότι χρειάζεται και δηµόσια παρέµ-
βαση για τη διασφάλιση του δικαιώµατος των λαϊκών στρωµάτων
στην κατοικία, που είναι συνταγµατικό του δικαίωµα, που είναι
δηµόσιο κοινωνικό αγαθό. Και δεν πρέπει να επαφίεται µόνο στις
τράπεζες, στους τραπεζίτες και στον ιδιωτικό κερδοσκοπικό
τοµέα να αντιµετωπίζει αυτό το ζήτηµα. Χρειάζεται δηµόσια πα-
ρέµβαση, επανασύσταση του Οργανισµού Εργατικής Κατοικίας,
δηµόσιες πολιτικές για τη διαφύλαξη αυτού του δικαιώµατος.

Το δεύτερο σχόλιο, κυρία Πρόεδρε, είναι για την τροπολογία
των Υπουργών για τις ρυθµίσεις οφειλών που έχουν µικροµε-
σαίες επιχειρήσεις σε όλα τα ασφαλιστικά ταµεία εκτός του ΝΑΤ. 

Υποτίθεται ότι µε την αρχική διατύπωση γινόταν µία διευκό-
λυνση σε όσους επαγγελµατίες ήθελαν να κάνουν µία ρύθµιση
των οφειλών τους προς τα ασφαλιστικά ταµεία, διότι έλεγε ότι η
προϋπόθεση που υπήρχε για φορολογική ενηµερότητα, δεν θα
υπάρχει. Αυτή η προϋπόθεση, που έφευγε, περιπλέχτηκε ακόµα
περισσότερο. Διότι ο κ. Στουρνάρας έκανε µία προσθήκη όπου
αναφέρει ότι θα έχουν υποχρέωση για φορολογική ενηµερότητα,
την οποία αν δεν την έχουν, τότε θα πρέπει να φέρνουν µία βε-
βαίωση των χρεών τους, των οφειλών τους προς το ασφαλιστικό
ταµείο και να κρίνει το ίδιο το ασφαλιστικό ταµείο. Φαίνεται ότι
τεχνικά δίνει κάποια διευκόλυνση. Στην ουσία, όµως, δεν διευκο-
λύνει. Διότι το πρόβληµα κυρίως των µικρών και κυρίως των πολύ
µικρών επιχειρήσεων που το 70% περίπου από τους ιδιοκτήτες
τους χρωστάνε από 5.000 έως 10.000 ευρώ τουλάχιστον στον
ΟΑΕΕ -το οποίο το ξέρουµε και το έχουµε µελετήσει- δεν είναι
αυτό. Είναι άλλα τα προβλήµατά τους. 

Τα προβλήµατά τους, είναι οι µνηµονιακές πολιτικές της ύφε-
σης που εφαρµόζονται και τους οδηγούν σε αδυναµία να απο-
πληρώσουν αυτές τις εισφορές και πως αυτή η ρύθµιση η οποία
τους δόθηκε για τα ασφαλιστικά ταµεία -και κυρίως µας ενδια-
φέρει για τον ΟΑΕΕ- και οι προϋποθέσεις οι οποίες µπήκαν είναι
πάρα πολύ απαγορευτικές για να προχωρήσουν σ’ αυτήν τη ρύθ-
µιση. 

Έχουν πει κι οι ίδιοι –και το έχουµε πει κι εµείς- ότι τρόποι να
στηριχθεί το ασφαλιστικό τους ταµείο, ο ΟΑΕΕ, και τρόποι να ει-
σπράξει εισφορές που χρωστάνε στο ασφαλιστικό ταµείο, υπάρ-
χουν.

Αυτά τα κρίσιµα χρόνια, το 2013 και το 2014, θα µπορούσε να
τους δοθεί η δυνατότητα να έχουν ελεύθερη επιλογή ασφαλιστι-
κής κλάσης, ώστε να µπορούν να ανταποκρίνονται στις υποχρε-
ώσεις τους. Οι µελέτες των ίδιων λένε ότι αν αυτή η δυνατότητα
τους δινόταν, οι µισοί από τις τετρακόσιες χιλιάδες που χρω-
στάνε στον ΟΑΕΕ θα αποπλήρωναν και θα συγκέντρωνε επι-
πλέον 540 εκατοµµύρια ευρώ ο ΟΑΕΕ το χρόνο. 

Υπήρχαν και υπάρχουν τρόποι και ο ΟΑΕΕ να στηριχθεί και οι
µικρές και πολύ µικρές επιχειρήσεις να στηριχθούν και να διευ-
κολυνθούν να αποπληρώσουν τις υποχρεώσεις τους και όχι αυτό
που προτείνετε µε την τροπολογία. 

Γι’ αυτό εµείς δεν θα την υπερψηφίσουµε. Θα ψηφίσουµε
«Παρών».

Τέλος, το τελευταίο σχόλιο είναι για την τροπολογία του
Υπουργού, για τον τρόπο υπολογισµού του 75% του µισθού που

θα παίρνουν όσοι δηµόσιοι υπάλληλοι βγαίνουν σε διαθεσιµό-
τητα. Ενώ ο ν.4093/2012, το τρίτο µνηµόνιο, αναφέρει ότι ως
βάση υπολογισµού, το 75% θα είναι ο µισθός που έπαιρναν τον
Οκτώβρη του 2012, τώρα λέει ότι βάση υπολογισµού θα είναι ο
µισθός ουσιαστικά του προηγούµενου µήνα, η προηγούµενη µι-
σθολογική περίοδος. 

Κατ’ αρχάς, αν το διαβάσει ένας χωρίς να το µελετήσει, φαί-
νεται ότι είναι µια τεχνική διευκόλυνση η οποία γίνεται στο Γενικό
Λογιστήριο του Κράτους. Δεν πρόκειται περί αυτού. Όταν λέει
ότι θα υπολογίζεται ο προηγούµενος µήνας και χωρίς να έχει
πλαφόν ώστε να µην υπολείπεται ως βάση υπολογισµού ο µισθός
που έπαιρνε τον Οκτώβρη του 2012 -χωρίς βεβαίως να αποκλείει
ότι αν γίνουν αυξήσεις θα υπολογίζεται στον αυξηµένο µισθό-
ουσιαστικά δηµιουργεί πολλούς και µεγάλους κινδύνους. Αν
αύριο γίνουν περικοπές στους µισθούς των δηµοσίων υπαλλή-
λων -αναµένονται το Σεπτέµβρη ή αναµένονται µε το νέο πακέτο
και συνεχώς γίνονται- τότε ο νέος τρόπος υπολογισµού του 75%
του προηγούµενου µήνα, οδηγεί και σε µείωση του µέρους των
αποδοχών που θα παίρνουν οι δηµόσιοι υπάλληλοι που θα είναι
σε διαθεσιµότητα. 

Εµείς έτσι και αλλιώς, κυρία Πρόεδρε και κύριε Υπουργέ, δεν
την ψηφίζουµε αυτήν την τροπολογία όχι µόνο γιατί είναι µια
άσχετη τροπολογία σε ένα άσχετο νοµοσχέδιο και είναι παρα-
βίαση της δηµοκρατίας, του Συντάγµατος και του Κανονισµού
της Βουλής αλλά κυρίως, διότι σε κάθε περίπτωση δεν θέλουµε
να νοµιµοποιήσουµε τις διαθεσιµότητες οι οποίες ουσιαστικά
είναι απολύσεις. 

Δεν αποδεχόµαστε το επιχείρηµα της Κυβέρνησης και του
Υπουργού ότι οι διαθεσιµότητες δεν είναι απολύσεις και ότι
«απλά τους παίρνουµε από µια υπηρεσία που δεν τους έχει
ανάγκη, να τους πάµε σε µια άλλη». Αν ήταν έτσι, τότε θα κάνατε
απλές µετατάξεις, χωρίς να τους οδηγείτε οκτώ µήνες µε µει-
ωµένο µισθό κατά 75% και µε το µαχαίρι στο λαιµό ότι αν µέσα
στους οκτώ µήνες δεν βρεθεί µια θέση να πάνε, θα απολυθούν.
Είναι καθαρές απολύσεις. Είναι δεκαπέντε χιλιάδες απολύσεις
για τις οποίες έχει δεσµευθεί η Κυβέρνηση απέναντι στην τρόικα.
Δεν τις αποδεχόµαστε. Και είναι και ένας από τους λόγους που
δεν ψηφίζουµε αυτήν την τροπολογία. 

Αντίθετα, έχουµε καταθέσει πρόταση νόµου –εκκρεµεί η συ-
ζήτησή της- µε την οποία όποιοι δηµόσιοι υπάλληλοι βρεθούν θύ-
µατα διαθεσιµότητας εργασιακής εφεδρείας και απολυθούν, θα
αποκατασταθούν από µια αριστερή αντιµνηµονιακή κυβέρνηση.
Θα επιµείνουµε σ’ αυτό. Η πρόταση νόµου αυτή, θα είναι και σχέ-
διο νόµου µιας τέτοιας αριστερής προοδευτικής κυβέρνησης.
Θα δώσουµε µάχη µαζί τους για να µην υπάρξει ούτε µια από-
λυση στο δηµόσιο τοµέα, στη Δηµόσια Διοίκηση, ώστε να µη γυ-
ρίσετε την Ελλάδα πίσω, κύριε Υπουργέ, εσείς και η Κυβέρνησή
σας, στο 1911  όπου είχε θεσπιστεί τότε η µονιµότητα των δηµο-
σίων υπαλλήλων!

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Στρατούλη.

Ο κ. Μάρκος Μπόλαρης έχει τον λόγο.
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε ένα νοµοσχέδιο, το

οποίο έχει αναπτυξιακή στόχευση και χαρακτηριστικά. Και αυτό
είναι στα θετικά της πρωτοβουλίας που έχει ο Υπουργός Μακε-
δονίας-Θράκης. 

Στα αρνητικά είναι ότι ο Υπουργός Ανάπτυξης, ο καθ’ ύλην αρ-
µόδιος Υπουργός, επί ένα χρόνο δεν δικαιώνει τον τίτλο του
Υπουργείου του. Οι παρεµβάσεις από πλευράς Κυβέρνησης στον
τοµέα της ανάπτυξης είναι ανύπαρκτες. Είναι µηδενικές. Και αντί
να είναι το Υπουργείο ναυαρχίδα για να µπορέσει να στηριχθεί η
χώρα, η πραγµατική οικονοµία, για να µπορέσει να στηρίξει και
τις θέσεις εργασίας και τον παραγωγικό τοµέα, ο Υπουργός Ανά-
πτυξης είναι κρυµµένος. 

Το λέω αυτό, διότι το νοµοσχέδιο µας δίνει την ευκαιρία να συ-
ζητήσουµε επί της ουσίας και να δείξουµε ότι είναι σωστή η πρω-
τοβουλία, σωστή η ανάδειξη. Όµως είναι στη λάθος κατεύθυνση. 

Ισχυρίζοµαι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι τις τελευταίες

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 21 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2013 717



δεκαετίες στη χώρα, εφαρµόζουµε ένα λάθος παραγωγικό πρό-
τυπο. Εφαρµόζουµε ένα λάθος αναπτυξιακό µοντέλο, το οποίο
σαν κύρια χαρακτηριστικά στο µεν ιδιωτικό τοµέα έχει µία κρατι-
κοδίαιτη επιχειρηµατικότητα -µε λαµπρές εξαιρέσεις- έλλειψη
εξωστρέφειας, έλλειψη προϊόντων τα οποία είναι ποιοτικά και αν-
ταγωνιστικά για να διεκδικήσουν τη θέση τους στο ράφι στο εξω-
τερικό κι έχει έναν πρωτογενή τοµέα, ο οποίος στηρίχτηκε τα
τελευταία χρόνια απλά στις επιδοτήσεις.

Στο δε δηµόσιο τοµέα -για να έρθω και στο νοµοσχέδιο- η δρα-
στηριότητά µας χαρακτηρίζεται από βαριά γραφειοκρατία, από
έλλειψη αντανακλαστικών, από έλλειψη ταχύτητας, από βραδυ-
πορία, από αδιαφάνεια και απ’ όλα όσα κρύβονται πίσω από την
αδιαφάνεια. 

Το κοινό χαρακτηριστικό -και στον ιδιωτικό και στο δηµόσιο
τοµέα- είναι το ότι έχει αγνοηθεί η δυνατότητα για καινοτόµες
δράσεις, για καινοτόµα και ανταγωνιστικά προϊόντα, τα οποία
είναι συνδυασµός της ερευνητικής δουλειάς που γίνεται στα πα-
νεπιστήµια από νέα φωτεινά µυαλά και της παραγωγικής δράσης
στη χώρα, της παραγωγικής δραστηριότητας. 

Δυστυχώς και τα προϊόντα έρευνας που υπάρχουν, δεν αξιο-
ποιούνται από την ελληνική βιοτεχνία, την ελληνική βιοµηχανία ή
τον ελληνικό παραγωγικό τοµέα, αλλά αξιοποιούνται διεθνώς.

Το επισηµαίνω, λοιπόν, αυτό διότι η Ζώνη Καινοτοµίας θα µπο-
ρούσε να αξιοποιήσει το µεγάλο συγκριτικό πλεονέκτηµα. Ποιο
είναι αυτό το πλεονέκτηµα; Είναι το γεγονός ότι στη Θεσσαλο-
νίκη, στο Αριστοτέλειο Πανεπιστήµιο, στο Αλεξάνδρειο ΤΕΙ, στη
Θράκη, στο Δηµοκρίτειο, αλλά και στα άλλα ερευνητικά ιδρύ-
µατα και πανεπιστήµια της χώρας, παράγεται έρευνα η οποία
µπορεί, εάν παντρευτεί µε τον παραγωγικό τοµέα, να έχει απο-
τελέσµατα καινοτοµίας, δηλαδή συγκριτικά πλεονεκτήµατα τέ-
τοια που µπορούν να βγάλουν την Ελλάδα στη διεθνή αγορά. 

Εµείς, λοιπόν, τι κάνουµε; Αντί να κάνουµε αυτήν τη σύνδεση,
εµµένουµε στη λογική η οποία επικράτησε τα τελευταία χρόνια.
Ποια είναι η λογική αυτή; Δηµόσιος τοµέας, βαριά γραφειοκρα-
τία, παρεµβάσεις διαφόρων φορέων και αγνόηση αυτών που
πραγµατικά µπορούν. Γιατί στη χώρα µας –και όχι µόνο µέσα στη
χώρα αλλά και εκτός- υπάρχουν νέοι άνθρωποι -Έλληνες, επι-
στήµονες, ερευνητές- και του παραγωγικού τοµέα και του ερευ-
νητικού τοµέα, οι οποίοι έχουν ανάγκη από µία Ζώνη Καινοτοµίας
στην οποία µπορούµε να παντρέψουµε αυτά τα πράγµατα.

Τι κάνουµε λοιπόν; Έχουµε ένα νοµοσχέδιο στο οποίο συγκρο-
τούµε διοικητικό συµβούλιο µε εκπροσώπους φορέων. Έχουµε
µία επιστηµονική επιτροπή  η οποία συµβουλεύει τη Ζώνη Καινο-
τοµίας, πάλι µε εκπροσώπους φορέων. 

Αυτή, όµως, είναι η λάθος κατεύθυνση. Η Κυβέρνηση, το Υ-
πουργείο, δεν επιλέγει αυτούς οι οποίοι έχουν σωρευµένη
γνώση. Και πού την έχουν τη σωρευµένη γνώση; Άλλοι την έχουν
στον ερευνητικό τοµέα, άλλοι στον επιχειρηµατικό τοµέα, άλλη
την έχουν επειδή έχουν δουλέψει σε αντίστοιχες προκλήσεις, πει-
ράµατα, Ζώνες Καινοτοµίας στο εξωτερικό. Υπάρχουν αυτοί οι
άνθρωποι. Εµφανίζονται στη χώρα, παρεµβαίνουν δηµόσια, δεί-
χνουν την κατεύθυνση. Αυτοί αγνοούνται. 

Τι άλλο έπρεπε να έχει η Κυβέρνηση, προκειµένου να στηρίξει
όλα αυτά; Έπρεπε να έχει εξασφαλίσει µία χρηµατοδότηση.
Έπρεπε να πει ποια είναι τα κριτήρια για τη στήριξη. Έπρεπε να
εξασφαλίσει τις επιδοτήσεις εκεί που πράγµατι χρειάζονται. 

Αντί, λοιπόν, να δείξει εµπιστοσύνη σε αυτούς που µπορούν,
µένει στη λογική δεκαετιών που πέρασαν και οι οποίες λένε ότι
θα κάνουµε ένα σώµα από εκπροσώπους, οι οποίοι έχουν τόση
σχέση µε την καινοτοµία, όση έχω εγώ µε τα διαστηµόπλοια. 

Άρα, για µία ακόµη φορά επιβεβαιώνεται ότι καθόλου δεν αρ-
κούν οι καλές προθέσεις. Για µία ακόµη φορά επιβεβαιώνεται ότι
την κρίσιµη στιγµή, στην καρδιά της κρίσης, αποτυγχάνουµε να
λειτουργήσουµε µε την απλή λογική, η οποία λέει ότι επιστρα-
τεύουµε αυτούς που ξέρουν, αυτούς που έχουν την εµπειρία, αυ-
τούς που µπορούν, αυτούς που αγωνιούν, αυτούς οι οποίοι
µπορούν να παράξουν το καινοτόµο προϊόν, αυτούς που µπο-
ρούν να δηµιουργήσουν θέσεις εργασίας.

Με τι ασχολούµαστε; Ασχολούµαστε µε ένα νοµοσχέδιο, το
οποίο µας λέει πού θα βρούµε οικόπεδα, πώς θα κάνουµε κτήρια,
λες και το πρόβληµα σήµερα στην Ελλάδα να ήταν η εύρεση κτη-

ρίων και η ανέγερση καινούργιων κτηρίων, λες και δεν έχουµε
τεράστιο απόθεµα από ακίνητα στα οποία µπορούµε να στή-
σουµε στα γρήγορα αυτήν την πρωτοπόρο προσπάθεια, που
παντρεύει την έρευνα µε την παραγωγή.

Το έχουν ανάγκη οι αγρότες. Το έχουν ανάγκη οι κτηνοτρόφοι.
Το έχουν ανάγκη οι µικροβιοτέχνες. Έχουµε χιλιάδες παιδιά,
νέους επιστήµονες, τα οποία µπορούν να είναι σε αυτήν την και-
νοτόµα προσπάθεια αλλά επειδή εµείς µένουµε κολληµένοι στις
κρατικοδίαιτες λογικές µας, τα διώχνουµε στο εξωτερικό και
πάνε αυτήν τη γνώση και την προσφέρουν σε ξένες επιχειρήσεις
και γίνεται προστιθέµενη αξία στο εξωτερικό, αντί να γίνει στην
Ελλάδα η οποία χειµάζεται.

Κλείνω µε δύο σκέψεις που αφορούν την ιστορία των πλειστη-
ριασµών µε την οποία ασχολείται σήµερα όλη η ελληνική κοινω-
νία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα λίγο χρόνο ακόµα.
Το προηγούµενο διάστηµα οι αξίες των ακινήτων στη χώρα

ήταν αναντίστοιχες µε την πραγµατική αξία. Υπήρχαν φουσκω-
µένες τιµές, φουσκωµένες εµπορικές τιµές, φουσκωµένες αντι-
κειµενικές αξίες, άρα φουσκωµένα δάνεια. Σήµερα, οι εµπορικές
αξίες των ακινήτων έχουν πέσει πολύ, κατέρρευσαν. Αυτή, λοι-
πόν, τη στιγµή που έχουν καταρρεύσει οι πραγµατικές αξίες των
ακινήτων και µπορεί να πει κανείς ότι είναι πραγµατικές, έρχεται
η Κυβέρνηση και συζητά µε πρωτοβουλία του Υπουργού Οικο-
νοµικών την υπόθεση των πλειστηριασµών αντί να συζητήσει το
γεγονός ότι πρέπει αυτά τα φουσκωµένα δάνεια να έρθουν στα
ίσα, να αντιστοιχηθούν µε τις πραγµατικές αξίες των ακινήτων.

Σήµερα, δηλαδή έχουµε πολίτες οι οποίοι έχουν ακίνητο το
οποίο κάνει 50.000 και η τράπεζα τους ζητά πίσω 200.000 και θα
κάνουν πλειστηριασµό. Κάντε τους. Κάντε τους να δούµε από
πού θα βγουν τα χρήµατα. Το βέβαιο είναι, πως άλλα κρύβονται
πίσω από αυτήν την ιστορία. Περιµένουµε να δούµε, να ξεδιπλω-
θούν οι προθέσεις για να κάνουµε κριτική, η οποία βασίζεται στο
σχεδιασµό που υπάρχει.

Επίσης, θέλω να επισηµάνω -και κλείνω µε αυτό- ότι καταλα-
βαίνουµε πως πίσω από αυτήν την ιστορία, δεν είναι απλά η προ-
σπάθεια της Κυβέρνησης να στηριχθούν οι τράπεζες. Υπάρχουν
άλλες σηµαντικότερες σκοπιµότητες στις οποίες θα αναφερ-
θούµε τη στιγµή που πρέπει.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Μπόλαρη.
Η κ. Μαρία Τριανταφύλλου έχει τον λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κατά τη διάρκεια των δύο συζητήσεων στη Διαρκή Επιτροπή

Εθνικής Άµυνας και Εξωτερικών Υποθέσεων αναφορικά µε το νο-
µοσχέδιο: «Αντικατάσταση και συµπλήρωση διατάξεων για τη
Ζώνη Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης» του Υπουργείου Μακεδονίας
και Θράκης, υπήρξε κοινή οµολογία όλων των συναδέλφων που
τοποθετήθηκαν, µη εξαιρουµένου και του κυρίου Υπουργού, για
πλήρη αδυναµία υλοποίησης του συγκεκριµένου εγχειρήµατος
όλα τα προηγούµενα χρόνια. Μιλάµε για αρκετά χρόνια ανεπάρ-
κειας, αναποτελεσµατικότητας και παλινδροµήσεων.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Δ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ)

Η Ζώνη Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης θεσπίστηκε νοµοθετικά το
2006 µε το ν. 3489. Υπήρξε αναδιατύπωση κάποιων νοµοθετικών
διατάξεων µε το ν.4072/2012 και σήµερα καλούµαστε να ψηφί-
σουµε ουσιαστικά µια ακόµα προσπάθεια επανεκκίνησής της.

Από την πρώτη συζήτηση στην επιτροπή ζητήσαµε απολογι-
σµό, τι έγινε όλα αυτά τα χρόνια. Ο τίτλος του νοµοσχεδίου: «Αν-
τικατάσταση και συµπλήρωση διατάξεων για τη Ζώνη Καινοτο-
µίας Θεσσαλονίκης» πού άραγε εδράζεται χωρίς απολογισµό; 

Απολογισµός σηµαίνει να εντοπίσουµε τις αιτίες αναποτελε-
σµατικότητας. Πού βρίσκονται; Στο νοµοθετικό πλαίσιο, στο σχε-
διασµό, στην υλοποίηση, στην ανυπαρξία πολιτικής βούλησης;
Απολογισµός σηµαίνει έλεγχος των οικονοµικών. Δόθηκαν εκα-
τοµµύρια ευρώ. Υπήρξε παραίτηση του τότε Διευθύνοντος Συµ-
βούλου του κ. Αρζιµάνογλου, συνοδευόµενη µε καταγγελίες,
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όπως είπε και η εισηγήτριά µας, για το ρόλο των ιδιωτικών συµ-
φερόντων όπως σε ιδιωτικές θερµοκοιτίδες επιχειρήσεων. Τι από
όλα αυτά εξετάσατε και σε ποια συµπεράσµατα οδηγηθήκατε
για να θεραπευτούν οι ανεπάρκειες; Δώστε µας έναν απολογισµό
απτό και συγκεκριµένο.

Μας κατηγορείτε ότι µιλάµε γενικά και αόριστα στα νοµοσχέ-
δια και όταν σας ζητάµε συγκεκριµένα στοιχεία, αδυνατείτε να
τα δώσετε. Υπάρχει ωστόσο ένα νέο νοµοσχέδιο σχετικά µε τη
Ζώνη Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης και οι πιο σηµαντικές αλλαγές
που επέρχονται διά στόµατος του κυρίου Υπουργού, αφορούν
στη µείωση της γραφειοκρατίας µε µείωση υπογραφών από σα-
ράντα επτά σε τριάντα για την έκδοση των απαραίτητων διοικη-
τικών πράξεων, καθώς και την επανεισαγωγή του Κανονισµού
Σύναψης Συµβάσεων Προµηθειών και Παροχής Υπηρεσιών. Υ-
πήρχε ήδη στον ιδρυτικό νόµο.Επίσης, υπάρχει αναφορά για
πρόβλεψη περισσότερων µορφών σχέσεων εργασίας και ίδρυ-
σης θυλάκων µόνο από την εταιρεία µέσα σε µια προβληµατική
χωροθέτηση. 

Στο άρθρο 2, αναφέρεται ότι η κατάρτιση του στρατηγικού
σχεδιασµού, γίνεται από το Διοικητικό Συµβούλιο της εταιρείας
«Αλεξάνδρεια Ζώνη Καινοτοµίας Α.Ε.» και η έγκρισή του από το
Υπουργείο Μακεδονίας Θράκης που εποπτεύει. Υπήρξε από την
πλευρά µας το ερώτηµα τι απέγινε ο προηγούµενος σχεδιασµός.
Απορρίφθηκε ή όχι; Συµπληρώνεται; Προσέξτε, µιλάµε για ένα
σχεδιασµό που πληρώθηκε ακριβά. Ο κύριος Υπουργός, ανέ-
φερε ορθώς το ποσό των 400.000 ευρώ για τη µελέτη του στρα-
τηγικού σχεδιασµού. Επιπλέον, αυτός ο στρατηγικός σχεδιασµός
που προκρίνεται, πώς ακριβώς καταρτίζεται από το διοικητικό
συµβούλιο της εταιρείας; Δίνεται ξανά σε εξωτερικούς συµβού-
λους όπως το 2009 ή όχι; 

Επιπλέον ούτε καν καθορίζονται οι όροι του στρατηγικού σχε-
διασµού ούτε ο φορέας εκπόνησης. Η εισηγήτριά µας µίλησε βέ-
βαια για δηµόσιο φορέα. Ωστόσο αυτό που καθίσταται σαφές
είναι οι αρµοδιότητες, δηλαδή οι υπέρ-αρµοδιότητες του Υπουρ-
γού Μακεδονίας και Θράκης, αφού µε το άρθρο 11 διορίζει τη
συµβουλευτική επιτροπή ανάπτυξης, εγκρίνει τους κανονισµούς
που καταρτίζονται από το διοικητικό συµβούλιο στο άρθρο 6, εγ-
κρίνει το στρατηγικό σχέδιο στο άρθρο 2, εγκρίνει τη χωροθέ-
τηση στο άρθρο 10, εγκρίνει τις επιχειρήσεις που θα προκριθούν
και τελικά θα µπουν στη Ζώνη Καινοτοµίας, έχει καθοριστικό
λόγο και ρόλο µαζί µε τον Υπουργό Οικονοµικών στη µεταβίβαση
µετοχών, χωρίς να αναφέρεται ούτε µια ασφαλιστική δικλίδα,
ούτε ένα κριτήριο για το πώς θα γίνεται αυτή η µεταβίβαση. Πα-
ραχωρείται ωστόσο η δυνατότητα στο δηµόσιο, ως µοναδικού
µετόχου αρχικά της εταιρείας, να µεταβιβάζει µε ΚΥΑ των Υπουρ-
γών Οικονοµικών και Μακεδονίας Θράκης µετοχές σε νοµικά
πρόσωπα δηµοσίου και ιδιωτικού δικαίου. 

Δεν είναι αρκετή δικαιολογία ότι το Υπουργείο Μακεδονίας  και
Θράκης είναι το πλέον αρµόδιο. Άρα, δικαιούται αυτόν τον υπέρ-
ρόλο. Και δεν είναι αρκετή δικαιολογία, κύριε Υπουργέ, από τη
στιγµή που δεν µπορείτε να απαντήσετε στο τι πήγε στραβά όλα
αυτά τα χρόνια σχετικά µε τη Ζώνη Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης. 

Από τα Πρακτικά διαβάζω, απαντήσατε επί λέξει στο γιατί δεν
λειτούργησε µέχρι σήµερα η Ζώνη Καινοτοµίας όπως θα έπρεπε
να λειτουργεί:  «Δεν είµαι ο κατάλληλος άνθρωπος να σας απαν-
τήσω και δεν θέλω να επιρρίψω ευθύνες». Θα έπρεπε, κύριε
Υπουργέ, και να γνωρίζετε και να έχετε επιρρίψει ευθύνες. Αυτό
δεν ευαγγελίζεστε, τα του Καίσαρος τω Καίσαρι; Αυτό δεν προ-
βάλλετε, το πόσο αξιόπιστοι και υπεύθυνοι είστε; 

Πώς θα σας εµπιστευτούµε όταν λέτε «δεν µπορώ να απαν-
τήσω»; Στον ελληνικό λαό και στο λαό της Θεσσαλονίκης το εί-
πατε αυτό; Ότι δεν µπορώ να σας απαντήσω αλλά κατά τα άλλα
είµαι ο πλέον κατάλληλος να σχεδιάσω ξανά µια επανεκκίνηση;
Δεν είναι προσωπικό σε καµµία περίπτωση, είναι µια πολιτική το-
ποθέτηση. 

Εγώ απορώ πώς καρατοµείτε τόσους εργαζόµενους, πώς τολ-
µάτε να µιλάτε για αξιολόγηση όταν δίνετε τέτοιες απαντήσεις;
Και το κυριότερο είναι ότι απορώ πώς σχεδιάζετε όταν δεν γνω-
ρίζετε τι ακριβώς προηγήθηκε, ποιες οι αιτίες και ποιες οι ευθύ-
νες της αναποτελεσµατικότητας και της δυσλειτουργίας.

Μιλήσαµε γενικά και µιλήσατε γενικά για την αναγκαιότητα

ύπαρξης Ζώνης Καινοτοµίας -αρχής γεννωµένης από τη Θεσσα-
λονίκη- στη χώρα µας, όπου εκεί θα εγκαθίστανται καινοτόµες
επιχειρήσεις και ερευνητικοί φορείς, όπου θα αναπτύσσονται και-
νοτόµες δράσεις που θα αναπτύσσονται ταχέως και θα συµβάλ-
λουν αποφασιστικά και καθοριστικά στην οικονοµική ανάπτυξη
της χώρας και όχι µόνο στις περιοχές της Θεσσαλονίκης ή της
Μακεδονίας και τη Θράκης.

Η έννοια «καινοτοµία» ακούγεται πολύ τώρα τελευταία, ακού-
γεται αρκετά για παράδειγµα στα έργα ΕΣΠΑ και κάθε φορά που
ένας ελκτικός όρος όπως για παράδειγµα «καινοτοµία» ή ένας
ελκτικός τίτλος όπως σχέδιο «Αθηνά» προβάλλεται, µας ζώνουν
τα φίδια, όπως λέει ο λαός µας. 

Στη συζήτηση ή στο ερώτηµα για το αν η καινοτοµία είναι απα-
ραίτητη, κανείς δεν θα διαφωνήσει. Ωστόσο η καινοτοµία, είναι
αδειανό πουκάµισο όταν δεν στηρίζεται από δηµόσιες υποδοµές,
από ανάπτυξη των µεταφορών και της τηλεπικοινωνίας, από επι-
δοτήσεις και συνολικό σχεδιασµό για ανάπτυξη της έρευνας, από
σχεδιασµένη περιφερειακή αποκέντρωση και στήριξη των παρα-
γωγικών δοµών, στήριξη της βιοµηχανίας και από εξειδικευµένο
εργατικό δυναµικό. 

Τι από τα παραπάνω προωθείτε; Τίποτα. Αντιθέτως διαλύετε
τις όποιες υποδοµές, απαξιώνετε και καταστρέφετε τη δηµόσια
εκπαίδευση, κατακρεουργείτε τα ερευνητικά κέντρα, προωθείτε
τις συνθήκες γαλέρας στα εργασιακά.  

Η έννοια της καινοτοµίας είναι σίγουρα απαραίτητη για κάθε
κοινωνία και θα έλεγα ότι είναι σύµφυτη του λαού µας, είναι σύµ-
φυτη κάθε λαού, είναι σύµφυτη της ανθρώπινης ύπαρξης αλλά
εσείς τη διαστρεβλώνετε και κυρίως την εντάσσετε στo πλαίσιο
της αντιλαϊκής πολιτικής αναδιάρθρωσης της οικονοµίας. Την εν-
τάσσετε µέσα σε ένα παραγωγικό µοντέλο που προωθεί τις επεν-
δύσεις του κεφαλαίου στην έρευνα, που µετατρέπει τα ανώτερα
εκπαιδευτικά ιδρύµατα και τα ερευνητικά κέντρα σε µέσα εξυπη-
ρέτησης των επιχειρηµατιών. 

Μία τέτοια Ζώνη Καινοτοµίας, δεν χρειάζεται ούτε η Θεσσα-
λονίκη ούτε ο ελληνικός λαός, µία Θεσσαλονίκη, µία πόλη ιστο-
ρικό σταυροδρόµι, ένα πολυπολιτισµικό κέντρο που τελµατώ-
νεται. Δεν είµαι από Θεσσαλονίκη αλλά κάθε φορά που πηγαίνω,
βλέπω όλο και λιγότερα µαγαζιά να υπάρχουν, βλέπω όλο και λι-
γότερο κόσµο να βγαίνει έξω στα µαγαζιά. Σε µία Ελλάδα που
συρρικνώνεται η αγορά, σε µία Ελλάδα που φτωχαίνει ο κόσµος
της, πρέπει να επιφυλάξουµε µία άλλη τύχη. 

Χρειάζεται δηµοκρατικός προγραµµατισµός στα έργα προς
όφελος των εργαζοµένων και της κοινωνίας και όχι µια ακόµα
νέα περιοχή κυβερνητικών παρεµβάσεων υπέρ συγκεκριµένων
επιχειρηµατικών δραστηριοτήτων. Χρειάζεται παιδεία, υγεία,
ασφάλεια, δουλειά και όχι καταβαράθρωση των δοµών και των
εργασιακών σχέσεων. Χρειάζονται άλλες πολιτικές αποφάσεις,
χρειάζεται άλλη πολιτική ενάντια στη νεοφιλελεύθερη µνηµονική
λαίλαπα και αυτό θα το προσφέρει η αναβαπτισµένη µέσα στις
οδύνες της καταστροφής άλλη συνείδηση των εργαζοµένων. Θα
το προσφέρει η δηµοκρατική ανατροπή που θα φέρει ο παλλαϊ-
κός αγώνας του λαού µας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Τον λόγο έχει ο κ.

Κριτσωτάκης.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, έρχεται πάλι ένα νο-

µοσχέδιο µέσα στο καλοκαίρι µε τέσσερις τροπολογίες άσχετες,
σε ένα Υπουργείο που δεν έχει καµµία σχέση, το Μακεδονίας-
Θράκης, και γίνεται και το εξής παράλογο. Προσθέτει η Κυβέρ-
νηση στις νοµοτεχνικές βελτιώσεις την ώρα που έχει ξεκινήσει η
συνεδρίαση µια αλλαγή-προσθήκη στον τίτλο του νοµοσχεδίου
και λέει «και άλλες διατάξεις», γιατί αναγνωρίζετε έτσι και τυπικά
-εκτός από ουσιαστικά- ότι έχετε αλλάξει µε τις τροπολογίες
ακόµα και αυτό το νοµοσχέδιο. 

Θα έλεγα ότι το σχέδιο νόµου που συζητούµε, είναι ένα χαρα-
κτηριστικό παράδειγµα πολιτικής αναξιοπιστίας και µιας προχει-
ρότητας που κρύβει πίσω έναν νεοφιλελεύθερο ταλιµπανισµό
κυριολεκτικά. Ακόµα και στη δική σας λογική, κύριε Υπουργέ, ως
Κυβέρνηση είστε εκτεθειµένοι. Από το 2004, µε κυβέρνηση Νέας
Δηµοκρατίας που εξαγγέλθηκε η Ζώνη Καινοτοµίας Θεσσαλονί-
κης, από το 2006 πάλι µε κυβέρνηση Νέας Δηµοκρατίας που ψη-
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φίστηκε ο ιδρυτικός νόµος και από το 2012 που αναδιατυπώθηκε
µε νόµο και πάλι η ιδρυτική της πράξη, ουσιαστικά δεν έχει γίνει
τίποτα. Το παραδέχεστε. Και µάλιστα λέτε ότι εσείς δεν το γνω-
ρίζετε, λες και είναι προσωπικό το ζήτηµα, που δεν είναι φυσικά.
Λέτε όµως παράλληλα -και εδώ είναι µία τεράστια διάσταση- ότι
ξέρετε µε αυτό το νοµοσχέδιο τι πρέπει να γίνει τώρα. Μα, αφού
δεν ξέρετε τις αιτίες που δεν έγιναν πριν, πώς ξέρετε τώρα; Είναι
µόνο µια ασυνέπεια; 

Από την άλλη µεριά, εµείς σας ακούµε να λέτε ότι ο ΣΥΡΙΖΑ
δεν έχει πρόγραµµα. Με το δικό σας πρόγραµµα, ακόµα και σε
τέτοια θέµατα που φαντάζουν µικρά αλλά δεν είναι, τι έχετε να
πείτε; Επιβεβαιώνετε ότι είστε µία Κυβέρνηση-Ιανός, έχετε δύο
πρόσωπα. Το ένα πρόσωπο, είναι αυτό που δείχνει µια Κυβέρ-
νηση πολύ γρήγορη, πολύ αποτελεσµατική, µε χειρουργική ακρί-
βεια ενεργούσα, όταν είναι να κόψει µισθούς ή συντάξεις, όταν
είναι να εφαρµόσει µνηµονιακές πολιτικές και από την άλλη
πλευρά, είναι µια Κυβέρνηση που παραπαίει, που δεν υπάρχει,
όταν είναι να κάνει κάτι θετικό, όπως αυτό το θέµα µε την καινο-
τοµία ή µε την έρευνα και την τεχνολογία, που είναι τα υπέρτερα
σε αυτό το θέµα.

Το µόνο που έγινε όµως στο ενδιάµεσο διάστηµα, κύριε
Υπουργέ, ήταν η κατασπατάληση χρηµάτων για τις αµοιβές των
µελών του Δ.Σ. της «Αλεξάνδρειας Ζώνης Καινοτοµίας Α.Ε.». Για
ποιο έργο άραγε; Αφού τίποτα δεν έχει παραχθεί όλο αυτό το
διάστηµα. Υπάρχει η -τουλάχιστον περίεργη- ιστορία µε τη µε-
λέτη στρατηγικού σχεδιασµού για την οποία δαπανήθηκαν τερά-
στια χρηµατικά ποσά –κάποιο µιλάνε για 30 εκατοµµύρια- και η
οποία ουδέποτε αξιοποιήθηκε ή υλοποιήθηκε. Να κάνω εγώ τον
απολογισµό περίπου που εσείς δεν κάνετε. Το προαναφερθέν
Δ.Σ. της «Αλεξάνδρειας Ζώνης Καινοτοµίας Α.Ε.» δεν έχει δώσει
καµµία εξήγηση γιατί δόθηκε η µελέτη αυτή σε εξωτερικούς συµ-
βούλους, γιατί µετά ανέλαβε να την εκπονήσει η ίδια η εταιρεία,
γιατί τελικά δεν έγινε τίποτα και πού πήγαν όλα αυτά τα λεφτά.
Τίποτα απ’ αυτά. 

Ποια είναι η υπευθυνότητα της Κυβέρνησης, κύριε Υπουργέ;
Εσείς την εκπροσωπείτε. 

Επίσης, υπάρχει και η σκανδαλώδης χρηµατοδότηση προς τις
ιδιωτικές θερµοκοιτίδες επιχειρήσεων, που προκάλεσε την πα-
ραίτηση του διευθύνοντος συµβούλου της εταιρείας. Ούτε και
σε αυτό απαντάτε. 

Και έρχεται σήµερα η Κυβέρνηση χωρίς να δίνει καµµία εξή-
γηση, χωρίς να κάνει έστω κάποιον στοιχειώδη απολογισµό,
χωρίς να προτείνει λύσεις στα συσσωρευµένα προβλήµατα εξαι-
τίας της πολιτικής όλων των προηγούµενων κυβερνήσεων, χωρίς
προσδιορισµό του έργου αυτής της Ζώνης Καινοτοµίας και χω-
ρίς κανένα ενδοιασµό, µε το συζητούµενο σχέδιο νόµου να προ-
σαρµόσει και τη Ζώνη Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης στις νεοφιλε-
λεύθερες προδιαγραφές του µνηµονίου, που µε στοχοπροσή-
λωση εφαρµόζετε ως Κυβέρνηση και εσείς και το ΠΑΣΟΚ. 

Η εταιρεία «Αλεξάνδρεια Ζώνη Καινοτοµίας Α.Ε.», εταιρεία η
οποία συστήνεται από το ελληνικό δηµόσιο και µε χρήµατα του
ελληνικού δηµοσίου -το λέτε στο άρθρο 5 αυτό- δεν θα υπάγεται
στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα αλλά θα λειτουργεί αποκλειστικά
µε τους κανόνες της ιδιωτικής οικονοµίας, σύµφωνα µε το άρθρο
3. Θα λειτουργεί όχι µόνο µε ιδιωτικοοικονοµικά κριτήρια αλλά
και για την εξυπηρέτηση ιδιωτικών συµφερόντων και εις βάρος
του δηµοσίου. 

Μόνο, που δεν µας διευκρινίζετε, κύριε Υπουργέ, αυτοί οι κα-
νόνες της ιδιωτικής οικονοµίας πού αποσκοπούν και τι αποτελέ-
σµατα θα έχουν, που είναι το σηµαντικό. 

Διότι, ο κ. Σταυρίδης -για να µην ξεχνάµε και την προχθεσινή
ειδησεογραφία- τους κανόνες της ιδιωτικής οικονοµίας υπερα-
σπιζόταν όταν έκλεινε σειρά κερδοφόρων εταιρειών στο πλούσιο
παρελθόν του ή όταν υλοποιούσε το µνηµόνιο και ξεπουλούσε
τον ΟΠΑΠ µε κανόνες «learjet», όπως θα σας πω εγώ. 

Καλά έκανε η Κυβέρνηση και τον «παραίτησε». Το θέµα, όµως,
δεν ήταν το learjet. Το µέγα σκάνδαλο είναι το ίδιο το ΤΑΙΠΕΔ και
το έργο που έχει αναλάβει και εκτελεί. Διότι, στην ειδησεογραφία
πέρασε ότι το σκάνδαλο ήταν το learjet και το πού πήγε αµέσως
µετά την υπογραφή ο κ. Σταυρίδης. Εσείς έχετε την πολιτική ευ-
θύνη. Εσείς τον διορίσατε και αναλάβετε την ευθύνη. 

Εν πάση περιπτώσει, οι µετοχές της δηµόσιας εταιρείας «Αλε-
ξάνδρεια Ζώνη Καινοτοµίας Α.Ε.» µπορούν να µεταβιβάζονται µε
ΚΥΑ, κατά προτίµηση σε νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου σε
τιµή που θα καθορίζεται πάλι µε ΚΥΑ. Αυτό είναι απαράδεκτο,
συνιστά αδιαφάνεια και αποτελεί υπεξαίρεση του έργου του Κοι-
νοβουλίου. 

Το ελληνικό δηµόσιο, λοιπόν, ιδρύει εταιρείες και κάποιοι
Υπουργοί αποφασίζουν, άγνωστο µε ποια κριτήρια, να τις δωρί-
σουν σε κάποιους ιδιώτες που µπορεί να είναι γνωστοί από πα-
λιά, όπως είπε και ο κ. Σταυρίδης, για να ξαναέρθω στο ίδιο θέµα. 

Ο κανονισµός προµηθειών και παροχής υπηρεσιών, καθώς και
ο κανονισµός εκτέλεσης των έργων της δηµόσιας εταιρείας, σύµ-
φωνα µε το σχέδιο νόµου, θα εξαιρούνται από τις διατάξεις που
διέπουν τις συµβάσεις φορέων του δηµοσίου και του ευρύτερου
δηµόσιου τοµέα, σύµφωνα µε το άρθρο 6, µε στόχο τη διασφά-
λιση του δηµόσιου χρήµατος και την καταπολέµηση της διαφθο-
ράς, το αντίθετο δηλαδή.  

Η εταιρεία αυτή, θα στελεχώνεται πλέον κάνοντας χρήση όλων
των µορφών ευέλικτης εργασίας, αξιοποιώντας όλα τα πλεονε-
κτήµατα της πλήρως απορρυθµισµένης αγοράς -συµβάσεις
έργου και ορισµένου χρόνου, µπλοκάκι, δανεισµός εργαζοµένων,
µερική απασχόληση- και προφανώς θα πάρει και από αυτούς που
µπαίνουν στην κινητικότητα ή στην διαθεσιµότητα. Επίσης, θα
έχουµε και άλλα προβλήµατα. 

Η απόλυτη προσαρµογή στις νεοφιλελεύθερες προσταγές
απορρύθµισης της αγοράς και διάλυσης οποιασδήποτε ασπίδας
των εργαζοµένων διευκολύνεται και µε αυτόν τον τρόπο. 

Τροµάζει αυτό το προωθούµενο σχέδιο νόµου–µοντέλο εξυ-
πηρέτησης, κύριε Υπουργέ. 

Το κράτος δηµιουργεί εταιρεία, την αφοπλίζει από κάθε δηµό-
σιο έλεγχο, την εξοπλίζει µε φτηνό και απροστάτευτο εργατικό
δυναµικό και τη µεταβιβάζει στην υπηρεσία ιδιωτών. Αυτό βέ-
βαια, φαίνεται ότι «µυρίζει» και ότι δεν θα γίνει «µε το αζηµίωτο»,
που λέει και ο λαός. 

Έχουν περάσει επτά χρόνια από τον πρώτο νόµο µε τον οποίο
ιδρύθηκε η Ζώνη Καινοτοµίας και σήµερα η Κυβέρνηση συζητά
ακόµη για αντικατάσταση και συµπλήρωση διατάξεων σχετικών
µε τη Ζώνη, χωρίς να µας λέει τις αιτίες που δεν έγιναν πριν όλα
αυτά που θα έπρεπε να γίνουν. 

Αν αυτό δεν συνιστά ανικανότητα και πολιτικές οι οποίες κρύ-
βουν τα δεδοµένα από τον ελληνικό λαό αντιδηµοκρατικά, όπως
εγώ θα πω, τότε έχουµε να κάνουµε µε µια εσκεµµένη υπονό-
µευση των αναπτυξιακών δυνατοτήτων αυτής της χώρας και γι’
αυτό είστε υπεύθυνοι και εσείς, οι Υπουργοί της Κυβέρνησης,
και ίδια η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας. 

Τελειώνοντας, θέλω να πω το εξής: Και σε άλλους τοµείς της
ελληνικής οικονοµίας και κοινωνίας κάνετε ό,τι κάνετε και σ’ αυτή
την περίπτωση. Αφού αφήσατε τη Ζώνη Καινοτοµίας να σέρνεται
τόσα χρόνια µε τα προβλήµατά της, αφού διασύρατε συστηµα-
τικά την έννοια της δηµόσιας εταιρείας και µε αυτό τον τρόπο
υπονοµεύσατε την αναπτυξιακή της πολιτική, έρχεστε σήµερα
και µας λέτε ότι αυτό το σχήµα απέτυχε και «αφού απέτυχε, ας
δώσουµε στην εταιρεία µια άλλη δυνατότητα και προοπτική».
Επιχειρείτε δηλαδή να φαίνεται λογικό αυτό που κάνετε, το οποίο
είναι, όµως, άκρως παράλογο. 

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να πω µια τελευταία κουβέντα. Ο κ.
Κουκουλόπουλος, ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ, είπε ότι το µείζον
θέµα είναι αν χρειάζεται ή όχι η Ζώνη Καινοτοµίας Θεσσαλονί-
κης. Όντως, είναι ένα θέµα αλλά αν το ΠΑΣΟΚ παραδέχεται αυτό
το ερώτηµα, αυτό το δίληµµα, τότε µε ποιο θάρρος και µε ποια
αιτιολογία έρχεται εδώ να ψηφίσει αυτό το νοµοσχέδιο και πώς
δέχεται ότι η θέση µας είναι στις τελευταίες εκατόν είκοσι εννέα,
νοµίζω, από τις εκατόν σαράντα δύο στον κόσµο και δεν παίρνει
το βάρος των ευθυνών που του αναλογεί από όλο το προηγού-
µενο διάστηµα για την έρευνα, την τεχνολογία, αλλά και την και-
νοτοµία; 

Είναι φανερό ότι εµείς δεν ψηφίζουµε αυτό το νοµοσχέδιο, το
καταψηφίζουµε. Είναι ένα θολό όραµα, χωρίς στρατηγικό σχέδιο,
χωρίς προοπτική, είναι κάτι που ταιριάζει στη συνολική πολιτική
της Νέας Δηµοκρατίας, αυτή που τα αδιέξοδα τα µεγαλώνει και
την προοπτική την εξαφανίζει. 
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Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς.

Ο κ. Αηδόνης έχει τον λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗΔΟΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν ξεκινήσω την τοποθέτησή

µου θα ήθελα να συµφωνήσω µε την τροπολογία που έχει κατα-
θέσει ο συνάδελφος, κ. Κουκουλόπουλος, όπου µέσα από τη
συγκεκριµένη τροπολογία ουσιαστικά δίνεται η δυνατότητα στο
να λυθούν θέµατα που αφορούν το πανεπιστήµιο και που του
επιτρέπει, φυσικά, την ανάπτυξή του στο µέλλον. Οι πληροφο-
ρίες µου λένε, κύριε Υπουργέ, ότι θα την δεχτείτε και νοµίζω  ότι
είναι κάτι πάρα πολύ σηµαντικό. 

Σε ό,τι αφορά το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, θα ήθελα να κάνω
µερικές παρατηρήσεις, οι οποίες έχουν να κάνουν µε το συγκε-
κριµένο ζήτηµα δηλαδή τη Ζώνη Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης.
Διαβάζοντας κάποιος την αιτιολογική έκθεση του νοµοσχεδίου,
ουσιαστικά εκείνο το οποίο βλέπει είναι η οµολογία της αποτυ-
χίας µιας επιλογής η οποία έγινε το 2006 –επτά χρόνια πριν δη-
λαδή- και η οποία τελικά δεν λειτούργησε. 

Η αιτιολογική έκθεση συγκεκριµένα αναφέρει ότι λύνονται ορι-
στικά χρόνια ζητήµατα της λειτουργίας της εταιρείας µε την επω-
νυµία «ΑΛΕΞΑΝΔΡΕΙΑ ΖΩΝΗ ΚΑΙΝΟΤΟΜΙΑΣ Α.Ε.». Άρα, βλέπω
ότι η Κυβέρνηση έρχεται σήµερα, σε έναν επόµενο χρόνο, να
προσπαθήσει µε αυτό το νοµοσχέδιο να λύσει ένα θέµα το οποίο
τελικά δεν λειτούργησε. 

Θα ήθελα να κάνω µία πρόβλεψη. Δεν µου αρέσει, φυσικά, να
µπαίνω στη λογική των προβλέψεων, αλλά δυστυχώς εκείνο το
οποίο µπορώ να πω εγώ είναι ότι θα οδηγηθούµε σε µία νέα απο-
τυχία. Η νέα αποτυχία έχει να κάνει µε κάτι πάρα πολύ απλό, το
οποίο εγώ διαπιστώνω. 

Βλέπουµε, λοιπόν, ότι για τη συγκρότηση των οργάνων διοί-
κησης –δηλαδή διοικητικό συµβούλιο και µία νέα δεκαπενταµελή
επιτροπή, η οποία συνεπικουρεί το έργο του διοικητικού συµβου-
λίου- γίνεται µία προσπάθεια θεσµικής εκπροσώπησης όλων των
φορέων που συγκροτούν τη Θεσσαλονίκη. Δεν ξέρω, λοιπόν, αν
αυτοί οι άνθρωποι είναι οι πλέον ικανοί για να ασχοληθούν µε ένα
πολύ εξειδικευµένο αντικείµενο που έχει να κάνει µε την καινο-
τοµία. 

Μία πολιτική ρήση λέει: «Το επιστέγασµα, αυτό το οποίο προ-
κύπτει ως συµπέρασµα, είναι ότι όταν και εφόσον δεν θέλεις να
κάνεις κάτι, δηµιουργείς µία επιτροπή». Εκεί τελειώνουν όλα. Δεν
θέλω να παίξω το ρόλο της Κασσάνδρας, κύριε Υπουργέ. Εύχο-
µαι αυτό το οποίο προγραµµατίζετε να πετύχει. Έχουµε ανάγκη
από πολιτικές καινοτοµίες στη χώρα και έχουµε ανάγκη από µία
νέα οργάνωση αυτής της υπόθεσης, η οποία δυστυχώς απουσιά-
ζει από τη χώρα µας µε αποτέλεσµα να χάνονται τεράστιες ευ-
καιρίες. 

Άρα, σε ό,τι αφορά το σχέδιο νόµου εµείς το ψηφίζουµε και
το ψηφίζουµε πιστεύοντας ότι θα µπορέσει να δώσει σε αυτό τον
τόπο κάτι το οποίο το έχουµε ανάγκη. 

Ο σηµερινός δικός µου λόγος παρουσίας εδώ στο Τµήµα της
Βουλής –µιας και δεν συµµετέχω σε αυτό το Θερινό Τµήµα- έχει
να κάνει µε έναν άλλο κορυφαίο πολιτικό λόγο, όχι γιατί εγώ και
ο κ. Λοβέρδος στις 2 Αυγούστου καταθέσαµε σε έναν πολύ συγ-
κεκριµένο πολιτικό χρόνο µία τροπολογία που αφορά τους πλει-
στηριασµούς, αλλά γιατί σε όλη την ελληνική κοινωνία σήµερα,
δεν υπάρχει ούτε ένας Έλληνας πολίτης που να µην ανησυχεί
και να µην φοβάται από αυτή τη νέα πρωτοβουλία που πήρε στην
αρχή ο κ. Σκορδάς και συνέχισε µετά ο πιο αρµόδιος Υπουργός
αυτής της Κυβέρνησης, ο κ. Στουρνάρας. Γιατί όλα στη ζωή
έχουν ονοµατεπώνυµο. 

Πιστεύουµε, λοιπόν, ότι όταν ο κορυφαίος Υπουργός αυτής
της Κυβέρνησης αναδεικνύει ένα θέµα, µε τον τρόπο που το ανα-
δεικνύει και παίρνει το µπαλάκι ως συνέχεια από τον αρµόδιο
Υφυπουργό, τον κ. Σκορδά και τον κ. Χατζηδάκη, και το φέρνει
σε αυτό το επίπεδο, κάποιο σκοπό και κάποιο στόχο έχει. 

Αν κάτσει και δει κανείς το θέµα, τι συµπεραίνει; Πριν από λίγο
άκουσα τον κ. Λοβέρδο που έβαλε ερωτήµατα, τα οποία είναι
πολύ συγκεκριµένα. Εµείς, λοιπόν, αδυνατούµε να απαντήσουµε

γιατί η Κυβέρνηση παίρνει αυτή την πρωτοβουλία.  
Στο ερώτηµα αυτό πρέπει να µας απαντήσει ο κ. Στουρνάρας.

Και όταν βλέπουµε την πρωτοβουλία του κυρίου Πρωθυπουρ-
γού, ο οποίος «ως από µηχανής θεός» εµφανίζεται και λέει ότι
αυτή η υπόθεση είναι δική µου και θα την πάρω πάνω µου, τότε
προκύπτουν δύο σκέψεις.

Η πρώτη σκέψη λέει ότι είναι ένα οργανωµένο σενάριο, το
οποίο προσπαθεί να παιχτεί µέσα στη λογική του µεγάλου Πρω-
θυπουργού, ηγέτη της χώρας, ο οποίος αντιλαµβάνεται το µεγά-
λο πρόβληµα που υπάρχει στην ελληνική κοινωνία και παίρνει µια
τεράστια υπόθεση και λέει, «εγώ είµαι εδώ για σένα, λαέ» ή
υπάρχει σχέδιο εξόδου της Κυβέρνησης. Δεν βλέπω άλλες πολι-
τικές ερµηνείες που θα µπορούσε να δώσει κανείς. Πολύ σύν-
τοµα θα δούµε τι είναι αυτό που τελικά σκέφτεται αυτή η Κυ-
βέρνηση.

Αν είναι σχέδιο εξόδου, είναι σχέδιο καταστροφής και θα έχει
την ευθύνη. Εάν είναι σχέδιο να µας πείσει ότι ο κ. Σαµαράς είναι
ο νέος ηγέτης, ο φιλολαϊκός που αντιλαµβάνεται τα πραγµατικά
προβλήµατα της κοινωνίας και αγνοεί τους κορυφαίους Υπουρ-
γούς του, τότε µε συγχωρείτε πάρα πολύ, αλλά µας δουλεύετε
και δεν ανήκουµε σε αυτούς που δεν είναι νοήµονες. Καταλαβαί-
νουµε πάρα πολύ καλά τι γίνεται σήµερα.

Εµφανίζετε αυτή την προσπάθεια και την έχετε επενδύσει µε
ένα κορυφαίο πολιτικό επιχείρηµα. Λέτε ότι θα ισχύσουν κοινω-
νικά κριτήρια. Βάλατε τον µανδύα της λύσης του προβλήµατος
για να φανείτε ευαίσθητοι και µιλάτε για διάφορες κατηγορίες.

Και εγώ ρωτάω, λοιπόν: Ο µέσος πολίτης –δεν θα πάµε στις
οικογένειες- ένας απλός άνθρωπος, ένας εργαζόµενος, που τόλ-
µησε σε µία προηγούµενη περίοδο, όπως περιέγραψε πριν από
λίγο ο κ. Μπόλαρης, στην περίοδο της φούσκας των ακινήτων να
αγοράσει ένα υπερτιµηµένο ακίνητο ως εµπορική, αντικειµενική
αξία και δανειακή σχέση, που σήµερα έχει συγκεκριµένη δανει-
ακή υποχρέωση, που τα εισοδήµατά του έχουν µειωθεί και από
τα 1.450 ευρώ παίρνει 950 ευρώ, δεν πρέπει να τύχει προστα-
σίας; Μόνο αυτοί που είναι στις ειδικές κατηγορίες είναι εκείνοι
οι οποίοι µπορούν να τύχουν της προστασίας ενός κράτους ή
µιας πολιτείας που αντιλαµβάνεται τι γίνεται σήµερα στη χώρα;
Γιατί, λοιπόν, η Κυβέρνηση κάνει πως δεν καταλαβαίνει;

Υπάρχουν µια σειρά από ερωτήµατα, τα οποία έχουµε θέσει
και τέθηκαν και πριν από λίγο από τον κ. Λοβέρδο. Επειδή ο χρό-
νος περνάει, θα ήθελα να πω µόνο ένα. Καταλαβαίνει η Κυβέρ-
νηση, κύριε Υπουργέ, ότι ο καταδιωκόµενος Έλληνας πολίτης
σήµερα από την εφορία, από τα ασφαλιστικά ταµεία, από παν-
τού, δεν έχει χρήµατα να ανταποκριθεί στις υποχρεώσεις του,
γιατί αυτές οι υποχρεώσεις έχουν διογκωθεί; 

Το «δεν υπάρχει σάλιο», όπως επισηµάνθηκε σε µια προηγού-
µενη περίοδο από τον Ανδρέα Λοβέρδο –όταν όλοι τότε περίµε-
ναν ότι υπάρχουν και είναι όλα ωραία γύρω µας- ισχύει σήµερα
ή δεν ισχύει; Όχι στο κράτος, που εκεί δεν υπάρχει τίποτα, αλλά
σε εµένα, στον πιο απλό άνθρωπο, υπάρχει ή δεν υπάρχει σάλιο;
Δεν υπάρχει τίποτα. 

Και όσο η Κυβέρνηση δεν καταλαβαίνει ότι δεν υπάρχει τίποτα,
θα χτυπάει το κεφάλι της στον τοίχο και θα οδηγεί τη χώρα στα
άκρα. Και η πολιτική σας οδηγεί τη χώρα στα άκρα. Σταµατήστε
τη γρήγορα, γιατί αυτό δεν είναι το εθνικό σας καθήκον.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Τον λόγο έχει ο
Υπουργός Μακεδονίας και Θράκης κ. Θεόδωρος Καράογλου.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ (Υπουργός Μακεδονίας και Θρά-
κης): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή µέρα είναι µια
ιδιαίτερα ξεχωριστή µέρα για το Υπουργείο Μακεδονίας και Θρά-
κης. Ακριβώς δεκατέσσερις µήνες µετά την επανασύστασή του
έχω την τιµή να θέτω στην ολοµέλεια του Ελληνικού Κοινοβου-
λίου, το πρώτο ιστορικά σχέδιο νόµου του Υπουργείου Μακεδο-
νίας και Θράκης, του µοναδικού περιφερειακού Υπουργείου της
χώρας µας, µε το οποίο η παρούσα Κυβέρνηση εθνικής ευθύνης
επιχειρεί να βάλει µπροστά τις µηχανές της Ζώνης Καινοτοµίας
Θεσσαλονίκης και να δώσει ζωή σε έναν φορέα καινοτοµίας και
ανάπτυξης, έναν φορέα που φιλοδοξούµε να αποτελέσει πεδίο
διαρκούς και συντονισµένης συνεργασίας µεταξύ ερευνητικών
οργανισµών νέας γνώσης, τεχνολογικών υποδοµών, αλλά και επι-
χειρήσεων για την παραγωγή καινοτοµίας.
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Όταν στις 21 Ιουνίου του 2012 ο Πρωθυπουργός της χώρας,
κ. Αντώνης Σαµαράς, προχωρούσε στην επανασύσταση του
Υπουργείου Μακεδονίας και Θράκης, τηρώντας στο ακέραιο την
προεκλογική του δέσµευση, θέσαµε ως πρωταρχικό στόχο τούτο
το Υπουργείο όχι απλώς να υπάρχει για να στέλνει τα αυτονόητα
εθνικά µηνύµατα προς όλες τις κατευθύνσεις για την ελληνικό-
τητα της Μακεδονίας και της Θράκης, αλλά να γίνει το Υπουρ-
γείο όλων των Βορειοελλαδιτών, να αποτελέσει έναν αναπτυ-
ξιακό βραχίονα για την Βόρειο Ελλάδα που µαστίζεται τόσο έν-
τονα από κοινωνικά προβλήµατα, αποτέλεσµα της πρωτοφανούς
οικονοµικής κρίσης που ταλαιπωρεί τη χώρα µας τα τελευταία
τέσσερα, πέντε χρόνια.

Θέλουµε, δηλαδή, το νέο Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης
να πάψει να είναι, όπως ήταν στο παρελθόν, ο ταχυδρόµος που
απλώς µεταφέρει τα αιτήµατα των φορέων της Μακεδονίας και
της Θράκης στην Αθήνα και να λειτουργήσει ως ένα µικρό, ένα
τοπικό στρατηγείο ανάπτυξης, το οποίο θα έχει παρεµβατικό
ρόλο στην πολιτική και οικονοµική ζωή του τόπου και θα δώσει
και πάλι ζωή στη βόρεια Ελλάδα.

Χωρίς καµµία διάθεση έπαρσης, θα τολµήσω να πω ότι µέχρι
στιγµής τα έχουµε καταφέρει σε ικανοποιητικό βαθµό. Σε αυτούς
τους δεκατέσσερις µήνες, µε την εν γένει παρουσία µας, απο-
δείξαµε περίτρανα ότι δεν είµαστε ένα Υπουργείο εθιµοτυπικών
εκδηλώσεων και δεξιώσεων, αλλά µε τις ενέργειες και τις πολιτι-
κές µας πρωτοβουλίες προσπαθούµε να θωρακίσουµε τη Βόρεια
Ελλάδα, όπως άλλωστε ορίζει και ο νέος αποκεντρωµένος και
αναπτυξιακός ρόλος που µας έχει ανατεθεί. 

Εκπέµπουµε το εθνικό µήνυµα της ελληνικότητας της Μακε-
δονίας και της Θράκης, ενώ παράλληλα µοχθούµε, προκειµένου
να καταστήσουµε τη Μακεδονία και τη Θράκη υπόδειγµα ανά-
καµψης, αλλά φιλοδοξούµε –γιατί όχι- και ατµοµηχανή ανάπτυ-
ξης και για την υπόλοιπη Ελλάδα. 

Χάρη στις αποκλειστικές αναπτυξιακές αρµοδιότητες που µας
έχουν δοθεί µέχρι σήµερα, εφαρµόσαµε πολιτικές που ενισχύουν
την επιχειρηµατικότητα, στηρίζουν την εξωστρέφεια και συµβάλ-
λουν στη διαµόρφωση ενός ευνοϊκού επενδυτικού κλίµατος µε
ανταγωνιστική οικονοµία και όλα αυτά µε πενιχρό, πενιχρότατο
προϋπολογισµό, όλα αυτά ξεκινώντας από µηδενική βάση και
αφού προηγουµένως µειώσαµε τη διοικητική δοµή του Υπουρ-
γείου Μακεδονίας και Θράκης κατά 53%. 

Και όµως, µε πολλή διάθεση για δουλειά καταφέραµε να κλεί-
σουµε στόµατα και να δώσουµε πειστικές απαντήσεις σε όλους
όσοι πίστευαν ή εξακολουθούν να πιστεύουν ότι η επανασύ-
σταση του Υπουργείου Μακεδονίας και Θράκης ήταν λάθος.
Αυτό αποδεικνύεται από ένα και µόνο γεγονός: Ποτέ στο παρελ-
θόν το Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης δεν είχε τόσες σηµαν-
τικές, αποκλειστικές αναπτυξιακές αρµοδιότητες. 

Σκεφτείτε µόνο ότι για πρώτη φορά στην ιστορία του, µέσω
της Διεύθυνσης Οικονοµίας και Τουριστικής Ανάπτυξης του
Υπουργείου Μακεδονίας και Θράκης, στην οποία δόθηκαν οι αρ-
µοδιότητες της πρώην Επιχειρησιακής Μονάδας Ανάπτυξης, το
Υπουργείο µας έχει γίνει φορέας υποδοχής, αξιολόγησης αλλά
και τελικής έγκρισης περισσότερων από εκατόν τριάντα επενδυ-
τικών σχεδίων που αφορούν στο σύνολο της Μακεδονίας και της
Θράκης συνολικού προϋπολογισµού άνω των 600 εκατοµµυρίων
ευρώ. Φυσικά περιµένουµε τώρα, που καθηµερινά βελτιώνεται
το επιχειρηµατικό κλίµα, πολλά περισσότερα επενδυτικά σχέδια.

Επιπλέον, µεταξύ άλλων, µας δόθηκε και ασκούµε την αρµο-
διότητα της εποπτείας αγοράς βιοµηχανικών προϊόντων στη Μα-
κεδονία και τη Θράκη, προχωρήσαµε σε νοµοθετική ρύθµιση και
πετύχαµε η ΔΕΘ και «HELEXPO» να συγχωνευθούν σε µια νέα
εταιρεία, αντιµετωπίζοντας µια σοβαρή παθογένεια του εκθεσια-
κού µας φορέα και ικανοποιώντας ένα πάγιο αίτηµα όλων των
φορέων της πόλης. 

Επίσης, δροµολογούµε την ανάληψη διαχείρισης της ειδικής
υπηρεσίας του προγράµµατος εδαφικής συνεργασίας, του γνω-
στού ως «Interreg 4». Βρισκόµαστε σε διαρκή επικοινωνία και δια-
βούλευση µε τα επιµελητήρια, τους φορείς, τις περιφέρειες,
τους δήµους και γενικότερα όλους τους αναπτυξιακούς φορείς
της Βόρειας Ελλάδας και φυσικά καταθέσαµε την πρώτη ιστο-
ρικά νοµοθετική πρωτοβουλία του Υπουργείου Μακεδονίας και

Θράκης σχετικά µε την Αλεξάνδρεια Ζώνη Καινοτοµίας.
Ειδικότερα για την τελευταία, είναι γεγονός αναµφισβήτητο

ότι τα χρόνια που προηγήθηκαν δεν έγιναν όλα όσα θα έπρεπε
να γίνουν. Υπήρξαν υστερήσεις. Ουδέποτε χαράχθηκε επιχειρη-
σιακό και στρατηγικό σχέδιο για την ενίσχυση των υποδοµών και
την προσέλκυση νέων και περισσότερων επενδύσεων και γενικό-
τερα δεν της δόθηκε η υπεραξία που όλοι οι Βορειοελλαδίτες,
όλοι οι Μακεδόνες περίµεναν.

Αυτά τα λάθη και αυτές τις αστοχίες έρχεται να διορθώσει το
παρόν νοµοσχέδιο καθιστώντας σαφές σε όλους πως η Ζώνη
Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης δεν είναι άλλη µια χαµένη υπόθεση.
Αυτό το πιστεύουµε ακράδαντα. Η Ζώνη Καινοτοµίας της Θεσ-
σαλονίκης δεν είναι άλλη µια χαµένη υπόθεση! Αντίθετα, έχει
σφυγµό, έχει παρόν και µπορεί να έχει ουσιαστικό αναπτυξιακό
µέλλον σε ότι αφορά στην παραγωγή καινοτοµίας. 

Με την ψήφιση του συγκεκριµένου σχεδίου νόµου από την
Ολοµέλεια της Βουλής επιχειρούµε να βάλουµε τη Ζώνη Καινο-
τοµίας της Θεσσαλονίκης σε µια νέα ρότα, µια ρότα πιο αποτε-
λεσµατική, ώστε να αποτελέσει ένα σύγχρονο εργαλείο επιστη-
µονικής, τεχνολογικής και επιχειρηµατικής ανάπτυξης όλης της
Βόρειας Ελλάδας. Πρόκειται για ένα εργαλείο το οποίο θα δηµι-
ουργήσει στη Μακεδονία ένα πρόσφορο περιβάλλον επενδυτι-
κών ευκαιριών, µέσω του οποίου προσβλέπουµε στην ενίσχυση
της απασχόλησης, αλλά και στη δηµιουργία νέων άµεσων, αλλά
και έµµεσων θέσεων εργασίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Ζώνη Καινοτοµίας Θεσσαλο-
νίκης αποτελεί το µεγαλύτερο εγχείρηµα του Υπουργείου Μακε-
δονίας και Θράκης για την ανάπτυξη της Βόρειας Ελλάδας. Είναι
το δικό µας µεγάλο στοίχηµα για τη δηµιουργία τεχνολογικών
µονάδων αιχµής, οι οποίες επενδύοντας στρατηγικά σε προϊόντα
υψηλής τεχνολογίας και καινοτοµίας θα συµβάλουν τα µέγιστα,
ώστε η Βόρεια Ελλάδα να αποτελέσει εφαλτήριο εφαρµογής
ενός νέου οικονοµικού µοντέλου ανάπτυξης. Αυτό το µοντέλο
ανάπτυξης θα συνδέει την έρευνα µε την καινοτοµία και την πα-
ραγωγή, βοηθώντας παράλληλα το πιο παραγωγικό κοµµάτι του
λαού µας, τη νέα γενιά, τη γενιά που κατέχει την υψηλή τεχνο-
λογία, να αναδείξει τις δηµιουργικές της ικανότητες. 

Ο συνδυασµός δηµιουργικότητας και ενθουσιασµού, που πρέ-
πει να µας διακρίνει τούτες τις δύσκολες ώρες, αποτελεί εχέγγυο
επιτυχίας και ανάπτυξης ενός λαού. Αυτό το γεγονός δεν είναι
απλό και ούτε πρέπει να περάσει απαρατήρητο, πόσω µάλλον
όταν όλοι σε αυτή την Αίθουσα αναγνωρίζουµε και συµφωνούµε
ότι ανάπτυξη σηµαίνει καινοτοµία, βελτιωµένα προϊόντα, ποι-
ότητα, ανταγωνιστική παραγωγή, νέους πόρους, επενδύσεις,
εθνική ανάκαµψη, αλλά κυρίως και πάνω απ’ όλα ανάσχεση της
ανεργίας. 

Με την επαναδραστηριοποίηση της Ζώνης Καινοτοµίας θέ-
λουµε η Θεσσαλονίκη να γίνει µια πρωτοπόρος περιοχή καινο-
τόµου επιχειρηµατικότητας στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, που θα
βασίζεται στη νέα γνώση και στην εξ αυτής ορµώµενη νέα οικο-
νοµία. 

Όσον αφορά τώρα στις ρυθµίσεις που περιλαµβάνονται στο
παρόν συζητούµενο νοµοσχέδιο, αυτές καθιστούν τη λειτουργία
της Ζώνης Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης απλούστερη, λύνοντας
οριστικά και αµετάκλητα χρόνια ζητήµατα και δυσλειτουργίες.
Παράλληλα, µέσα από την απλούστευση, αποσαφήνιση αλλά και
βελτίωση του νοµικού και θεσµικού πλαισίου της εταιρείας, της
δίνεται η δυνατότητα να ενεργεί ταχύτερα, αλλά και αποτελε-
σµατικότερα, ανοίγοντας µε αυτόν τον τρόπο τον δρόµο στη Μα-
κεδονία και τη Θράκη για να εξελιχθούν σε έναν διεθνώς αναγνω-
ρισµένο κόµβο καινοτοµίας. 

Ενδεικτικά µόνο να αναφέρω ότι µε το παρόν νοµοσχέδιο µει-
ώνεται η γραφειοκρατία µέσω της µείωσης των υπογραφών από
σαράντα επτά σε τριάντα. Πρακτικά, αυτό σηµαίνει ότι εκεί που
στο παρελθόν χρειάζονταν τρεις ή τέσσερις υπογραφές για την
έκδοση µιας διοικητικής πράξης, από εδώ και στο εξής θα απαι-
τείται µία και σε ελάχιστες περιπτώσεις δύο το πολύ, καθώς, µε-
ταξύ άλλων, µειώνεται και ο αριθµός των εµπλεκόµενων Υπουρ-
γείων από επτά σε πέντε. Με την αποδέσµευση των λοιπών
Υπουργείων, τις διοικητικές πράξεις θα τις υπογράφει ο κατ’ εξο-
χήν αρµόδιος Υπουργός για τον έλεγχο και τη λειτουργία της
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Ζώνης Καινοτοµίας, ο οποίος δεν µπορεί να είναι άλλος από τον
εκάστοτε εποπτεύοντα Υπουργό Μακεδονίας και Θράκης. 

Μεταξύ άλλων, εξορθολογίζεται ο τρόπος οργάνωσης και δι-
οίκησης της Αλεξάνδρειας Ζώνης Καινοτοµίας Α.Ε. και συµπιέ-
ζεται το λειτουργικό κόστος. Επίσης, ενισχύεται η συµµετοχή της
τοπικής κοινωνίας, µέσω της θεσµικής εκπροσώπησης φορέων
έρευνας και παραγωγής, καθώς και φορέων αναπτυξιακού σχε-
διασµού, στο Διοικητικό Συµβούλιο της «Αλεξάνδρειας Ζώνης
Καινοτοµίας Α.Ε.», διασφαλίζεται η διαφάνεια µε ευρύτερη δη-
µοσιότητα των δράσεων που εκτελούνται στο πλαίσιο της υλο-
ποίησης της ζώνης καινοτοµίας Θεσσαλονίκης και εξασφαλίζεται
η ευέλικτη, γρήγορη και αποτελεσµατικότερη λειτουργία αυτής
υπό αµιγώς ιδιωτικοοικονοµικούς όρους. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η ΣΤ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ)

Όπως σας εξήγησα και προηγουµένως, όλα τα παραπάνω
αποσκοπούν σε έναν διττό στόχο, αφ’ ενός στην αξιοποίηση και
διεύρυνση του κεφαλαίου γνώσης της περιοχής ευθύνης του
Υπουργείου Μακεδονίας και Θράκης και αφ’ ετέρου στην επιτά-
χυνση της οικονοµικής ανάπτυξης της Βορείου Ελλάδος, µέσω
παραγωγικών και οικονοµικών δραστηριοτήτων καινοτοµικού χα-
ρακτήρα. 

Οι ειδικότεροι στόχοι του εγχειρήµατος αυτού είναι η προσέλ-
κυση και συγκέντρωση κρίσιµης µάζας εταιρειών, που βασίζονται
στις νέες τεχνολογίες και πληρούν τα κριτήρια καινοτοµίας της
«Αλεξάνδρειας Ζώνης Καινοτοµίας Α.Ε.», σε γεωγραφικά προσ-
διορισµένες περιοχές της Θεσσαλονίκης, η προσέλκυση τµηµά-
των έρευνας και ανάπτυξης πολυεθνικών εταιρειών από το
εξωτερικό, η προώθηση συνεργειών που ενισχύουν τη δυνατό-
τητα παραγωγής καινοτοµίας, νέων προϊόντων και τελικά γεν-
νούν νέα οικονοµία, αυτό που αποκαλείται «νέα οικονοµία» και
είναι απαραίτητο για την ανάκαµψη της ελληνικής οικονοµίας.
Τέλος, επιτυγχάνεται και η είσοδος της Θεσσαλονίκης στον Ευ-
ρωπαϊκό Χάρτη Καινοτοµίας σε συγκεκριµένο θεµατικό πεδίο
εξειδίκευσης.

Δίνοντας νέα ώθηση στη Ζώνη Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης, της
δίνουµε ώθηση να αποτελέσει έναν θεσµό-θεµέλιο της Ελλάδας
του 21ου αιώνα. Ας µην πάει, λοιπόν, αγαπητές συναδέλφισσες
και συνάδελφοι, και αυτή η ευκαιρία χαµένη. 

Η υπερψήφιση του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου από την Ολο-
µέλεια της Βουλής είναι αναπόσπαστο κοµµάτι της εθνικής προ-
σπάθειας, που καταβάλλουµε όλοι οι Έλληνες για την επανεκ-
κίνηση της ελληνικής οικονοµίας. Είναι η πρώτη χειροπιαστή
απόδειξη ότι κάτι αρχίζει να αλλάζει στη Μακεδονία και τη Θρά-
κη. Είναι η πρώτη απόδειξη ότι στην Βόρεια Ελλάδα η επιχειρη-
µατικότητα έπαψε να απαξιώνεται, η ιδιωτική πρωτοβουλία δεν
ενοχοποιείται και ενθαρρύνεται η εφαρµογή καινοτόµων ιδεών.
Είναι η απόδειξη ότι πλέον η νέα Ελλάδα βαδίζει σε έναν καινού-
ριο δρόµο. 

Κλείνοντας, θα ήθελα να πω µονάχα το εξής: Η υπερψήφιση
του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου δεν αποτελεί επιτυχία κανενός
Υπουργείου και κανενός Υπουργού. Είναι επιτυχία όλης της Μα-
κεδονίας και όλης της Θράκης, µιας Μακεδονίας και Θράκης που
είναι υπεράνω προσώπων και κοµµάτων, γιατί αυτό που έχει σή-
µερα σηµασία δεν είναι οι κοµµατικές στρατηγικές, αλλά η υπερ-
ψήφιση ενός νοµοσχεδίου που ανοίγει το δρόµο στη Βόρεια
Ελλάδα για να βγει νικήτρια από τη σκληρή µάχη που δίνει µε
την ύφεση και µε την ανεργία. 

Αυτό σας ζητώ ως Βορειοελλαδίτης Βουλευτής. Αυτό σας
ζητώ ως Υπουργός Μακεδονίας και Θράκης.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

Εισερχόµαστε τώρα στους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους. 
Τον λόγο έχει ο κ. Παναγιώτης Λαφαζάνης.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Δεν ήξερα ότι η Αστυνοµία µπορεί να λειτουργεί και ως κλέ-

φτης σε αυτήν τη χώρα, να µπαίνει χαράµατα σήµερα το πρωί,
να εισβάλλει µέσα στο Πολυτεχνείο, να κλείνει τους γύρω δρό-
µους και να δηµιουργεί την εικόνα µας πολιορκηµένης πόλης, η

οποία βρίσκεται υπό εχθρικό κίνδυνο!
Τα ερωτήµατα που προκύπτουν µε αυτήν την πρωτοφανή

αστυνοµική επιχείρηση είναι πελώρια. Πελώρια ερωτήµατα! Θα
έπρεπε να είναι εδώ ο Υπουργός Δηµοσίας Τάξης, ο οποίος κα-
ταθέτει και τροπολογίες, για να µας απαντήσει και να µας πει τι
συνέβη. Γιατί ξέραµε ότι και παλαιότερα µε απαράδεκτο τρόπο
είχε µπει η Αστυνοµία στο Πολυτεχνείο, αλλά είχαν προηγηθεί
κάποια –υποτίθεται- «επεισόδια». Τώρα, χωρίς να έχει συµβεί
απολύτως τίποτα, από τα χαράµατα πολιορκήθηκε το κέντρο και
εισβάλλει η Αστυνοµία στο Πολυτεχνείο. 

Το ερώτηµα είναι αν είχε έγκριση των Πρυτανικών Αρχών του
Πολυτεχνείου για να µπει η Αστυνοµία µέσα στο Πολυτεχνείο.
Ενηµέρωσε τουλάχιστον τις Πρυτανικές Αρχές; Είχε διάλογο
µαζί τους; Με βάση ποιες πληροφορίες κινήθηκε; Ποια είναι τα
ευρήµατα; Είχαµε προσαγωγές πολιτών από το Πολυτεχνείο. Τι
είδους προσαγωγές ήταν αυτές; Γιατί; Έχουν µετατραπεί σε
συλλήψεις. Ποιες είναι οι κατηγορίες; Απαράδεκτα και πρωτο-
φανή πράγµατα! Αν νοµίζετε ότι µε τέτοιες επιχειρήσεις αυταρ-
χισµού και «σκούπας» µπορείτε να διαµορφώνετε αποπροσα-
νατολιστικά την κοινή γνώµη, κάνετε λάθος. Αν νοµίζετε ότι µπο-
ρείτε να µεταφέρετε την ατζέντα της πολιτικής ζωής σε ακροδε-
ξιά κατεύθυνση -γιατί ίσως πιστεύετε ότι έτσι θα επωφεληθείτε-
την ώρα που ετοιµάζεται νέο µνηµόνιο κατά Σόιµπλε σε βάρος
της χώρας, αν νοµίζετε αυτά τα πράγµατα, είστε γελασµένοι και
µακριά νυχτωµένοι.

Ο ελληνικός λαός έχει καταλάβει την Κυβέρνησή σας και το
ρόλο που παίζει. Είναι µια Κυβέρνηση αυταρχισµού, µία Κυβέρ-
νηση που καταπατά κάθε έννοια της δηµοκρατίας, µία Κυβέρ-
νηση η οποία κουρελιάζει το Σύνταγµα και τον Κανονισµό της
Βουλής, µία Κυβέρνηση η οποία λεηλατεί τη χώρα και την ελλη-
νική οικονοµία και την κοινωνία. Αυτή είναι η Κυβέρνησή σας. Δεν
ξεγελάτε κανέναν!

Βεβαίως, θέλετε να καλύψετε µε τέτοιους είδους αυταρχικές
αστυνοµικές επεµβάσεις τον άλλο «άθλο» που ετοιµάζετε, το να
επιτρέψετε τους πλειστηριασµούς για την πρώτη κατοικία, την
άρση απαγόρευσης των πλειστηριασµών. Αυτό ετοιµάζετε, το
νέο «δώρο» για τις ελληνικές οικογένειες. Πάτε να φέρετε τον
πλειστηριασµό για την πρώτη κατοικία. Εδώ έχουµε και το εξής
πρωτοφανές, ότι πάτε να επιτρέψετε τους πλειστηριασµούς –
υποτίθεται-  µε κοινωνικά κριτήρια, δίνοντας κοινωνικό περιεχό-
µενο στην απαλλοτρίωση, στο ξεσπίτωµα των ελληνικών οικο-
γενειών! Αυτό πάτε να κάνετε. «Μαγειρεύετε» τα κοινωνικά κρι-
τήρια για να περάσετε στην κοινή γνώµη αυτή τη νέα κατεύ-
θυνση, η οποία είναι η απόλυτη βαρβαρότητα. Στους εκατο-
ντάδες χιλιάδες ανέργους πάτε να προσθέσετε τώρα και εκατον-
τάδες χιλιάδες αστέγους. 

Αυτά υποτίθεται ότι θέλετε να τα κάνετε για να διασώσετε τις
τράπεζες. Φυσικά δεν διασώζονται έτσι οι τράπεζες. Θα καταρ-
ρεύσουν οι τράπεζες µε την άρση της απαγόρευσης των πλει-
στηριασµών και θα καταρρεύσει και η οικοδοµή, που ήδη έχει
καταρρεύσει. Θα της δώσετε τη χαριστική βολή. Αυτό σηµαίνει
ότι θα έχουµε το τέλος της µικροϊδιοκτησίας στα ακίνητα και ιδι-
αίτερα το τέλος για την πρώτη κατοικία και θα πάµε και στη χα-
ριστική βολή για την ελληνική οικονοµία συνολικά, για την οποία
η οικοδοµή -ό,τι έχει αποµείνει από την οικοδοµική δραστηριό-
τητα- είναι το τελευταίο στήριγµα. Αυτά πάτε να κάνετε και η συν-
ταγή είναι γνωστή και από την Κυβέρνησή σας, αλλά και από την
τρόικα, που σας καθοδηγεί. 

Η Ελλάδα υποτίθεται ότι έχει υψηλό βαθµό ιδιοκατοίκησης,
εποµένως πρέπει να ρίξουµε αυτή την ιδιοκατοίκηση, να τη φέ-
ρουµε -υποτίθεται- στον ευρωπαϊκό µέσο όρο! Αυτό σηµαίνει µα-
ζικό ξεσπίτωµα στις οικογένειες που έχουν πρώτη κατοικία. Είναι
αµάρτηµα και είναι έγκληµα η πρώτη κατοικία! Αν µέσα στην
κρίση και µέσα στην ύφεση δεν έχεις να πληρώσεις, θα σου πά-
ρουµε το σπίτι! Αυτό είναι το δόγµα σας και αυτό το δόγµα θα
επιταθεί τα επόµενα χρόνια, διότι όπως οµολόγησε κυνικά ο κ.
Σόιµπλε, δηλώνοντας την πλήρη αποτυχία των µνηµονιακών προ-
γραµµάτων, η Ελλάδα χρειάζεται νέα χρηµατοδότηση και επο-
µένως νέο µνηµόνιο, σε έναν ατέλειωτο φαύλο κύκλο. Ιδού η
ελληνική τραγωδία!

Ζώνη Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης. Είναι δυνατόν να εφευρί-

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 21 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2013 723



σκετε αυτόν τον τίτλο σήµερα; Κοροϊδεύατε τον κόσµο το 2006
φέρνοντας τέτοια νοµοσχέδια, να τα φέρνετε και τώρα; Ζώνη
Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης; Μα, η Θεσσαλονίκη είναι ζώνη ανερ-
γίας, ζώνη οικονοµικής και παραγωγικής ερήµωσης, ζώνη διάλυ-
σης. Κλείνουν η µία µετά την άλλη οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις.
Το γνωρίζετε αυτό;

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ (Υπουργός Μακεδονίας και Θρά-
κης): Πολύ καλά.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Το γνωρίζετε πολύ καλά και µου
λέτε τώρα ότι φέρνετε εδώ ένα αναπαλαιωµένο νοµοσχέδιο από
τα παλιά, το οποίο οδήγησε την κατάσταση στα χάλια που
έχουµε σήµερα και το ξαναφέρνετε µε κάποιες διαφοροποιήσεις.
Ξαναφέρνετε αυτό που έφερε την κατάσταση εδώ, που συνέβαλε
και αυτό στο να έρθει η κατάσταση εδώ, για να κοροϊδέψετε και
πάλι τον κόσµο και να βάλετε το βαρύγδουπο τίτλο: Ζώνη Καινο-
τοµίας Θεσσαλονίκης-ΑΛΕΞΑΝΔΡΕΙΑ Α.Ε., πάνω στα ερείπια,
όµως, του οικονοµικού και παραγωγικού ιστού, όχι µόνο της συµ-
πρωτεύουσας, αλλά όλης της Βορείου Ελλάδας. 

Αν θέλετε να ανακόψετε στοιχειωδώς την παραγωγική, οικο-
νοµική και κοινωνική ερήµωση της Βορείου Ελλάδας και της
Θεσσαλονίκης, το πρώτο πράγµα που πρέπει να κάνετε είναι, όχι
να µας φέρνετε αυτά τα νοµοσχέδια για ζώνες καινοτοµίας, αλλά
να εγκαταλείψετε τις µνηµονιακές συνταγές, να εγκαταλείψετε
αυτές τις αδίστακτες, κυνικές πολιτικές λιτότητας που εφαρµό-
ζετε, να ξαναδείτε το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων. Το
Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων έχει µεγαλύτερα έσοδα
τώρα, ιδιαίτερα από την Ευρωπαϊκή Ένωση, και είναι κουτσου-
ρεµένο ως προς τις δαπάνες, κατακρεουργηµένο κυριολεκτικά,
για να βγάλετε πρωτογενές πλεόνασµα το επτάµηνο. 

Όταν εφαρµόζετε, λοιπόν, αυτές τις πρακτικές, για ποιες
ζώνες καινοτοµίας µου µιλάτε; Έχετε έσοδα στο Πρόγραµµα Δη-
µοσίων Επενδύσεων από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Γιατί δεν πη-
γαίνουν, λοιπόν, στην εκτέλεση του Προγράµµατος Δηµοσίων
Επενδύσεων; Για να εµφανίζετε πρωτογενές πλεόνασµα τις δα-
πάνες του Προγράµµατος Δηµοσίων Επενδύσεων, όπου έπρεπε
να πηγαίνουν τα έσοδα, τις κουτσουρεύετε, τις λεηλατείτε, τις
κατακρεουργείτε. Και µου µιλάτε ύστερα για Ζώνες Καινοτοµίας
στη Θεσσαλονίκη; Μπορεί να φτιαχτούν ποτέ µε αυτές τις πρα-
κτικές, µε αυτές τις πολιτικές, µε αυτές τις λογικές, ζώνες καινο-
τοµίας;

Το ερώτηµα είναι το εξής: Δεν χρειάζεται ένας απολογισµός;
Αυτό το νοµοσχέδιο είναι από το 2006 στην ουσία, µε κάποιες
αλλαγές. Δεν χρειάζεται ένας απολογισµός; Δεν χρειάζεται να
µας πείτε εδώ, στην Εθνική Αντιπροσωπεία, τι έσοδα είχε η «Αλε-
ξάνδρεια Α.Ε.», ποια έργα έκανε, ποια κατεύθυνση είχε, ποιος
ήταν ο προσανατολισµός, ποιες ήταν οι πρωτοβουλίες, ποιες
ήταν οι παρεµβάσεις της; Ποιες ήταν; Πού πήγαν τα λεφτά; Τι
προσωπικό έχει; Με τι εργασιακή σχέση; 

Έγιναν οι πληρωµές στο διοικητικό συµβούλιο, πληρωµές εξό-
δων λειτουργικών και άλλων. Ήταν εκατοµµύρια ευρώ. Πού
πήγαν αυτά τα λεφτά; Ποιο ήταν το αναπτυξιακό και κοινωνικό
τους αντίκρισµα; Τι θα αλλάξετε σε σχέση µε αυτά τα οποία δεν
κάνετε; Ούτε απολογισµό δεν µπορείτε να κάνετε.

Γιατί δεν µας φέρνετε εδώ µία έκθεση πεπραγµένων της Ζώ-
νης Καινοτοµίας και της «Αλεξάνδρειας Ζώνης Καινοτοµίας Α.Ε»;
Θέλουµε να µας φέρετε µία έκθεση πεπραγµένων, όπου να φαί-
νονται τα έσοδά της, οι δαπάνες της, τα έργα που έχει εκτελέσει,
οι πρωτοβουλίες που έχει αναλάβει, η συνεισφορά που έχει
κάνει, για να δούµε τι έχει γίνει, να βγει ένα συµπέρασµα.

Εσείς δεν θέλετε να βγάλετε και συµπέρασµα. Εδώ µας είπατε
στην ουσία ότι δεν έχει γίνει τίποτα. Άρα, πάνω στο τίποτα εσείς
λέτε ότι θα κάνετε. Γιατί θα κάνετε εσείς; 

Σας εξήγησα ότι το µεγάλο εµπόδιο είναι οι µνηµονιακές πο-
λιτικές και η έλλειψη προγραµµάτων δηµοσίων επενδύσεων ή
του Προγράµµατος Δηµοσίων Επενδύσεων, το οποίο κατακρε-
ουργείτε.

Όµως, πέραν αυτού, ποιες είναι οι νέες πρωτοβουλίες, οι νέες
αντιλήψεις; Ποιες είναι οι νέες χρηµατοδοτήσεις; Ποια είναι τα
νέα έργα; Ποιος είναι ο σχεδιασµός από εδώ και  εµπρός; Ούτε
µία κουβέντα δεν είπατε.

Φέρατε εδώ ένα νοµοσχέδιο για να πείτε στην Ελληνική Βουλή,

στην Εθνική Αντιπροσωπεία ότι κάτι έχετε κάνει και εσείς µέχρι
τώρα.

Θα πω και το εξής: Μπορεί να µιλάµε για µία εταιρεία, όπως η
«Αλεξάνδρεια Ζώνη Καινοτοµίας Α.Ε.», την οποία χρηµατοδοτεί
το δηµόσιο και η οποία δεν υπάγεται σε καµµία δηµόσια ρύθµιση
και την οποία µπορεί να εκποιήσει το δηµόσιο µε αυξήσεις µετο-
χικού κεφαλαίου, µε τιµή της µετοχής, που θα ορίσει ποιος; Ο
ίδιος ο Υπουργός. Ούτε καν η αγορά! Δηλαδή, µπορεί να πει και
1 λεπτό η µετοχή και να τη χαρίσει σε ιδιώτες. Αυτά είναι απί-
στευτα πράγµατα. Με τέτοιες αντιλήψεις νοµίζετε ότι µπορείτε
να συµβάλετε σε µια αναπτυξιακή λειτουργία στη Βόρειο Ελ-
λάδα, στη Θεσσαλονίκη; 

Όµως, πέραν αυτού, είναι δηµόσια χρηµατοδοτούµενη επιχεί-
ρηση η εταιρεία, αλλά τίποτα από το δηµόσιο δεν τη δεσµεύει.
Από εκεί και πέρα, κινείται πλήρως µε ιδιωτικοοικονοµικά κριτή-
ρια. 

Φτάνετε στο σηµείο –άκουσον, άκουσον!- να κάνετε εισαγωγή
στο δηµόσιο τοµέα των «δανεικών εργαζοµένων». Πού ακού-
στηκε αυτό; Έτσι θα την κάνετε την ανάπτυξη; Και µε την ανα-
πτυξιακή εταιρεία της Ζώνης Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης θα
δίνετε το παράδειγµα των δανεικών εργαζοµένων, µε δουλεµπό-
ριο, δηλαδή, εργασιακό; Θα δανείζεστε εργαζόµενους για να
δουλεύει αυτή η εταιρεία;

Θα το κάνετε αυτό; Και διανοείστε µε τέτοιου είδους πρακτι-
κές να µιλήσετε για ανάπτυξη στη Βόρειο Ελλάδα; Τι ανάπτυξη;
Δεν κάνετε Ζώνη Καινοτοµίας. Θα κάνετε ζώνη «µαύρης» εργα-
σίας, ζώνη δουλεµπορίου. Το παράδειγµα των «µαύρων», δου-
λεµπορικών εργασιακών σχέσεων θα το δίνει αυτή η εταιρεία, η
«Αλεξάνδρεια Ζώνη Καινοτοµίας», την οποία διαµορφώνετε.
Αυτά είναι εντελώς απαράδεκτα πράγµατα. 

Βεβαίως, εδώ µαζί µε τις εξαιρέσεις –και τελειώνω, κυρία Πρό-
εδρε- που κάνετε της εταιρείας από τις δηµόσιες ρυθµίσεις, φτά-
νετε στο σηµείο και η ίδια η εταιρεία να κανονίζει τον κανονισµό
προµηθειών της και τον κανονισµό εκτέλεσης έργων. Όµως,
µέχρι να το φτιάξει τι θα γίνεται; Ad hoc θα γίνονται οι αναθέσεις
έργων και οι προµήθειες και η παροχή υπηρεσιών.

Δηλαδή ούτε χρονικό όριο δεν θέτετε. Στην ουσία, εξουσιοδο-
τείτε το διοικητικό συµβούλιο της εταιρείας, το οποίο εσείς θα
ορίζετε, να διαµορφώνει ad hoc τις προµήθειες, τις αναθέσεις
και τις εκτελέσεις έργων, ακόµα και την παροχή υπηρεσιών. Αυτά
είναι πρωτοφανή και απαράδεκτα πράγµατα, εκτός δηµοσίων
ρυθµίσεων και µε αυθαίρετες αποφάσεις του διοικητικού συµ-
βουλίου, οι οποίες δεν θα ελέγχονται από πουθενά, ad hoc για
κάθε έργο.

Φτάσατε στο σηµείο να βάζετε και µία διατύπωση, η οποία
είναι άκρως περίεργη και δεν ξέρω γιατί την βάζετε. Μέχρι τώρα
η εκτέλεση έργων, εφόσον δεν υπήρχε κανονισµός από την «Αλε-
ξάνδρεια Α.Ε.», θα έπρεπε να γίνεται µε βάση τις δηµόσιες ρυθ-
µίσεις. Τώρα εξαιρείτε τις δηµόσιες ρυθµίσεις µέχρι να γίνει ο
κανονισµός. Εποµένως ούτε εκεί δεν θα υπάγονται οι προµήθειες
και τα έργα. 

Αυτά είναι απαράδεκτα πράγµατα και δεν ξέρω µήπως πρέπει
να µας κάνετε έναν απολογισµό για το ποια έργα έχει κάνει η
«Αλεξάνδρεια Α.Ε.», µε ποιες διαδικασίες έχουν ανατεθεί αυτά
τα έργα, εάν έχει προσφέρει κάποια υπηρεσία, εάν έχει κάποια
προµήθεια, ποιες είναι οι διαδικασίες λήψης αυτών των προµη-
θειών, πώς αποφασίστηκαν, για να ελέγξουµε εδώ πέρα και το
ύψος τους και τις διαδικασίες και τη διαφάνεια. Θα σας παρακα-
λέσω, κύριε Υπουργέ, να µας κάνετε αυτόν τον απολογισµό,
έστω προφορικά, έστω εν τάχει, για να ενηµερωθεί η Εθνική Αν-
τιπροσωπεία για κρίσιµα θέµατα, για τα οποία είναι άκρως ευαί-
σθητη η κοινή γνώµη και πρώτα απ’ όλα, βεβαίως, η κοινή γνώµη
της Θεσσαλονίκης.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-
στούµε και εµείς.

Τον λόγο έχει η κ. Σοφία Βούλτεψη από τη Νέα Δηµοκρατία.
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Δεν θα µιλήσω από το Βήµα, αλλά από τη θέση  µου, γιατί δεν

θα αναλώσω όλο το χρόνο µου. Θα κάνω οικονοµία χρόνου.
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Θέλω να πω κατ’ αρχάς ως προς το νοµοθέτηµα που συζη-
τούµε σήµερα ότι είναι ένα θετικό νοµοθέτηµα. Λίγο ως πολύ
όλοι συµφωνούµε µέσα στην Αίθουσα. Έτσι κι αλλιώς, η υπόθεση
της ανάπτυξης της Μακεδονίας είναι εθνική υπόθεση για την πα-
τρίδα µας. Κάποιοι µπορεί να καταψηφίζουν ή να διαφωνούν,
αλλά αυτό, απ’ ό,τι κατάλαβα εγώ από τη σηµερινή συνεδρίαση,
γίνεται για καθαρά αντιπολιτευτικούς λόγους και όσες φωνές
ακούστηκαν σχετίζονται µε αυτό.

Ένα άλλο θέµα που ετέθη είναι αυτό των πλειστηριασµών. Οι
θέσεις όλων µας, εντός και εκτός Κοινοβουλίου, είναι γνωστές,
έχουν γνωστοποιηθεί, έχουν διατυπωθεί µε το σαφέστερο τρόπο.
Εποµένως, δεν µπορεί να είναι κάποιος πιο ένθερµος από κά-
ποιον άλλο. Περιµένουµε τις αποφάσεις της Κυβέρνησης. Υπάρ-
χουν συζητήσεις πάνω σε αυτό το θέµα, όπως έγινε αρµοδίως
γνωστό και χθες µετά από την κυβερνητική σύσκεψη. Θεωρούµε
ότι το θέµα πρέπει να αντιµετωπιστεί από την Κυβέρνηση και όχι
µε τροπολογίες, όπως γίνεται κάθε χρόνο. Αυτό αναµένουµε και
µέχρι τότε είναι ένα ζήτηµα επί του οποίου δεν µπορούµε να λαµ-
βάνουµε αποφάσεις ή να συζητούµε χωρίς να λαµβάνουµε
υπόψη τις τελευταίες εξελίξεις όσον αφορά την απόφαση της
Κυβέρνησης να επιληφθεί συνολικά.

Το τρίτο θέµα το οποίο ετέθη –και µε αυτό θα τελειώσω, κυρία
Πρόεδρε- σχετίζεται µε τη σηµερινή επιχείρηση της Αστυνοµίας
στο Πολυτεχνείο. Άκουσα διαµαρτυρίες µέσα στην Αίθουσα, που
σχετίζονται περισσότερο µε αυτή καθ’ αυτή την επιχείρηση και
όχι µε αυτά τα οποία βρέθηκαν µέσα στο Πολυτεχνείο. Υπήρξε η
ερώτηση εάν υπήρχαν πληροφορίες. Προφανώς από τον κατά-
λογο, τον οποίο µόλις προ ολίγου και εγώ είδα στον υπολογιστή
µου ότι έδωσε η Αστυνοµία, έναν µακρύ κατάλογο φονικών
όπλων ή όπλων εν πάση περιπτώσει προς µελλοντική χρήση, που
βρέθηκαν εκεί, αποδεικνύεται ότι η Αστυνοµία είχε πληροφορίες
ότι εκεί γινόταν συσσώρευση τέτοιων αντικειµένων προς µελλον-
τική χρήση και θεωρώ ότι αυτό είναι το σηµαντικό. Δείτε το
µακρύ κατάλογο που έχει δοθεί από την Αστυνοµία, µε επίσηµη
ανακοίνωσή της, και θα αντιληφθείτε για τι πράγµα µιλάµε. Δεν
µιλάµε µόνο για ρόπαλα, αλλά και για εύφλεκτα υλικά και για
άλλα αντικείµενα. Είναι υποχρέωση της Αστυνοµίας -γι’ αυτό
υπάρχει και το Υπουργείο Δηµόσιας Τάξης- όταν έχει πληροφο-
ρίες περί συσσώρευσης τέτοιων αντικειµένων να προχωρήσει σε
επιχειρήσεις ώστε να αποφευχθούν µελλοντικά δεινά.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε
και εµείς, κυρία Βούλτεψη.

Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ
κ. Κωνσταντίνος Τριαντάφυλλος.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία
Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θα ξεκινήσω τη
σηµερινή µου οµιλία µε ένα συγκεκριµένο θέµα. Η Ελλάδα, κυ-
ρίες και κύριοι Βουλευτές, βιώνει µία πρωτόγνωρη οικονοµική,
δηµοσιονοµική, κοινωνική και αξιακή, θα έλεγα, κρίση. Εποµέ-
νως, πιστεύω ότι κάθε συζήτηση –όχι µόνο εντός της Αιθούσης,
αλλά και εκτός αυτής- αλλά και κάθε νοµοθετική πρωτοβουλία,
θα έπρεπε να στοχεύει  σε µία µεγάλη εθνική προσπάθεια για έ-
ξοδο απ’ αυτήν την κρίση. 

Όµως, µιλάµε για έξοδο απ’ αυτήν την κρίση µε την κοινωνία,
µε τον πολίτη, µε την οικονοµία, µε τη χώρα θωρακισµένη. Γιατί
όπως έχω πει ξανά στο παρελθόν, η δική µου γενιά είναι σίγουρο
ότι θα βιώσει κι άλλη κρίση. Απέναντι σ’ αυτήν την άλλη κρίση
πρέπει η χώρα µας να είναι θωρακισµένη, προκειµένου να µη
βιώσουµε ξανά τα ίδια δεινά που βιώσαµε τα τελευταία χρόνια.

Πάνω σ’ αυτό θα ήθελα να τοποθετηθώ σχετικά µε το ζήτηµα
το οποίο έχει ανακύψει τους τελευταίους µήνες µε την άρση της
απαγόρευσης των πλειστηριασµών. Δυστυχώς, κάποια κυβερνη-
τικά στελέχη άνοιξαν µία συζήτηση η οποία δεν ωφελεί κανέναν,
ούτε την οικονοµία ούτε την κοινωνία ούτε αυτό που είπα προ-
ηγουµένως, δηλαδή την εθνική προσπάθεια για έξοδο από την
κρίση.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το ΠΑΣΟΚ κατέβασε για πρώτη
φορά νοµοθετική ρύθµιση γι’ αυτό το ζήτηµα τον Ιούλιο του 2010

και τότε, αυτοί που σήµερα πρωτοστατούν –κατά την άποψή
τους- στο να υπερασπιστούν τη συγκεκριµένη διάταξη, ψήφισαν
«ΠΑΡΩΝ». Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Η Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση που σήµερα υπερασπίζεται τη συγκεκριµένη διάταξη -και
καλώς την υπερασπίζεται σήµερα- µέσα στην ίδια Αίθουσα στις
28 Ιουλίου 2010 ψήφιζε «ΠΑΡΩΝ», δηλαδή δεν υπερψήφιζε τη
συγκεκριµένη διάταξη για την προστασία του µεσαίου και φτω-
χού Έλληνα ως προς τη διαφύλαξη της κύριας, της πρώτης κα-
τοικίας του.

Το ΠΑΣΟΚ, τόσο µέσω των Βουλευτών, όσο και του Προέδρου
και των στελεχών του, από την πρώτη στιγµή που άνοιξε η συγ-
κεκριµένη συζήτηση, έκανε ξεκάθαρο κάτι συγκεκριµένο, κάτι
απόλυτο, ότι δηλαδή δεν συζητούµε καµµία άρση της αναστολής
της απαγόρευσης των πλειστηριασµών της πρώτης κατοικίας
του µεσαίου και φτωχού Έλληνα πολίτη. Δεν πρέπει κανείς Έλ-
ληνας πολίτης, φτωχός ή µεσαίος, να φοβάται για την κατοικία
του, να φοβάται ότι θα βρεθεί στη δίνη του πλειστηριασµού.

Σ’ αυτήν την κατεύθυνση θεωρούµε ότι είναι πολύ θετική η
χθεσινή πολιτική πρωτοβουλία που ανέλαβε τόσο ο Πρόεδρος
του ΠΑΣΟΚ και Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης, όσο και ο Πρω-
θυπουργός και Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρατίας, να συζητή-
σουν από κοινού, ούτως ώστε να βρεθεί λύση για το συγκε-
κριµένο πρόβληµα.

Θα αναφερθώ τώρα στο νοµοσχέδιο. 
Κύριε Υπουργέ, η δική µας Κοινοβουλευτική Οµάδα, όπως και

εγώ, πιστεύουµε ότι η καινοτοµία αποτελεί ακρογωνιαίο λίθο για
την έξοδο από την κρίση, για µία σύγχρονη οικονοµία. Όπως
επαρκώς περιέγραψε ο εισηγητής µας, η καινοτοµία στην Ελ-
λάδα υστερεί. Στη χώρα µας υστερεί η έρευνα και η ανταγωνι-
στικότητα. Αυτό είναι ένα ζήτηµα το οποίο είναι πολύ σηµαντικό.
Είναι ζήτηµα το οποίο πρέπει να αντιµετωπίσουµε συνολικά. Είναι
ένα ζήτηµα το οποίο χρήζει άµεσης και καίριας κυβερνητικής νο-
µοθετικής παρέµβασης, ώστε να αποτελέσει την αιχµή του δό-
ρατος για την προσπάθεια που καταβάλλουµε όλοι µαζί για να
ξεπεράσουµε αυτήν την κρίση.

Η καινοτοµία, όπως γνωρίζετε, µπορεί να είναι είτε επαυξητική
είτε ριζοσπαστική. Μπορεί να είναι τεχνολογική ή οργανωτική ή
να συνδέεται µε την παρουσία προϊόντων. Όµως, είναι σίγουρο
ότι συνδέεται µε νέες επιχειρηµατικές έννοιες.

Για να µπορέσουµε να προχωρήσουµε σ’ αυτήν τη µεγάλη
προσπάθεια και να καταστήσουµε την καινοτοµία ακρογωνιαίο
λίθο της µεγάλης προσπάθειας για την οικονοµική ανάκαµψη και
την εθνική ανάταση, πρέπει να έρθει επιτέλους στη Βουλή ένα
εθνικό σύστηµα καινοτοµίας, το οποίο, όπως είναι γνωστό, αφο-
ρά τρία επίπεδα. Το πρώτο επίπεδο αφορά την εθνική οικονοµία
–σ’ αυτό θα επικεντρωθώ εγώ- το δεύτερο αφορά επίπεδο δι-
κτύων των επιχειρήσεων –σ’ αυτό που ακούµε τον τελευταίο και-
ρό να το λένε «clusters» στα αγγλικά- και το τρίτο βεβαίως αφορά
το επίπεδο της κάθε επιχείρησης. Όπως είπα, θα επικεντρωθώ
στο πρώτο το οποίο είναι το σηµαντικότερο. 

Εφόσον το Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης αναλαµβάνει
µία τέτοια πρωτοβουλία και παίρνει πάνω του ένα κοµµάτι της
καινοτοµίας, θεωρώ ότι είναι πολύ σηµαντικό, κύριε Υπουργέ, να
θέσετε και στο Υπουργικό Συµβούλιο το ζήτηµα της καινοτοµίας
ακόµα πιο κεντρικά, ως ένα στόχο της Κυβέρνησης. 

Οι κρατικές πολιτικές υποστήριξης που αφορούν το συγκεκρι-
µένο επίπεδο του εθνικού συστήµατος καινοτοµίας, µπορούν να
είναι είτε φορολογικές είτε υποστηρικτικές είτε να αφορούν τις
δηµόσιες επενδύσεις, είτε ακόµα, και τη διευκόλυνση ιδιωτικών
επενδύσεων στην έρευνα και στην ανάπτυξη. 

Είναι ανάγκη να ευνοηθεί η διαθεσιµότητα χρηµατοδοτικών κε-
φαλαίων. Είναι κάτι το οποίο δεν υπάρχει σήµερα στη χώρα µας
και το οποίο, βεβαίως, δεν αφορά το δηµόσιο τοµέα ούτε αφορά
µόνο εγχώρια κεφάλαια, αλλά αφορά διεθνή κεφάλαια, αυτά που
αποκαλούνται στο εξωτερικό «venture capitals». 

Είναι ανάγκη να εντοπιστεί, να καταγραφεί και να προωθηθεί
το µέγεθος και η ποιότητα του ερευνητικού δυναµικού της
χώρας, το οποίο υπάρχει στην Ελλάδα, αλλά, δυστυχώς, µεγάλο
κοµµάτι αυτού φεύγει στο εξωτερικό. Είναι ένας τρόπος να αντι-
µετωπιστεί η «διαρροή εγκεφάλων» –όπως λέγεται- ή διαφορε-
τικά, η ανεργία των νέων που οδηγεί στη µετανάστευση των νέων
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επιστηµόνων, µετανάστευση η οποία κοστίζει στη χώρα και στο
µέλλον της.

Όσον αφορά την υποδοµή σε τεχνολογίες πληροφορικής και
επικοινωνίας, προσωπικά πιστεύω ότι η χώρα έχει επαρκή υπο-
δοµή. Νοµίζω ότι µε δύο, τρεις παρεµβάσεις, οι οποίες σχετίζον-
ται µε διάφορους κλάδους, µπορεί να πετύχει το µέγιστο των
δυνατοτήτων στις υποδοµές επικοινωνίας και πληροφορικής. 

Τέλος, είναι αναγκαίο να εκσυγχρονιστεί το θεσµικό µας πλαί-
σιο σε σχέση µε την πνευµατική ιδιοκτησία, τις αντιµονοπωλιακές
πολιτικές και τον υγιή, ουσιαστικά, ανταγωνισµό. Μόνο µε απο-
κεντρωµένες, ευέλικτες οργανωτικές δοµές, µε ανοιχτή επικοι-
νωνία, οριζόντια και κάθετα, µπορούµε να έχουµε το καλύτερο
αποτέλεσµα στο ζήτηµα της καινοτοµίας.

Έρχοµαι τώρα, κύριε Υπουργέ, στη Ζώνη Καινοτοµίας. Όπως
γνωρίζετε, πριν από λίγες µέρες υπήρξε η ανακοίνωση για το
«Συντονιστή Καινοτοµίας» από το Υπουργείο Ανάπτυξης. Δεν γί-
νεται κάποια αναφορά µέσα στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, το
οποίο τροποποιεί παλαιότερες διατάξεις. Όµως, είναι σηµαντικό
να οριστεί ο τρόπος διασύνδεσης του «Συντονιστή Καινοτοµίας»
του εθνικού σχεδίου, η εκπόνηση του εθνικού σχεδίου µε τη Ζώ-
νη Καινοτοµίας στη Θεσσαλονίκη. Πρόκειται για Ζώνη Καινοτο-
µίας η οποία είναι ανάγκη για τη χώρα να αναπτυχθεί. 

Υπάρχουν ανάλογα παραδείγµατα όχι µόνο στη Silicon Valley,
όχι µόνο, δηλαδή, στις Ηνωµένες Πολιτείες. Υπάρχουν ανάλογα
παραδείγµατα, σε µικρότερο αριθµό και σε µικρότερη κλίµακα,
σε επίπεδο ευρωπαϊκό. 

Σε αυτά τα χνάρια εµείς πρέπει να ενεργήσουµε και την επό-
µενη µέρα να ενεργήσει η ίδια η εταιρεία, µε τρόπο που να γίνε-
ται µαγνήτης καινοτόµων δράσεων, καινοτόµων ιδεών, καινο-
τόµων επιχειρηµατικών πρωτοβουλιών, ούτως ώστε να επιτυγ-
χάνει κάθε φορά τις αναγκαίες συνέργειες, να έχει το υψηλοτά-
του επιπέδου διοικητικό και επιστηµονικό προσωπικό, αλλά
ταυτόχρονα να διαθέτει –και αυτό είναι σηµαντικό µέρος της
δικής µας δουλειάς, δηλαδή, του νοµοθέτη, αλλά και της Κυβέρ-
νησης- την υποστήριξη σε επίπεδο χρηµατοδότησης και φορο-
λογίας. 

Για να γίνουν, όµως, αυτά πρέπει να ξεφύγουµε από ένα θεριό
που λέγεται γραφειοκρατία, να ξεφύγουµε, δηλαδή, από τη λο-
γική ότι τον πρώτο και τον τελευταίο λόγο τον έχει ο Υπουργός,
να ξεφύγουµε από αυτό που περιγράψατε προηγουµένως, κύριε
Υπουργέ, την αποµείωση των υπουργικών αποφάσεων. Πρέπει
να φύγουµε από αυτό το µοντέλο λειτουργίας και να πάµε σε ένα
τελείως διαφορετικό µοντέλο, το οποίο θα δίνει τη δυνατότητα
στην ίδια τη διαχειρίστρια εταιρεία της Ζώνης Καινοτοµίας να
επιλέγει, να λειτουργεί καινοτόµα, να αναπτύσσει διεθνείς συ-
νεργασίες, να αναπτύσσει διεθνείς διαγωνισµούς και ταυτόχρονα
να έρχεται σε επικοινωνία µε τις λεγόµενες εταιρείες «startup»,
δηλαδή, τις καινοτόµες επιχειρήσεις που λειτουργούν ακόµα και
σήµερα στην Ελλάδα κυρίως από νέους ανθρώπους, ούτως ώστε
να προσφέρει εκείνες τις δυνατότητες που περιγράφονται και
µέσα στο νόµο και να αναπτυχθεί αυτή η καινοτόµα αγορά που
έχει τόσο ανάγκη η νέα γενιά και η χώρα. 

Εποµένως, πρέπει να κάνουµε ένα βήµα πίσω ως Κυβέρνηση,
ως κράτος, για να κάνει ένα βήµα µπροστά και να αναπνεύσει η
καινοτοµία στη χώρα µας, για να έχουµε ένα δηµιουργικό περι-
βάλλον το οποίο θα αξιοποιεί τις δυνατότητες, θα αξιοποιεί τις
επιχειρηµατικές ιδέες και θα δίνει τη δυνατότητα να αξιοποιούµε
εµείς, ως ανθρώπινο δυναµικό αυτής της χώρας, τις χρηµατοδο-
τικές ευκαιρίες που υπάρχουν παγκοσµίως.

Θεωρώ, λοιπόν, ότι το επόµενο βήµα, µετά την πρώτη λειτουρ-
γία της εταιρείας, πρέπει να είναι να ανεξαρτητοποιηθεί από τον
κρατικό εναγκαλισµό και να προσπαθήσουµε να δηµιουργή-
σουµε εκεί κάτι που θα εξυπηρετεί το δηµόσιο συµφέρον, το
οποίο δεν είναι άλλο από το να µπορέσουµε να έχουµε µία πραγ-
µατικά Αλεξάνδρεια Καινοτόµα Ζώνη στη Θεσσαλονίκη. 

Μέχρι τότε, όµως, πρέπει όλες οι πρωτοβουλίες, όλες οι κυ-
βερνητικές πράξεις, όλες οι πράξεις της συγκεκριµένης εται-
ρείας να διέπονται από πλήρη διαφάνεια, αντικειµενικότητα και
αξιοκρατία. Μ’ αυτήν την έννοια, εφόσον υπάρχει τόσο ζωντανός
ο ρόλος του Υπουργείου, θεωρούµε ότι πρέπει να υπάρχει και
εποπτεία από το ΑΣΕΠ, ούτως ώστε κάθε πρόσληψη στο συγκε-

κριµένο φορέα να διέπεται από κανόνες, κριτήρια, αξιοκρατία,
διαφάνεια και αντικειµενικότητα, έτσι ώστε να µην υπάρξει καµ-
µία σκιά στις συµβάσεις έργου ή στις συµβάσεις ορισµένου χρό-
νου που περιγράφονται στο συγκεκριµένο σχέδιο νόµου. 

Το δεύτερο είναι ότι µ’ αυτές τις συµπληρωµατικές διατάξεις,
κύριε Υπουργέ, δηµιουργούµε µία εταιρεία, η οποία πρέπει να
πρωτοστατεί στην καινοτοµία στη χώρα µας, πρέπει δηλαδή να
πρωτοστατεί στις τεχνολογίες αιχµής. Αυτή η εταιρεία δεν µπο-
ρεί να έχει ως εκτελεστικό διευθύνοντα σύµβουλο έναν άνθρωπο
ο οποίος απλά τελείωσε το πανεπιστήµιο και έχει δουλέψει σε
ανάλογους φορείς ή ανάλογες εταιρείες –δεν υπάρχουν ανάλο-
γες εταιρείες, αλλά ενδεχοµένως σε εταιρείες καινοτοµίας- στη
χώρα µας τα τελευταία οκτώ χρόνια. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θεωρούµε ότι πρέπει να υπάρξουν προσόντα, τα οποία και να
καταγράφονται. Θα πρέπει, δηλαδή, να υπάρχει τουλάχιστον µε-
ταπτυχιακός τίτλος. Όµως και κάθε επιπλέον τίτλος θα πρέπει
να αξιολογείται θετικά. Επίσης, και η εµπειρία θα πρέπει να δια-
κρίνεται σε εµπειρία σε ανάλογο φορέα ανάλογης εταιρείας στο
εξωτερικό ή σε ανάλογο φορέα ιδιωτικού δικαίου στην Ελλάδα.
Και  αυτό επίσης θα πρέπει να αξιολογείται θετικά. 

Για το λόγο αυτό, κύριε Υπουργέ, θεωρούµε πως είναι ανα-
γκαίο, εφόσον δίνουµε έµφαση στο χώρο της καινοτοµίας, να
υπάρξει διεθνής διαγωνισµός για το διευθύνοντα σύµβουλο,
ούτως ώστε µε τα κατοχυρωµένα προσόντα που θα ζητάµε, να
µπορέσουµε να έχουµε το καλύτερο δυνατό -αυτό που ανέφερα
προηγουµένως- υψηλοτάτου επιπέδου επιστηµονικό και διοικη-
τικό προσωπικό στη συγκεκριµένη πρωτοβουλία. 

Κλείνω µε µία φράση την οποία και θα παραφράσω. Κάποιος
οικονοµολόγος έχει πει την εξής φράση: «Καινοτοµία ή θάνα-
τος». Προσωπικά πιστεύω –και έτσι ξεκίνησα την οµιλία µου- ότι
η καινοτοµία είναι ο ακρογωνιαίος λίθος για να σταµατήσουµε
την αιµορραγία προς το εξωτερικό των νέων επιστηµόνων και ότι
η καινοτοµία είναι ο ακρογωνιαίος λίθος, προκειµένου να δηµι-
ουργήσουµε, όχι µόνο επενδυτικές, αλλά υψηλοτάτου επιπέδου
θέσεις απασχόλησης, να µειώσουµε την ανεργία και να οδηγη-
θούµε ξανά στην ανάπτυξη. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-
στούµε και εµείς, κύριε Τριαντάφυλλε.

Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος των Ανεξάρ-
τητων Ελλήνων κ. Νότης Μαριάς. 

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, κύριε
Υπουργέ, κύριοι Βουλευτές, νοµίζω ότι αυτό το σχέδιο νόµου
είναι µια µεγάλη ευκαιρία για να απαντήσουµε στη διγλωσσία
που υπάρχει σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα. 

Αναλύθηκε –και πολύ σωστά- ότι προκειµένου η χώρα να πε-
ράσει σε µία διαφορετική αναπτυξιακή φάση, θα πρέπει να στη-
ρίξει την ανταγωνιστικότητά της και την παραγωγικότητά της
στην επένδυση στη γνώση, στην επένδυση στις νέες τεχνολογίες
και στην επένδυση στην καινοτοµία και –δεν το είπατε- να µη στη-
ρίζεται στην οικονοµία εντάσεως εργασίας µε µεροκάµατα και
µισθούς Βουλγαρίας και Κίνας. Γιατί δεν το είπατε; Διότι το µνη-
µόνιο το οποίο ψηφίσατε σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα από το 2010
και µετά, συνεχίζει να στηρίζει δήθεν την ανταγωνιστικότητα της
χώρας στη µείωση των µισθών του ιδιωτικού τοµέα. 

Θα θυµάστε οι πιο παλιοί ότι το µνηµόνιο είχε τρεις στόχους:
Το δηµοσιονοµικό, την ανταγωνιστικότητα και τις τράπεζες. Στο
κοµµάτι της ανταγωνιστικότητας ο περίφηµος Στρος Καν είχε
πει: Η ανταγωνιστικότητα θα στηριχθεί στον αποπληθωρισµό, δη-
λαδή στη µείωση των µισθών. Και σε αυτήν τη λογική προχωρού-
σατε. Και όταν κάποιοι, που ήµασταν τότε εκτός Κοινοβουλίου,
λέγαµε ότι δεν µπορεί να προχωρήσει αυτή η διαδικασία, ότι η
Ελλάδα δεν µπορεί να στηρίξει την παραγωγικότητά της και κυ-
ρίως την ανταγωνιστικότητά της στα χαµηλά ηµεροµίσθια, διότι
δεν µπορεί να συναγωνιστεί την Κίνα, δεν µπορεί να συναγωνι-
στεί την Ινδία, δεν µπορεί κοινωνικά, πολιτικά, αλλά και οικονο-
µικά να γίνει Βουλγαρία, λέγατε άλλα και ψηφίζατε εδώ µειώσεις
µισθών. 
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Και έγιναν οι µειώσεις µισθών. Ενισχύθηκε η ανταγωνιστικό-
τητα της οικονοµίας; Διαβάστε τι λέει η έκθεση του Ειδικού Γρα-
φείου Προϋπολογισµού που έχουµε στη Βουλή. Εξηγούν ότι δεν
επετεύχθη η ανταγωνιστικότητα µέσω της µείωσης των µισθών. 

Εδώ, λοιπόν, πρέπει να κάνετε µία µεγάλη αυτοκριτική. Δεν
την κάνετε! Πρώτο αποτέλεσµα µε αφορµή αυτό το νοµοσχέδιο. 

Και συνεχίζετε να θέλετε να έχουµε µειώσεις µισθών στον ιδιω-
τικό τοµέα, µόνο που τώρα βάζετε µπροστά τους κοινωνικούς
εταίρους. Ακούσαµε τον κ. Κορκίδη που είπε να µειωθούν κατά
13% - 14% οι µισθοί στο λιανεµπόριο, δηλαδή σε πεντακόσιες χι-
λιάδες εργαζόµενους. Να έχουµε, δηλαδή, ακόµα µικρότερη ζή-
τηση, µικρότερη κατανάλωση, άρα δηµιουργία ανεργίας. 

Πάρτε το απόφαση: Όσο θα έχετε το µνηµόνιο που τα περι-
γράφει µέσα, που στηρίζει την ανταγωνιστικότητα της χώρας,
δηλαδή το κεφάλαιο 2 που έχει στη µείωση µισθών, θα έχετε
αποτύχει. Να, γιατί το µνηµόνιο πρέπει να φύγει.

Δεύτερον -να προχωρήσουµε παραπέρα- αυτό το µνηµόνιο, το
οποίο στηρίζει έτσι την οικονοµία της χώρας, µειώνει τις επενδύ-
σεις στην παιδεία, µειώνει τις επενδύσεις στις νέες τεχνολογίες,
διώχνει τους νέους επιστήµονες. Γι’ αυτό έχουµε αφαίµαξη εγ-
κεφάλων, έχουµε αυτό που λέγεται «brain drain». Διότι έχουµε
πλέον αδυναµία απορρόφησης των νέων επιστηµόνων. Και φεύ-
γουν! Αυτό είναι επίσης αποτέλεσµα της µνηµονιακής σας πολι-
τικής. 

Εποµένως, πώς θα προχωρήσεις στην καινοτοµία, στην επέν-
δυση, στη γνώση, στην τεχνολογία, όταν µειώνονται -όπως µει-
ώνετε εσείς- τα ποσά που πάνε για την παιδεία, τα ποσά που
πάνε για τις νέες τεχνολογίες; Δεν δίνετε ευκαιρίες στους νέους
επιστήµονες. Το κοινωνικό κεφάλαιο φεύγει. Και είναι πολλά δι-
σεκατοµµύρια. Ασχοληθήκαµε εδώ, σε αυτήν την Αίθουσα, µε τα
δισεκατοµµύρια που φεύγουν από τις τράπεζες. Όταν, όµως,
φεύγουν χιλιάδες επιστήµονες, όταν έχουµε χιλιάδες Έλληνες
γιατρούς που έχουν µεταναστεύσει στη Γερµανία ή στην Αγγλία
ή σε άλλες χώρες, που και αυτό είναι εξαγωγή κεφαλαίου, αυτό
δεν το µετράτε. Θα πρέπει, όµως, να το µετρήσετε και αυτό. Και
αυτό, επίσης, είναι αποτέλεσµα της πολιτικής σας. 

Τρίτον: Πώς θα προχωρήσουµε στις επενδύσεις στην τεχνο-
λογία, εάν δεν έχουµε επενδυτικά εργαλεία; Κάναµε µία πρό-
ταση: Ίδρυση ειδικής κρατικής τράπεζας που θα µπορεί να
δανείζεται µε επιτόκιο σηµερινό, 0,5%, από την Ευρωπαϊκή Κεν-
τρική Τράπεζα. Δεν το κάνετε επί χρόνια ολόκληρα. Το υποβά-
λαµε και γραπτά στο πλαίσιο του προϋπολογισµού. Τι κάνετε;
Χθες πληρώσατε το τοκογλυφικό οµόλογο της Ευρωπαϊκής Κεν-
τρικής Τράπεζας, τα 2,3 δισεκατοµµύρια ευρώ. Και θα βγάλει
44% κέρδος σε µία νύχτα ο κ. Ντράγκι και η παρέα του και ο κ.
Αµούδσεν που ήρθε σήµερα ή θα έρθει αύριο και θα συναντήσει
τον κ. Στουρνάρα. Αυτή είναι η πολιτική; 

Υπολογίστε, λοιπόν, ότι αυτά τα ποσά που δόθηκαν, θα µπο-
ρούσαν να µην έχουν δοθεί. Και είναι παράνοµο, κερδοσκοπικό
το κέρδος που έβγαλαν. Διότι η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα
και οι άλλες κεντρικές τράπεζες υποτίθεται ότι έκαναν παρέµ-
βαση στη δευτερογενή αγορά µε απόφαση του Eurogroup για
να στηρίξουν την Ελλάδα και τις άλλες χώρες και όχι για να βγά-
ζουν τοκογλυφικά κέρδη και να τα προεισπράττουν. Και αυτό
έχει ως συνέπεια, εµείς να στερούµαστε αυτούς τους πόρους. 

Κάνω µία παρένθεση, γιατί πήρα µία δέσµευση χθες που
ήµουν στο Ηράκλειο. Αυτήν τη στιγµή υπάρχουν νεφροπαθείς,
οι οποίοι δεν έχουν πληρωθεί τα χρήµατά τους από τον ΕΟΠΥΥ,
από τον ΟΓΑ, από άλλα ταµεία και για το Δεκέµβριο του 2012 και
φυσικά για όλο το 2013. Και υπάρχουν ταξιτζήδες που διαµαρ-
τύρονται. Τους φέρνουν ουσιαστικά δωρεάν από τη Βιάννο και
τις άλλες περιοχές για αιµοκάθαρση. Όλα αυτά τα ποσά θα µπο-
ρούσαν να έχουν πάει στον ΕΟΠΠΥ, αν δεν πληρώνατε αυτό το
υπερβάλλον ποσό που πληρώνατε ως τοκογλυφικό κέρδος στην
Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα. Θα βγάλει ή έβγαλε χθες 900 εκα-
τοµµύρια ευρώ. Πόσα είναι τα χρέη στον ΕΟΠΠΥ; Εάν, λοιπόν,
αυτά τα χρήµατα έµεναν, θα πήγαιναν για το σκοπό που πρέπει
κι όχι για να διαλυθεί η κοινωνία και η οικονοµία αυτής της
χώρας. Να πώς µε τέτοιες πολιτικές, εντός του πλαισίου ακόµα,
που µπορούσατε να τις κάνετε κι εσείς, δεν τις κάνετε. Να πού
έχουµε φτάσει, λοιπόν.

Κάποιος θα πει: Μα γίνεται επιστροφή, ξέρετε, των κερδών
των κεντρικών τραπεζών. Πρώτον, η επιστροφή θα γίνει του χρό-
νου, αφού θα έχει διαλυθεί η χώρα και δεύτερον, γίνεται σε πολύ
χαµηλότερα ποσά. 

Αφού, λοιπόν, οι άνθρωποι δεν θέλουν να βγάλουν χρέος, γιατί
δεν τους λέτε ότι θα τους πληρώσετε µόνο το κεφάλαιο, να πά-
ρουν και 0,5% κέρδος, αυτό το ποσοστό που ο Ντράγκι τοκίζει
τα λεφτά του και τα άλλα να τα αφήσει εδώ, να µείνουν στον προ-
ϋπολογισµό, να µπορέσει να λειτουργήσει η χώρα;

Γι’ αυτό, λοιπόν, λέµε ότι λύσεις µέσα στο µνηµόνιο δεν υπάρ-
χουν κι ότι για να αντιµετωπιστεί αυτό το θέµα, χρειάζεται δια-
γραφή του επονείδιστου χρέους. Είµαστε η µοναδική πολιτική
δύναµη που το είχε πει όταν πολλοί άλλοι κοιµόντουσαν και εµ-
φανίζονται σ’ αυτήν την Αίθουσα και λένε ότι είναι οι πρώτοι ή οι
µόνοι που το λένε τώρα. Εγώ δε προσωπικά, το έχω γράψει και
σε βιβλία σε ανύποπτο χρέος. Η διαγραφή, λοιπόν, του επονεί-
διστου χρέους είναι το κλειδί - υπάρχουν και αναλύσεις πάνω σ’
αυτό και πώς µπορεί να γίνει- όπως επίσης οι καταγγελίες των
µνηµονίων, οι καταγγελίες των δανειακών συµβάσεων και η διεκ-
δίκηση των γερµανικών αποζηµιώσεων. Το λέω, γιατί αυτό το
µήνα στην Κρήτη είχαµε συνεχώς εκδηλώσεις τιµής και µνήµης
για τα ολοκαυτώµατα που έκαναν οι Γερµανοί.

Αφού, λοιπόν, θέλετε να τα πούµε όλα, απαντήστε µας στην
πολιτική σας, που υποτίθεται πέτυχε, γιατί ο Σόιµπλε ζητάει νέο
µνηµόνιο; Γιατί δήθεν χάνει η Γερµανία; Απεδείχθη ότι κέρδισε
41 δισεκατοµµύρια από την ιστορία των µνηµονίων, 9 δισεκατοµ-
µύρια µόνο από την Ελλάδα και άλλα 100 δισεκατοµµύρια έµ-
µεσα κέρδη, για να σκλαβώσει την Ελλάδα για τα επόµενα χρό-
νια.

Οι λύσεις είναι αυτές. Σήµερα ο ελληνικός λαός στενάζει και
το κυρίαρχο ζήτηµα είναι ότι δεν χρειάζονται πολλά λόγια. Χρει-
άζονται πολλά έργα. 

Το µήνυµα που εγώ µπορώ να σας φέρω από την Κρήτη είναι
ότι δεν πάει άλλο! Ως εδώ και µη παρέκει! Τελείωσε η ιστορία.
Αυτά που ξέρατε και νοµίζατε ότι µπορείτε να συνεχίσετε να επι-
τίθεστε στον ελληνικό λαό, να τα ξεχάσετε. Θα µπούµε µπροστά
σε µια µεγάλη σταυροφορία από σήµερα για να ανατραπεί αυτή
η πολιτική και η Κυβέρνησή σας η µνηµονιακή, για να µπορέσει
να απαλλαγεί ο τόπος και να µπορέσει να ζήσει.

Σε σχέση µε τους πλειστηριασµούς, να πούµε ότι η θέση µας
είναι ξεκάθαρη. Πρώτον, είµαστε υπέρ της επ’ αόριστον αναστο-
λής των πλειστηριασµών για θέµατα πρώτης κατοικίας, όχι µόνο
για οφειλές προς τις τράπεζες, αλλά και για οφειλές προς το δη-
µόσιο και τα ασφαλιστικά ταµεία. Διότι σήµερα –κι αυτήν τη
στιγµή µας ακούν και µας βλέπουν σε όλη την Ελλάδα- υπάρχουν
ελεύθεροι επαγγελµατίες που οφείλουν και τα ασφαλιστικά τα-
µεία και στο δηµόσιο. Η πρώτη κατοικία τους δεν προστατεύεται.
Εµείς θέλουµε αυτήν τη ρύθµιση και τέτοιου είδους ρύθµιση πρέ-
πει να υπάρξει. Θα έχουµε πρόταση νόµου για το ζήτηµα αυτό.

Τοποθετούµενος, λοιπόν, επί των τροπολογιών –απ’ ότι κατά-
λαβα δεν γίνονται δεκτές, άρα δεν θα συζητηθούν οι δύο τροπο-
λογίες των συναδέλφων - αν έρθουν σε ψηφοφορία υπ’ αυτούς
τους όρους και προϋποθέσεις, θα τις στηρίξουµε. Αλλά δεν νο-
µίζω ότι θα έρθουν.

Η θέση η δική µας είναι αυτή που σας περιέγραψα, µια θέση
παρέµβασης που έχει σχέση και µε το πάγωµα των τιµών των
ειδών διατροφής, διότι ο κόσµος πλέον δεν µπορεί να αντέξει
την ακρίβεια.

Λέγατε όλοι οι µνηµονιακοί ότι αν έρθει µία αντιµνηµονιακή
διακυβέρνηση θα πάρει τα σπίτια του κόσµου. Εσείς είσαστε
τώρα και η τρόικα και θα πάρετε τα σπίτια του κόσµου. Λέγατε
ότι αν κερδίσουν αντιµνηµονιακοί, δεν θα πάρουν µισθούς και
συντάξεις. Μα δεν παίρνει κανένας τώρα µισθούς και συντάξεις.
Αυτή είναι η πραγµατικότητα. 

Σε σχέση µε την καινοτοµία, επανερχόµενος στη στρατηγική,
λέµε πως εµείς πιστεύουµε ότι πρέπει να υπάρξει παρέµβαση
στο επίπεδο και της καινοτοµίας, να υπάρξουν Ζώνες Καινοτο-
µίας. Ψηφίζουµε αυτό το νοµοσχέδιο σε ένα επίπεδο αρχής, ως
µία αντίληψη που θέλει την κατεύθυνση της οικονοµίας. Σας
λέµε, όµως, ότι δεν µπορείτε να κάνετε δουλειά µε 60.000 ευρώ
κεφάλαιο. Γιατί δεν χρησιµοποιείται άλλα ποσά του κρατικού
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προϋπολογισµού να µπουν και να υπάρξει αυξηµένο µετοχικό κε-
φάλαιο;

Δεν µας αρέσει καθόλου αυτό που λέτε στο άρθρο 5: «Οι αυ-
ξήσεις του µετοχικού κεφαλαίου µπορούν να πραγµατοποιούνται
και µε δηµόσια εγγραφή στο Χρηµατιστήριο». Αφού έχετε ορίσει
ότι οι µετοχές ανήκουν στο δηµόσιο, το οποίο το εκπροσωπεί ως
µέτοχος ο Υπουργός Οικονοµικών και ο Υπουργός Μακεδονίας,
λέτε παρακάτω: «Με απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών» κ.λπ.
«το δηµόσιο θα µπορεί να µεταβιβάσει µετοχές σε οποιοδήποτε
πρόσωπο από τα προαναφερόµενα στην παράγραφο». Ποιοι
είναι αυτοί; Θα µεταβιβάσετε αυτές τις µετοχές στον Υπουργό
Οικονοµικών; Στον Υπουργό Μακεδονίας; Προφανώς αναφέρε-
στε σ’ αυτούς που θα µπουν στη δηµόσια εγγραφή µέσω Χρη-
µατιστηρίου. Άρα, σε ιδιώτες. Βάλτε, λοιπόν, µια ρήτρα ότι οι
µετοχές αυτές είναι αµεταβίβαστες. Και τελειώνει η υπόθεση. 

Επίσης, δεν συµφωνούµε να έχει αθροιστικά τη δυνατότητα
Πρόεδρος και Διευθύνων Σύµβουλος να είναι ο ίδιος. Και προ-
φανώς θα παίρνει δύο µισθούς. 

Τέλος, είµαστε κάθετοι στην προσπάθεια που κάνετε να περά-
σετε την ιστορία περί δανεισµού εργαζοµένων µέσα από το
άρθρο 8. Είµαστε αντίθετοι σ’ αυτό. 

Άρα, λοιπόν, για να µην καταχρώµαι του χρόνου, εµείς επί της
αρχής στηρίζουµε το  νοµοσχέδιο σε µια άλλη λογική όµως. Δη-
λαδή, για να καταδείξουµε ότι λέµε «ναι» στην καινοτοµία, «ναι»
στις νέες τεχνολογίες για να είναι ανταγωνιστική η Ελλάδα, αλλά
µια Ελλάδα που θα έχει διαγράψει το επονείδιστο χρέος και θα
έχει καταγγείλει µνηµόνια και δανειακές συµβάσεις. Όταν έρ-
θουµε στα επιµέρους άρθρα και στις τροπολογίες θα είµαστε
συγκεκριµένοι. Γι’ αυτά τα άρθρα που σας είπα είµαστε πολύ αρ-
νητικοί. 

Όσον αφορά σε εµένα τουλάχιστον είναι τελευταία φορά που
παίρνω το λόγο. Αύριο είναι η τελευταία συνεδρίαση, αλλά δε
νοµίζω ότι θα µιλήσω. Θα έρθουν συνάδελφοι στο επόµενο
Τµήµα. 

Το λέω ρητά και κατηγορηµατικά, για να το ξέρετε, κύριε
Υπουργέ. Οι Ανεξάρτητοι Έλληνες και εγώ προσωπικά ξεκινούµε
άµεσο αγώνα από τώρα για να ανατρέψουµε την πολιτική σας.
Δεν αντέχει η Ελλάδα άλλο. Ο ελληνικός λαός πεινά και βρίσκε-
ται στα πρόθυρα της κατάρρευσης. Και επειδή είστε γαντζωµένοι
στην εξουσία και δε φεύγετε, µε νόµιµο, µαζικό, συνταγµατικό,
δηµοκρατικό τρόπο θα παλέψουµε για την ανατροπή της µνηµο-
νιακής πολιτικής να πετάξουµε την τρόικα έξω από τη χώρα, να
ξαναπάρουµε πίσω την Ελλάδα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστώ,
κύριε Μαριά. 

Ζήτησε ο Υπουργός τον λόγο.
Έχετε τον λόγο, κύριε Υπουργέ. 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ (Υπουργός Μακεδονίας και Θρά-

κης): Για µια προσθήκη θα ήθελα τον λόγο.
Μετά την πρόταση του ειδικού αγορητή του ΠΑΣΟΚ, του κ.

Κουκουλόπουλου, αλλά και του Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου
του ΠΑΣΟΚ, του κ. Τριαντάφυλλου, στο τέλος του δεύτερου εδα-
φίου της παραγράφου 1 του άρθρου 8 του σχεδίου νόµου προ-
στίθεται εδάφιο ως εξής: «Η διαδικασία στελέχωσης τελεί υπό
την εποπτεία του ΑΣΕΠ». 

Κατατίθεται και παρακαλώ να µοιραστεί στους συναδέλφους.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Μακεδονίας και Θράκης κ. Θε-

όδωρος Καράογλου, καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερ-
θείσα προσθήκη, η οποία έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε. 
Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Χρυσής

Αυγής ο κ. Παναγιώτης Ηλιόπουλος.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ,

έχουµε αρκετές µέρες να µιλήσουµε εδώ στο Κοινοβούλιο και η
ειδησεογραφία τρέχει. Αναγκαστικά θα αναφερθούµε και σε κά-
ποια ζητήµατα της καθηµερινότητας. 

Έχουµε αυτές τις µέρες στην Πρεµετή στην Αλβανία κάποια
επεισόδια εις βάρος Ελλήνων χριστιανών ορθόδοξων συµπα-
τριωτών µας. Οι άνθρωποι αυτοί, που θέλουν να ονοµάζονται και
πολιτισµένοι, χτίζουν εκκλησίες. Κυκλοφορούν στο διαδίκτυο
φωτογραφίες στις οποίες οι Αλβανοί, οι οποίοι έχουν κατακλύσει
την πατρίδα µας κι έχουν βγάλει τεράστιο συνάλλαγµα στη χώρα
τους, έχουν το θράσος να χτίζουν τις εκκλησίες µας. Είναι ένα
σχέδιο αφελληνισµού των τελευταίων Ελλήνων που έχουν µείνει
να κρατάνε αυτήν τη γη που ανήκει και θα ανήκει πάντα στην Ελ-
λάδα: τη Βόρεια Ήπειρο. 

Το κράτος βέβαια, φρόντισε σ’ αυτούς τους τελευταίους πι-
στούς του έθνους να κόψει και την σύνταξη των 300 ευρώ που
έπαιρναν µέσω ΟΓΑ. Βέβαια, στον κ. Σταυρίδη και στα υπόλοιπα
golden boys δεν είχε την πολιτική βούληση να τους περικόψει
τους µισθούς. Το κράτος έπεφτε έξω µ’ αυτά τα 300 ευρώ σ’ αυ-
τούς τους ανθρώπους που ίσα-ίσα τα έβγαζαν πέρα και παρέµε-
ναν σ’ αυτήν την ελληνική γη. 

Η Ελλάδα έχει αρκεστεί να βγάλει µια ανακοίνωση η οποία
«χαϊδεύει» τους Αλβανούς. Από το ένα αυτί µπήκε, από το άλλο
βγήκε. 

Η άµεση αντίδραση του ελληνικού κράτους θα ήταν να πετάξει
όλους αυτούς τους Αλβανούς λαθροµετανάστες. Όλοι οι Αλβα-
νοί είναι λαθροµετανάστες. Έχουν εισέλθει παράνοµα στη χώρα
µας και µε όποια τερτίπια και αν έχουν ελληνοποιηθεί, για µας
παραµένουν λαθροµετανάστες. Γι’ αυτό, λοιπόν, το ζητούµενο
θα ήταν –και µε όλη αυτήν τη συµπεριφορά της υποτιθέµενης
καλής γειτνίασης µε τους «πολιτισµένους» Αλβανούς- να πετα-
χτούν όλοι οι Αλβανοί εκτός Ελλάδος. Να γλιτώσουµε, επιτέλους,
από αυτά τα κακοποιά στοιχεία που έχουν γεµίσει τις ελληνικές
φυλακές.

Άλλο θέµα στο οποίο θέλω να αναφερθώ είναι τα σχολεία και
τα νοσοκοµεία. Κλείνετε διακόσια σχολεία και αρκετά νοσοκο-
µεία. Αυτές τις µέρες βλέπουµε ασθενείς να µετακινούνται µε
ασθενοφόρα από νοσοκοµείο σε νοσοκοµείο και χειρουργεία να
ακυρώνονται. Μιλάτε για µία κοινωνική πολιτική –και δεν ντρέπε-
στε, βέβαια- κλείνοντας νοσοκοµεία και µάλιστα, στο κέντρο των
Αθηνών που εξυπηρετούσαν εκατοντάδες χιλιάδες συµπολίτες
µας, τα οποία λέτε ότι αλλάζουν χρήση, αλλά ουσιαστικά τα ετοι-
µάζετε για να τα ξεπουλήσετε σε ιδιώτες, οι περισσότεροι εκ των
οποίων ανήκουν -είναι και φίλα προσκείµενοι- στα δύο κόµµατα
της εξουσίας.

Σαφώς και είµαστε ενάντια στο να αρθεί ο πλειστηριασµός
πρώτης κατοικίας. Πιστεύουµε ότι θα πρέπει να συνεχιστεί επ’
αόριστον, διότι δεν µπορείτε να πετάτε στο δρόµο τους Έλληνες
συµπολίτες µας που µε τη δική σας πολιτική έχουν βρεθεί σε
θέση να µην µπορούν να αποπληρώσουν τα δάνεια τους, τα
οποία αφειδώς έδιναν οι τράπεζες, χωρίς να ελέγχουν ποιοι πλη-
ρούσαν τα κριτήρια και ποιοι όχι. 

Ο κ. Στουρνάρας λέει ότι θα καταρρεύσει το τραπεζικό σύ-
στηµα εάν δεν ξεκινήσουν άµεσα οι πλειστηριασµοί. Για ποιο
τραπεζικό σύστηµα µιλάει ο κ. Στουρνάρας; Για το τραπεζικό σύ-
στηµα που πληρώνει ο ελληνικός λαός µε την εγκληµατική ανα-
κεφαλαιοποίηση των τραπεζών; Ο ελληνικός λαός πληρώνει
συνέχεια για τις τράπεζες, δανείζεται για να πληρώνει τις τράπε-
ζες και δεν έχει λάβει ούτε µία κοινή µετοχή για τα δωράκια που
κάνει κάθε λίγο, µε κάθε καινούριο πακέτο, στις τράπεζες. 

Εγκληµατούν όσοι υπερψηφίζουν αυτές τις ανακεφαλαιοποι-
ήσεις και αυτά τα εγκλήµατα. Δεν είναι απειλή ούτε είναι εµφυ-
λιοπολεµικό ούτε τίποτα, αλλά αυτοί που έχουν δώσει τα χρή-
µατα του ελληνικού λαού στις τράπεζες θα πρέπει κάποια στιγµή
να λογοδοτήσουν, να έρθουν στη δικαιοσύνη και βέβαια, να τι-
µωρηθούν παραδειγµατικά.

Επιπλέον, έχουµε και το ΚΚΕ σε ένα άλλο θέµα που έχει προ-
κύψει και απασχολεί τη δηµοσιότητα το τελευταίο διάστηµα. Το

θέµα αφορά την πώληση του ραδιοτηλεοπτικού σταθµού «902».
Το ΚΚΕ, που στέλνει συλλυπητήρια σε δικτάτορες που βάζουν
µητέρες να πλύνουν τα παιδιά τους σε λεκάνες σε στρατόπεδα
συγκέντρωσης –έτσι διάβασα σήµερα και εννοώ βέβαια τη Βό-
ρεια Κορέα- αυτό το απολειφάδι του κοµµουνισµού, δεν µας έχει
δώσει ακόµα εξήγηση για τα 3,7 εκατοµµύρια ευρώ που έλαβε
για πώληση συχνότητας, η οποία σαφώς και δεν του ανήκει. Είναι
µία συχνότητα η οποία ελήφθη από το ΚΚΕ δωρεάν, ανήκει στον
ελληνικό λαό και πουλήθηκε 3,7 εκατοµµύρια ευρώ. Αυτά είναι
λεφτά του ελληνικού λαού, που θα πρέπει να δούµε γιατί ει-
σπράχθησαν και στο τέλος να καταλήξουν σε κρατικά ταµεία.
Αφού έκανε τόσο καλό deal το ΚΚΕ, να επιστρέψει και τα χρή-
µατα στο κράτος, γιατί στο κράτος ανήκουν. 

Επίσης, έχουµε εγκυκλίους για τους καθηγητές που λένε ότι
έξι χιλιάδες καθηγητές τίθενται σε κινητικότητα. Έχω µιλήσει µε
καθηγητές που δεν ξέρουν τι τους γίνεται. Μιλάνε για κινητικό-
τητα, έχουν βγάλει κάποιες ειδικότητες και κάποιες περιφέρειες,
στις οποίες αντιστοιχούν κάποιοι καθηγητές, που πρέπει να τε-
θούν σε κινητικότητα, αλλά βέβαια δεν ξέρει κανείς πού θα πάει. 

Έχουµε 21 Αυγούστου, σε δέκα µέρες ξεκινάει το σχολικό
έτος και κάποιοι καθηγητές θα µεταφερθούν στην πρωτοβάθµια
εκπαίδευση –χωρίς να έχουν ξαναδιδάξει σε πρωτοβάθµια εκπαί-
δευση- άλλοι θα µετακινηθούν σε άλλες περιφέρειες. Ένα µπά-
χαλο δηλαδή το οποίο δείχνει την προχειρότητα της Κυβέρνη-
σης, η οποία προκειµένου να ανταποκριθεί στις απαιτήσεις της
τρόικας, έχει κάνει ένα κράτος άνω-κάτω. Όχι ότι πριν λειτουρ-
γούσε σωστά το κράτος, απλά τώρα το έχετε παρακάνει µε την
προχειρότητά σας. 

Και δεν είναι αυτοί οι έξι χιλιάδες που θα τεθούν σε κινητικό-
τητα, αλλά είναι το γεγονός ότι έχει αναστατωθεί όλη η εκπαι-
δευτική κοινότητα, γιατί πολύ απλά, κανείς από τους εκπαιδευ-
τικούς δεν ξέρει αν ανήκει σε αυτούς τους έξι χιλιάδες που θα
αλλάξουν είτε κατηγορία είτε περιφέρεια. 

Έχετε το θράσος να µας λέτε ότι το κράτος έχει πλεόνασµα
2,5 δισεκατοµµύρια. Βέβαια, αν ρίξουµε µια βαθύτερη µατιά για
να δούµε από πού βγαίνουν αυτά τα 2,5 δισεκατοµµύρια πλεό-
νασµα στο πρώτο επτάµηνο, διαπιστώνουµε ότι το 1,5 δισεκα-
τοµµύριο προέρχεται από τις κεντρικές τράπεζες, οι οποίες µετά
την τοκογλυφική τους επέλαση είχαν τεράστιο κέρδος και µας
φιλοδώρησαν µε 1,5 δισεκατοµµύριο και περίπου 3 δισεκατοµ-
µύρια προέρχονται από τη συγκράτηση των δαπανών του δηµο-
σίου. Τι σηµαίνει αυτό; Αυτό σηµαίνει ότι σ’ αυτό το επτάµηνο
δεν πληρώσατε περίπου 3 δισεκατοµµύρια από τις οφειλές του
δηµοσίου και έτσι σας βγήκε πλεόνασµα. 

Αυτά είναι τερτίπια και δεν ανταποκρίνονται σε καµµία περί-
πτωση σε πρωτογενές πλεόνασµα. Ο µοναδικός τρόπος και ο
πραγµατικός και ο αληθινός και αυτός που θα µπορούσατε µε
περηφάνια να επιδείξετε θα ήταν εάν αυτό το πλεόνασµα προ-
ερχόταν από την πρωτογενή παραγωγή ή από την εξόρυξη υδρο-
γονανθράκων. Βέβαια, αυτό δεν έχει συµβεί. Δεν έχουµε πρωτο-
γενή παραγωγή φυσικά και το ξέρει όλος ο κόσµος. Όσο για
τους υδρογονάνθρακες, άλλα είχατε υποσχεθεί και ακόµα δεν
έχει γίνει τίποτα. Λέτε ότι θα βάλετε τα γεωτρύπανα από το 2014.
Βέβαια, πάρα πολύ αµφιβάλλουµε. Εδώ θα είµαστε για να ακού-
σουµε τις διάφορες δικαιολογίες που θα βρείτε.

Έχουµε και κάτι άλλο. Σήµερα έχουµε τον «Αρκτούρο», ο
οποίος επιστρέφει τα χρήµατα της δωρεάς της Χρυσής Αυγής.
Η Χρυσή Αυγή, χωρίς να το διαφηµίσει, είχε δώσει 5.000 ευρώ
στη συγκεκριµένη οργάνωση, η οποία µε µια σοβαρή όντως ανα-
κοίνωση είχε δεχτεί αυτά τα χρήµατα. Πέρασαν κάποιες µέρες
και οι πολιτικές πιέσεις και οι πολιτικές σκοπιµότητες, βέβαια,
φάνηκαν ότι ήταν υπεράνω της προστασίας της άγριας ζωής. Η
συγκεκριµένη οργάνωση σήµερα αποφάσισε να επιστρέψει αυτά
τα χρήµατα, τα οποία είχε ζητήσει η ίδια, είχε βγάλει µια δηµόσια
ανακοίνωση και ζητούσε χρήµατα. Βέβαια, τα χρήµατα της Χρυ-
σής Αυγής δεν ήταν αρεστά, δεν ήταν καλά. Δεν ξέρω, κάτι µπο-
ρεί να είχαν. 

Είχαν το θράσος και οι Οικολόγοι Πράσινοι, οι οποίοι τρώνε
την κρατική επιχορήγηση και κάνουν πάρτι εις βάρος του ελλη-
νικού λαού, να προτρέπουν -και βγήκαν βέβαια αληθινοί την επό-
µενη µέρα- τον «Αρκτούρο» να δώσει πίσω τα χρήµατα.
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Εµείς, βέβαια, να ρωτήσουµε τους Οικολόγους Πράσινους
πόσα χρήµατα έχουν δώσει σαν οικολόγοι για οποιαδήποτε οι-
κολογική δράση, γιατί ξέρουµε ότι από τα χρήµατα που τρώνε
από την Ευρωβουλή δεν επιστρέφουν ούτε µισό ευρώ για κοινω-
νικό έργο.

Ας έρθουµε, όµως, τώρα στο νοµοσχέδιο που συζητάµε σή-
µερα. Ακούσαµε από τον κύριο Υπουργό πάρα πολύ µεγάλα λό-
για για ανάπτυξη, για επενδύσεις, κ.λπ., που θα φέρει αυτή η Ζώ-
νη Καινοτοµίας. 

Αν βγείτε, όµως, κύριε Υπουργέ, στην αγορά των startups και
των ελληνικών καινοτόµων εταιρειών που τώρα έχουν αρχίσει
σιγά–σιγά να αναπτύσσονται, αυτοί οι άνθρωποι ακούγοντας
εµάς εδώ που εκπροσωπούµε ένα κράτος στο οποίο για να βγά-
λεις ένα παράβολο και ένα πιστοποιητικό χρειάζεται να έχεις την
τύχη µε το µέρος σου, το λιγότερο που θα µπορούσαν να κάνουν
θα ήταν να γελάνε. Σίγουρα αυτοί οι άνθρωποι που είναι διαυγείς
στο πνεύµα και καινοτόµοι στις ιδέες θα γελάνε µε αυτά που συ-
ζητάµε εδώ

Η κ. Βούλτεψη είπε ότι όσοι έχουµε αντίθετη άποψη είναι ένας
απλός αντιπολιτευτικός λόγος και ότι όλοι βέβαια συµφωνούµε.
Από αυτά που ακούει εδώ µέσα η κ. Βούλτεψη, αυτό κατάλαβε.
Βέβαια, εµείς λέµε ότι το εγχείρηµα αυτό θα αποτύχει και µακάρι
να διαψευστούµε. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ από την άλλη µε τον κ. Λαφαζάνη, υποστηρίζει τέ-
τοιες ενέργειες σε ένα θέατρο του παραλόγου, που παίζει µε την
Κυβέρνηση. Η Κυβέρνηση προσπαθεί να µας πείσει µε τηλεο-
πτικά σόου ότι επικρατεί νόµος και τάξη στη χώρα, τελείως τη-
λεοπτικά, γιατί η πραγµατικότητα είναι άλλη. Η πραγµατικότητα
είναι αυτή που βιώνει ο Έλληνας καθηµερινά, ειδικά στο κέντρο
της Αθήνας, αλλά και σε ολόκληρη την Ελλάδα. Ο ΣΥΡΙΖΑ δεν
χάνει ευκαιρία είτε µε τον Σακκά είτε µε οποιονδήποτε άλλον
δήθεν αντιεξουσιαστή, να υποστηρίξει τέτοιες ενέργειες.

Το ΠΑΣΟΚ µας µίλησε και µας είπε ωραία λόγια. Βέβαια, τα
ίδια µας είχε πει και ο κ. Παπανδρέου πριν αναλάβει την εξουσία
και όταν ανέλαβε την εξουσία είδαµε στην πράξη τι έκανε πραγ-
µατικά. Το ΠΑΣΟΚ υποστηρίζει την οικολογία, τις καινοτόµες
ιδέες κ.λπ., αλλά στην πράξη αποδεικνύεται καταστροφέας της
πατρίδας µας.

Σαφώς και δεν πιστεύουµε ότι ένα κράτος όπως είναι το ελλη-
νικό, µπορεί να υποστηρίξει µία τέτοια Ζώνη Καινοτοµίας, δεν
τρέφουµε αυταπάτες. Εµείς θέλουµε µία ζώνη καινοτοµίας,
χωρίς όµως τη µιζέρια του ελληνικού δηµοσίου που καταπνίγει
κάθε µορφή υγιούς επιχειρηµατικότητας και ενισχύει µορφές
κρατικοδίαιτης επιχειρηµατικότητας. Αν δεν εκλείψουν αυτές οι
παθογένειες, είναι σίγουρο ότι όλες αυτές οι προσπάθειες θα πέ-
φτουν στο κενό. 

Πριν από κάποια χρόνια, για την ακρίβεια πριν από οκτώ χρό-
νια, υπήρχε ένα φιλόδοξο σχέδιο στους πρόποδες της Πάρνηθας
να δηµιουργηθεί µία τέτοια Ζώνη, η οποία θα αναπτυσσόταν µε
κεφάλαια ιδιωτών, θα δηµιουργούσε οκτώ χιλιάδες νέες θέσεις
εργασίας, ιδιωτικές επενδύσεις θα έφταναν τα 200 εκατοµµύρια,
αλλά βγήκαν κάποιοι δήθεν οικολόγοι και µε απόφαση του Συµ-
βουλίου της Επικρατείας ακυρώθηκε αυτή η πρωτοβουλία. 

Όταν βέβαια στην Εκάλη και στον Διόνυσο οι δικοί σας φίλοι
και κολλητοί χτίζουν, έχουν φτάσει µέχρι την κορυφή, το να έχτι-
ζαν κάποιες επιχειρήσεις µέσα σε ένα παλιό εγκαταλελειµµένο
λατοµείο, το Συµβούλιο της Επικρατείας το θεώρησε εγκληµα-
τικό και αντιοικολογικό. Θα µπορούσατε βέβαια να πουλήσετε
σε αυτούς τους ιδιώτες µία άλλη έκταση -όχι να ξεπουλήσετε,
όπως κάνετε συνήθως- για να στήσουν αυτό που είχαν ονειρευ-
τεί. 

Σαφώς και είµαστε υπέρ της δηµιουργίας θυλάκων υγιούς επι-
χειρηµατικότητας που θα µειώνει, όπως είπαν και οι προηγούµε-
νοι οµιλητές, τη διαρροή πτυχιούχων ανώτατης εκπαίδευσης στο
εξωτερικό µε ταυτόχρονη εκµετάλλευσή τους -µε την καλή έν-
νοια του όρου- σε εργασίες υψηλής προστιθέµενης αξίας. 

Αυτοί οι θύλακες µπορούν να δηµιουργηθούν στην Αθήνα,
στην Πάτρα και τη Θεσσαλονίκη όπου υπάρχουν και τα σχετικά
τεχνολογικά ιδρύµατα, αλλά θα πρέπει να υπάρξουν και κάποιες
προϋποθέσεις. Από τις προϋποθέσεις αυτές οι πιο βασικές είναι
ότι η έναρξη θα πρέπει να γίνεται µέσω internet µε απλές διαδι-

κασίες, όπως γίνεται σε όλο τον κόσµο, οι συναλλαγές θα πρέπει
να γίνονται µέσω διαδικτύου. Θα πρέπει οι εταιρείες αυτές να
έχουν άµεση πρόσβαση σε προγράµµατα τύπου ΕΣΠΑ. 

Γι’ αυτό λέµε «ναι» στην καινοτοµία, στα συνεργατικά κέντρα,
στις νέες τεχνολογίες, χωρίς γραφειοκρατία, σε µία –τολµώ να
πω- ελληνική Silicon Valley, που δεν έχει καµµία σχέση µε αυτό
που λέτε. Γι’ αυτό καταψηφίζουµε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

και εµείς.
Ο κ. Βασίλειος Οικονόµου, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος

της Δηµοκρατικής Αριστεράς, έχει τον λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Κυρία Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ,

ζούµε σε µία ιδιόµορφη πολιτική περίοδο, µέσα στην οποία –
όπως καταλαβαίνετε- µε την κουφόβραση που όλοι διαισθανό-
µαστε, η οποία δεν έχει να κάνει µόνο µε το καλοκαιρινό της
εποχής, αλλά και µε την υποβόσκουσα κοινωνική ένταση, η οποία
πραγµατικά ψάχνει να βρει τρόπους και βαλβίδες εκτόνωσης. 

Νοµίζω ότι στη χθεσινή σύσκεψη, µε κυβερνητικούς παράγον-
τες, µε προεξέχοντα τον Υπουργό Οικονοµικών, ο κ. Σαµαράς
ευφυώς λειτούργησε στην όλη συζήτηση που αναπτύσσεται από
την Κυβέρνησή –το ερώτηµα είναι αν είναι ερήµην του, φαίνεται
να είναι ερήµην του και αυτό είναι πρόβληµα και για τον ίδιο βέ-
βαια- όπου στο θέµα των πλειστηριασµών προσπάθησε τελευ-
ταία στιγµή -και το πέτυχε νοµίζω, αλλά νοµίζω ότι θα είναι πρό-
σκαιρο- να µεταθέσει την προβληµατική του ζητήµατος των πλει-
στηριασµών. 

Οι πλειστηριασµοί, προσέξτε, είναι ένα ζήτηµα το οποίο λει-
τουργεί συµβολικά και ουσιαστικά. Ουσιαστικά λειτουργεί γιατί
µιλάµε για χιλιάδες πρώτες οικίες, για την κατοικία του Έλληνα.
Συµβολικά λειτουργεί γιατί µιλάµε για την προσπάθεια µιας ζωής,
χιλιάδων ελληνικών οικογενειών.

Ο κ. Παπανδρέου µε την πολιτική του στο πρώτο µνηµόνιο τον
Μάιο του 2010 σας διαβεβαιώ όπου και αν ανατρέξετε στις τότε
µετρήσεις τον Ιούνιο -και δεν έχω τώρα εδώ το αντίστοιχο φύλλο
της εφηµερίδας «ΤΟ ΠΟΝΤΙΚΙ»- του 2011, δηλαδή µετά από ενά-
µισι χρόνο σχεδόν, ξέρετε πόσο είχε µέσο όρο µετρήσεων στα
γκάλοπ; Είχε 31%.

Ο κ. Σαµαράς, η Νέα Δηµοκρατία, είχε 29%. Δηλαδή µετά από
δεκαπέντε και πλέον µήνες ο κ. Παπανδρέου, παρ’ όλο που είχε
φορτωθεί ένα µνηµόνιο, δύσκολες πολιτικές αποφάσεις, προ-
ηγείτο ακόµα του κ. Σαµαρά το καλοκαίρι του 2011. Πότε κατέρ-
ρευσε; Μόλις είχε τη φαεινή ιδέα του χαρατσιού, µόλις πήγε σε
όλη την Ελλάδα το ραπόρτο ότι ο καθείς επί της ακίνητης περι-
ουσίας θα πληρώσει διά της ΔΕΗ. Εκεί υπήρξε η καταστροφή και
η κατάρρευση του ΠΑΣΟΚ ως πολιτικού φορέα. Το Δεκέµβριο
του 2011 πήγαν τα χαρτιά στα σπίτια, το Φεβρουάριο του 2012
ο κ. Παπανδρέου ήταν στο 17% και κατέληξε εκεί που κατέληξε.

Γιατί το λέω αυτό; Πρέπει να καταλάβετε ότι το συµβολικό
στοιχείο της περιουσίας, του ακίνητου, της κατοικίας για τον Έλ-
ληνα είναι ένα στοιχείο το οποίο δεν µπορείτε να το βάλετε στη
συζήτηση µε όρους δηµοσιονοµικούς ή τραπεζικούς ή οικονοµι-
κούς ή τεχνοκρατικούς. Το επιχειρήσατε τώρα αυτό το διάστηµα
και πιάσατε τον απόηχο. Ήταν αρνητικός και πραγµατικά αυτός
ο απόηχος σάς έβαλε φρένο. 

Γι’ αυτό λέω ότι ευφυώς έπραξε ο κ. Σαµαράς και κέρδισε
χρόνο. Δεν ξέρω για πόσο. Πότε θα το ξαναφέρει; Θα το φέρει
το Σεπτέµβριο; Θα το φέρει τον Οκτώβριο; Περιµένει τις γερµα-
νικές εκλογές; Είναι κατανοητό αυτό. Τότε θα κάνουµε τη συζή-
τηση πραγµατικά επί της ουσίας, τι σηµαίνει και πώς πρέπει και
αν πρέπει η συντεταγµένη πολιτεία να «βάλει πλάτη» στη µέση
ελληνική οικογένεια, ειδικά στα µεσαία ή τα χαµηλά εισοδήµατα
για να µπορέσουν να κρατήσουν έστω το σπίτι τους. Αφού δεν
µπόρεσαν να κρατήσουν το µισθό, δεν µπόρεσαν να κρατήσουν
χιλιάδες την εργασία τους, να κρατήσουν τουλάχιστον το σπίτι
τους. Η συζήτηση αυτή θέλει ανθρωπιά, θέλει ευαισθησία, θέλει
κοινωνική δικαιοσύνη, θέλει πολλά στοιχεία, για να την κάνεις µε
τέτοια σοβαρότητα και µε τέτοιον τρόπο, ώστε να είσαι ωφέλιµος
για το λαό.

Βέβαια, µε έκπληξη άκουσα τον κ. Λαφαζάνη να µη συνηγορεί
µε την κίνηση στο Πολυτεχνείο από την αστυνοµία. Γι’ αυτό σας
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λέω ότι υπάρχει µία κουφόβραση και µία εξέλιξη των πραγµάτων.
Θα πω για το νοµοσχέδιο ότι φοβούµαι πως θα αδικηθεί από τα
γεγονότα και την επικαιρότητα. Αλλά άκουσα τον κ. Λαφαζάνη
να απορεί και να ενίσταται, όταν µία συντεταγµένη πολιτεία πρέ-
πει να πράττει το αυτονόητο: ευνοµία και ευταξία. 

Δεν γίνεται, κύριε Αλεξόπουλε, -που σας βλέπω τώρα µπρο-
στά- όταν σε χώρους πανεπιστηµιακούς βρίσκουµε δεκάδες-εκα-
τοντάδες αντικείµενα, τα οποία µπορούνε να χρησιµοποιήσουνε
για να γίνει κλοτσοπατινάδα εδώ στην Αθήνα ξανά, να ενιστά-
µεθα. Δεν γίνεται. Δηλαδή, πρέπει να κατακτήσουµε ένα κοινό
τόπο για να συζητάµε και να λέµε τι; Να µιλάµε για το άσυλο στο
πανεπιστήµιο, όταν µιλάµε για τη διακίνηση των ιδεών. Αλλά όταν
µιλάµε για γκάνγκστερ και για καταστάσεις ανοµίας, δεν συζη-
τάµε. Εκεί «κάτω τα χέρια». Εκεί θα υπάρξει αυτό που λέµε πραγ-
µατικά δηµοκρατική τάξη. Όχι αστυνοµική τάξη, αλλά δηµοκρα-
τική τάξη. 

Άρα, λοιπόν, πρέπει η συζήτηση να µπαίνει σε κάποιες βάσεις
και πραγµατικά, πρέπει να έχουµε κοινούς κώδικες για να συζη-
τάµε. Άµα δεν µπορούµε να έχουµε και αυτούς τους κοινούς κώ-
δικες, δεν θα µπορούµε να κατανοήσουµε και να συζητήσουµε
ακόµα και αυτό το νοµοσχέδιο, για το οποίο προσπαθώντας οι
πολιτικές πτέρυγες να το φέρουν στα µέτρα τους έκανε ο καθέ-
νας και η καθεµία τις τοποθετήσεις τους. 

Άκουσα την αγωνία να πούµε ένα «ναι», γιατί δεν µπορείς να
µην πεις «ναι». Όµως, προηγουµένως πρέπει να πεις πενήντα
«όχι» για να δικαιολογηθώ στο ακροατήριό µου. Τραγικές κατα-
στάσεις για µένα, αν για τα αυτονόητα, αν δηλαδή το να δηµι-
ουργήσεις αναπτυξιακά εργαλεία µέσα από την καινοτοµία, µέσα
από την επιχειρηµατικότητα, µέσα από τις νέες τεχνολογίες, αν
αυτό το πράγµα είναι ζητούµενο σε αυτήν την Αίθουσα σήµερα
το 2013. 

Πάντως, κύριε Υπουργέ, πραγµατικά σε αυτά τα χρόνια που
παρουσιάζοµαι µέσα στην Αίθουσα έχω δει αρκετούς Υπουργούς
να περνάνε και σας το έχω ξαναπεί µε πολύ σεβασµό και εκτί-
µηση στο πρόσωπό σας, διότι θεωρώ ότι είστε από τους αξιόλο-
γους πολιτικούς της Νέας Δηµοκρατίας, ότι  προσπαθείτε
πραγµατικά να δώσετε σάρκα και οστά σε αυτό που λέγεται
Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης. Βέβαια, το έχουµε ιδρύσει
και καταργήσει αυτό το Υπουργείο πολλάκις σε αυτή την Αί-
θουσα. Αυτό είναι το δυστύχηµα σε αυτήν εδώ την ελληνική πο-
λιτική τάξη, ότι αναλόγως το σβήνω και το ξαναγράφω. Είµαστε
σε φάση τώρα που υπάρχει αυτό το Υπουργείο! 

Θυµάστε ότι σε µια ανάλογη νοµοθετική πρωτοβουλία που εί-
χατε πάρει πριν κάποιους µήνες σας είχα πει: «Να µην είστε ο
Υπουργός ή το Υπουργείο των δηµοσίων σχέσεων και των κοι-
νωνικών εκδηλώσεων.»

Προσπαθείτε να δώσετε ένα νόηµα σε αυτό το Υπουργείο, κά-
νοντας αυτές τις νοµοθετικές παρεµβάσεις. Είναι πολύ θετικό και
γι’ αυτό άλλωστε η Δηµοκρατική Αριστερά εκ των πραγµάτων
ψηφίζει επί της αρχής αυτήν την πρωτοβουλία, γιατί, όπως και
να το δεις, όπως και να το πεις, µιλάµε για πράγµατα αυτονόητα
και θετικά. 

Όµως, η περιγραφή της κατάστασης που κάνετε διά του νο-
µοσχεδίου δείχνει την ελληνική παθογένεια. Από το 2006 ερχό-
µαστε στο 2013. Αυτό και µόνο δεν είναι παραδοχή ήττας του
ελληνικού συστήµατος; Και δεν θέλω να πω συγκεκριµένα της
Νέας Δηµοκρατίας, του ΠΑΣΟΚ, του ενός και του άλλου». Γιατί
φτάσαµε εδώ που φτάσαµε, σε αυτά τα αδιέξοδα, τα οποία τα
περιέγραψε και ο κ. Μαριάς και άλλοι οµιλητές; Αναφέρθηκαν
στο ελληνικό πρόβληµα. 

Ίσως να µου πείτε ότι για το ελληνικό πρόβληµα είναι παρω-
νυχίδα η συγκεκριµένη περίπτωση. Καθόλου παρωνυχίδα! Εκ-
δοχή του δεν είναι ότι το 2006 προσπάθησε η ελληνική πολιτεία
να φτιάξει µια καινοτόµο ζώνη στην Θεσσαλονίκη και έρχεται να
πει το 2013 ότι αυτό το εγχείρηµα που έχω κάνει πριν επτά χρό-
νια είναι στα χαρτιά ακόµα και µήπως τους δώσει τώρα πραγµα-
τική υπόσταση µετά από επτά χρόνια;

Τι έκαναν αυτοί οι άνθρωποι επί επτά χρόνια; Επτά χρόνια! Δεν
είναι εγκληµατικές αµέλειες αυτές; Δεν είναι τεράστια τα λάθη;
Δεν έχουν ονοµατεπώνυµο αυτοί που επί επτά χρόνια το άφηναν
αυτό το πράγµα και µαράζωνε και ευτελίστηκε και έχει γίνει σή-

µερα θέµα νέας νοµοθετικής ρύθµισης; Και φυσικά πρέπει να
γίνει αυτός ο απολογισµός. 

Λείπει τώρα ο αγαπητός κ. Λαφαζάνης. Τι να πω όµως; Ότι δεν
είναι όλα διαλυµένα; Φυσικά, όλα διαλυµένα είναι. Τι να συζη-
τάµε; Τι θα κάναµε; Δεν θα κάνω κάτι καινούργιο; Φέρνετε µια
νοµοθετική ρύθµιση και είναι το ελάχιστο που έπρεπε να κάνετε
–και µπράβο! Άρα, αφού έχουµε τη νοµοθετική ρύθµιση εδώ, θα
πρέπει να δούµε αν µπορεί πλέον το δεύτερο εγχείρηµα να είναι
επιτυχές. Αυτό κοιτάµε και ελπίζουµε. Έτσι και το πρόσωπό σας
θα δοκιµαστεί, όταν θα κάνετε τον απολογισµό και εσείς ο ίδιος,
αλλά κι εµείς σε σχέση µε τον έλεγχο των δικών σας λειτουργιών
και δράσεων. 

Ελπίζω ωστόσο να µην κάνουµε εδώ χρήση των µελετών που
λένε ότι για να γίνεις καλός επιχειρηµατίας πρέπει να αποτύχεις
δύο, τρεις, τέσσερις φορές. Έχουµε µια αποτυχία, τελειώσαµε!
Δεύτερη δεν χωράει. Καταλαβαίνετε βέβαια τι εννοώ! 

Πήραµε τα διδάγµατα, τα παραδείγµατα της λάθος πορείας
επτά χρόνων. Τώρα, πρέπει να πετύχουµε. Πρέπει να πετύχει. Τι
να πετύχει; Μια Ζώνη Καινοτοµίας για το χώρο της Βορείου Ελ-
λάδος -τη Θεσσαλονίκη- όπου θα αναπτυχθούν δράσεις και να
αποτελέσει έναν πόλο-µαγνήτη µήπως και µπορέσουµε και φέ-
ρουµε κεφάλαια, εταιρείες, δυνατότητες ανάπτυξης για την πε-
ριοχή. Λογικότατο! 

Πρέπει να πετύχει µήπως και καταφέρουµε να κρατήσουµε
στην πατρίδα τα νέα παιδιά τα οποία σπούδασαν και αποτελούν
ένα φοβερό ανθρώπινο δυναµικό, µήπως µπορέσουµε και τους
δώσουµε διέξοδο από εκεί και µήπως είναι µια καλή δυνατότητα
εισροής χρήµατος, ανάπτυξης, πλούτου, που θα διαχυθεί στην
κοινωνία και θα είναι µια πολύ καλή αφορµή και ευκαιρία για την
πατρίδα µας. 

Εγώ προσωπικά καθόλου δεν ήθελα την ανάµειξη του δηµο-
σίου. Δεν µπορώ να καταλάβω την αγωνία του τύπου: «δεν είναι
το δηµόσιο από πάνω». Όχι, καθόλου να µην είναι. Τέρµα το δη-
µόσιο! Δεν θα ασχοληθεί ο κύριος Υπουργός ή ο κύριος διοικη-
τής ή ο µανδαρίνος του κράτους και µε αυτό το πράγµα.

Τι θέλουµε; Ευρωπαϊκά προγράµµατα. Ο αγαπητός κ. Λαφα-
ζάνης είπε πάλι «το πρόγραµµα δηµοσίων επενδύσεων πού
πάει»; Όχι, να µην γίνει µόνο από εκεί η χρηµατοδότηση. Έχεις
τα ευρωπαϊκά προγράµµατα. Όµως, αν στα ευρωπαϊκά προ-
γράµµατα, Υπουργέ µου, υπάρχουν πενήντα προϋποθέσεις για
να µπει ο φουκαράς νέος επιχειρηµατίας, το νέο παιδί, ο νέος
άνθρωπος που έχει µια ωραία ιδέα και θέλει να την εφαρµόσει,
τότε είναι δύσκολο να τα καταφέρει. 

Από την τράπεζα υπάρχει δυνατότητα να πάρει δάνειο; Ούτε
µια στο δισεκατοµµύριο. Λεφτά έχει στην τσέπη; Δεν έχει για να
µπορεί να χρηµατοδοτήσει τη νέα του ιδέα. Μην του βάλεις πε-
νήντα προϋποθέσεις για να πάρει το ευρωπαϊκό πρόγραµµα!
Μην τους τις βάζεις, γιατί δεν θα το πάρει. Και θα µείνει στα χαρ-
τιά. Γι’ αυτό και έχουµε σήµερα µια απορροφητικότητα από τις
τελευταίες στην Ευρώπη.

Δώσε του τη δυνατότητα να πάρει το ευρωπαϊκό πρόγραµµα.
Έχεις, λοιπόν, κονδύλια και κάθονται. Μαραζώνει χρήµα, µαρα-
ζώνουν δυνατότητες και µαραζώνει κόσµος γιατί ακούει και µα-
θαίνει ότι υπάρχουν ευρωπαϊκά προγράµµατα, πάει να πλησιάσει
µε ενθουσιασµό και µε ελπίδα και βρίσκει µπροστά του ένα τεί-
χος ουσιαστικά. 

Γιατί όµως -έρχοµαι εγώ να ερµηνεύσω- υπάρχουν αυτές οι
ατελείωτες προϋποθέσεις; Γιατί υπάρχει αυτός ο αποκλεισµός;
Μήπως δεν θέλουµε τελικά να ανοίξουµε την αγορά; Μήπως δεν
θέλουµε να βάλουµε χίλιους νέους επιχειρηµατίες σε αυτήν τη
Ζώνη Καινοτοµίας παραδείγµατος χάριν ;

Πραγµατικά, το λέω µε πόνο καρδιάς, γιατί προσπάθησε να
υπάρξει µια τέτοια Ζώνη Καινοτοµίας στη δικιά µου περιοχή, στο
χώρο των Αφιδνών. Έγινε µία αναφορά προηγουµένως, λαθε-
µένη όµως, γιατί δεν το ήξερε καλά το θέµα ο οµιλητής. Υπήρξαν
αντιδράσεις. Βγήκαν οι αριστεροί, οι οικολόγοι κ.λπ. -παρά τις
χιλιάδες θέσεις εργασίας που θα δηµιουργούνταν- και είπαν: «Θα
κάνουµε µια Silicon Valley στην Αττική;» 

Εγώ λέω να µην την κάνουµε πουθενά, να κοιταζόµαστε και να
διορίζει ο ένας τον άλλον ως δηµοσίους υπαλλήλους. Στην πε-
ριοχή µου όλοι στην ΕΥΔΑΠ ήθελαν να µπουν και περίµεναν πότε
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θα κάνει προκήρυξη η ΕΥΔΑΠ. Μα, κάτι άλλο; Όχι! Μόλις άνοιξε
αυτή η συζήτηση, βγήκαν κάποιοι να ξιφουλκήσουν για την προ-
στασία του περιβάλλοντος, ενώ η βίλα είναι πάνω στη βίλα, το
κάψιµο πάνω στο κάψιµο. Μετά κάποιους τους «έκαψε» ο πόνος
για την Silicon Valley των Αφιδνών.

Εδώ, στη Θεσσαλονίκη, είναι αντίστοιχη η περίπτωση. Γι’ αυτό
σας λέω λειτουργήστε το. Υπάρχουν ζητήµατα. Μπήκαν ζητή-
µατα, τα έβαλε και ο κ. Πανούσης προηγουµένως ως εισηγητής,
µε πολύ συγκεκριµένο τρόπο. Δεν είναι πολύ µεγάλη επιτυχία ότι
τις σαράντα επτά υπογραφές τις κάναµε τριάντα. Καλό είναι,
αλλά αυτό ισούται µε µηδέν. Καµµία υπογραφή –που λέει ο
λόγος- δεν χρειάζεται. Κάνεις έναν έλεγχο και τελείωσε. Όχι γρα-
φειοκρατία, όχι αυτή η παρακώλυση, όχι να δικαιολογούµε τη
θέση µας, ο Υπουργός να δικαιολογεί τη θέση του, ο Διοικητής
του Οργανισµού να δικαιολογεί τη θέση του, ο κάθε µανδαρίνος
του κράτους να δικαιολογεί τη θέση του, εις βάρος µας, εις
βάρος του λαού και εις βάρος της χώρας σε τελική ανάλυση. 

Επίσης, είµαστε θετικοί για την τροπολογία για τη Λάρισα. Πα-
ρακαλώ, όµως, κοιτάξτε πώς µπορεί να λειτουργήσει γιατί σε αν-
τίστοιχες περιπτώσεις που έγιναν πέρυσι στην Αθήνα, ακόµα οι
άνθρωποι –ενώ έχουν πάρει από το Δήµο Αθήνας πιστοποιητικό
καταστροφών- περιµένουν ποιος και πώς θα τους πληρώσει.
Πρέπει να προχωρήσει αυτή η τροπολογία γιατί είναι δίκαιο το
αίτηµα για το θέµα της Λάρισας, αλλά προσέξτε να έχει αποτέ-
λεσµα και ουσία και να µην φτιάχνουµε αυτές τις ρυθµίσεις στα
χαρτιά µόνο. 

Κατά τα άλλα, ενώ θα είµαστε θετικοί επί της αρχής για το νο-
µοσχέδιο, ωστόσο θα υπάρξουν παρατηρήσεις επιµέρους. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Οικονόµου. 

Η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµα-
τος Ελλάδας κ. Διαµάντω Μανωλάκου, έχει τον λόγο. 

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Η λέξη «καινοτοµία» θα έλεγα ότι
είναι της µόδας και πλασάρεται τα τελευταία δέκα χρόνια.
Ωστόσο, ξεκίνησε από την Ευρωπαϊκή Ένωση σαν κάτι καινούρ-
γιο που ευνοεί την ανταγωνιστικότητα των µονοπωλίων της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης, έναντι των ΗΠΑ, η οποία προηγείται στην
τεχνολογία και την παραγωγικότητα. Καθιερώθηκε από τη στρα-
τηγική της Λισαβόνας το 2000. Ωστόσο, χρησιµοποιείται ουσια-
στικά ως άλλοθι για τη χρηµατοδότηση και κυρίως την επιδότηση
των µεγάλων επιχειρήσεων που έχουν δυνατότητα και υποδοµή
για έρευνα, για να αυγαταίνουν τα κέρδη τους βέβαια. 

Φυσικά και η έρευνα των πανεπιστηµίων και των κρατικών
ερευνητικών ιδρυµάτων έχουν µπει στην υπηρεσία του κεφα-
λαίου των επιχειρηµατιών, οι οποίοι προσανατολίζουν και ιδιο-
ποιούνται τα αποτελέσµατα των ερευνητικών προγραµµάτων για
αύξηση της κερδοφορίας τους. 

Αυτά περιέχονται σε ευρωκοινοτικούς κανονισµούς και οδη-
γίες και εφαρµόζονται και στα κράτη µέλη και φυσικά και στην
Ελλάδα. Γι’ αυτό ακόµη και δηµοσίου χαρακτήρος ιδρύµατα δεν
εξυπηρετούν το λαϊκό συµφέρον, αλλά τους επιχειρηµατίες. Γι’
αυτό ας µην σκοτωνόµαστε πως αν είναι δηµοσίου είναι δεδο-
µένο ότι εξυπηρετεί και το λαό γιατί και η οικονοµία και η καινο-
τοµία και η έρευνα δεν είναι πολιτικά ουδέτερες .

Σήµερα δεν είναι στην υπηρεσία εύρεσης λύσεων για την ικα-
νοποίηση των λαϊκών αναγκών, αλλά είναι στην υπηρεσία του κα-
πιταλιστικού κέρδους. Αυτή είναι η πολιτική της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, των ελληνικών κυβερνήσεων, αλλά αυτή θα είναι και η
πρακτική και των κοµµάτων που υποκλίνονται στην Ευρωπαϊκή
Ένωση και σήµερα είναι στην Αντιπολίτευση και καµώνονται και
δικαιολογούνται περί υγιούς επιχειρηµατικότητας, λες και ο επι-
χειρηµατίας δεν έχει θεό το κέρδος και την εκµετάλλευση της
εργατικής δύναµης. Μα, αυτές είναι οι αρχές τους. Αυτών ακρι-
βώς τις ανάγκες ικανοποιεί ο καπιταλιστικός τρόπος παραγωγής
και όλη η νοµοθεσία που απορρέει από εκεί.

Πότε θα αλλάξει; Μόνο όταν την εξουσία θα πάρει και θα έχει
πραγµατικά ο λαός που θα ασκεί και την έρευνα και την οικονο-
µία σε όφελός του και ενάντια στους εκµεταλλευτές του, τα µο-
νοπώλια.

Εξάλλου και σε αυτό το νοµοσχέδιο, που αποτελεί τροποποί-
ηση νόµου, δεν υπάρχει ο ορισµός της καινοτοµίας ή της καινο-
τοµικής δραστηριότητας. Αντίθετα, θα έλεγα, εδώ εντάσσονται
ολόκληροι τοµείς όπου πολλές υπηρεσίες παρέχονταν δωρεάν
από το δηµόσιο. Ήταν κατακτήσεις των εργαζοµένων περασµέ-
νων δεκαετιών στον τοµέα της υγείας, της παιδείας, της πρό-
νοιας και αλλού και σήµερα καταργούνται, ιδιωτικοποιούνται στο
όνοµα της οικονοµικής κρίσης.

Βέβαια, να πούµε ότι τα κέρδη των επιχειρηµατιών είναι σί-
γουρα και εξασφαλισµένα. Διότι οι καπιταλιστές δεν ρισκάρουν.
Έχουν εξασφαλίσει το κέρδος πριν ακόµα βγουν στην αγορά.
Δείτε τα ιδιωτικά ΙΕΚ. Είναι, ήδη, έτοιµα. Με την κατάργηση πε-
ρίπου πενήντα ειδικοτήτων σε ΕΠΑΛ και ΕΠΑΣ είχαν µέχρι και τις
διευθύνσεις των µαθητών που δεν θα µπορούσαν να συνεχίσουν
και να ολοκληρώσουν την ειδικότητα που είχαν ξεκινήσει. Και
έστειλαν –παρακαλώ!- επιστολές στους µαθητές λέγοντας «εδώ
είµαστε εµείς».

Πότε πρόλαβαν να βρουν κτήρια, να προσλάβουν καθηγητές
και να έχουν ειδικότητες που καταργούνται στο δηµόσιο και βέ-
βαια να καθορίσουν και τα δίδακτρα; Ήταν έτοιµοι από καιρό
πριν βγουν οι υπουργικές αποφάσεις. Τα ίδια και στον τοµέα της
υγείας. Κλείνουν δηµόσια νοσοκοµεία, µειώνονται κλίνες, χτίζον-
ται, όµως, ιδιωτικές κλινικές που κάνουν συµβάσεις µε τον
ΕΟΠΥΥ και τα κέρδη τους είναι τρελά και µεγάλα! Το ίδιο συµ-
βαίνει και σε άλλους τοµείς, όπως στην πρόνοια.

Γι’ αυτό λέµε ότι και ο λόγος που σε αυτό το νοµοσχέδιο το
ΔΣ διορίζεται, ορίζεται ουσιαστικά από τον Υπουργό και είναι για
να εξυπηρετήσει τη συγκεκριµένη πολιτική που συµφέρει το κε-
φάλαιο και όχι το λαό.

Και σε αυτά τα χρόνια, όµως, από το 2006, παρά τις καθυστε-
ρήσεις δεν έγινε κανένας απολογισµός. Σιγή ιχθύος κράτησε ο
κύριος Υπουργός παρ’ όλη την πρόκληση. Απολογισµό, όµως,
του Υπουργείου του έκανε, ευλογώντας βέβαια τα γένια του.
Αφήστε να πουν οι άλλοι.

Ακόµα δεν µας ειπώθηκε το εξής: Η Ζώνη Καινοτοµίας σε τι
ωφέλησε το λαό της βόρειας Ελλάδας που µαστίζεται από την
ανεργία και τη φτώχεια; Μόνο κάτι επιχειρηµατίες χρηµατοδοτή-
θηκαν και µε το άλλοθι της καινοτοµίας.

Αναφέρθηκε ότι αυτή η νοµοθετική ρύθµιση είναι ενταγµένη
στην εθνική αναπτυξιακή πρόταση. Και ρωτάµε: Για ποιες νέες
θέσεις εργασίας µιλάµε και µε τι µισθό; Της πείνας; Των 500
ευρώ; Γι’ αυτό λέµε ότι η δική σας ανάπτυξη δεν αφορά το λαό,
αλλά το κεφάλαιο.

Διότι για τις επιχειρήσεις αναφέρεται ρητά και καθαρά ότι θα
έχουν κίνητρα οικονοµικά, φορολογικά και άλλα, δηλαδή τσάµπα
χρήµα, που βεβαίως θα γνωρίζει και η Ευρωπαϊκή Ένωση, αφού
το πριµοδοτεί και το προωθεί.

Ακόµα, είναι κοροϊδία ότι θα συµβάλει στη µείωση των ελλειµ-
µάτων. Τρανταχτό παράδειγµα οι τράπεζες. Τις µπουκώσατε µε
δισεκατοµµύρια από τα λεφτά του λαού. Έχουν κέρδη, αλλά δεν
πληρώνουν φόρους. Τα χαράτσια τα έχετε για το λαό.

Και τώρα προετοιµαζόσαστε και «ζυµώνετε», και µάλιστα δη-
µιουργώντας και εκβιασµούς ότι θα καταρρεύσουν οι τράπεζες
εάν δεν γίνουν, τους µαζικούς πλειστηριασµούς της πρώτης κα-
τοικίας για τους φτωχούς δανειολήπτες που µειώθηκε δραστικά
ο µισθός τους ή βρέθηκαν στην ανεργία και βέβαια δεν µπορούν
να αποπληρώσουν. Έτσι ετοιµαζόσαστε να κάνετε τον άνεργο
άστεγο, για να πλουτίσουν και άλλο οι τραπεζίτες και βέβαια να
µειώσετε το ποσοστό της ιδιοκατοίκησης. Αυτό µετρούν οι καπι-
ταλιστές: Να µαζέψουν και σπίτια και µετά να ανεβάσουν τα ενοί-
κια. Είναι γνωστό το έργο. Άγρια και ανελέητη η πολιτική σας,
όµως, θα βρει τη λαϊκή αντίδραση. Να είστε σίγουροι γι’ αυτό.

Συνεπώς η µείωση της γραφειοκρατίας για τους επιχειρηµα-
τίες, η επιτάχυνση και απλούστευση για ταχύτερη εξυπηρέτησή
τους, όπως ειπώθηκε και από τον κύριο Υπουργό, προκειµένου
να πάρουν ενίσχυση και ζεστό χρήµα, είναι αυτό που προωθείτε
και σε αυτό το νοµοσχέδιο. Για τους χιλιάδες, όµως, συνταξιού-
χους που περιµένουν ένα και δύο χρόνια για να πάρουν τη σύν-
ταξή τους, αν µπορέσουν να επιβιώσουν σε αυτό το χρονικό
διάστηµα, δεν κάνετε τίποτα. Ούτε ταχύτητες, ούτε ευελιξίες!
Αυτές τις προτεραιότητες έχετε, δηλαδή, τους επιχειρηµατίες
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και όχι τα λαϊκά στρώµατα.
Σε ότι αφορά τον «902», µετά τον Παπαδηµούλη του ΣΥΡΙΖΑ

και «ΤΑ ΝΕΑ» τη σκυτάλη παίρνει και η φασιστική Χρυσή Αυγή,
δηλαδή, το στήριγµα των εφοπλιστών και βιοµηχάνων και ας
υποκρίνεται ότι χύνει µαύρα δάκρυα για τους εργαζόµενους.
Τους έπιασε και αυτούς ο πόνος για τη συχνότητα! Καλά, δεν ξέ-
ρουν ότι δεν πουλιέται ούτε αγοράζεται η συχνότητα, αλλά ανή-
κει στο δηµόσιο; Δίκαια, όµως, αναγνωρίζουν ότι αντίπαλός τους
είναι µόνο το ΚΚΕ που παλεύει για την ανατροπή του σάπιου κα-
πιταλιστικού συστήµατος που µε τον τσαµπουκά προσπαθούν να
κρύψουν ότι το στηρίζουν. Όµως αρχίζουν να τους παίρνουν
χαµπάρι όλο και περισσότεροι που παρασύρθηκαν.

Σε ό,τι αφορά τις τροπολογίες, εµείς θα ψηφίσουµε µόνο αυτό
για τη Λάρισα. Όµως θα ήθελα να αναφερθώ σε µία περισσό-
τερο. Είναι αυτή που αφορά την άσκηση αρµοδιοτήτων κατάσχε-
σης και δήµευσης δασικών προϊόντων στους φύλακες θήρας της
Κυνηγετικής Συνοµοσπονδίας. Ουσιαστικά τι επιβάλλετε εδώ;
Επιβάλλετε ιδιώτες εθελοντές σε αρµοδιότητες που σήµερα
έχουν οι δασοφύλακες, δηλαδή οι δηµόσιοι υπάλληλοι, και βε-
βαίως ασκεί η Δασική Υπηρεσία.

Εµείς σας ρωτάµε: Τους τα αφαιρείτε; Διότι µια τέτοια µορφή
είναι µορφή ιδιωτικοποίησης. Μετά θα συνεχίσετε και µε τα
δάση, που και εκεί διακρίνετε πλούτο και κέρδη. Όµως να ξέρετε
ότι όλα αυτά –και ψάξτε το- είναι σε αντίθεση και µε το Σύνταγµα,
που εµάς κατηγορείτε ότι δεν το αναγνωρίζουµε και εσείς το κα-
ταπατάτε. Για δείτε το, λοιπόν.

Βεβαίως την καταψηφίζουµε, όπως καταψηφίζουµε και συνο-
λικά το νοµοσχέδιο, όπως αναλυτικά αναφέρθηκε κι ο εισηγητής
µας, γιατί εξυπηρετεί την καπιταλιστική κερδοφορία και όχι τη
λαϊκή ευηµερία, που εµείς αγωνιζόµαστε και καλούµε τον λαό να
επιβάλει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κυρία Μανωλάκου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Τµήµα ότι ο Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρω-
πίνων Δικαιωµάτων διαβίβασε στη Βουλή, σύµφωνα µε το άρθρο
86 του Συντάγµατος και τον ν. 3126/2003 «Ποινική ευθύνη των
Υπουργών», όπως ισχύει, δικογραφίες που αφορούν:

1. Στον Υφυπουργό στον Πρωθυπουργό και Κυβερνητικό Εκ-
πρόσωπο κ. Συµεών Κεδίκογλου.

2. Στον διατελέσαντα Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής κ. Γεώργιο Παπακωνσταντίνου. 

3. Στους διατελέσαντες Υπουργούς Οικονοµικών και Κοινωνι-
κής Ασφάλισης των ετών 2010-2011 και στον διατελέσαντα
Υπουργό Οικονοµικών κ. Γεώργιο Παπακωνσταντίνου.

4. Στον διατελέσαντα Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής κ. Γεώργιο Παπακωνσταντίνου.

5. Στον Υπουργό Οικονοµικών κ. Ιωάννη Στουρνάρα και στον
Υφυπουργό στον Πρωθυπουργό κ. Συµεών Κεδίκογλου.

6. Στην διατελέσασα Υπουργό Παιδείας Δια Βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων κ. Άννα Διαµαντοπούλου. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Περί τίνος πρόκειται;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Είναι δικογρα-

φίες που έχουν έρθει στη Βουλή από τον Υπουργό Δικαιοσύνης,
Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων και αφορούν αυτούς
τους Υπουργούς. Έρχονται προφανώς στην αρµόδια επιτροπή.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν θα διανεµηθούν;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Βεβαίως, θα

διανεµηθούν.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε ο πρώτος κύ-

κλος συζήτησης. Τώρα θα εισέλθουµε στις δευτερολογίες και θα
δώσουµε τον λόγο σε όσους εισηγητές το επιθυµούν.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, εδώ έχουµε τέσ-
σερις τροπολογίες, για τις οποίες εµφανίστηκε ένας από τους ει-
σηγητές Υπουργούς, ο Υπουργός Δικαιοσύνης. Ο κ. Στουρνά-
ρας, ο Υπουργός Περιβάλλοντος και ο κ. Σταϊκούρας δεν εµφα-
νίστηκαν καν για να επιχειρηµατολογήσουν σχετικά µε το τι προ-
τείνουν, γιατί το προτείνουν κ.λπ.. Δηλαδή θεωρούν ότι η Βουλή
είναι µία βιοµηχανία για την ψήφιση τροπολογιών, την οποία τη
γράφουν στα παλιά τους τα παπούτσια. Αυτές οι διαδικασίες
είναι απαράδεκτες, είναι πρωτοφανείς, δεν µπορεί να παράγουν

έννοµα αποτελέσµατα. Θέλουµε τον Υπουργό Οικονοµικών, θέ-
λουµε τον Αναπληρωτή Υπουργό Οικονοµίας, θέλουµε τον
Υπουργό Περιβάλλοντος, να επιχειρηµατολογήσουν για τις τρο-
πολογίες τους. Είναι σοβαρές και κρίσιµες τροπολογίες, επί των
οποίων έχουµε µεγάλα ερωτήµατα και βεβαίως αντιρρήσεις. 

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Είναι και αντισυνταγµατικές. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Βεβαίως, και αντισυνταγµατικές.

Πού είναι;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Λαφαζάνη. Καταγράφηκε η παρατήρησή σας. Η Κυβέρ-
νηση εκπροσωπείται διά του κυρίου Υπουργού Μακεδονίας και
Θράκης. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ναι, αλλά δεν µπορεί να γίνεται
έτσι νοµοθετικό έργο, δεν µπορεί ο κύριος Υπουργός να επιχει-
ρηµατολογήσει για θέµατα του Υπουργείου Οικονοµικών και για
θέµατα περιβάλλοντος, θήρας και δασών. Δεν µπορεί να το κάνει
αυτό, αλίµονο. Πρέπει να είναι ο αρµόδιος καθ’ ύλην Υπουργός
που εισηγείται την τροπολογία, η οποία είναι αντισυνταγµατική
βεβαίως και παράνοµη, όπως είπαµε, την οποίαν εµείς δεν τη δε-
χόµαστε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Νοµίζω ότι
έγινε αντιληπτή η παρατήρηση και η ένστασή σας. Εγώ θα συµ-
φωνούσα, αλλά αυτήν τη στιγµή έχουµε τον Υπουργό Μακεδο-
νίας και Θράκης και φαντάζοµαι ότι αυτός θα τις υποστηρίξει,
εάν κρίνει κι αυτός ότι πρέπει να το κάνει. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Θέλουµε να τοποθετηθούµε για
τις τροπολογίες.

ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι, τα κόµµατα πρέπει να το-
ποθετηθούν. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ενιαία είναι η
συζήτηση.

Τον λόγο έχει η κ. Αµµανατίδου-Πασχαλίδου για τη δευτερο-
λογία της. 

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-
εδρε.

Ακούσαµε από τον κύριο Υπουργό περίεργα πράγµατα. Ακού-
σαµε ότι µε αυτό το νοµοσχέδιο θωρακίζεται η βόρεια Ελλάδα.
Ακούσαµε ότι η Μακεδονία και η Θράκη είναι ένα υπόδειγµα ανά-
πτυξης. Ακούσαµε ότι είναι εθνικής σηµασίας το Υπουργείο, τη
στιγµή που έχουµε χάσει µεγάλο µέρος της εθνικής µας κυριαρ-
χίας µε όλα αυτά τα νοµοθετήµατα που περνάτε, διότι είστε µία
υποτελής Κυβέρνηση. 

Μιλήσατε επίσης για ένα ευνοϊκό επενδυτικό κλίµα. Εξηγήστε
µου, κύριε Καράογλου, κύριε Υπουργέ, και εσείς και οι υπόλοιποι
Υπουργοί αυτής της Κυβέρνησης, πώς είναι δυνατόν να µιλάτε
για ευνοϊκό επενδυτικό κλίµα για τη βόρεια Ελλάδα, τη στιγµή
που το κοινωνικό αγαθό που λέγεται νερό, η ΕΥΑΘ δηλαδή, ξε-
πουλιέται, τη στιγµή που το λιµάνι και το αεροδρόµιο της Θεσ-
σαλονίκης, όπως και τα υπόλοιπα, ξεπουλιούνται, παραχωρού-
νται, εκχωρούνται.

Θα ήθελα να µιλήσω και για τη µαµούθ επένδυση στις Σκου-
ριές της Χαλκιδικής, η οποία υποβιβάζει το περιβάλλον, επιδρά
πολύ αρνητικά στην υγεία των πολιτών, επιδρά πολύ αρνητικά
στην οικονοµία του τόπου. Εσείς µιλάτε για επενδύσεις. Και βέ-
βαια, δεν είναι µόνον αυτές. Είναι και αυτές που θέλετε να γίνουν
στη Θράκη µε το χρυσό και είναι και αυτές που θέλετε να γίνουν
στο Κιλκίς. Το δικό σας το µυαλό µιλάει για τέτοιες επενδύσεις.
Εµείς µιλάµε για ένα Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων. 

Μιλήσατε για τη Ζώνη Καινοτοµίας και δυστυχώς δεν αρθρώ-
σατε κουβέντα και ούτε κάνατε έναν απολογισµό, όταν σας εγ-
καλέσαµε εµείς, όχι µόνο ο ΣΥΡΙΖΑ, αλλά και τα υπόλοιπα κόµ-
µατα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, ακόµη και της Συµπολί-
τευσης. Άκουσα τον κ. Κουκουλόπουλο. Ποιος τελικά είναι ο απο-
λογισµός της Ζώνης Καινοτοµίας;

Ελάτε και πείτε µου για το ευνοϊκό κλίµα που λέτε ότι δηµιουρ-
γείται στη βόρεια Ελλάδα τη στιγµή που έρχεται ο Φούχτελ και
τελικά, δεν ξέρω ποιος είναι Υπουργός Μακεδονίας-Θράκης στη
βόρεια Ελλάδα. Είστε εσείς, κύριε Καράογλου, ή είναι ο Φούχτελ
που έρχεται και κάνει ό,τι γουστάρει; Πάει στη ΔΕΗ και λέει
«Εγώ αυτό το κοµµάτι το θέλω για επενδύσεις, το άλλο το θέλω
για µένα». Και βέβαια, για ποια ΔΕΗ µιλάµε όταν έχετε πουλήσει
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µόλις προχθές το 51%; 
Κοιτάξτε να δείτε. Δεν µπορείτε πλέον να συνεχίσετε αυτήν

την κατάσταση. Πρέπει συντόµως να αλλάξουν τα πράγµατα και
να ανατραπεί η δική σας Κυβέρνηση. Έρχεστε τώρα και µας
λέτε: «Εµείς θα κάνουµε αυτό, εκείνο, το άλλο, για τη Θεσσαλο-
νίκη, για τη βόρεια Ελλάδα και γενικά για τη χώρα µας». Μιλάτε
για καινοτοµία. Όµως καινοτοµία για εσάς είναι άλλα πράγµατα.
Είναι η διάλυση του παραγωγικού ιστού. Είναι η διάλυση των ερ-
γασιακών σχέσεων. Είναι η διάλυση της έρευνας και της τεχνο-
λογίας. Γιατί σε αυτήν βασίζεστε για τη Ζώνη Καινοτοµίας Θεσ-
σαλονίκης. Μας φέρνετε ως Κυβέρνηση ένα κατάπτυστο σχέδιο
νόµου, το οποίο την άλλη εβδοµάδα θα έρθει να ψηφιστεί εδώ
στο Β’ Θερινό Τµήµα της Βουλής και το οποίο διαλύει τη δηµόσια
παιδεία, αντί αυτήν τη στιγµή να την ενισχύσει και ειδικά βέβαια,
την τεχνολογική εκπαίδευση.

Διαλύετε τα πάντα και µιλάτε για καινοτοµία! Κύριε Υπουργέ,
µπορεί να ψηφίστηκε από τους εισηγητές των δύο κοµµάτων που
αποτελούν τη συγκυβέρνηση, αλλά έχω την αίσθηση ότι οι συ-
νάδελφοι εδώ µέσα µπορούν να καταλάβουν τι ακριβώς γίνεται
και µε τη Ζώνη Καινοτοµίας. Τώρα, από εκεί και πέρα, ο καθένας,
βέβαια, αναλαµβάνει τις ευθύνες του.

Ας έρθουµε τώρα στο κοµµάτι των τροπολογιών. Για άλλη µία
φορά λέµε ότι δεν είναι δυνατόν να έρχονται άσχετες τροπολογίες
στα νοµοσχέδια και να περιµένετε µετά να τις ψηφίσουµε. Μπορεί
κάποια απ’ αυτές εµείς να θεωρούµε ότι εάν ερχόταν µε άλλη δια-
δικασία, κανονικά, µε το Υπουργείο που έπρεπε να έρ- θει, να την
ψηφίζαµε. Με αυτήν τη διαδικασία, εµείς αρνούµαστε. Όχι, γιατί
µπορεί να διαφωνούµε στο σκεπτικό της τροπολογίας, αλλά µε
την όλη διαδικασία. Δεν ξέρω τι θεωρείτε εδώ πέρα την Εθνική Αν-
τιπροσωπεία, τους τριακόσιους εδώ. Βεβαίως, τώρα τι συζητούµε,
όταν τις προάλλες περάσατε το να νοµοθετείτε µε προεδρικά δια-
τάγµατα πέραν των πράξεων νοµοθετικού περιεχοµένου;

Αρχικά, θα µιλήσω για την τροπολογία µε γενικό αριθµό 726
και ειδικό 3 που µιλάει για την Ενιαία Αρχή Πληρωµών. Βεβαίως,
την τεκµηρίωσε ο συνάδελφος Δηµήτρης Στρατούλης. Δεν υπάρ-
χει περίπτωση να την υπερψηφίσουµε, διότι εµείς δεν µπορούµε
να νοµιµοποιήσουµε καµµία διαδικασία, η οποία είναι ουρά της
διαθεσιµότητας και της κινητικότητας, που για εµάς ισούται µε
την απόλυση, µε απολύσεις χιλιάδων δηµοσίων υπαλλήλων.

Όσον αφορά την τροπολογία µε γενικό αριθµό 727 και ειδικό
4 του ΥΠΕΚΑ, δεν έχει έρθει καν ο Υπουργός ή ο Υφυπουργός κ.
Καλαφάτης, για να µας πει πέντε πράγµατα. Την τεκµηρίωσε ο
συνάδελφος κ. Αποστόλου. Αυτή είναι και µία «ουρά» του προ-
ηγούµενου νοµοσχεδίου -το είπε κιόλας- και ήρθε στο νόµο περί
των αυθαιρέτων. Εµείς δεν µπορούµε να την υπερψηφίσουµε,
όχι γιατί µας ενοχλούν οι εργαζόµενοι στους κυνηγετικούς συλ-
λόγους, αλλά διότι µας ενοχλεί η όλη ιστορία που θέλετε τους
δηµοσίους υπαλλήλους να τους βγάλετε από µία διαδικασία, δη-
λαδή από τους δασοφύλακες που ήταν στα δασαρχεία της
χώρας να αφαιρέσετε το αυτονόητο, την εργασία τους και το αν-
τικείµενο δουλειάς τους.

Έτσι, βεβαίως, µπορείτε να λέτε ότι αυτοί είναι σε διαθεσιµό-
τητα, διότι δεν υπάρχει ρόλος γι’ αυτούς. 

Στην τροπολογία µε γενικό αριθµό 728, που µιλάει για τους
οφειλέτες στα ασφαλιστικά ταµεία, δηλώνουµε «ΠΑΡΩΝ». Λέτε
ότι θα ρυθµίσετε τα χρέη του ασφαλιστικού ταµείου των µικρών
επαγγελµατιών, του ΟΑΕΕ, των ελεύθερων επαγγελµατιών και
αυτοαπασχολούµενων. Κατ’ αρχάς, η ίδια η τροπολογία έχει µία
υποπερίπτωση η οποία είναι µόνο µε υπογραφή του κ. Στουρ-
νάρα και όχι µε την υπογραφή του Υπουργού Εργασίας του κ.
Βρούτση και του αρµόδιου Υπουργού στου οποίου το νοµοσχέ-
διο κατατίθεται. Η υποπερίπτωση τι λέει; Να προστεθεί υποπερί-
πτωση ως εξής: «β) οι οφειλέτες πρέπει να προσκοµίζουν φορο-
λογική ενηµερότητα ή βεβαίωση οφειλής κατά περίπτωση, προ-
κειµένου να αξιολογείται η δυνατότητα ανταπόκρισης στην πα-
ρούσα ρύθµιση».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε, αλλά είναι τέσσερις οι τροπολογίες.
Δεν έχει τη δική σας υπογραφή, ούτε του Υπουργού Εργασίας

του κ. Βρούτση, που είναι ο καθ’ ύλην αρµόδιος. Άρα, εδώ πέρα

κοροϊδευόµαστε.
Πέραν αυτών, οι οφειλέτες των ασφαλιστικών ταµείων, οι µι-

κροί επιχειρηµατίες, οι αυτοαπασχολούµενοι αυτήν τη στιγµή δεν
µπορούν να αντεπεξέλθουν στα πάγια έξοδά τους, έχουν αφήσει
απλήρωτο τον ΟΑΕΕ τους κι εσείς λέτε, «Ελάτε να κάνουµε τη
ρύθµιση». Η ρύθµιση, µε τους όρους που πάτε να την κάνετε,
µόνο ευνοϊκή δεν είναι. Ούτε µπορείτε να κάνετε µία επιµήκυνση
των δόσεων, να πάει, δηλαδή, στις εκατό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συντοµεύετε
παρακαλώ.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Το λένε τα Βιοτεχνικά
Σωµατεία και από τη Θεσσαλονίκη, απ’ όπου είστε κι εσείς. Και
νοµίζω πως γνωρίζετε ότι κάθε µέρα κλείνουν επιχειρήσεις και
στη Βόρειο Ελλάδα και σε όλη την Ελλάδα. Βάζετε λουκέτα µε
τη δική σας πολιτική. 

Άρα, αυτό είναι ένα ηµίµετρο που δυστυχώς δεν σώζει καµµία
κατάσταση. Θέλει άλλη πολιτική, πραγµατική και αναπτυξιακή.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε
παρακαλώ.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κάτι τελευταίο. 
Αν ερχόταν µε διαφορετική διαδικασία αυτή η τροπολογία που

µιλάει για τις αποζηµιώσεις αυτών που πλήττονται από διάφορες
πράξεις, όχι µόνο τροµοκρατικές, αλλά από άλλες πράξεις -και
βασικά είναι, αν θέλετε, καταγεγραµµένο το τελευταίο γεγονός
που έγινε στη Λάρισα και καταλαβαίνω ότι πάει µε αυτόν τον
τρόπο να λύσει και αυτό το θέµα και τα επόµενα- εµείς δεν θα
διαφωνούσαµε να την ψηφίσουµε. Με τη διαδικασία που τη φέρ-
νετε, όµως, εµείς θα πάµε στο «ΠΑΡΩΝ».

Θέλω, όµως, να ρωτήσω το εξής: Στην παράγραφο 2 της αι-
τιολογικής έκθεσης…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας παρακαλώ
να κλείσετε, κυρία Αµµανατίδου. Έχετε ξεπεράσει το χρόνο και
αυτόν και τον προηγούµενο.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Ναι, αλλά να µην έρ-
χονται µε αυτόν τον τρόπο τροπολογίες. Εισηγήτρια είµαι στο
κάτω-κάτω, κυρία Πρόεδρε. Τελειώνω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Και τι σηµαίνει
αυτό; Ότι οι εισηγητές δεν πρέπει να κρατάνε το χρόνο;

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Θα τελείωνα τόση
ώρα, κυρία Πρόεδρε.

Μιλάτε στην παράγραφο 2 -βέβαια όχι εσείς, αλλά ο κ. Αθανα-
σίου που αυτήν τη στιγµή λείπει- για πράξεις που έγιναν προ της
δηµοσίευσης αυτής εδώ της παραγράφου 2, αλλά δεν ξεκαθα-
ρίζετε µέχρι πόσο πίσω πάει. Ποια είναι αυτή, δηλαδή, η αναδρο-
µική ισχύς; 

Αυτά ήθελα να πω. Ζητώ συγγνώµη, κυρία Πρόεδρε, αλλά θα
πρέπει να ζητήσουν συγγνώµη και οι Υπουργοί που φέρνουν µε
αυτόν τον τρόπο τις τροπολογίες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε. 
Τον λόγο έχει ο κ. Πάρις Κουκουλόπουλος.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ (Υπουργός Μακεδονίας και Θρά-

κης): Κυρία Πρόεδρε, µπορώ να έχω το λόγο;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Υπουρ-

γέ, θέλετε το λόγο για δύο λεπτά; Αρκεί να µην µακρηγορήσετε
κι εσείς, αφού θα τα πείτε µετά.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ (Υπουργός Μακεδονίας και Θρά-
κης): Θέλω να λάβουν υπ’ όψιν τους οι συνάδελφοι που θα δευ-
τεροµιλήσουν, ότι υπάρχουν και δύο τροπολογίες Βουλευτών. 

Την πρώτη τροπολογία την έχει καταθέσει ο συνάδελφος κ.
Γιώργος Ορφανός. Είναι η τροπολογία µε γενικό αριθµό 730 και
ειδικό 7 που λύνει ένα πρόβληµα το οποίο αφορά τη µισθοδοσία
των τριών εργαζοµένων υπαλλήλων της Αλεξάνδρειας Ζώνης Και-
νοτοµίας για τους δύο µήνες που είναι ακάλυπτοι, Ιούλιο και Αύ-
γουστο. Η τροπολογία αυτή γίνεται αποδεκτή από την Κυβέρνηση.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Είναι εκπρόθεσµη αυτή.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ (Υπουργός Μακεδονίας και Θρά-

κης): Ναι, είναι εκπρόθεσµη.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Θα φέρω κι εγώ άλλη

φορά εκπρόθεσµη για να γίνει δεκτή.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ (Υπουργός Μακεδονίας και Θρά-

κης): Κύριε Μαριά, νοµίζω ότι καταλαβαίνετε το πρόβληµα που

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 21 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2013 735



υπάρχει. Είναι για να καλύψουµε τρεις εργαζόµενους για τους
δύο µήνες που έχουν µείνει απλήρωτοι λόγω των προβληµάτων
που υπήρξαν µε την καθυστέρηση του νοµοσχεδίου.

Η δεύτερη τροπολογία που, επίσης, γίνεται αποδεκτή, είναι η
τροπολογία που προτείνεται…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ποια τροπολογία είναι αυτή;
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ (Υπουργός Μακεδονίας και Θρά-

κης): Είναι βουλευτικές τροπολογίες. Είναι η µε γενικό αριθµό…
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν µπορείτε αυτήν την ώρα να

τις κάνετε δεκτές, γιατί µιλήσατε …
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ (Υπουργός Μακεδονίας και Θρά-

κης): Δεν έχω µιλήσει.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Λαφα-

ζάνη, σας παρακαλώ, µη διακόπτετε. Θα τα πείτε. Θα σας δώσω
τον λόγο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μα, δεν µπορεί να γίνεται αυτό
το πράγµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας λέω, κύριε
Λαφαζάνη, ότι θα σας δώσω το λόγο να τα πείτε. Δεν χρειάζεται
να φωνασκείτε έτσι. Διακόπτετε τον Υπουργό τώρα. Θα σας
δώσω το λόγο να τα πείτε και καλύτερα.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Οι Υπουργοί απουσιάζουν και
όταν µιλήσατε στην αρχή…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Δεν διακό-
πτουµε τον Υπουργό.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: …(Δεν ακούστηκε)
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ (Υπουργός Μακεδονίας και Θρά-

κης): Κύριε Λαφαζάνη, οι συνάδελφοι, οι οποίοι κατέθεσαν τις
τροπολογίες, είναι παρόντες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Δεν καταγρά-
φονται αυτά που λέει ο κ. Λαφαζάνης. Δεν ζήτησε τον λόγο και
δεν τον πήρε. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κυρία Πρόεδρε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Λαφα-

ζάνη, δεν καταγράφηκε τίποτα από αυτά που είπατε. Δεν ζητή-
σατε το λόγο από το Προεδρείο. Εποµένως, δεν καταγράφονται.
Δεν σηκώνεται ο καθένας όποτε θυµηθεί.

Συνεχίστε, κύριε Υπουργέ.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ (Υπουργός Μακεδονίας και Θρά-

κης): Η δεύτερη τροπολογία, η µε γενικό αριθµό 732 και ειδικό
9, έχει υποβληθεί από το συνάδελφο κ. Πάρη Κουκουλόπουλο
και αφορά θέµα που έχει σχέση µε την αντιµετώπιση τοπικού ρυ-
µοτοµικού σχεδίου του χώρου της Πανεπιστηµιούπολης Κοζάνης
και επίσης, γίνεται αποδεκτή.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: … 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Λαφα-

ζάνη, θέλετε τον λόγο να τα πείτε και ήρεµα και να καταγραφούν;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν θέλω τελευταία ώρα. Τι γί-

νεται εδώ πέρα; Βουλή είναι αυτή;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ο κ. Κουκου-

λόπουλος έχει τον λόγο.
ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Θα ξεκινήσω εντελώς διαφορε-

τικά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 
Απευθυνόµενος στον κ. Λαφαζάνη, αντιλαµβάνοµαι από θε-

σµική άποψη την αντίδραση. Ωστόσο, εγώ θέλω να ξεκινήσω ευ-
χαριστώντας τον κύριο Υπουργό, τον αρµόδιο Αναπληρωτή
Υπουργό ΠΕΚΑ τον κ. Καλαφάτη και όλα ανεξαιρέτως τα κόµ-
µατα πλην της Χρυσής Αυγής, γιατί η τροπολογία που µόλις έγινε
δεκτή από τον κύριο Υπουργό, είναι η τροπολογία που εµπροθέ-
σµως είχα καταθέσει στο νοµοσχέδιο περί αυθαιρέτων και για
την οποία είχε επιφυλάξεις ο κ. Καλαφάτης –θα εξηγήσω γιατί-
και την οποία είχαν στηρίξει όλα τα κόµµατα πλην της Χρυσής
Αυγής.

Φαντάζοµαι ότι επειδή το ζήτηµα ουσίας δεν έχει αλλάξει,
αυτή η στήριξη παραµένει. Και εγώ παρακάµπτω ό,τι προηγή-
θηκε ως διάλογο και ευχαριστώ πραγµατικά και τον παριστάµενο
Υπουργό -την Κυβέρνηση συνολικά, φυσικά, δια του παρισταµέ-
νου Υπουργού- τον Αναπληρωτή Υπουργό ΠΕΚΑ, όπως είπα, τον
κ. Καλαφάτη και όλα ανεξαιρέτως τα κόµµατα της Βουλής και τα
µη αναγνωρισµένα από τον Κανονισµό που τοποθετήθηκαν -
όπως η «Συµφωνία για την Νέα Ελλάδα», που τοποθετήθηκε για

την τροπολογία- διότι η τροπολογία τύποις είναι εκπρόθεσµη σή-
µερα και θα εξηγήσω γιατί.

Την κατέθεσα εµπροθέσµως. Αφορά το τοπικό ρυµοτοµικό του
Πανεπιστηµίου Δυτικής Μακεδονίας, το οποίο κυρούται µε νόµο
ήδη µε την αποδοχή του από τον Υπουργό και, βέβαια, στη συ-
νέχεια µε την ψήφιση από τη Βουλή. Έτσι ανοίγει ο δρόµος για
το κτηριακό του Πανεπιστηµίου Δυτικής Μακεδονίας, που είναι
µια πολύπαθη υπόθεση. Διότι σήµερα στην πόλη της Κοζάνης
λειτουργεί σε επτά διαφορετικά κτήρια. Τα τρία είναι παραχω-
ρηµένα από το Δήµο Κοζάνης και τα τέσσερα είναι ενοικιαζό-
µενα. Ήταν το βασικό αίτηµα της ακαδηµαϊκής κοινότητας και η
αιχµή του δόρατος των κινητοποιήσεων των σπουδαστών. Είναι
πολύ σηµαντικό που ανταποκρινόµαστε θετικά σ’ αυτήν την εξέ-
λιξη. 

Η επαναφορά της τροπολογίας και η αποδοχή σχετίζεται µε
την τρίτη παράγραφο που πρόσθεσα -και έτσι έγινε αποδεκτή
από τον κ. Καλαφάτη- όπου τέθηκαν δύο προϋποθέσεις συν µία
διαπιστωτική πράξη από τον αρµόδιο Γενικό Γραµµατέα του
ΥΠΕΚΑ κάποιων προϋποθέσεων, που εναρµονίζουν πλήρως τη
συγκεκριµένη διάταξη µε τη σχετική νοµολογία του Συµβουλίου
της Επικρατείας. Και είχα δηλώσει από το Βήµα της Βουλής ότι
δεν έχουµε αντίρρηση, την 1η Αυγούστου που συζητήθηκε η τρο-
πολογία.

Θέλω, λοιπόν, να εκφράσω και την ικανοποίησή µου για τη θε-
τική κατάληξη της υπόθεσης και να ευχαριστήσω –όπως είπα-
όλους. Και βεβαίως στον παριστάµενο Υπουργό να πω ότι τον
ευχαριστώ ιδιαίτερα, γιατί ήδη από προχθές, όταν τον ενηµέ-
ρωσα για την πρόθεση να την καταθέσω ξανά, είπε ότι εφόσον,
βέβαια, δεν υπάρχει αντίρρηση από το αρµόδιο Υπουργείο, δεν
έχει την παραµικρή αντίρρηση να συµπεριληφθεί στο νοµοσχέδιο
του Υπουργείου. Διότι τύποις δεν σχετίζεται µε το Υπουργείο.
Σχετίζεται, όµως, ουσιαστικά, γιατί, όπως είπα και στην πρωτο-
λογία µου, το ζήτηµα της καινοτοµίας, δυστυχώς, ακόµη στην
Ελλάδα σχετίζεται σχεδόν στο 50%, όπως είπα µε σαφήνεια και
στοιχεία που κατέθεσα, µε την ακαδηµαϊκή κοινότητα της χώρας.
Από εκεί προκύπτει καινοτοµία. Και έχει µεγάλη σηµασία στα πε-
ριφερειακά ιδρύµατα να δώσουµε µία ώθηση.

Ειδικότερα, για το Πανεπιστήµιο Δυτικής Μακεδονίας πρέπει
να πω ότι οι συγκεκριµένες σχολές του Πολυτεχνείου που λει-
τουργούν στην πόλη της Κοζάνης έχουν ιδιαίτερα σηµαντικές -
αξιοζήλευτες θα έλεγα- επιδόσεις στον τοµέα της έρευνας, της
προσέλκυσης ευρωπαϊκών προγραµµάτων και της καινοτοµίας,
κύριε Υπουργέ. Δεν ισχυρίζοµαι ότι αυτό συνδέεται τυπικά µε το
νοµοσχέδιο. Προς Θεού! Επί της ουσίας, όµως, συνδέεται και
είναι πολύ ευχάριστο που στο νοµοσχέδιο του Υπουργείου Μα-
κεδονίας - Θράκης συµπεριλαµβάνεται αυτή η διάταξη. 

Περνώντας στη δευτερολογία επί του νοµοσχεδίου, θα ήθελα
να εκφράσω την ικανοποίησή µας που έγινε δεκτή από τον κύριο
Υπουργό η παρατήρησή µας –που έθεσα και εγώ και ο Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπός µας ο κ. Τριαντάφυλλος- για την εποπτεία
του ΑΣΕΠ στη διαδικασία του προσωπικού. Είναι µία θετική εξέ-
λιξη.

Έρχοµαι τώρα σε δύο συγκεκριµένες τροπολογίες για να πω
δύο πολύ συγκεκριµένα πράγµατα.

Πρώτον, σε ό,τι αφορά µία τροπολογία η οποία δεν θα τεθεί
σε ψηφοφορία, την τροπολογία που κατέθεσε ο κ. Λοβέρδος για
την πρώτη κατοικία: Δεν θα τεθεί σε ψηφοφορία, γιατί προφανώς
δεν έχει γίνει δεκτή από την Κυβέρνηση. Δεν υπάρχει αίτηµα µε
υπογραφές πέντε Βουλευτών, όπως απαιτείται στο Θερινό
Τµήµα, για να υπάρξει ονοµαστική ψηφοφορία. Θέλω, όµως, να
πω πολύ καθαρά ότι την 31η Ιουλίου πρώτοι εµείς -δι’ εµού προ-
σωπικά διότι ήµουν οµιλητής στο νοµοσχέδιο και στη συνέχεια
όλα τα στελέχη του ΠΑΣΟΚ- είχαµε µία πάρα πολύ καθαρή θέση
στο ζήτηµα των πλειστηριασµών της πρώτης κατοικίας, δώσαµε
ένα πολύ καθαρό µήνυµα προς την ελληνική κοινωνία και την Κυ-
βέρνηση. Και οι εξελίξεις δείχνουν ότι αυτό το µήνυµα έγινε απο-
δεκτό. 

Σε κάθε περίπτωση, πιστεύω ότι η τροπολογία που θα έρθει
για την παράταση της απαγόρευσης των πλειστηριασµών, πρέπει
να συνοδευτεί οπωσδήποτε από πολύ συγκεκριµένα στοιχεία.
Και η αναφορά µου δεν είναι γενική και αόριστη. Είναι πολύ συγ-
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κεκριµένη. 
Μας ενόχλησε ιδιαίτερα στο ΠΑΣΟΚ η αναφορά του Υπουργού

Οικονοµικών περί κατάρρευσης των τραπεζών εάν δεν προχω-
ρήσουν οι πλειστηριασµοί. Πρώτα απ’ όλα απαιτείται ιδιαίτερος
σεβασµός στους Έλληνες πολίτες οι οποίοι πληρώνουν τα δεκά-
δες δισεκατοµµύρια που απαιτούνται για την ανακεφαλαιοποί-
ηση των τραπεζών. 

Δεύτερον, απαιτείται σεβασµός στην Κοινοβουλευτική Οµάδα
του ΠΑΣΟΚ που µόνη της σήκωσε, τα προηγούµενα τρία χρόνια,
το βάρος της ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών και µάλιστα µε
κοινές µετοχές και υπέστη τα πάνδεινα. Αποδεκατίστηκε µε αφε-
τηρία ακριβώς την ψήφο αυτή που είχε δώσει η Κοινοβουλευτική
Οµάδα του ΠΑΣΟΚ, µόνη, τον Αύγουστο του 2011. Άνοιξε ο
ασκός του Αιόλου, κυριολεκτικά, όταν είπαµε τη «φοβερή» φρά-
ση «κοινές µετοχές» σε νόµο τον Αύγουστο του 2011. 

Δεν δεχόµαστε, λοιπόν, υποδείξεις ούτε από τον Υπουργό Οι-
κονοµικών ούτε από κανέναν. Κυρίως, όµως, θα επαναλάβω εκτε-
νέστερα αυτό που ανέφερε ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπός
µας προ ολίγου ότι συγκεκριµένη τράπεζα –αν χρειαστεί θα κα-
ταθέσουµε και επίσηµα στοιχεία- µας έχει δώσει τα εξής στοι-
χεία: Ακούστε, κύριοι συνάδελφοι, µε προσοχή.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτού)

Δεν θα αναφερθώ στην άλλη τροπολογία, κυρία Πρόεδρε. Θα
ήθελα µόνο να ολοκληρώσω την αναφορά µου σε αυτό το ζή-
τηµα, που είναι ζέον πραγµατικά και ιδιαίτερα ευαίσθητο για όλη
την ελληνική κοινωνία.

Η συγκεκριµένη τράπεζα έχει δώσει τα τελευταία χρόνια πεν-
τακόσιες χιλιάδες δάνεια στεγαστικού τύπου, µε σύνολο κεφα-
λαίου που δάνεισε 25 δισεκατοµµύρια. Ληξιπρόθεσµα έχουν
καταστεί τα 2,8 δισεκατοµµύρια, για να ξέρουµε για τι µιλάµε,
γιατί κάποιοι λένε ότι όλη αυτή η συµπεριφορά µας οδηγεί σε
κατάρρευση της τραπεζικής πίστης. Και προσέξτε: Από τα 2,8 δι-
σεκατοµµύρια των ληξιπρόθεσµων, τα 2 δισεκατοµµύρια είναι σε
δώδεκα χιλιάδες δάνεια που είναι σε µέσο όρο πάνω από 250 χι-
λιάδες ευρώ, έξω δηλαδή από το όριο που προστατεύει ο νόµος.
Πρόκειται, δηλαδή, για άλλου τύπου επενδύσεις και όχι για την
πρώτη και µοναδική κατοικία, αυτή για την οποία διαµορφώνεται
ένα µέτωπο, πραγµατικά, κοινωνικής ευαισθησίας µέσα στη Βου-
λή.

Άρα, όταν έρθει η τροπολογία για την παράταση των πλειστη-
ριασµών, κύριε Υπουργέ -να το µεταφέρετε στους αρµόδιους
Υπουργούς- είναι απαιτητό να υπάρχουν στη διάθεση της Εθνι-
κής Αντιπροσωπείας και όλα τα διαθέσιµα στοιχεία για να µιλή-
σουµε καθαρά και µε σαφήνεια όλοι µας για το πώς ακριβώς
βλέπουµε αυτό το πολύπλοκο ζήτηµα και να µην απειλεί ο ένας
και ο άλλος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
κύριε συνάδελφε, σας παρακαλώ.

ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Τέλος, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα
να πω µόνο µία φράση για την τροπολογία που αφορά τα ασφα-
λιστικά ζητήµατα. Δεν υποκαθιστώ βέβαια την Κυβέρνηση. Κάνει
λάθος η εισηγήτρια του ΣΥΡΙΖΑ. Έχει τρεις υπογραφές η τρο-
πολογία. Ίσως παρασύρθηκε από τη µονογραφή που υπάρχει
στη σφραγίδα. Το έλεγξα κι εγώ, γιατί µου ετέθη ως ζήτηµα το
πρωί. Υπογράφουν και οι τρεις συναρµόδιοι Υπουργοί την τρο-
πολογία. 

Εµείς ψηφίζουµε αυτήν την τροπολογία, όπως ήδη έχουµε πει,
αλλά πρέπει να πω πολύ καθαρά ότι δεν µας καλύπτει. Απέχει
πολύ από τις ανάγκες της πραγµατικής οικονοµίας αυτή η ρύθ-
µιση που αφορά τις ασφαλιστικές εισφορές. Περισσότερα, µά-
λιστα, θα πούµε στη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης, γιατί η
επανεκκίνηση της πραγµατικής οικονοµίας είναι το πρώτο ζητού-
µενο για τη χώρα µας σήµερα.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Κουκουλόπουλε.

Η κ. Χρυσούλα Γιαταγάνα έχει το λόγο.
ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Θα ξεκινήσω από την τοπο-

θέτηση που έκανε ο προλαλήσας συνάδελφος κ. Κουκουλόπου-

λος, ο οποίος µόνο που δεν µας είπε ότι το ΠΑΣΟΚ έχει σώσει
αυτή τη χώρα. Μας είπε «εµείς πρώτοι είπαµε για την πρώτη κα-
τοικία», «εµείς πρώτοι κάναµε…», «εµείς πρώτοι φέραµε…».
Ποιοι; Το ΠΑΣΟΚ που έχει οδηγήσει τη χώρα σ’ αυτό το χάλι, που
έχει εξαθλιώσει τον ελληνικό λαό! Το ΠΑΣΟΚ που έχει οδηγήσει
σε τέσσερις χιλιάδες πεντακόσιες αυτοκτονίες! Το ΠΑΣΟΚ που
έχει ξεπουλήσει την ίδια τη χώρα! 

Έχουν θράσος οι κύριοι. Έρχονται µε µία δήθεν µεγάλη ευαι-
σθησία για τη σωτηρία της πρώτης κατοικίας, λες και δεν έχουµε
µιλήσει όλοι, δεν έχουµε όλοι µας µεγάλη ευαισθησία για να πε-
ρισώσουµε την πρώτη κατοικία, λες και δεν θα γίνει τίποτα για
την πρώτη κατοικία, εάν δεν υπήρχε το ΠΑΣΟΚ να µας σώσει!
Ευτυχώς που υπάρχει! Να δούµε αν θα υπάρξει στις επόµενες
εκλογές! Να δούµε τι θα αποφασίσει ο ελληνικός λαός, γιατί απο-
τελεί θράσος. Αυτή η τοποθέτηση είναι θρασύτατη.

Ως προς το νοµοσχέδιο, εµείς είπαµε ότι είµαστε θετικοί. Και
το εξηγήσαµε. Προάγει την τεχνολογία, την έρευνα και την ανά-
πτυξη –διότι από εκεί θα ξεκινήσει η ανάπτυξη- και δηµιουργεί
θέσεις εργασίας. Αυτό δεν σηµαίνει ότι παραιτούµεθα της λογο-
δοσίας που πρέπει να υπάρξει για το διαρρεύσαν διάστηµα µε-
ταξύ της ψηφίσεως αυτού του νοµοσχεδίου, του 3487/2006,
µέχρι σήµερα. Αυτό, όµως, θα το κάνουµε. Εµείς θα απαιτήσουµε
να υπάρξει λογοδοσία στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού ελέγ-
χου. 

Απ’ ό,τι θυµάµαι, µάλιστα, και ο κύριος Υπουργός έχει κάνει
ερωτήσεις. Έχετε κάνει πέντε, έξι ερωτήσεις. Το έχω ψάξει το
θέµα. Θα επανέλθουµε, λοιπόν και θα το ζητήσουµε. Και, βέβαια,
δεν είναι µόνο αυτός εδώ ο χώρος. Υπάρχει κι άλλος χώρος, η
δικαιοσύνη, όπου θα προσφύγουµε, αν δούµε ότι υπάρχουν τέ-
τοια στοιχεία, για να ζητήσουµε λογοδοσία. 

Αυτό, όµως, δεν σηµαίνει ότι σήµερα δεν θα υπερψηφίσουµε
ένα τέτοιο νοµοσχέδιο, γιατί είναι δεδοµένο ότι θέλουµε να
υπάρξει ανάπτυξη. Πώς θα γίνει ανάπτυξη; Θα γίνει µε το «suc-
cess story» του κ. Σαµαρά που τρέχει δεξιά κι αριστερά στο
Κατάρ ή στην Ευρώπη και δεν γίνεται ούτε µία επένδυση; 

Έτσι θα ξεκινήσει η επένδυση. Μακάρι, µάλιστα, να είναι από
τη Θεσσαλονίκη! Μακάρι να ευοδωθεί αυτό το εγχείρηµα! Εκεί
αποσκοπούµε. Εγώ είµαι ένας αισιόδοξος άνθρωπος. Θέλω να
προσβλέπω στο µέλλον, αλλά και το παρόν θα το ελέγξουµε. Πι-
στεύω στις προθέσεις του κυρίου Υπουργού, τον οποίο σέβοµαι
και υπολήπτοµαι. Πιστεύω ότι η Μακεδονία είναι ο χώρος που
σωστά χωροθετήθηκε αυτό το µεγάλο και φιλόδοξο σχέδιο και
µπορεί από εκεί κάτι να γίνει, να ξεκινήσει κάτι, γιατί από κάπου
ξεκινάµε κάθε φορά.

Βέβαια, ως προς τη λογοδοσία, εµείς θα καταψηφίσουµε το
άρθρο 8 παράγραφος 1 περίπτωση β’ που µιλάτε για δανεισµό
εργαζοµένων. Εµείς δεν δεχόµαστε αυτό το χάλι που έχει επι-
κρατήσει πια στην αγορά εργασίας. Να µιλάµε για τους εργαζό-
µενους σαν να είναι υποζύγια, που τα δανείζουµε, τα πουλάµε,
τα κάνουµε ό,τι θέλουµε. Αυτό, κύριε Υπουργέ, πρέπει να το
δείτε και ευρύτερα. 

Έχει επικρατήσει σε όλες τις δηµόσιες υπηρεσίες να παίρ-
νουν, για παράδειγµα στη καθαριότητα και σε διάφορες άλλες
εργασίες, κάποια εταιρεία η οποία δανείζεται και δανείζει εργα-
ζόµενους. Μάλιστα, τους βάζει να εργάζονται κάτω από φοβερές
συνθήκες εργασίας και µε πολύ χαµηλό µεροκάµατο. 

Γι’ αυτό τον λόγο, λοιπόν, εµείς δεν το ψηφίζουµε αυτό, παρά
τη νοµοθετική βελτίωση που φέρατε µε την οποία λέτε ότι γίνον-
ται µέσω ΑΣΕΠ. Ναι, αλλά τι γίνεται µέσω ΑΣΕΠ; Ο δανεισµός;
Πρέπει να µας το ξεκαθαρίσετε. Διορθώστε το άρθρο 8. Πείτε
όπως ήταν και προηγουµένως, δηλαδή, θα είναι αορίστου χρό-
νου και µε συµβάσεις έργου και θα γίνονται µέσω ΑΣΕΠ. Όχι µε
δανεισµό και µε όλες τις αυτές µορφές ανηλεούς εκµετάλλευσης
των εργαζοµένων, που θα γίνονται µέσω ΑΣΕΠ. Τι βάζουµε τώρα;
Βάζουµε «ΑΣΕΠ» για επικάλυψη; 

Καταψηφίζουµε, λοιπόν, το άρθρο 8. Πιστεύω ότι και εσείς
πρέπει να το ξαναδείτε. Δεν πρέπει να σταθεί αυτή η διάταξη,
προσβάλλει όλους τους Έλληνες πολίτες. 

Όσον αφορά τις τροπολογίες η τοποθέτησή µας, η οποία ανα-
φέρθηκε ήδη από τον Κοινοβουλευτικό µας Εκπρόσωπο, είναι η
ίδια µε αυτήν την οποία προέβαλε η Αξιωµατική Αντιπολίτευση.
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Δεν πρέπει να έρχονται τροπολογίες οι οποίες είναι άσχετες µε
το συζητούµενο νοµοσχέδιο. Είναι παράλογο αυτό. Προσβάλλει
το ίδιο το Κοινοβούλιο. Εµείς πρέπει να διαφυλάξουµε τη λει-
τουργία του Κοινοβουλίου. 

Όµως, στην υπ’ αριθµόν 728 του Υπουργείου Εργασίας το
θέµα της ρυθµίσεως των οφειλών στους ασφαλιστικούς οργανι-
σµούς και στο δηµόσιο γενικότερα, είναι ένα τεράστιο θέµα και
δεν επιλύεται µε αυτήν την τροπολογία. Εδώ απαλλάσσει από
ένα παράγοντα και λέει: «να µην ζητείται φορολογική ενηµερό-
τητα». 

Το µεγάλο πρόβληµα των µικροεπιχειρηµατιών είναι ότι δεν
µπορούν να περιλάβουν µέσα στη ρύθµιση τις τρέχουσες ασφα-
λιστικές εισφορές, που τους το ζητάει απαραιτήτως. Εάν λοιπόν
δεν λυθεί αυτό το θέµα, θα χάσει το δηµόσιο πολλά χρήµατα, τα
οποία µπορούσε να εισπράξει από εισφορές και επιπλέον, µέ-
νουν ανασφάλιστοι οι ίδιοι οι µικροεπιχειρηµατίες και οι οικογέ-
νειές τους που βρίσκονται σε δεινή οικονοµική κατάσταση. Κάντε
αυτήν την τροπολογία και ευχαρίστως να την ψηφίσουµε. Έτσι
όπως έρχεται, εκτός των αρχικών θέσεών µας για όλες τις τρο-
πολογίες, δεν µπορούµε να την ψηφίσουµε. Δηλώνουµε, όµως,
«ΠΑΡΩΝ».

Ως προς την τροπολογία την οποία εισηγήθηκε ο Υπουργός
Δικαιοσύνης, τον οποίο σέβοµαι, υπολήπτοµαι και τον οποίο
εκτιµώ και επιχαίρω για τα αντανακλαστικά τα οποία επέδειξε,
θέλω να πω ότι πράγµατι δεν πρέπει να πληρώνουν οι άλλοι πο-
λίτες για µία ενέργεια, µία παράνοµη πράξη, µία ποινικά αξιό-
ποινη πράξη που γίνεται εις βάρος κάποιου κρατικού λειτουργού
και βλάπτει άλλους πολίτες. Εποµένως, εµείς αυτήν τη ψηφί-
ζουµε.

Όσον αφορά τώρα τις υπόλοιπες, δυστυχώς, δεν µπορούµε
να τις ψηφίσουµε, για τους λόγους τους οποίους προανέφερα.

Κυρίως, όµως, δεν θα ψηφίσουµε αυτήν την οποία έχει κατα-
θέσει ο κ. Στουρνάρας και ο κ. Σταϊκούρας, διότι δεν ήρθαν εδώ
και γιατί είµαστε κάθετα αντίθετοι µε την κινητικότητα και τη δια-
θεσιµότητα στην οποία θέτουν τους δηµοσίους υπαλλήλους. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κυρία Γιαταγάνα. 
Κύριε Λαφαζάνη, έχει µείνει για να µιλήσει από τους εισηγητές

ο κ. Λαµπρούλης. Βιάζεστε να µιλήσετε; 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα πρέπει να

φύγω µετά. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Εντάξει, κύριε

Λαφαζάνη. 
Ορίστε, λοιπόν, έχετε τον λόγο και µετά θα µιλήσει ο κ. Λαµ-

προύλης. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση δεν µπορούµε να νοµιµοποιήσουµε
ένα όργιο αυθαιρεσίας το οποίο γίνεται σ’ αυτήν την Αίθουσα και
µάλιστα όχι µόνο σήµερα. Έχουµε µία κατάσταση η οποία έχει
πάρει χρόνιες διαστάσεις και, δυστυχώς, συνεχώς κλιµακώνεται.
Έχουµε µία Βουλή, µια Εθνική Αντιπροσωπεία η οποία έχει γίνει
το ντεκόρ σε µία εκτελεστική εξουσία η οποία λειτουργεί απολύ-
τως αυθαίρετα, απολύτως παράνοµα και απολύτως αντισυνταγ-
µατικά σε βάρος του Κανονισµού της Βουλής, τον οποίο έχει
µετατρέψει σε κουρελόχαρτο. Και δυστυχώς, δεν βλέπω από
τους συναδέλφους της Συµπολίτευσης την ανάλογη αντίδραση
σε πράγµατα τα οποία είναι στοιχειώδους δηµοκρατίας. Δεν
υπάρχει η απαιτούµενη αντίδραση! Τα ανέχεστε όλα, κύριοι συ-
νάδελφοι!

Νοµίζετε, λοιπόν, ότι θα βγούµε από την κρίση µ’ αυτήν τη διά-
λυση κάθε ίχνους δηµοκρατικών διαδικασιών; Νοµίζετε ότι µπο-
ρούµε να βγούµε και να ανοίξουµε δρόµους θετικής διεξόδου;
Πού είναι οι Υπουργοί που εισηγούνται τις τροπολογίες οι οποίες
είναι κατά παράβαση του Συντάγµατος, το οποίο λέει ρητά ότι
δεν µπορούν να εισάγονται τροπολογίες άσχετες µε το νοµοσχέ-
διο; 

Τέσσερις, λοιπόν, Υπουργοί εισάγουν τροπολογίες άσχετες µε
το νοµοσχέδιο και δεν έρχονται ούτε καν να τις υπερασπιστούν,
ούτε καν να πουν µια λέξη για να δικαιολογήσουν το περιεχόµενο
της τροπολογίας, τον επείγοντα χαρακτήρα και αυτήν την ωµή

παραβίαση του Συντάγµατος. 
Ήρθε ο κύριος Υπουργός Δικαιοσύνης και µας είπε ότι έχουν

επείγουσες δουλειές. Ήρθε, λοιπόν, σε µια στιγµή και ήθελε να
µιλήσει και πριν από τους εισηγητές, ενώ εδώ συζητάµε επί της
αρχής και επί των άρθρων και τέσσερις τροπολογίες επί της
αρχής και επί των άρθρων. Πρόκειται, δηλαδή για συντοµευµέ-
νες διαδικασίες, οι οποίες και αυτές είναι απαράδεκτες, διότι
είναι διαφορετική η συζήτηση επί της αρχής ενός νοµοσχεδίου
και διαφορετική η συζήτηση επί των άρθρων. Αφού συντµήσατε
τις διαδικασίες, κολλήσατε και τέσσερις τροπολογίες και ήθελε
ο κύριος Υπουργός να µιλήσει εξαρχής. Μίλησε µετά τους ειση-
γητές επ’ ολίγον και µετά εξαφανίστηκε, διότι έχει να κάνει άλλες
σοβαρότερες δουλειές από το να ακούσει τον αντίλογο. Μας
έφερε εδώ µια τροπολογία-ρύθµιση για την οποία υπάρχουν βέ-
βαια σοβαρότατα ερωτηµατικά, πέραν της αντισυνταγµατικότη-
τάς της. 

Υπάρχουν λοιπόν ερωτηµατικά, όσον αφορά την τροπολογία-
ρύθµιση του κυρίου Υπουργού Δικαιοσύνης, διότι έχει αναδρο-
µική ισχύ. Μέχρι πού φτάνει η αναδροµικότητά της; Ποιο είναι το
όριό της βάσει του οποίου θα αποζηµιώνονται αυτοί που παρεµ-
πιπτόντως έχουν ζηµιωθεί από εγκληµατικές πράξεις; 

Βέβαια, έχουµε και άλλα ερωτήµατα σχετικά µε το νοµέα και
τον κύριο της ιδιοκτησίας του ακινήτου που µπορεί να έχει υπο-
στεί ζηµιές. Όµως, δεν είναι εδώ ο κύριος Υπουργός για να απαν-
τήσει. Και εσείς, κύριε Υπουργέ, δεν µπορείτε να απαντήσετε και
δεν έχετε και την εξουσιοδότηση και την αρµοδιότητα να απαν-
τήσετε για ρύθµιση την οποία εισάγει άλλο Υπουργείο. Εποµέ-
νως, τι αποµένει από αυτήν τη Βουλή;

Και φτάνουµε στο σηµείο να µιλάτε στην αρχή και να λέτε -
σωστά από την άποψη των τυπικών διαδικασιών- ότι δεν κάνετε
δεκτές τις τροπολογίες άλφα, βήτα και γάµα που έχουν εισαχθεί
από Βουλευτές. Παρεµπιπτόντως, δεν κάνατε δεκτές τις τροπο-
λογίες που τείνουν να προστατεύσουν την πρώτη κατοικία του
Έλληνα. Αυτές δεν κάνατε δεκτές. Δεν µας είπατε, όµως, στην
αρχή για να εισαχθούν στη συζήτηση και ποιες από τις τροπολο-
γίες των Βουλευτών κάνετε δεκτές. Ήρθατε και εσείς την τελευ-
ταία στιγµή «αλά Πάχτα» -τη φράση «αλά Πάχτα» τη χρησιµοποιώ
για τη διαδικασία, δεν οµιλώ επί της ουσίας- και µας λέτε «κάνω
δεκτή την τροπολογία τάδε και τάδε των Βουλευτών», εκπρόθε-
σµη τροπολογία. 

Μα, δεν έχετε εσείς αρµοδιότητα για να κάνετε δεκτή τροπο-
λογία η οποία είναι στο Υπουργείο Περιβάλλοντος. Δεν µπορείτε
να την κάνετε δεκτή. Πρέπει να έρθει ο εισηγητής της αντισυν-
ταγµατικής τροπολογίας, όχι µόνο για να την δικαιολογήσει αλλά
και για να ευαρεστηθεί και να πει στην Εθνική Αντιπροσωπεία εάν
κάνει δεκτή την τροπολογία Βουλευτή, η οποία είναι εκτός νοµο-
σχεδίου, άσχετη µε το νοµοσχέδιο. Μας είπε ο κ. Κουκουλόπου-
λος ότι την είχε υποβάλει σε άλλο νοµοσχέδιο το οποίο την έκανε
δεκτή λέει, αλλά δεν µπορούσε να την περάσει και τώρα την
κάνει δεκτή ο κύριος Υπουργός Μακεδονίας Θράκης διά µέσου
αυτού, του Υπουργού Περιβάλλοντος, ο οποίος δεν έρχεται στη
Βουλή να µας το πει ο ίδιος.  

Είναι διαδικασίες αυτές και τις υποστηρίζετε και εσείς και νο-
µίζετε ότι έτσι παράγετε έννοµα αποτελέσµατα; Τίποτα δεν πα-
ράγετε. Είναι µια κωµωδία που παράγετε εσείς µέσα σε αυτήν
την Αίθουσα µε αυτού του είδους τις διαδικασίες. Εκπρόθεσµη
τροπολογία άλλου Υπουργείου, την κάνει δεκτή άλλος Υπουρ-
γός, η οποία έχει κατατεθεί, υποτίθεται, σε άλλο νοµοσχέδιο και
την οποία την είχε κάνει δεκτή ο τότε Υπουργός, αλλά δεν µπο-
ρούσε να την περάσει τότε και την έφερε τώρα και απουσιάζει
από εδώ για να µας τα πει.

Αυτά δεν γίνονται, δεν µπορούν να περάσουν, δεν είναι θεσµι-
κές διαδικασίας. Έχετε κουρελιάσει τον Κανονισµό, έχετε κου-
ρελιάσει το Σύνταγµα. Το µόνο που υπάρχει εδώ είναι η τροϊκανή
κυβερνητική αυθαιρεσία σε αυτόν τον τόπο. Τη Βουλή στην
ουσία την έχετε υποβαθµίσει µέχρι εκµηδενίσεως. 

Εµείς δεν δεχόµαστε αυτήν την υποβάθµιση µέχρι εκµηδενί-
σεως. Αποχωρούµε σε ένδειξη διαµαρτυρίας για τις διαδικασίες
που ακολουθούνται και επιφυλασσόµεθα για τη στάση µας στο
µέλλον απέναντι σε αυτές τις έκνοµες και αντισυνταγµατικές δια-
δικασίες. Δεν θα γίνουµε συνεργοί στην καταπάτηση του Συν-
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τάγµατος, στην καταπάτηση του Κανονισµού της Βουλής, στην
υποβάθµιση της Εθνικής Αντιπροσωπείας και σε τελευταία ανά-
λυση στην υποβάθµιση και κατακρεούργηση της Δηµοκρατίας. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Λαφαζάνη.
Τον λόγο έχει ο κ. Λαµπρούλης για να συµπληρώσει την εισή-

γησή του.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, σας ευχαριστώ.

Θα αξιοποιήσω λιγότερο από το χρόνο που µου αναλογεί. Εξάλ-
λου δείξετε και εσείς αντίστοιχη ανοχή στην πρώτη µου οµιλία
επί του νοµοσχεδίου.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-
στώ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Θα αναφερθώ κυρίως, στις τρο-
πολογίες που έχει καταθέσει η Κυβέρνηση και θα κάνω κωδικο-
ποιηµένο ένα σχόλιο. Η όποια δηµοκρατία επαγγέλλεστε είναι
µια ψευδοδηµοκρατία. Και το αποδεικνύετε καθηµερινά. Εγώ θα
µιλήσω µόνο µέσα σε αυτήν την Αίθουσα που συµµετέχω ως
Βουλευτής. Ψευδοδηµοκρατία. Κουρελιάζετε τα πάντα. 

Και εδώ τώρα έχουµε το εξής: Φέρνετε µια τροπολογία -θα µι-
λήσω για µία από τις δύο- σε ό,τι αφορά την Κοζάνη. Είναι γνω-
στή ως τροπολογία από προηγούµενο νοµοσχέδιο που είχαµε
συζητήσει, απλώς για κάποιους λόγους δεν εντάχθηκε και είχαµε
συµφωνήσει, δηλαδή δηλώνουµε τη συµφωνία µας σε ό,τι αφορά
τη ρύθµιση του ρυµοτοµικού σχεδίου, σε ότι αφορά την προ-
οπτική ανέγερσης, επέκτασης, τέλος πάντων, της πανεπιστηµια-
κής σχολής εκεί. 

Σε ό,τι αφορά τη δεύτερη τροπολογία που µόλις πριν από λίγο
αναφέρατε, εδώ τώρα πηγαίνετε να µας παγιδεύσετε µε πρό-
σχηµα την πληρωµή των εργαζοµένων; Εδώ λέτε ρητώς: «και λει-
τουργίας της εταιρείας». Τι θα πει «λειτουργίας της εταιρείας»,
µαζί µε τις αποδοχές του προσωπικού και τις µετακινήσεις -που
αν δεν κάνω λάθος συµπεριλαµβάνονται εδώ στα έξοδα κίνησης;
Τι εννοείτε λέγοντας «λειτουργία της εταιρείας»; Και βέβαια, µε
πρόσχηµα τους εργαζόµενους, βάζετε και αυτόν τον όρο, χωρίς
να ξέρουµε τίποτα, χωρίς να δίνετε στοιχεία, τελευταία ώρα πριν
την ψήφιση του νοµοσχεδίου και ζητάτε βέβαια, την ψήφο. 

Για να µη θεωρηθεί ότι είµαστε ενάντια στους εργαζόµενους,
ότι δεν θέλουµε να πληρωθούν, εµείς θα δηλώσουµε «ΠΑΡΩΝ»
στη συγκεκριµένη τροπολογία. 

Συνεχίζω σε ό,τι αφορά το θέµα της τροπολογίας 727 για τους
θηροφύλακες,  που αναπτύχθηκε από την Κοινοβουλευτική µας
Εκπρόσωπο. Θα κάνω µόνο δύο σχόλια για το δεύτερο άρθρο,
γιατί εδώ πλέον οι τροπολογίες έχουν αποκτήσει και άρθρα. Δεν
έχω µεγάλη εµπειρία στο Κοινοβούλιο, αλλά συνήθως ξέρουµε
ότι αφορούν ένα θέµα, ενώ εδώ αρχίζουν πλέον και µπαίνουν και
διάφορα εµβόλιµα θέµατα. Το ένα είναι για τους θηροφύλακες.
Εδώ στην ουσία ανοίγετε το δρόµο και σε ιδιώτες να υποκατα-
στήσουν το ρόλο πλέον του κράτους. Αποτραβιέται το κράτος
και από αυτήν την ευθύνη που εµείς λέµε ότι θα πρέπει να έχει,
της φύλαξης, της διαφύλαξης της δηµόσιας περιουσίας εν προ-
κειµένω των δασών κ.λπ. και ανοίγετε το δρόµο στους ιδιώτες
µε πρόσχηµα τους όποιους κυνηγετικούς συλλόγους.

Σε ό,τι αφορά το δεύτερο άρθρο της τροπολογίας 727 που
αφορά σε πολεοδοµικά κ.λπ. σχέδια, στην παράταση προθε-
σµίας δηλαδή των πολεοδοµικών σχεδίων, εµείς έχουµε µία θέση
πάγια, καταγεγραµµένη. Κι αν θέλετε και στο τελευταίο νοµοσχέ-
διο για τα αυθαίρετα που αφορούν και πολεοδοµικές παρεµβά-
σεις αλλά και σχέδια λέµε τι εξυπηρετούν οι όποιες πολεοδο-
µικές παρεµβάσεις ή τα όποια πολεοδοµικά σχέδια. Εµείς λέµε
ότι είναι σε µια βαθύτατα αντιλαϊκή κατεύθυνση, την κατεύθυνση
εξυπηρέτησης επιχειρηµατικών συµφερόντων που έχουν να κά-
νουν µε τις χρήσεις στη γη. Αυτό είναι. 

Και συνάµα µ’ αυτό, µέσα απ’ αυτήν την τροπολογία οι ίδιοι,
οι οποίοι υπερθεµατίζατε πριν από τρία χρόνια για τη λειτουργία
και την ψηφίζατε αναφανδόν ΠΑΣΟΚ και Νέα Δηµοκρατία –εννοώ
για τον «Καλλικράτη»- ότι θα επίλυε προβλήµατα διευρύνοντας
το διοικητικό χάρτη της χώρας, συνενούµενοι οι δήµοι δηλαδή,
ότι θα δηµιουργούνταν µεγάλες γεωγραφικές ενότητες όπου πιο
εύκολα θα µπορούσαν να λειτουργήσουν κάποια πράγµατα, εί-

δατε ότι ακόµα κι σε αυτές τις πολεοδοµικές παρεµβάσεις, γυρ-
νάτε σε εποχές Καποδίστρια. Για να λύσετε τι; Δεν πρόκειται να
λυθεί κάτι. Αυθαιρετείτε. 

Και εδώ είναι η συνέχεια –γιατί έτυχε να ήµουν εγώ στο νοµο-
σχέδιο αυτό για τα αυθαίρετα- µε τις πολεοδοµικές παρεµβά-
σεις, παραβάσεις στην ουσία, που πάνε να νοµιµοποιηθούν
τώρα. 

Άρα, καταψηφίζουµε την τροπολογία αυτήν και για τα δύο
αυτά άρθρα.

Σε ό,τι αφορά τις αποζηµιώσεις από εγκληµατικές ενέργειες,
ειπώθηκε και από την Κοινοβουλευτική µας Εκπρόσωπο ότι ψη-
φίζουµε θετικά. Θεωρούµε ότι τους συµπολίτες µας που βιώνουν
τα προβλήµατα, τις ζηµιές, τις φθορές που προκύπτουν από εγ-
κληµατικές ενέργειες θα πρέπει το κράτος –και λέµε ότι αυτό
έχει τον πρώτο λόγο- να τους αποζηµιώνει. 

Εδώ θέτουµε ένα ερώτηµα. Δεν άκουσα το πρωί τον Υπουργό.
Τα είπε βιαστικά και έφυγε. Τον κ. Αθανασίου εννοώ. Εάν όντως
αυτά τα κονδύλια θα υπάρχουν και θα είναι στη διάθεση ανά
πάσα στιγµή -αν θέλετε µε αφορµή το συγκεκριµένο συµβάν στη
Λάρισα- εάν αυτά θα τα έχει η περιφέρεια στη διάθεσή της για
να τα δώσει. Εδώ οι περιφέρειες υποχρηµατοδοτούνται. Δεν
έχουν να πληρώσουν στοιχειώδη πράγµατα λειτουργίας τους.
Θα έχουν όµως κονδύλια; Αυτό είναι ένα ερώτηµα που θέτουµε.

Σε ό,τι αφορά βέβαια την τροπολογία, την υπερψηφίζουµε.
Όσον αφορά την τροπολογία 728 για τη ρύθµιση οφειλών, κα-

θαρά εδώ είναι ένας εµπαιγµός από την Κυβέρνηση. Προσπαθεί
να δικαιολογήσει ότι µε το µέτρο αυτό θα αυξήσει τα έσοδα των
ταµείων, όταν η ίδια µε την πολιτική της αφαιµάζει άµεσα τα τα-
µεία. Από την άλλη µεριά, µε το εργασιακό καθεστώς που έχει
επιβάλει, εάν θέλετε τις εργασιακές σχέσεις που έχει νοµοθετή-
σει και επιβάλλει στην κοινωνία µας, στη χώρα µας, αφαιµάζει τα
ταµεία κι από τις εισφορές.

Και το τρίτο και πιο βασικό –και συνεχίζετε αυτό κι αυτό πάει
να λύσει προφανώς- είναι ποιο; Ότι τόσα χρόνια γίνονται συνε-
χόµενες χαριστικές ρυθµίσεις σε µεγαλοοφειλέτες. Εκεί είναι τα
µεγάλα προβλήµατα, εκεί είναι τα µεγάλα ποσά και τα στοιχεία
είναι αδιάσειστα: Ποιοι χρωστάνε, πόσα χρωστάνε -και χρωστάνε
δισεκατοµµύρια- τους ξέρετε. 

Και έρχεστε και τώρα και το προηγούµενο διάστηµα µε αντί-
στοιχες προσπάθειες τροπολογιών να κάνετε τι; Να ρυθµίσετε
αυτά τα χρέη, τα οποία πώς ρυθµίζονται; Πληρώνεις την πρώτη
δόση, παίρνεις την ενηµερότητα και κάνεις τη δουλειά σου και
µετά αυξάνονται αυτά ή αθροίζονται στα επόµενα, να το πω έτσι.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αυτά λοιπόν φωτογραφίζουν και το διακαή πόθο του ΣΕΒ. Τα
έχει δηλώσει ο ΣΕΒ εξάλλου και ζητάει φοροελαφρύνσεις κι
άλλες στην κατεύθυνση της µείωσης των ασφαλιστικών εισφο-
ρών και για το 2014.

Σε ό,τι αφορά την τροπολογία 726 –και κλείνω, κυρία Πρό-
εδρε- που αφορά τη µισθολογική κατάσταση ή τα χρήµατα που
θα παίρνουν οι εργαζόµενοι που απολύονται -διαθεσιµότητα, κι-
νητικότητα, απόλυση- εµείς την καταψηφίζουµε. Τους απολύετε,
τους δίνετε και µερικά ψίχουλα για οκτώ µήνες στην ουσία και
τους λέτε µετά «γεια σας». Αυτή είναι η όλη ιστορία. Εδώ πρέπει
να βγάλουν συµπεράσµατα οι εργαζόµενοι, να εντείνουν τη συ-
σπείρωση του αγώνα τους στην κατεύθυνση ανατροπής αυτής
της πολιτικής που εφαρµόζετε.

Κλείνω µε την Κοζάνη, για την οποία είµαστε θετικοί, όπως
προείπα. Δεν έχουµε κάτι άλλο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Λαµπρούλη.

Κύριε Λοβέρδο, ζητήσατε τον λόγο για λίγο, για να δευτερο-
λογήσετε. Έχετε τρία λεπτά.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Θέλω να θίξω δύο, τρία σηµεία για λίγα λεπτά, σχετικά µε την

τροπολογία για τους πλειστηριασµούς. Ο Υπουργός δεν έκανε
αναφορά. Δικαίωµά του. Έχει κάνει την πρωινή του τοποθέτηση.
Μπορεί να µείνει σ’ αυτή, χωρίς να προσθέσει κάτι παραπάνω.
Θέλω, όµως, να προσθέσω κάτι περισσότερο εγώ.

Κατά πρώτον, η συζήτηση περί στοιχείων έχει ένα νόηµα µόνο
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σε ό,τι αφορά τα επίσηµα στοιχεία που θα κατατεθούν στη Βουλή
από την Κυβέρνηση.

Κατά τα άλλα, ενηµερώνω όλους τους συναδέλφους -αυτό
που είπα το πρωί στην οµιλία µου είναι έγκυρο- ότι αυτές τις
µέρες που γίνεται η συζήτηση έχουν δηµοσιοποιηθεί τα περισ-
σότερα απ’ αυτά. Και δεν είναι µόνο µια τράπεζα, τα στοιχεία της
οποίας δείχνουν ότι είναι πολύ µικρός ο αριθµός των µη εξυπη-
ρετούµενων δανείων, των προβληµατικών, των «κόκκινων» -και
αναφέροµαι στον κ. Κουκουλόπουλο- αλλά βγαίνει το ίδιο συµ-
πέρασµα από στοιχεία που προκύπτουν απ’ όλες τις τράπεζες:
Ένα ποσοστό γύρω στο 23% συνολικά είναι τα µη εξυπηρετού-
µενα. Τα δε προβληµατικά έχουν ένα σκληρό πυρήνα που αφο-
ρούν στα 2/3 εξ αυτών. 

Συνεπώς τα περί κατάρρευσης του τραπεζικού συστήµατος,
που ανέφερε ο κύριος Υπουργός των Οικονοµικών και για το
λόγο αυτό, αλλά και για υπόλοιπους που ανέφερα το πρωί, δεν
είναι ορθά. 

Το δεύτερο που θέλω να προσθέσω, κυρία Πρόεδρε, είναι ότι
έχουµε ήδη παρελθόν στις ρυθµίσεις αυτές. Το 2010, το 2011,
το 2012, το 2013. Δεν υπάρχει αγωνία να βρούµε κάτι καινούργιο
το οποίο δε γνωρίζουµε. Υπάρχει το πολιτικό θέµα αν εκτιµούµε,
δοθέντων και όλων όσων προανέφερα, ότι οι συνθήκες ύφεσης
–που συνεχίζεται- και ανεργίας είναι τόσο έντονες ώστε να επι-
βάλλουν στο πολιτικό σύστηµα, σε όλους µας, να κρατήσουµε
τουλάχιστον για ένα χρόνο ακόµη την ίδια στάση που κρατήσαµε
µέχρι σήµερα. 

Να θυµίσω, σε όσους έχουν προβληµατισµούς –γιατί ακούγον-
ται τώρα όλα αυτά, διότι είναι απρόσεκτοι και δεν το θυµούνται
ή δεν το έχουν δει- ότι αυτά έχουν ψηφιστεί από την ελληνική
Βουλή επί τρία χρόνια συνεχώς, µε εκθέσεις του Γενικού Λογι-
στηρίου του Κράτους, µε τα πάντα. Όλα τα στοιχεία τα έχουµε
εδώ µπροστά µας. 

Είναι προβληµατικό ότι διεξάγεται µια συζήτηση µε ευθύνη της
Κυβέρνησης και τις τελευταίες µέρες µε ευθύνη του Υπουργείου
Οικονοµικών που προκαλεί αγωνία στους πολίτες. Αυτό τι σηµαί-
νει; Σηµαίνει ότι όποια λύση υπάρχει, αν η Κυβέρνηση έχει µια
δεύτερη σκέψη την οποία θα µας πει, πρέπει να µας την πει γρή-
γορα. Γι’ αυτό περιµέναµε από τον κύριο Υπουργό Μακεδονίας
και Θράκης κάτι περισσότερο από τη λακωνική πρωινή του δή-
λωση. Δεν το κάνει. Δικαίωµά του. 

Πρέπει όµως ο Πρωθυπουργός, από τη στιγµή που ανέλαβε
την πρωτοβουλία, πολύ γρήγορα να αποσαφηνίσει τι εννοεί διότι
υπάρχουν πάρα πολλοί πολίτες, οι οποίοι είναι σε πραγµατική
αγωνία για το θέµα αυτό. Αυτό το θέµα δεν σχετίζεται µόνο µε
τα στοιχεία που ανέφερε ο κ. Κουκουλόπουλος –προφανώς µι-
λώντας εν συντοµία- αλλά µε ένα σύνολο πολιτών που σχετίζον-
ται τα θέµατά τους µε αυτούς που έχουν δανειστεί για την πρώτη
τους κατοικία, µε αυτούς που έχουν δανειστεί για την επαγγελ-
µατική τους στέγη, µε αυτούς που έχουν δανειστεί ανεξαρτήτως
αν πρόκειται για την πρώτη τους κατοικία, αλλά ποσά ως 200.000
ευρώ. 

Ας δουν οι συνάδελφοι τι έχουµε ψηφίσει επί τρία χρόνια και
θα καταλάβουν ότι τουλάχιστον η πιο σίγουρη, απτή και συγκε-
κριµένη λύση είναι να επαναλάβουµε τις ρυθµίσεις µας. Αυτό
λέµε, αυτό υποστηρίζουµε και ελπίζουµε ότι αυτό θα γίνει πράξη
τις επόµενες ηµέρες και όχι εβδοµάδες ή µήνες. Ειδάλλως η τρο-
πολογία θα επανέλθει την επόµενη Παρασκευή. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Λοβέρδο. 

Κύριε Τριαντάφυλλε, θέλετε να δευτερολογήσετε;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ  ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ: Για λίγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κάντε σας πα-

ρακαλώ γρήγορα για να µην σας στερήσω το δικαίωµα.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ: Σας ευχαριστώ πολύ,

κυρία Πρόεδρε. 
Κυρία Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι Βουλευτές,

θα είµαι λακωνικός. Θα µιλήσω µέχρι δυο λεπτά. 
Το σηµαντικό στη σηµερινή συζήτηση είναι ότι αναδείχθηκε,

κύριε Υπουργέ, το ζήτηµα της Καινοτοµίας. Είπα στην τοποθέ-
τησή µου –και θα το επαναλάβω και στη δευτερολογία- ότι πρέ-
πει να µας οδηγήσει σε νέες ατραπούς που θα µπορέσουν να

βγάλουν τη χώρα προς τα έξω µε εξωστρέφεια, θα µπορέσουν
να δηµιουργήσουν επενδυτικές ευκαιρίες, θα µπορέσουν να δη-
µιουργήσουν υψηλοτάτου επιπέδου θέσεις εργασίας, ατραπούς
µέσω των οποίων θα µπορέσουµε να εκµεταλλευθούµε τις δυνα-
τότητες που µας δίνει το καλά εκπαιδευµένο ανθρώπινο δυνα-
µικό αυτής της χώρας, που είναι κυρίως η νέα γενιά, αλλά και
που θα µπορέσουµε να δηµιουργήσουµε µια Ζώνη Καινοτοµίας
η οποία θα είναι απαλλαγµένη από τα γραφειοκρατικά, ίσως και
κρατικιστικά χαρακτηριστικά, µια δυνατότητα να αναπτύξει, να
ανθίσει µια καινοτόµα επιχειρηµατικότητα βασισµένη στα ελλη-
νικά µυαλά. 

Θέλω να πω, κυρία Πρόεδρε, ότι δεν κατανοώ τη στάση τόσο
του Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου όσο και της Κοινοβουλευτι-
κής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ να βάλει τη διαδικασία πάνω από την
ουσία, να τοποθετηθεί δηλαδή µε έναν τρόπο κατηγορηµατικό
για ένα τοπικό ζήτηµα της Κοζάνης, το οποίο αντιλαµβάνονται
όλα τα κόµµατα πλην Χρυσής Αυγής, που έχει να κάνει µε την
ανάπτυξη, µε την κοινωνία της γνώσης, µε την ανάπτυξη της Πα-
νεπιστηµιούπολης στη συγκεκριµένη περιοχή. 

Είχε την ευαισθησία η Κυβέρνηση από την πλευρά της να το
αποδεχθεί και να το εντάξει στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, µετά
τη νοµοτεχνική βελτίωση που επήλθε, ύστερα από σοβαρή ερ-
γασία που κατέβαλε και ο κ. Κουκουλόπουλος προσωπικά αλλά
και σε συνεννόηση και µε τις υπόλοιπες Κοινοβουλευτικές Οµά-
δες και τα υπόλοιπα πολιτικά κόµµατα. 

Παρ’ όλα αυτά έρχεται σήµερα εδώ και βγάζοντας µία –αν θέ-
λετε- διαδικασιολαγνεία, µία λογική ιδιότυπου λεγκαλισµού, αλλά
και µία προσκόλληση στο γράµµα αλλά όχι στην ουσία, τοποθε-
τείται ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ µε έναν
τρόπο, ο οποίος είναι πραγµατικά ακατανόητος. 

Θέλουµε ή δεν θέλουµε να λυθεί το ζήτηµα που έχει δηµιουρ-
γηθεί µε την Πανεπιστηµιούπολη στην Κοζάνη; Αν θέλουµε, τότε
πρέπει να µπούµε όλοι µε οµοφωνία, µε οµοψυχία, µε κοινή λο-
γική, να λύσουµε το θέµα και να δηµιουργήσουµε τις δυνατότη-
τες να αναπτυχθεί η συγκεκριµένη περιοχή.

Στην παρούσα συγκυρία –κατά την προσωπική µου άποψη σε
καµµία συγκυρία στο παρελθόν δεν θα έπρεπε να γίνεται, αλλά
ειδικά στην παρούσα συγκυρία- δεν θα έπρεπε να φέρνουµε τέ-
τοιου τύπου δικαιολογίες και να φτάνουµε στο σηµείο, για τα
συγκεκριµένα ζητήµατα, να αποχωρεί η Κοινοβουλευτική Οµάδα
του ΣΥΡΙΖΑ από την Αίθουσα της Ολοµέλειας. 

Με αυτά και συµπληρώνοντας αυτά που είπε ο συνάδελφος ο
κ. Λοβέρδος, ότι πρέπει να σταµατήσει εδώ και τώρα, άµεσα,
οποιοσδήποτε φόβος του χαµηλού και του µεσαίου ελληνικού
νοικοκυριού από τη φιλολογία και τη συζήτηση που έχει ανοίξει
για την άρση της απαγόρευσης των κατασχέσεων της πρώτης
κατοικίας και κάνοντας κι εγώ –από τη δική µας πλευρά- έκκληση
να προχωρήσει η πολιτική πρωτοβουλία που ανέλαβε ο Πρό-
εδρος του ΠΑΣΟΚ και ο Πρωθυπουργός, θεωρώ ότι κατανοούµε
ότι η µεγάλη πλειοψηφία τόσο των Κοινοβουλευτικών Οµάδων
όσο και της κοινωνίας αποδέχεται αυτό που για πρώτη φορά θε-
σµοθετήθηκε τον Ιούλιο του 2010 ως µία ρύθµιση, η οποία προ-
βάλλει και δηµιουργεί έναν δίχτυ ασφαλείας σε όλους αυτούς
που πραγµατικά έχουν ανάγκη. 

Με αυτά θα κλείσω τη σηµερινή µου τοποθέτηση και σας ευ-
χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Τριαντάφυλλε.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος των Ανεξάρτητων Ελλήνων
κ. Νότης Μαριάς, έχει τον λόγο.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, κύριε
Υπουργέ, κύριοι Βουλευτές, περίµενα να γίνει µία πιο ουσιώδης
συζήτηση για τα θέµατα τα οποία τέθηκαν και αυτό διότι το βα-
σικό στοιχείο είναι ότι η οικονοµία της χώρας δεν µπορεί να προ-
χωρήσει εάν δεν είναι ανταγωνιστική. Και δεν µπορεί να είναι
ανταγωνιστική, παρά µόνο όταν γίνει η επένδυση –όπως είπαµε-
στη γνώση, στην παιδεία, στην καινοτοµία. Αυτό για να γίνει, πρέ-
πει να «σπάσει» η υπόθεση µνηµόνιο, διότι το µνηµόνιο στο κε-
φάλαιο 2 το περιέχει. Σε αυτό, λοιπόν, περίµενα µία συγκεκρι-
µένη απάντηση, τοποθέτηση, κατεύθυνση, από αυτούς που
έχουν ψηφίσει το µνηµόνιο. 
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Όσον αφορά εµάς, έχουµε αναπτύξει τη δική µας στρατηγική.
Θα έχουµε και την ευκαιρία στις 9, 10 και 11 Σεπτεµβρίου, όπου
ο Πάνος Καµµένος, ο Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλήνων και
οι υπόλοιποι θα είµαστε στη Θεσσαλονίκη και θα παρουσιάσουµε
και εκεί αναλυτικότατα το πρόγραµµα δράσης σε επίπεδο οικο-
νοµίας. 

Θέλω να πω ότι εµείς στηριζόµαστε σε µία οικονοµία που πρέ-
πει να αναζωογονηθεί, πρέπει να έχει παραγωγική ανασυγκρό-
τηση, πρέπει να στηριχθεί στον πρωτογενή τοµέα, πρέπει να
στηριχθεί σε βασικές βιοµηχανίες σηµαντικές, όπως είναι η
«ΛΑΡΚΟ». Πάντοτε ως Νότης Μαριάς ήµουν υπέρ αυτής της λύ-
σης- επειδή έχω τοποθετηθεί και αναλύσει σε ανύποπτο χρόνο,
από το 2006 το ρόλο της «ΛΑΡΚΟ» ως πυλώνα οικονοµικής ανά-
πτυξης της χώρας- κι επιµένουµε σε αυτό. Το λέω γιατί χθες στη
«ΛΑΡΚΟ» ακούστηκε το όνοµά µου ότι δήθεν έχω πει άλλες από-
ψεις. Είναι ξεκάθαρο, λοιπόν, ότι θέλουµε η «ΛΑΡΚΟ» και ορισµέ-
νες στρατηγικής σηµασίας βιοµηχανίες να στηρίξουν την ανά-
πτυξη της χώρας.

Επίσης, θέλουµε να πούµε ότι στη βάση αυτή ψηφίζουµε επί
της αρχής το νοµοσχέδιο γιατί θεωρούµε ότι οι ζώνες τεχνολο-
γίας, οι ζώνες καινοτοµίας, πρέπει να υπάρξουν. Και η εµπειρία
από την Κρήτη, όπου υπήρξε το ΙΤΕ, όπου εκεί αναπτύχθηκε η
«FORTHNET», όπου συνεχίζει το πανεπιστήµιο, το πολυτεχνείο,
τα τεχνολογικά ιδρύµατα να παίζουν ρόλο, µας δείχνει ότι πρέπει
να πάµε σε αυτήν την κατεύθυνση. 

Όπου είναι σηµαντικό, κύριε Υπουργέ, να συµµετέχουν και οι
περιφέρειες, όπως συµµετέχουν, διότι η εµπειρία –στην Κρήτη,
τουλάχιστον- έδειξε ότι µπορούν να απογειωθούν.

Άρα, από άποψη αρχής, ακόµα και αν διαφωνούµε µε την κα-
τεύθυνσή σας, µε το µνηµόνιο, θεωρούµε ότι αυτές οι δοµές πρέ-
πει να υπάρξουν διότι σύντοµα θα υπάρχει µια αντιµνηµονιακή
διακυβέρνηση για να δώσει τη σωστή κατεύθυνση.

Επί των άρθρων θα τοποθετηθούµε όπως τοποθετηθήκαµε και
θα καταψηφίσουµε αυτά που πρέπει να καταψηφίσουµε. Επί του
συνόλου, όµως, στο βαθµό που κάνετε δεκτές και τις τροπολο-
γίες που υπάρχουν θα αναγκαστούµε να καταψηφίσουµε.

Δεύτερον, θα αναφερθώ στις τροπολογίες για τους πλειστη-
ριασµούς. Να επισηµάνω το εξής. Αύριο ήταν να συζητηθεί µια
επίκαιρη ερώτηση που είχα προς τον κ. Στουρνάρα και έχει σχέ-
ση µε τους πλειστηριασµούς. Αφορά τα δάνεια τα οποία δόθηκαν
σε ρήτρα ελβετικού φράγκου όπου εβδοµήντα χιλιάδες τουλά-
χιστον, δανειολήπτες πήραν αυτά τα δάνεια και πλέον πληρώ-
νουν τα µαλλιά της κεφαλής τους. 

Υπήρχε η ερώτηση να µας πει ο κύριος Υπουργός, τι θα γίνει
και µε αυτούς τους συγκεκριµένους, διότι αυτοί έχουν πάρει στε-
γαστικά δάνεια µε αυτήν τη ρήτρα, δηλαδή ρήτρα ελβετικού
φράγκου. Πώς θα πάει; Τι θα γίνει; Δεν έρχεται ο Υπουργός, λοι-
πόν, για άλλη µια φορά. Απαξιώνεται έτσι η Βουλή. Είναι δεύτερη
φορά σε Τµήµα Διακοπής που φέρνω την ερώτηση. Δεν θα υπάρ-
ξει άλλη ευκαιρία παρά µόνο από Οκτώβρη.

Λέµε, λοιπόν, ότι στο θέµα των πλειστηριασµών έχει γίνει συ-
ζήτηση εδώ. Αν θυµόσαστε, υπήρχε µια πρόταση νόµου του ΣΥ-
ΡΙΖΑ που την συζητήσαµε και τα στοιχεία είχαν τεθεί. Νοµίζω
έφερε και µια πρόταση, επίσης, για ζητήµατα παρεµφερή και το
ΚΚΕ και είχαµε συζητήσει του τι είδους παρεµβάσεις θα γίνουν.

Προσέξτε, από τα 27 δισεκατοµµύρια ευρώ της ανακεφαλαι-
οποίησης που πήραν οι τέσσερις συστηµικές τράπεζες, τα 13 δι-
σεκατοµµύρια –µε βάση την έκθεση της «BLACKROCK»- υπήρ-
ξαν για να καλύψουν τα «κόκκινα» δάνεια. Άρα, οι τράπεζες είναι
καλυµµένες. Έχει προϋπολογιστεί αυτό το ποσό. Αφού εισπράτ-
τουν αυτό, δεν θα πρέπει να υπάρξει αντίστοιχα η ρύθµιση είτε
της αναστολής των πλειστηριασµών όπως λέµε εµείς επ’ αόρι-
στον είτε όπως επιµένουµε και εµείς να υπάρξει και µερική σει-
σάχθεια στα ζητήµατα αυτά; Να λοιπόν, γιατί δεν υπάρχει κανένα
πρόβληµα, το οποίο µεγεθύνει εν προκειµένω ο κ. Στουρνάρας. 

Οι τράπεζες –και απαντώ στον ΣΥΡΙΖΑ που λείπει- δεν χρειάζε-
ται να κρατικοποιηθούν. Οι τράπεζες σήµερα είναι ιδιοκτησία του
ελληνικού λαού και του ελληνικού δηµοσίου, εφόσον το δηµόσιο
έχει πάνω από το 80% των µετοχών στις τέσσερις συστηµικές
τράπεζες. Τι χρειάζεται; 

Πρώτον, να φύγουν οι ολιγάρχες από τη διοίκηση και να ανα-

λάβει µια διοίκηση που θα την βάλει το κράτος. Δεύτερον, δια-
χειριστικός έλεγχος να δούµε τι δάνεια και θαλασσοδάνεια δο-
θήκαν. Τρίτον, να υπάρξει µια πραγµατική αναπτυξιακή πολιτική
γιατί αλλιώς θα ξεσπιτωθούν εκατοµµύρια Έλληνες µε τις λογι-
κές αυτές που θέλουν να προχωρήσουν τους πλειστηριασµούς.
Αυτό είναι κάτι το οποίο θα µας βρει αντίθετους.

Στην τροπολογία µε γενικό αριθµό 726 να επισηµάνουµε ότι
είµαστε κατά, διότι πέρα των άλλων οδηγεί στη διαδικασία των
απολύσεων µέσω της διαθεσιµότητας. Αφορά χιλιάδες καθηγη-
τές τεχνολογικών ειδικοτήτων, καθηγητές πληροφορικής, αυτοί
που είναι στη δευτεροβάθµια και θα πάνε δήθεν στην πρωτοβάθ-
µια εκπαίδευση και στο τέλος θα απολυθούν, άνθρωποι που δου-
λεύουν στα νοσοκοµεία. Δεν µπορούµε, λοιπόν, να ψηφίσουµε
αυτήν την τροπολογία.

Επίσης -και είναι συναφές και µε το νοµοσχέδιο- δεν µπορούµε
να δεχτούµε ότι θέλετε και µιλάτε για τεχνολογική ανάπτυξη τη
στιγµή που διαλύετε την τεχνική εκπαίδευση και πάτε τον κόσµο
στα ΙΕΚ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Είναι ξεκάθαρη η δικιά µου θέση και προσωπικά, γιατί ακούω

διάφορα. Τα ΙΕΚ είναι άτυπη -δεν έχουν σχέση µε την τυπική εκ-
παίδευση- κατάρτιση. Δεν µπορεί, λοιπόν, να πάει ο κόσµος στα
ΙΕΚ. Επιµένω, όπως και οι Ανεξάρτητοι Έλληνες, στο ότι πρέπει
να συνεχίσουµε σε ένα σοβαρό τεχνολογικό λύκειο για να αντι-
µετωπιστούν τα ζητήµατα αυτά.

Προχωρώ στην τροπολογία µε γενικό αριθµό 728 για τους
οφειλέτες. Ακούστε. Χιλιάδες ραβασάκια πηγαίνουν πλέον σε
όλους τους ελεύθερους επαγγελµατίες. Όπου και να πάτε θα
σας το δείξουν. Ένας ταξιτζής χθες που µετέφερε τους νεφρο-
παθείς στους οποίους αναφέρθηκα, µου έδειξε το ραβασάκι
7.000 ευρώ που του ήρθε να πληρώσει. Μάλιστα, µου είπε: «Το
κράτος µού χρωστάει για µετακίνηση νεφροπαθών 2.000 ευρώ.
Να πάω να δώσω το ραβασάκι να γίνει συµψηφισµός;»

Δεν µπορεί το θέµα να προχωρήσει µε τις ρυθµίσεις που φέρ-
νετε, κύριε Υπουργέ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
κύριε Μαριά, σας παρακαλώ.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κλείνω, κυρία Πρόεδρε.
Διότι εδώ ποια κατάσταση διατηρείτε; Πρώτον, βάζετε προ-

σαυξήσεις. Κεφαλαιοποιείτε τις προσαυξήσεις και τα επιτόκια
και τους τόκους, κ.λπ.. Δεν γίνεται αυτό.

Επιπλέον να σας πω και κάτι άλλο; Αυτοί οι οποίοι δεν πλήρω-
σαν ασφαλιστική εισφορά και δεν είχαν βιβλιάριο υγείας τώρα
τους λέτε να πληρώσουν τα παλιά για να προχωρήσουν.

Μα γιατί να σας πληρώσει τις παλιές εισφορές υγειονοµικής
περίθαλψης, αφού δεν του είχατε δώσει ούτε βιβλιάριο, ώστε να
µπορέσει να πάει στο νοσοκοµείο τότε; Τρέχει ο κόσµος στα κοι-
νωνικά ιατρεία. Γι’ αυτό λέµε ότι  αυτή η ρύθµιση –που εµείς θα
πούµε «ΠΑΡΩΝ»- δεν αντιµετωπίζει σοβαρά τα ζητήµατα για τα
οποία πρέπει να προχωρήσουµε πραγµατικά. 

Για την τροπολογία που έφερε ο κ. Κουκουλόπουλος να πούµε
το εξής: Εµείς επισηµαίνουµε ότι είναι εκπρόθεσµη, επισηµαί-
νουµε αυτή τη διαδικασία. Θεωρούµε -και θα την ψηφίσουµε- ότι
πρέπει να προχωρήσει η υπόθεση του πανεπιστηµίου στην Κο-
ζάνη. 

Στην άλλη τροπολογία, κύριε Υπουργέ, έχετε ένα σηµείο που
πρέπει να το προσέξετε διότι έτσι όπως το είπε ο συνάδελφος
του ΚΚΕ, δεν είναι µόνο οι τρεις υπάλληλοι. Λέτε: «Οι δαπάνες
που αφορούν ληξιπρόθεσµες οφειλές µισθοδοσίας και λειτουρ-
γίας της εταιρείας. Δεν ξέρεις πόσες δαπάνες έχει η εταιρεία και
για ποιο λόγο, συµπεριλαµβανοµένων και εξόδων µετακίνησης.
Δηλαδή εδώ βάζετε πάρα πολλά πράγµατα. Την τελευταία στιγ-
µή εµείς αυτό θα το καταψηφίσουµε. 

Εποµένως, κυρία Πρόεδρε, θεωρούµε ότι σ’ αυτήν την ιστο-
ρική και κρίσιµη στιγµή που συζητούµε σήµερα, που τελειώνει
ουσιαστικά η λειτουργία του Α’ Τµήµατος Διακοπής και πάµε σε
µια δεύτερη φάση, το βασικό –και να το καταλάβετε οι συνάδελ-
φοι της συµπολίτευσης- που ζητάει ο ελληνικός λαός είναι να
σταµατήσει η πορεία προς τον κατήφορο, να σταµατήσει η ιστο-
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ρία µνηµόνιο. Μόνο µε µια καταγγελία του µνηµονίου και δια-
γραφή του επονείδιστου χρέους µπορούµε να προχωρήσουµε. 

Σ’ αυτήν την κατεύθυνση εµείς οι Ανεξάρτητοι Έλληνες θα πα-
λέψουµε πρακτικά µέσα στο Κοινοβούλιο, αλλά µαζί µε τον ελ-
ληνικό λαό εκτός Κοινοβουλίου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Μαριά. 

Τον λόγο έχει ο Υπουργός Μακεδονίας και Θράκης κ. Θεόδω-
ρος Καράογλου.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ (Υπουργός Μακεδονίας και Θρά-
κης): Αφού ευχαριστήσω την κύρια Πρόεδρο για την πολύ µε-
γάλη υποµονή που έδειξε προεδρεύοντας επί εξαώρου της
διαδικασίας, αλλά και όλους τους συναδέλφους για τις γόνιµες
και εποικοδοµητικές παρατηρήσεις τους –τις περισσότερες εξ
αυτών- θα ήθελα να σταθώ πάρα πολύ σύντοµα σε δύο ενότητες. 

Πρώτη ενότητα είναι το νοµοσχέδιο. Υπάρχουν πολλά ζητή-
µατα, έχω σηµειώσει τις τοποθετήσεις όλων των συναδέλφων και
θα µπορούσα να µιλήσω για πολύ ώρα, δίνοντας απαντήσεις σε
όλα αυτά τα ζητήµατα που ετέθησαν. Για µερικά πολύ χοντρά,
τα οποία δεν µπορώ να καταπιώ, θα πρέπει να δώσω απαντήσεις. 

Ακούστηκε –απουσιάζει βέβαια η εισηγήτρια του ΣΥΡΙΖΑ- ότι
στις αρχές του 2009 δόθηκαν 30 εκατοµµύρια ευρώ για µελέτη
στρατηγικού σχεδιασµού. Είναι ένα ζήτηµα το οποίο και στην επι-
τροπή το εξήγησα αλλά δεν έχω κανένα πρόβληµα να το εξη-
γήσω πάλι και να το καταθέσω στα Πρακτικά. Υπάρχει σύµβαση
για την παροχή της υπηρεσίας στρατηγικών επιχειρησιακών σχε-
διασµών ανάπτυξης ζώνης καινοτοµίας -σύµβαση 28-2-2008-
ύψους 383.625 ευρώ συν ΦΠΑ. Άρα, λοιπόν, µάλλον τους ξέφυ-
γαν δύο µηδενικά και τα 383 χιλιάρικα έγιναν περίπου 30 εκατοµ-
µύρια. 

Είναι ένα ζήτηµα για το οποίο καλόπιστα θα έλεγα ότι έγινε
λάθος και ξέφυγαν τα µηδενικά, αλλά το ίδιο ζήτηµα ετέθη και
στην επιτροπή. Το εξήγησα το εξηγώ και πάλι και το καταθέτω
στα Πρακτικά της Βουλής, έτσι ώστε το ψέµα να σταµατήσει
κάπου γιατί πρέπει να έχει «κοντά ποδάρια». 

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Μακεδονίας και Θράκης κ. Θε-
όδωρος Καράογλου καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερ-
θέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της
Βουλής)

Ένα άλλο ζήτηµα το οποίο εθίγη επανειληµµένως, είναι µε το
περίφηµο πρόγραµµα «Jaspers». Δίνω µια απάντηση και νοµίζω
την απάντηση για το πρόγραµµα «Jaspers» τη θέλει και η κ. Για-
ταγάνα. Το πρόγραµµα «Jaspers» δεν είναι ένα χρηµατοδοτικό
εργαλείο. Το πρόγραµµα «Jaspers» είναι ένα όργανο όπου υπάρ-
χουν τεχνοκράτες, όπου υπάρχουν σύµβουλοι, οι οποίοι προετοι-
µάζουν την πρόταση για υποβολή σε ευρωπαϊκό πρόγραµµα. 

Σ’ αυτό, λοιπόν, το πρόγραµµα «Jaspers» ενταχθήκαµε. Στις 8
Απριλίου του 2013 ήρθαν οι Jaspers και είχαµε την πρώτη επαφή.
Ακολούθησαν και άλλες επαφές, ούτως ώστε να είµαστε έτοιµη
για τη νέα προγραµµατική περίοδο 2014-2020 και να καταθέ-
σουµε συγκεκριµένη πρόταση. 

Ένα τρίτο ζήτηµα είναι το πόσα εκατοµµύρια ξοδεύτηκαν
κ.λπ.. Είπε προηγουµένως πολύ εύστοχα η κ. Γιαταγάνα ότι εγώ
ήµουν ένας από αυτούς τους Βουλευτές -γιατί είµαι και Θεσσα-
λονικιός και Μακεδόνας και βεβαίως µε ενδιαφέρει παρά πολύ
το τι γινόταν µε το ζήτηµα της «Αλεξάνδρειας Ζώνης Καινοτοµίας
Α.Ε.»- που απασχολήθηκα ιδιαίτερα µε το συγκεκριµένο ζήτηµα.
Κάθε χρόνο που ξεκινούσε να «λειτουργεί» η «Αλεξάνδρεια Ζώνη
Καινοτοµίας Α.Ε.» κατέθετα σχετική ερώτηση στους αρµόδιους
Υπουργούς, ζητώντας να µου πουν τι γίνεται. 

Προσέξτε, τα χρήµατα τα οποία δαπανήθηκαν στα επτά περί-
που χρόνια λειτουργίας της «Αλεξάνδρειας Ζώνης Καινοτοµίας
Α.Ε.» είναι περίπου 2 εκατοµµύρια. Για την ακρίβεια µαζί µε τον
προϋπολογισµό του 2013 είναι 2.211.000 ευρώ. 

Άρα, δεν είναι τόσα χρήµατα όσα κάποιοι θέλουν να λένε και
µέσα σε αυτά πρέπει  να υπολογίσουµε τη µισθοδοσία των τριών
υπαλλήλων αορίστου χρόνου που απασχολούνται, όπως επίσης
και παλαιότερα του προέδρου και διευθύνοντος συµβούλου και
τον τελευταίο ενάµιση χρόνο περίπου µόνο του προέδρου, γιατί
δεν είχαµε διευθύνοντα σύµβουλο.

Σχετικά µε το αν παρήχθη ή όχι κάποιο έργο, σας είπα ότι
ήµουν από αυτούς που επανειληµµένως άσκησα κριτική θεωρών-
τας ότι θα µπορούσε να έχει γίνει πολύ µεγαλύτερο έργο. Κάλλιο
αργά, παρά ποτέ όµως. Ευχαριστώ πάρα πολύ τους Βουλευτές,
τους εκπροσώπους των κοµµάτων, γιατί πραγµατικά το νοµοσχέ-
διο τυγχάνει µιας πολύ µεγάλης στήριξης, µιας που πέντε κοινο-
βουλευτικά κόµµατα, η Νέα Δηµοκρατία, το ΠΑΣΟΚ, η Δηµο-
κρατική Αριστερά, οι Ανεξάρτητοι Έλληνες και η Συµφωνία για
τη Νέα Ελλάδα τάχθηκαν υπέρ και υπερψηφίζουν επί της αρχής
το νοµοσχέδιο και µόνο τρία τάχθηκαν κατά.

Κλείνω την πρώτη ενότητα πάρα πολύ γρήγορα, κυρία Πρό-
εδρε, και έρχοµαι µε δύο κουβέντες στη δεύτερη ενότητα που
αφορά τις τροπολογίες. Η Κυβέρνηση επιµένει στις τέσσερις
τροπολογίες οι οποίες έχουν κατατεθεί και θεωρεί ότι δίνουν
λύση σε συγκεκριµένα προβλήµατα. Δεν είναι τόσο δα τραγικές
ή εντυπωσιακές ή αλλάζουν άρδην τα δεδοµένα, αλλά δίνουν
λύση σε προβλήµατα συγκεκριµένα. 

Να πω, για παράδειγµα, το εξής: Το ότι υπήρξε µία επίθεση
τροµοκρατική, όχι από τροµοκράτες, αλλά από ανθρώπους του
κοινού ποινικού δικαίου σε βάρος δικαστικής λειτουργού, σε
βάρος εισαγγελέως, δεν ήταν ένα ζήτηµα το οποίο θα έπρεπε να
το αντιµετωπίσουµε; Και όχι µόνο για την ίδια, αλλά και για τους
ανθρώπους που έµεναν στην ίδια πολυκατοικία και υπέστησαν
και αυτοί ζηµιές. Είναι κακό, λοιπόν, το ότι ήρθε µε το συγκεκρι-
µένο νοµοσχέδιο και ότι θα δοθεί η δυνατότητα όσο πιο γρήγορα
γίνεται, µε τους ρυθµούς του δηµοσίου που όλοι µας κατανο-
ούµε, να δοθούν κάποια χρήµατα σε ανθρώπους που έχουν υπο-
στεί ζηµίες από αυτές τις ενέργειες; Βέβαια και οι άλλες τρο-
πολογίες είναι ανάλογου επιπέδου. 

Σε ό,τι αφορά τις τέσσερις βουλευτικές τροπολογίες που
έχουν κατατεθεί, είπα ότι κάνουµε αποδεκτές τις δύο βουλευτι-
κές τροπολογίες και χαίροµαι πάρα πολύ που σχεδόν όλα τα κόµ-
µατα κάνουν αποδεκτή την τροπολογία που αφορά την αντιµε-
τώπιση των πολεοδοµικών ζητηµάτων της Πανεπιστηµιούπολης
Κοζάνης. 

Σε σχέση µε την τροπολογία που αφορά τη µισθοδοσία των
τριών εργαζοµένων της «Αλεξάνδρειας Ζώνης Καινοτοµίας Α.Ε.»,
να πω ότι τα «άλλα λειτουργικά έξοδα» αναφέρονται σε ένα ποσό
60 ευρώ, το οποίο είναι 30 ευρώ για ύδρευση και 30 ευρώ για
µεταφορική, για κούριερ. Δεν ξέρω αν υπάρχει η δυνατότητα νο-
µοτεχνικά τώρα να αποσύρω το «και άλλα λειτουργικά έξοδα»
και να µείνει µόνο η µισθοδοσία, αλλά σας είπα το ποσό για το
οποίο µιλάµε. Είναι 60 ευρώ συνολικά.

Σε σχέση µε τις δύο τροπολογίες των συναδέλφων κυρίων Λο-
βέρδου και  Αηδόνη και των κυρίων Σταυρογιάννη και Κουράκου,
να πω ότι για εµάς το θέµα της άρσης των πλειστηριασµών δεν
έχει κλείσει. Είναι ένα ζήτηµα το οποίο η Κυβέρνηση το επεξερ-
γάζεται σοβαρά και υπεύθυνα και πολύ σύντοµα στο χρόνο τον
κατάλληλο, αυτόν που πρέπει, θα δώσει την πρέπουσα απάν-
τηση, έτσι ώστε να λυθεί ένα πρόβληµα το οποίο πραγµατικά
απασχολεί την ελληνική κοινωνία. Να µη βιάζεται, λοιπόν, κανέ-
νας. Δεν είναι κανείς περισσότερο ή λιγότερο ευαίσθητος από
εµάς. Θεωρώ ότι έχουµε όλοι την ίδια ευαισθησία και θα αντιµε-
τωπίσουµε το πρόβληµα το συντοµότερο δυνατόν.

Με αυτές τις πολύ λίγες κουβέντες κλείνω και ευχαριστώ πάρα
πολύ, κυρία Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρ-
θρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Μα-
κεδονίας και Θράκης: «Αντικατάσταση και συµπλήρωση διατά-
ξεων για τη Ζώνη Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης και άλλες διατά-
ξεις».

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της
αρχής;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το νο-

µοσχέδιο του Υπουργείου Μακεδονίας και Θράκης: «Αντικατά-
σταση και συµπλήρωση διατάξεων για τη Ζώνη Καινοτοµίας
Θεσσαλονίκης και άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό επί της αρχής
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κατά πλειοψηφία.
Η ψήφιση των άρθρων και των τροπολογιών θα γίνει τώρα χω-

ριστά.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 1 όπως τροποποι-

ήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 1 έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό κατά πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 2 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 2 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 3 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 3 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 4 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 4 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 5 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 5 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 6, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 6 έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό κατά πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 7 όπως τροποποι-
ήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 7 έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό, κατά πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 8, όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 8 έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό κατά πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 9 ως έχει; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 9 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 10 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 10 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 11 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 11 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 12 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το
άρθρο 12 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 13 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 13 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό

αριθµό 726 και ειδικό αριθµό 3 ως έχει; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ:  Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς η τρο-

πολογία µε γενικό αριθµό 726 και ειδικό αριθµό 3 έγινε δεκτή ως
έχει κατά πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο
άρθρο. 

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 727 και ειδικό αριθµό 4 ως έχει; 

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ:  Παρών.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς η τρο-

πολογία µε γενικό αριθµό 727 και ειδικό αριθµό 4 έγινε δεκτή ως
έχει κατά πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδια
άρθρα. 

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 728 και ειδικό αριθµό 5 ως έχει; 

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ:  Παρών. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς η τρο-

πολογία µε γενικό αριθµό 728 και ειδικό αριθµό 5 έγινε δεκτή ως
έχει κατά πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο
άρθρο. 

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 729 και ειδικό αριθµό 6 ως έχει; 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς η τρο-

πολογία µε γενικό αριθµό 729 και ειδικό αριθµό 6 έγινε δεκτή ως
έχει οµοφώνως και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο. 

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 730 και ειδικό αριθµό 7 ως έχει; 

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Ψηφίζω «Παρών», λαµ-

βάνοντας υπ’ όψιν τις διευκρινίσεις του Υπουργού. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Παρών. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς η τρο-

πολογία µε γενικό αριθµό 730 και ειδικό αριθµό 7 έγινε δεκτή ως
έχει κατά πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο
άρθρο. 

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 732 και ειδικό αριθµό 9 ως έχει; 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς η τρο-

πολογία µε γενικό αριθµό 732 και ειδικό αριθµό 9 έγινε δεκτή ως
έχει οµοφώνως και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο. 

Εισερχόµαστε στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου. 
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Το ακροτελεύ-

τιο άρθρο έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία. 
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Μακεδονίας και Θρά-

κης: «Αντικατάσταση και συµπλήρωση διατάξεων για τη Ζώνη
Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης και άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό
κατά πλειοψηφία επί της αρχής και επί των άρθρων. 

Δέχεστε, κύριοι συνάδελφοι, να ψηφίσουµε το νοµοσχέδιο και
στο σύνολό του;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ερωτάται το

Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο και στο σύνολο; 
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ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ:  Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Το νοµοσχέδιο

έγινε δεκτό και στο σύνολο κατά πλειοψηφία. 
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Μακεδονίας και Θρά-

κης: «Αντικατάσταση και συµπλήρωση διατάξεων για τη Ζώνη
Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης και άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό
κατά πλειοψηφία σε µόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων
και του συνόλου και έχει ως εξής: 

«Αντικατάσταση και συµπλήρωση διατάξεων για τη Ζώνη Και-
νοτοµίας Θεσσαλονίκης και άλλες διατάξεις

Άρθρο 1

Η παρ. 2 του άρθρου 1 του ν. 3489/2006, όπως ισχύει, αντικα-
θίσταται ως εξής:

«2. Τα όρια της Ζ.ΚΑΙ.Θ. καθορίζονται µε κοινή απόφαση των
Υπουργών Μακεδονίας και Θράκης και Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής, µετά από γνώµη του Διοικητικού
Συµβουλίου της εταιρείας «Αλεξάνδρεια Ζώνη Καινοτοµίας Α.Ε.»
(Α.Ζ.Κ. Α.Ε.) και του Οργανισµού Ρυθµιστικού Σχεδίου και Προ-
στασίας Περιβάλλοντος Θεσσαλονίκης του άρθρου 5 του ν.
1561/ 1985 (Α’148). Για την εκπλήρωση του σκοπού της Α.Ζ.Κ.
Α.Ε. µπορεί να παραχωρούνται σε αυτή δηµόσιοι ή ιδιωτικοί
χώροι προς χρήση. Για την παραχώρηση ακινήτων που ανήκουν
στο Δηµόσιο, αρµοδιότητας Υπουργείου Οικονοµικών, εφαρµό-
ζονται οι εκάστοτε ισχύουσες διατάξεις περί παραχώρησης δη-
µοσίων κτηµάτων. Στην περίπτωση παραχώρησης ιδιωτικών χώ-
ρων, µεταξύ του φορέα παραχώρησης και της Α.Ζ.Κ. Α.Ε. υπο-
γράφεται έγγραφη συµφωνία, µε την οποία καθορίζονται οι βα-
σικοί όροι της παραχώρησης, όπως ιδίως η διάρκεια, τα
οικονοµικά ή άλλου είδους ανταλλάγµατα και οι εν γένει υποχρε-
ώσεις των µερών.»

Άρθρο 2

Η παρ. 2 του άρθρου 2 του ν. 3489/2006 όπως ισχύει, αντικα-
θίσταται ως εξής:

«2. Το Στρατηγικό Σχέδιο καταρτίζεται από το Διοικητικό Συµ-
βούλιο της εταιρείας µε την επωνυµία «Αλεξάνδρεια Ζώνη Και-
νοτοµίας Α.Ε.» αφού ληφθούν υπόψη τυχόν προτάσεις της
Επιτροπής του άρθρου 13. Το Στρατηγικό Σχέδιο εγκρίνεται µε
απόφαση του εποπτεύοντος Υπουργού. Με την ίδια διαδικασία
µπορεί να τροποποιείται το Στρατηγικό Σχέδιο.»

Άρθρο 3

Το άρθρο 3 του ν. 3489/2006, όπως ισχύει, αντικαθίσταται ως
εξής:

«Άρθρο 3
Ίδρυση ανώνυµης εταιρείας µε την επωνυµία

«Αλεξάνδρεια Ζώνη Καινοτοµίας Α.Ε.»

1. Ιδρύεται ανώνυµη εταιρεία  µε την επωνυµία «Αλεξάνδρεια
Ζώνη Καινοτοµίας Α.Ε.» («Εταιρεία»), µε έδρα την Περιφερειακή
Ενότητα Θεσσαλονίκης, η οποία εποπτεύεται από τον Υπουργό
Μακεδονίας και Θράκης. Η εταιρεία επιδιώκει σκοπούς κοινωφε-
λείς και δηµοσίου συµφέροντος και έχει ως κύρια αποστολή τη
διαχείριση και την ανάπτυξη της Ζ.ΚΑΙ.Θ.. Η εταιρεία δεν υπάγε-
ται στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα, όπως αυτός ορίζεται στην
παρ. 1 του άρθρου 1Β του ν. 2362/1995, και λειτουργεί αποκλει-
στικά µε τους κανόνες της ιδιωτικής οικονοµίας, στο πλαίσιο των
διατάξεων του παρόντος νόµου και του καταστατικού της και
συµπληρωµατικά, των διατάξεων του κ.ν. 2190/1920 (Α’ 37), εξαι-
ρείται δε από τις διατάξεις του ν. 3429/2005 (Α’ 314).

2. Η διοίκηση της εταιρείας, η  οργάνωση και η λειτουργία  της,
οι αρµοδιότητες των οργάνων  της και κάθε ειδικότερο θέµα
ρυθµίζονται µε το καταστατικό της, το οποίο καταρτίζεται από

το Δ.Σ. αυτής και εγκρίνεται µε απόφαση του εποπτεύοντος
Υπουργού, η οποία δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της Κυβερνή-
σεως. Με την ίδια διαδικασία τροποποιείται το καταστατικό της
Εταιρείας.»

Άρθρο 4

1. Η περίπτωση β’ της παρ. 2 του άρθρου 4 του ν. 3489/2006
αντικαθίσταται ως εξής:

«β) Η κατάρτιση και διαχείριση προγραµµάτων που επιχορη-
γούνται από το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων, την Ευρω-
παϊκή Ένωση και Διεθνείς Οργανισµούς, τα οποία αποσκοπούν
στην ανάπτυξη της εφαρµοσµένης έρευνας για τη δηµιουργία
καινοτόµων προϊόντων, στην παραγωγή καινοτόµων προϊόντων
και στην ανάπτυξη και εφαρµογή καινοτόµων διαδικασιών παρα-
γωγής αγαθών και υπηρεσιών. Με απόφαση του Υπουργού Ανά-
πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Μεταφορών, Υποδοµών και
Δικτύων ή του κατά περίπτωση αρµόδιου Υπουργού, που δηµο-
σιεύεται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, καθορίζονται, κατά
περίπτωση, οι όροι και οι προϋποθέσεις υλοποίησης προγραµ-
µάτων που χρηµατοδοτούνται από το Πρόγραµµα Δηµοσίων
Επενδύσεων, όπως το αντικείµενο, µε δυνατότητα ορισµού συγ-
κεκριµένου επιστηµονικού πεδίου, ο προϋπολογισµός του προ-
γράµµατος, οι αποδέκτες της ενίσχυσης, οι όροι και οι προϋ-
ποθέσεις επιχορήγησης, οι επιλέξιµες δαπάνες, τα κριτήρια αξιο-
λόγησης, οι διαδικασίες υπαγωγής, παρακολούθησης της υλο-
ποίησης της επένδυσης και της χρηµατοδότησης των αποδεκτών
της ενίσχυσης και κάθε άλλο σχετικό θέµα. Με όµοια απόφαση
καθορίζεται ο τρόπος κατά τον οποίο παρακολουθείται η εκτέ-
λεση των προγραµµάτων αυτών και ελέγχεται η νοµιµότητα των
σχετικών δαπανών.»

2. Στην παρ. 3 του άρθρου 4 του  ν. 3489/2006 προστίθεται πε-
ρίπτωση γ’  ως εξής:

«γ) Να συνάπτει µε φορείς του δηµόσιου ή του ιδιωτικού τοµέα
συµβάσεις έργων, προµηθειών και υπηρεσιών, είτε συµβάσεις
παραχώρησης έργων και υπηρεσιών και να συµµετέχει σε συµ-
πράξεις δηµόσιου και ιδιωτικού τοµέα, συµβατικού ή θεσµοθε-
τηµένου τύπου και σε εταιρείες µικτής οικονοµίας κάθε νοµικής
µορφής.»

Άρθρο 5

Οι παράγραφοι 1 και 3 του άρθρου 5 του ν. 3489/2006, όπως
ισχύουν, αντικαθίστανται ως εξής:

«Άρθρο 5
Μετοχικό κεφάλαιο

1. Το αρχικό µετοχικό κεφάλαιο  της Εταιρείας ορίζεται σε
εξήντα χιλιάδες (60.000) ευρώ και  διαιρείται σε χίλιες (1.000)
ονοµαστικές  µετοχές, ονοµαστικής αξίας εξήντα (60) ευρώ εκά-
στης. Οι µετοχές αυτές  αναλαµβάνονται, στο σύνολό τους, από
το Δηµόσιο. Για την άσκηση των δικαιωµάτων του ως µετόχου,
το Δηµόσιο εκπροσωπείται από τους Υπουργούς Οικονοµικών
και Μακεδονίας και Θράκης. Με κοινή απόφαση των ίδιων Υπουρ-
γών, µετά από πρόταση του Διοικητικού Συµβουλίου µπορεί να
αυξάνεται το µετοχικό της κεφάλαιο, µε έκδοση νέων µετοχών.
Οι αυξήσεις του µετοχικού κεφαλαίου µπορεί να πραγµατοποι-
ούνται και µε δηµόσια εγγραφή στο Χρηµατιστήριο.

3. Με κοινή απόφαση των Υπουργών  Οικονοµικών και Μακε-
δονίας και  Θράκης, το Δηµόσιο µπορεί να µεταβιβάζει τις µετο-
χές του σε οποιοδήποτε πρόσωπο από τα αναφερόµενα στην
προηγούµενη παράγραφο, προτιµώµενων, µεταξύ αυτών, των
νοµικών προσώπων ιδιωτικού δικαίου. Η διάθεση των µετοχών
του Δηµοσίου γίνεται σε τιµή που καθορίζεται, κάθε φορά, µε
κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµικών και Μακεδονίας και
Θράκης.»

Άρθρο 6

Tο άρθρο 6 του ν. 3489/2006, όπως ισχύει, αντικαθίσταται ως
εξής:
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«Άρθρο 6
Οργάνωση και λειτουργία της Εταιρείας

1. Για την οργάνωση και λειτουργία  της Εταιρείας καταρτίζον-
ται από το Διοικητικό Συµβούλιο οι ακόλουθοι κανονισµοί:

α) Ο Κανονισµός Εσωτερικής Λειτουργίας. 
Με τον Κανονισµό αυτόν καθορίζονται η οργανωτική δοµή της

εταιρείας, ο αριθµός του προσωπικού της εταιρείας, η κατανοµή
αυτού σε κατηγορίες, κλάδους και ειδικότητες, τα καθήκοντά
του, η ευθύνη του κατά την άσκηση των καθηκόντων του, τα κρι-
τήρια και η διαδικασία πρόσληψης και αξιολόγησής του, η εξέ-
λιξή του, τα κλιµάκια αµοιβών και αποδοχών, η εκπαίδευση και
επιµόρφωσή του και κάθε άλλη σχετική λεπτοµέρεια. Ο Κανονι-
σµός Εσωτερικής Λειτουργίας καταρτίζεται από το Διοικητικό Συµ-
βούλιο της Εταιρείας και εγκρίνεται εντός τεσσάρων µηνών µε
απόφαση του εποπτεύοντος Υπουργού η οποία δηµοσιεύεται στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως.

β) Ο Κανονισµός Προµηθειών και Παροχής Υπηρεσιών.
Με την επιφύλαξη της εφαρµογής των εκάστοτε ισχυουσών

διατάξεων του Δικαίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης για τις δηµόσιες
συµβάσεις και των αντίστοιχων διατάξεων ενσωµάτωσης αυτών
στο Εθνικό Δίκαιο, οι συµβάσεις προµηθειών και παροχής κάθε
είδους υπηρεσιών, όπως ιδίως υπηρεσιών παροχής συµβουλών,
διαφήµισης και προβολής, που συνάπτει η Εταιρεία, εξαιρούνται
από τις νοµοθετικής και κανονιστικής ισχύος διατάξεις που διέ-
πουν τις αντίστοιχες κατηγορίες συµβάσεων των φορέων του Δη-
µοσίου και των νοµικών προσώπων και επιχειρήσεων του ευρύ-
τερου δηµόσιου τοµέα, όπως εκάστοτε ισχύουν και διέπονται
αποκλειστικά από τον Κανονισµό Προµηθειών και Παροχής Υπη-
ρεσιών της Εταιρείας. Ο εν λόγω Κανονισµός καταρτίζεται από
το Διοικητικό Συµβούλιο της Εταιρείας και εγκρίνεται µε κοινή
απόφαση του εποπτεύοντος Υπουργού και του Υπουργού Aνά-
πτυξης και Ανταγωνιστικότητας και Υποδοµών, Μεταφορών και
Δικτύων, η οποία δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της Κυβερνή-
σεως.

Μέχρι την έγκριση του Κανονισµού Προµηθειών και Παροχής
Υπηρεσιών, η Εταιρεία µπορεί να συνάπτει συµβάσεις προµή-
θειας αγαθών και παροχής υπηρεσιών ακολουθώντας διαδικα-
σίες που ορίζονται από το Διοικητικό της Συµβούλιο, κατά
περίπτωση ανάλογα µε το αντικείµενο και την αξία της δηµοπρα-
τούµενης σύµβασης.

γ) Ο Κανονισµός Εκτέλεσης Έργων. 
Με την επιφύλαξη της εφαρµογής των εκάστοτε ισχυουσών

διατάξεων του Δικαίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης για τις δηµόσιες
συµβάσεις και των αντίστοιχων διατάξεων ενσωµάτωσης αυτών
στο Εθνικό Δίκαιο, οι συµβάσεις εκτέλεσης έργων που συνάπτει
η Εταιρεία εξαιρούνται από τις διατάξεις που διέπουν τις αντί-
στοιχες κατηγορίες συµβάσεων των φορέων του Δηµοσίου και
των νοµικών προσώπων και επιχειρήσεων του ευρύτερου δηµό-
σιου τοµέα, όπως εκάστοτε ισχύουν και διέπονται αποκλειστικά
από τον Κανονισµό Εκτέλεσης Έργων της Εταιρείας. Ο εν λόγω
Κανονισµός καταρτίζεται από το Διοικητικό Συµβούλιο της Εται-
ρείας και εγκρίνεται µε κοινή απόφαση των Υπουργών Aνάπτυ-
ξης και Ανταγωνιστικότητας και Υποδοµών, Μεταφορών και
Δικτύων και Μακεδονίας και Θράκης, η οποία δηµοσιεύεται στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως.

Μέχρι την έγκριση του Κανονισµού Εκτέλεσης Έργων, η Εται-
ρεία µπορεί να συνάπτει συµβάσεις εκτέλεσης έργων ακολου-
θώντας διαδικασίες που ορίζονται από το Διοικητικό της
Συµβούλιο, κατά περίπτωση ανάλογα µε το αντικείµενο και την
αξία της δηµοπρατούµενης σύµβασης.

δ) Ο Κανονισµός Μισθώσεων. 
Οι µισθώσεις ακινήτων που ανήκουν κατά κυριότητα στην Εται-

ρεία ή παραχωρούνται σε αυτήν µε οποιαδήποτε έννοµη σχέση
εξαιρούνται από τις διατάξεις του π.δ. 34/1995. Οι µισθώσεις
αυτές διέπονται από τις διατάξεις του εν λόγω Κανονισµού και
του Αστικού Κώδικα (Α.Κ.). Ο Κανονισµός Μισθώσεων καταρτί-
ζεται από το Διοικητικό Συµβούλιο της Εταιρείας και εγκρίνεται
µε απόφαση του εποπτεύοντος Υπουργού, η οποία δηµοσιεύεται
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως.

2. Η Εταιρεία µπορεί, µε απόφαση του Διοικητικού Συµβουλίου

της, να συνάπτει προγραµµατικές συµβάσεις µε φορείς του ευ-
ρύτερου δηµόσιου τοµέα για την εκτέλεση, τη διοίκηση και το
συντονισµό των πάσης φύσεως έργων της αρµοδιότητάς της.»

Άρθρο 7

Το άρθρο 7 του ν. 3489/2006, όπως ισχύει, αντικαθίσταται ως
εξής:

«Άρθρο 7
Όργανα διοίκησης της Εταιρείας

1. Όργανα διοίκησης  της εταιρείας αποτελούν η  Γενική Συ-
νέλευση και το Διοικητικό  Συµβούλιο (Δ.Σ.) αυτής.

2. Η Γενική  Συνέλευση είναι το ανώτατο  όργανο της εταιρείας
και ασκεί τις αρµοδιότητες που ορίζονται στον παρόντα νόµο,
στο καταστατικό της εταιρείας και, συµπληρωµατικά, στις διατά-
ξεις του ν. 2190/1920.

3. Η Εταιρεία  διοικείται από επταµελές Διοικητικό  Συµβούλιο,
το οποίο αποτελείται  από τον Πρόεδρο, τον Διευθύνοντα Σύµ-
βουλο, έναν εκπρόσωπο της Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδο-
νίας, ο οποίος ορίζεται από το Περιφερειακό Συµβούλιο µαζί µε
τον αναπληρωτή του, έναν εκπρόσωπο του Εθνικού Κέντρου
Έρευνας και Τεχνολογικής Ανάπτυξης που ορίζεται από το Διοι-
κητικό του Συµβούλιο µαζί µε τον αναπληρωτή του, έναν εκπρό-
σωπο του Αριστοτέλειου Πανεπιστήµιου Θεσσαλονίκης που
ορίζεται από τη Σύγκλητο µαζί µε τον αναπληρωτή του, οι οποίοι
προέρχoνται από κλάδο συναφή µε τις δραστηριότητες και το
σκοπό της εταιρείας, έναν εκπρόσωπο του Συνδέσµου Βιοµηχα-
νιών Βορείου Ελλάδος που ορίζεται από το Διοικητικό του Συµ-
βούλιο µαζί µε τον αναπληρωτή του και έναν εκπρόσωπο του
Συνδέσµου Εξαγωγών Βορείου Ελλάδος που ορίζεται από το Δι-
οικητικό του Συµβούλιο µαζί µε τον αναπληρωτή του. Ο Πρό-
εδρος και τα µέλη του Διοικητικού Συµβουλίου, τακτικά και
αναπληρωµατικά, διορίζονται µε απόφαση του εποπτεύοντος
Υπουργού για θητεία τριών ετών, η οποία µπορεί να ανανεώνεται
για ίσο χρόνο.

Οι ιδιότητες του Προέδρου και του Διευθύνοντος Συµβούλου
µπορεί να συντρέχουν στο ίδιο πρόσωπο. Στην περίπτωση αυτή,
µε την απόφαση του εποπτεύοντος Υπουργού περί ορισµού του
Διοικητικού Συµβουλίου ορίζεται ένα επιπλέον τακτικό µέλος µε
τον αναπληρωτή του, ώστε ο συνολικός αριθµός των µελών του
Διοικητικού Συµβουλίου να ανέρχεται σε επτά.

4. Ο Πρόεδρος  του Διοικητικού Συµβουλίου προέρχεται  από
τον επιχειρηµατικό, τον επιστηµονικό - τεχνικό ή τον ερευνητικό
χώρο και πρέπει να διακρίνεται  για το επιστηµονικό κύρος, τις
ειδικές γνώσεις και την εµπειρία  του επί θεµάτων συναφών προς
το σκοπό της εταιρείας.

5. Διευθύνων  Σύµβουλος ορίζεται πτυχιούχος  πανεπιστηµια-
κού ιδρύµατος της  ηµεδαπής ή ισότιµου και αντίστοιχου  ιδρύ-
µατος της αλλοδαπής, σε γνωστικό  αντικείµενο συγγενές µε
τους  τοµείς δραστηριότητας της Εταιρείας  και προϋπηρεσία
επί οκτώ (8) τουλάχιστον έτη σε θέση αυξηµένης ευθύνης στο
δηµόσιο ή ιδιωτικό τοµέα. Διευθύνων Σύµβουλος προσλαµβάνε-
ται µε σύµβαση ιδιωτικού δικαίου ορισµένου χρόνου, διάρκειας
τριών έως έξι ετών, µε απόφαση του εποπτεύοντος Υπουργού,
ύστερα από δηµόσια προκήρυξη της θέσης. Με την απόφαση
προκήρυξης της θέσης του Διευθύνοντος Συµβούλου καθορίζε-
ται η διαδικασία και τα κριτήρια της επιλογής αυτού. Σε περί-
πτωση κατά την οποία οι ιδιότητες του Προέδρου και Διευθύ-
νοντος Συµβούλου συντρέχουν στο ίδιο πρόσωπο, ο Διευθύνων
Σύµβουλος ασκεί και καθήκοντα Πρόεδρου του Δ.Σ. της Εται-
ρείας, χωρίς πρόσθετη αµοιβή. Μέχρι την πρόσληψη του Διευ-
θύνοντος Συµβούλου ή σε περίπτωση που αυτός εκλείψει ή
απουσιάζει, καθήκοντα εκτελεστικού εκπροσώπου της εταιρείας
ασκεί µέλος του Δ.Σ. που ορίζεται µε ειδική απόφαση του Συµ-
βουλίου.

6. Με κοινή  απόφαση του εποπτεύοντος Υπουργού  και του
Υπουργού Οικονοµικών  καθορίζεται η αποζηµίωση του  Προ-
έδρου, του Διευθύνοντος Συµβούλου  και των µελών του Διοικη-
τικού  Συµβουλίου της εταιρείας, σύµφωνα  µε τα οριζόµενα στο
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άρθρο 2 του ν. 3899/2010 (Α’ 212).
7. Το Διοικητικό  Συµβούλιο της Εταιρείας εποπτεύει  και ελέγ-

χει τη διαχείριση  της περιουσίας της και έχει  τις αρµοδιότητες
που προβλέπονται  στον παρόντα νόµο, στο Καταστατικό  της
Εταιρείας και, συµπληρωµατικά, στις σχετικές διατάξεις του ν.
2190/1920. Το Διοικητικό Συµβούλιο συνέρχεται, συνεδριάζει και
αποφασίζει σύµφωνα µε το Καταστατικό της.»

Άρθρο 8

Οι παράγραφοι 1 και 2 του άρθρου 8 του ν. 3489/2006, όπως
ισχύει, αντικαθίστανται και προστίθεται παράγραφος 3, ως εξής:

«1. Η Εταιρεία  στελεχώνεται µε προσωπικό το οποίο προσ-
λαµβάνεται: είτε α) µε σύµβαση εργασίας αορίστου χρόνου µετά
από δοκιµαστική περίοδο δώδεκα (12) µηνών ή ορισµένου χρό-
νου είτε β) µέσω δανεισµού εργαζοµένων στη βάση ειδικής συµ-
φωνίας µε τρίτους ή συµφωνίας προσωρινής απασχόλησης,
σύµφωνα µε τα άρθρα 113-133 του ν. 4052/2012 (Α’ 41) είτε γ)
µε σύµβαση έργου. Όλες οι παραπάνω συµβάσεις, υπό στοιχεία
(α), (β) και (γ), διέπονται αποκλειστικά από τις διατάξεις της κεί-
µενης εργατικής νοµοθεσίας που εφαρµόζονται στις σχέσεις ερ-
γασίας του ιδιωτικού τοµέα και του Κανονισµού Εσωτερικής
Λειτουργίας της Εταιρείας. Η διαδικασία στελέχωσης τελεί υπό
την εποπτεία του Α.Σ.Ε.Π..

Οι νοµικοί σύµβουλοι και δικηγόροι της Εταιρείας προσλαµ-
βάνονται είτε µε σχέση έµµισθης εντολής είτε µε σχέση παροχής
ανεξάρτητων υπηρεσιών, σύµφωνα µε τον Κανονισµό Εσωτερι-
κής Λειτουργίας Αυτής.

2. Από τη δηµοσίευση του παρόντος και για τρία (3) έτη µπορεί
να αποσπάται στην Εταιρεία προσωπικό µε ειδικά προσόντα ή
εµπειρία από δηµόσιες υπηρεσίες, νοµικά πρόσωπα δηµοσίου
και ιδιωτικού δικαίου, οργανισµούς και επιχειρήσεις του ευρύτε-
ρου δηµόσιου τοµέα όπως αυτός ορίζεται στην παρ. 1 του άρ-
θρου 1Β του ν. 2362/1995. Οι αποσπάσεις διενεργούνται µε κοινή
απόφαση του εποπτεύοντος Υπουργού, του Υπουργού Διοικητι-
κής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης και του
κατά περίπτωση αρµόδιου Υπουργού, µετά από αίτηµα του Δ.Σ.
της Εταιρείας και του ενδιαφερόµενου και κατά παρέκκλιση των
κείµενων διατάξεων. Οι αποσπώµενοι στην Εταιρεία λαµβάνουν
από αυτή το σύνολο των αποδοχών και των πάσης φύσεως γενι-
κών ή ειδικών επιδοµάτων, που αντιστοιχούν στην οργανική τους
θέση, πλην εκείνων που συνδέονται µε την ενεργό άσκηση των
καθηκόντων τους. Σε κάθε περίπτωση η µισθοδοσία βαρύνει την
Εταιρεία.

3. Από τη θέση σε ισχύ  του παρόντος µέχρι και την  έκδοση
της απόφασης της παραγράφου 3 του άρθρου 7 του παρόντος,
οι  πάσης φύσεως δαπάνες που αφορούν  ληξιπρόθεσµες ή µελ-
λοντικές  οφειλές µισθοδοσίας του προσωπικού και λειτουργίας
της Εταιρείας, συµπεριλαµβανοµένων των εξόδων µετακίνησής
του, βαρύνουν τον προϋπολογισµό του Υπουργείου Μακεδονίας
και Θράκης (ΚΑΕ 0211, 0213, 0221, 0291, 0292, 0293, 0711) και
καταβάλλονται από αυτό µε ισόποση παρακράτηση από την επι-
χορήγηση της εταιρείας του έτους 2013 που έχει εγγραφεί στον
προϋπολογισµό του Υπουργείου Μακεδονίας και Θράκης (ΚΑΕ
2599).»

Άρθρο 9

Το άρθρο 10 του ν. 3489/2006, όπως ισχύει, αντικαθίσταται ως
εξής:

«Άρθρο 10
Αρµοδιότητες του Διοικητικού Συµβουλίου

1. Το Διοικητικό Συµβούλιο της Εταιρείας καταρτίζει:
α) Το Στρατηγικό Σχέδιο, το οποίο εγκρίνεται σύµφωνα µε τα

οριζόµενα στο άρθρο 2 του παρόντος.
β) Το Επιχειρησιακό Σχέδιο, που εγκρίνεται, τροποποιείται ή

αναθεωρείται µε απόφαση του Διοικητικού Συµβουλίου. Με
όµοια απόφαση ορίζονται το περιεχόµενο και η διάρκεια του σχε-
δίου αυτού, η προθεσµία εντός της οποίας υποβάλλεται προς

έγκριση, η διαδικασία παρακολούθησης της εφαρµογής του και
κάθε άλλο ειδικότερο θέµα και σχετική λεπτοµέρεια.

γ) Τον ετήσιο προϋπολογισµό της, καθώς και την έκθεση τεκ-
µηρίωσής του, ο οποίος εγκρίνεται µε απόφαση του εποπτεύον-
τος Υπουργού.

δ) Τον ετήσιο απολογισµό της και τις οικονοµικές καταστάσεις,
που υποβάλλονται στον εποπτεύοντα Υπουργό και τις αρµόδιες
εποπτικές αρχές.

ε) Ετήσια έκθεση για την πορεία της έρευνας και της καινοτο-
µίας στη Ζ.ΚΑΙ.Θ. που υποβάλλεται στον εποπτεύοντα Υπουργό.

2. Οι ετήσιες οικονοµικές καταστάσεις  της Εταιρείας υπόκειν-
ται στον  έλεγχο των Ορκωτών Ελεγκτών  Λογιστών, σύµφωνα
µε τις κείµενες  διατάξεις περί ανωνύµων εταιρειών.»

Άρθρο 10

1. Η παρ. 1 του άρθρου 11 του ν. 3489/2006 αντικαθίσταται ως
εξής:

«1. Οι Θύλακες Υποδοχής Καινοτόµων Δραστηριοτήτων
(Θ.Υ.Κ.Δ.) είναι ειδικά διαµορφωµένες και οργανωµένες περιοχές
εντός της Ζ.ΚΑΙ.Θ., µε την οποία έχουν άµεση οργανωτική και
λειτουργική διασύνδεση ως χώροι υποδοχής, εγκατάστασης και
λειτουργίας επιχειρήσεων, φορέων και ινστιτούτων των οποίων
οι δραστηριότητες εξυπηρετούν το σκοπό της Ζ.ΚΑΙ.Θ.. Οι
Θ.Υ.Κ.Δ. ιδρύονται από την Εταιρεία.»

2. Η παρ. 2 του άρθρου 11 του ν. 3489/2006 αντικαθίσταται ως
εξής:

«2. Με διάταγµα, που εκδίδεται µετά από κοινή πρόταση των
Υπουργών Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής
και Μακεδονίας και Θράκης, ιδρύονται οι Θ.Υ.Κ.Δ. (Θύλακες Υπο-
δοµής Καινοτόµων Δραστηριοτήτων) και καθορίζονται τα όρια,
οι χρήσεις γης, οι όροι δόµησης και η ρυµοτόµησή τους, καθώς
και κάθε ειδικότερο θέµα και σχετική λεπτοµέρεια. Η ίδρυση,
οριοθέτηση και πολεοδόµηση κάθε Θ.Υ.Κ.Δ. επισπεύδεται από
την Εταιρεία, η οποία υποβάλει για το σκοπό αυτόν σχετικό φά-
κελο στην αρµόδια υπηρεσία του Υπουργείου Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, στον Οργανισµό Ρυθµιστικού
Σχεδίου και Προστασίας Περιβάλλοντος Θεσσαλονίκης, καθώς
και στους οργανισµούς τοπικής αυτοδιοίκησης πρώτου και δεύ-
τερου βαθµού, στα διοικητικά όρια των οποίων ιδρύονται οι
Θ.Υ.Κ.Δ..»

3. Η παρ. 7 του άρθρου 11 του ν. 3489/2006 αντικαθίσταται ως
εξής:

«7. Η οργάνωση, η διοίκηση και η λειτουργία των Θ.Υ.Κ.Δ.,
καθώς και κάθε άλλο σχετικό θέµα, ρυθµίζονται από σχετικό Κα-
νονισµό, ο οποίος καταρτίζεται από το Δ.Σ. της Εταιρείας και εγ-
κρίνεται µε απόφαση του εποπτεύοντος Υπουργού, η οποία
δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως.»

Άρθρο 11

Η παρ. 3 του άρθρου 12 του ν. 3489/2006 αντικαθίσταται ως
εξής:

«3. Επιτρέπεται η εγκατάσταση πάσης φύσεως οικονοµικών
δραστηριοτήτων εντός των περιοχών της Ζ.ΚΑΙ.Θ. που έχουν ορι-
στεί ως Θ.Υ.Κ.Δ., εφόσον η εγκατάσταση αυτή συνάδει και προ-
ωθεί τους στόχους της Ζ.ΚΑΙ.Θ., µετά από σχετική άδεια
σκοπιµότητας, η οποία εκδίδεται από το Δ.Σ. της Εταιρείας. Τα
κριτήρια, οι προϋποθέσεις και η διαδικασία έκδοσης της άδειας
σκοπιµότητας καταρτίζονται από το Δ.Σ. της Εταιρείας, αφού λη-
φθούν υπόψη τυχόν προτάσεις της Επιτροπής του άρθρου 13,
και εγκρίνονται µε απόφαση του εποπτεύοντος Υπουργού που
δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως. Με την ίδια
διαδικασία µπορεί να αναπροσαρµόζονται τα κριτήρια, οι προ-
ϋποθέσεις και η διαδικασία έκδοσης της άδειας σκοπιµότητας.»

Άρθρο 12

Το άρθρο 13 του ν. 3489/2006, όπως ισχύει, αντικαθίσταται ως
εξής:
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«Άρθρο 13

1. Το Διοικητικό Συµβούλιο της εταιρείας «Αλεξάνδρεια Ζώνη
Καινοτοµίας Α.Ε.» συνεπικουρείται στο έργο του από τη Συµβου-
λευτική Επιτροπή Ανάπτυξης της Ζ.ΚΑΙ.Θ., η οποία λειτουργεί
χωρίς οποιαδήποτε αποζηµίωση ως συµβουλευτικό όργανο.

2. Η Επιτροπή συγκροτείται από  δεκαπέντε µέλη τα οποία διο-
ρίζονται µε απόφαση του Υπουργού Μακεδονίας και Θράκης.
Στην Επιτροπή µετέχουν ένας εκπρόσωπος από το Υπουργείο
Μακεδονίας και Θράκης, ένας εκπρόσωπος της Περιφερειακής
Ένωσης Δήµων Κεντρικής Μακεδονίας, ένας εκπρόσωπος της
Ενδιάµεσης Διαχειριστικής Αρχής της Περιφέρειας Κεντρικής
Μακεδονίας, ένας εκπρόσωπος του Πανεπιστηµίου Μακεδονίας,
ένας εκπρόσωπος από το Διεθνές Πανεπιστήµιο Ελλάδος, ένας
εκπρόσωπος από το Αλεξάνδρειο Τεχνολογικό Εκπαιδευτικό
Ίδρυµα Θεσσαλονίκης, ένας εκπρόσωπος από το Εθνικό Ίδρυµα
Αγροτικής Έρευνας, ένας εκπρόσωπος από την Αµερικάνικη Γε-
ωργική Σχολή, ένας εκπρόσωπος από το Σύνδεσµο Επιχειρή-
σεων Πληροφορικής Βορείου Ελλάδος, ένας εκπρόσωπος από
το Εµπορικό και Βιοµηχανικό Επιµελητήριο Θεσσαλονίκης, ένας
εκπρόσωπος από το Τεχνικό Επιµελητήριο Ελλάδος (Τµήµα Κεν-
τρικής Μακεδονίας), ένας εκπρόσωπος του Οργανισµού Λιµένος
Θεσσαλονίκης, ένας εκπρόσωπος από την εταιρεία µε την επω-
νυµία «Διεθνής Έκθεση Θεσσαλονίκης Α.Ε.», ένας εκπρόσωπος
από την Τεχνόπολη Θεσσαλονίκης και ένας εκπρόσωπος από το
Οικονοµικό Επιµελητήριο Ελλάδος. Τα µέλη της Επιτροπής να
προέρχονται από τον επιχειρηµατικό, τον επιστηµονικό - τεχνικό
και τον ερευνητικό χώρο, τόσο από την Ελλάδα όσο και από το
εξωτερικό και πρέπει να διακρίνονται για τις ειδικές γνώσεις και
την εµπειρία τους επί θεµάτων που ορίζονται από το σκοπό της
Εταιρείας. Η θητεία των µελών της Επιτροπής της είναι τριετής
και µπορεί να ανανεώνεται για µία φορά. Τα λειτουργικά έξοδα
της Επιτροπής, όπως ενδεικτικά τα έξοδα µετακίνησης των
µελών, αναλώσιµα υλικά – γραφική ύλη κ.λπ., βαρύνουν τον προ-
ϋπολογισµό της Α.Ζ.Κ. Α.Ε..

3. Η Επιτροπή συνέρχεται τακτικά  µία φορά κάθε έξι µήνες
και εκτάκτως κατά την κρίση  του Προέδρου της ή µετά  από αί-
τηµα του Δ.Σ. ή του  Υπουργού Μακεδονίας και Θράκης. Η γραµ-
µατειακή υποστήριξη του έργου της Επιτροπής διενεργείται από
τους υπαλλήλους της Εταιρείας.»

Άρθρο 13

Το άρθρο 14 του ν. 3489/2006, όπως αντικαταστάθηκε από το
άρθρο 21 του ν. 4072/2012, αντικαθίσταται ως εξής:

«Άρθρο 14
Αρµοδιότητες της Επιτροπής

1. Η Επιτροπή αποτελεί όργανο κοινωνικού και επιστηµονικού
διαλόγου επί θεµάτων που αφορούν στο στρατηγικό σχεδιασµό
και την εφαρµογή της πολιτικής βιώσιµης ανάπτυξης της
Ζ.ΚΑΙ.Θ., καθώς και επί θεµάτων πολιτικής ανάπτυξης της έρευ-
νας, της καινοτοµίας, της διασύνδεσης των επιχειρήσεων µε την
έρευνα και την καινοτοµία και της προώθησης της επιχειρηµατι-
κότητας σε καινοτόµους δραστηριότητες, προϊόντα και υπηρε-
σίες. Η Επιτροπή, στο πλαίσιο της αποστολής της, συντάσσει
προτάσεις και εισηγήσεις για τα θέµατα του προηγούµενου εδα-
φίου σε τακτικά διαστήµατα κατά τις προγραµµατισµένες συνε-
δριάσεις της.

Επίσης, η Επιτροπή µπορεί να διατυπώνει και εισηγήσεις προς
τον Υπουργό Μακεδονίας και Θράκης επί:

α) του περιεχοµένου και της εφαρµογής του Στρατηγικού Σχε-
δίου Ανάπτυξης της Ζ.ΚΑΙ.Θ.,

β) του περιεχοµένου και της εφαρµογής του επιχειρησιακού
σχεδίου της Εταιρείας,

γ) του ετήσιου προϋπολογισµού της Εταιρείας, καθώς και της
έκθεσης τεκµηρίωσής του,      

δ) του ετήσιου απολογισµού της Εταιρείας,
ε) της ετήσιας έκθεσης για την πορεία της έρευνας και της και-

νοτοµίας στη Ζ.ΚΑΙ.Θ.,

στ) κάθε άλλου θέµατος, για το οποίο ζητά τη συνδροµή της
το Δ.Σ. ή ο Υπουργός Μακεδονίας και Θράκης.

2. Η Επιτροπή µπορεί να ζητά  στοιχεία και πληροφορίες για
θέµατα που εµπίπτουν στην  αποστολή της από κάθε φορέα  του
Δηµόσιου, ευρύτερου δηµόσιου και ιδιωτικού φορέα της Ελλά-
δας ή του εξωτερικού. Ειδικά οι φορείς του Δηµόσιου και ευρύ-
τερου δηµόσιου τοµέα οφείλουν να διαβιβάζουν τα αιτούµενα
στοιχεία χωρίς καθυστέρηση. Ο Πρόεδρος της Επιτροπής µπο-
ρεί, κατά τις συνεδριάσεις της, να καλεί εκπροσώπους των φο-
ρέων του προηγούµενου εδαφίου, προκειµένου να αναπτύσσουν
προφορικά, ενώπιόν της, τις απόψεις τους επί θεµάτων της αρ-
µοδιότητάς τους.»

Άρθρο 14

Το τέταρτο εδάφιο της παραγράφου 1γ, όπως αυτή προστέ-
θηκε στο άρθρο 2 του ν. 3845/2010 (Α’ 65) µε την παράγραφο 1
του άρθρου 3 της από 31.12.2012 Πράξης Νοµοθετικού Περιε-
χοµένου η οποία κυρώθηκε µε το άρθρο 48 του ν. 4111/2013 (Α’
86), αντικαθίσταται από 1.8.2013 ως εξής:

«Η ΕΑΠ υποχρεούται για τους µισθοδοτούµενους υπαλλήλους
που περιλαµβάνονται στο ως άνω οριστικοποιηµένο αρχείο, να
ελέγχει τις αποδοχές που αποστέλλει η εκκαθαρίζουσα αρχή και
να τις συγκρίνει µε τις αντίστοιχες της προηγούµενης µισθολο-
γικής περιόδου από εκείνη κατά την οποία ετέθησαν σε διαθεσι-
µότητα ή αργία.»

Άρθρο 15

1. Τo πρώτο εδάφιο της παρ. 1 του άρθρου 271 του   ν.δ.
86/1969 (Α’ 7) αντικαθίσταται ως εξής:

«Κατάσχονται και δηµεύονται από τα δασικά όργανα, τα αστυ-
νοµικά όργανα και από τους αναγνωριζόµενους φύλακες θήρας
των Κυνηγετικών Οργανώσεων του άρθρου 267 του παρόντος,
τα δασικά προϊόντα:».

2. Στο τέλος της παρ. 8 του άρθρου 271 του ν.δ. 86/ 1969 (Α’
7) προστίθεται νέο εδάφιο ως εξής:

«Κατά την ενάσκηση των καθηκόντων αυτών οι αναγνωριζόµε-
νοι φύλακες θήρας των Κυνηγετικών Οργανώσεων του άρθρου
267 του παρόντος υπάγονται στον αρµόδιο φορέα για την προ-
στασία και διαχείριση των δηµοσίων δασών της χώρας, η διά-
θεση δε αυτών γίνεται µε απόφαση της Κυνηγετικής
Συνοµοσπονδίας.» 

Άρθρο 16

Η προθεσµία της παρ. 3α του άρθρου 30 του  ν. 3889/ 2010
(Α’ 182), όπως ισχύει, παρατείνεται µέχρι 30.9.2013. Η προθεσµία
του δεύτερου εδαφίου της παρ. 2 του άρθρου 31 του ν.
3937/2011 (Α’ 60), η οποία αφορά σε µελέτες έγκρισης ή αναθε-
ώρησης ΓΠΣ ή ΣΧΟΟΑΠ που έχουν ενταχθεί σε κοινοτικά προ-
γράµµατα χρηµατοδότησης µέχρι 31.12.2011 παρατείνεται µέχρι
τις 30.9.2013.

Άρθρο 17

Η περίπτωση 1 της υποπαραγράφου ΙΑ2 της παρ. ΙΑ του άρ-
θρου πρώτου του ν. 4152/2013 αναδιατυπώνεται ως εξής:

«1. Ληξιπρόθεσµες οφειλές προς τους Φορείς Κοινωνικής
Ασφάλισης πλην του NAT, υπάγονται στη ρύθµιση «νέας αρχής»
και καταβάλλονται ως ακολούθως:

α. Κεφαλαιοποίησή τους, συµπεριλαµβανοµένων και των
πάσης φύσεως προσαυξήσεων µέχρι τις 31.12.2012 και κατα-
βολή αυτών εφάπαξ ή σε ισόποσες µηνιαίες δόσεις, όπως αυτές
προσδιορίζονται στην αίτηση, µε τις εξής αντίστοιχες εκπτώσεις
επί των κάθε είδους προσαυξήσεων, πρόσθετων τελών και λοι-
πών επιβαρύνσεων. Η µείωση είναι της τάξης του 25% στις προ-
σαυξήσεις εάν το χρέος εξοφληθεί µέχρι 30.6.2017, 30% εάν
εξοφληθεί µέχρι 30.6.2016, 35% εάν εξοφληθεί µέχρι 30.6.2015,
40% εάν εξοφληθεί µέχρι 30.6.2014 και 50% εάν εξοφληθεί µέχρι
1.7.2013.
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β. Οι οφειλέτες πρέπει να προσκοµίζουν φορολογική ενηµε-
ρότητα ή βεβαίωση οφειλής κατά περίπτωση, προκειµένου να
αξιολογείται η δυνατότητα ανταπόκρισης στην παρούσα ρύθ-
µιση.»

Άρθρο 18
Αποζηµίωση παθόντων από εγκληµατικές ενέργειες

1. Φυσικά ή  νοµικά πρόσωπα που είναι κάτοχοι  ή κύριοι κινη-
τών ή ακίνητων  πραγµάτων δικαιούνται αποζηµίωσης  από την
οικεία Περιφέρεια για υλικές ζηµίες, που υφίστανται ή υπέστη-
σαν από εγκληµατικές ενέργειες, που στρέφονται κατά κρατικού
λειτουργού ή της περιουσίας του, µε αφορµή την άσκηση των
καθηκόντων του. Στην περίπτωση αυτή ο έλεγχος διενεργείται
και η ακριβής έκταση της ζηµίας προσδιορίζεται από τις αρµό-
διες τεχνικές υπηρεσίες της Περιφέρειας. Αν το αντικείµενο που
καταστράφηκε ή εβλάφθη ήταν ασφαλισµένο, αξίωση αποζηµίω-
σης κατά της Περιφέρειας υπάρχει µόνο για το επιπλέον της δι-
καιούµενης ασφαλιστικής αποζηµίωσης ποσό.

2. Η αποζηµίωση για αποκατάσταση υλικών ζηµιών σε ακίνητα
επιτρέπεται να χορηγείται στους µισθωτές ή σε όσους έχουν από
οποιαδήποτε νόµιµη αιτία αποδεδειγµένα τη νοµή των εν λόγω
ακινήτων, εφόσον δεν υποβληθεί σχετική προς τούτο αίτηση εκ
µέρους των κυρίων εντός εξήντα (60) ηµερών από την επέλευση
του γεγονότος ή από τη δηµοσίευση του παρόντος, προκειµένου
περί πράξεων, που έγιναν προ της δηµοσίευσης αυτού. 

3. Ο κατά τα ως άνω λαµβάνων την αποζηµίωση υποχρεούται
στην άµεση αποκατάσταση των ζηµιών µετά την είσπραξη της
αποζηµίωσης. Σε περίπτωση µη συµµόρφωσης αυτού, του κατα-
λογίζεται από τη διεύθυνση πολεοδοµίας της Περιφέρειας, στην
οποία συνέβη το γεγονός, το ποσό της εισπραχθείσας αποζηµίω-

σης, το οποίο προσαυξάνεται µε το νόµιµο τραπεζικό τόκο από
την ηµεροµηνία της είσπραξής της. Οι αποζηµιώσεις που κατα-
βάλλονται από την Περιφέρεια για τις υλικές ζηµίες από τις ανω-
τέρω πράξεις δεν υπόκεινται σε οποιοδήποτε τέλος ή κράτηση.

4. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Εσωτερικών και Οικονο-
µικών ρυθµίζεται κάθε λεπτοµέρεια, αναγκαία για την εφαρµογή
του παρόντος άρθρου.

Άρθρο 19

1. Εγκρίνεται  το τοπικό ρυµοτοµικό σχέδιο  του χώρου της
Πανεπιστηµιούπολης  Κοζάνης στην εκτός σχεδίου  περιοχή του
Παϊάµπορου της  Δηµοτικής Ενότητας Κοζάνης του  Δήµου Κο-
ζάνης για την ανέγερση  κτιρίων του Πανεπιστηµίου Δυτικής  Μα-
κεδονίας, µε τον καθορισµό οδών, πεζοδρόµων, χώρων κοινό-
χρηστου πρασίνου, κοινόχρηστων χώρων, εγκαταστάσεων διοί-
κησης, συγκροτηµάτων σχολών και βιβλιοθηκών, κτιρίων φοιτη-
τικής µέριµνας, αθλητικών εγκαταστάσεων, όπως ο χώρος
φαίνεται περικλειόµενος µε ρυµοτοµική γραµµή και τα στοιχεία
X1, Χ2, Χ3…….Χ32, Χ39……..Χ37, Χ87 ……. Χ70,  Χ67…… Χ61,
Χ46…… Χ48, Χ52 ……..Χ60, X1 στα δύο (2) πρωτότυπα διαγράµ-
µατα σε κλίµακα 1:1.000 που θεωρήθηκαν από τον Προϊστάµενο
της Διεύθυνσης Τοπογραφικών Εφαρµογών του Υπουργείου Πε-
ριβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής και που αντί-
τυπά τους σε φωτοσµίκρυνση δηµοσιεύονται µε τον παρόντα
νόµο στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως.

2. Στον παραπάνω  καθοριζόµενο χώρο ορίζονται  οι όροι και
οι περιορισµοί  δόµησης ως εξής:

α) Καθορίζονται οι όροι και περιορισµοί δόµησης ανά οικοδο-
µικό τετράγωνο, σύµφωνα µε τον παρακάτω πίνακα, ως εξής:
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β) Πριν την έγκριση των Μελετών και την έκδοση Αδειών Δό-
µησης εκπονούνται γεωτεχνικές µελέτες για τη θεµελίωση των
κτιριακών εγκαταστάσεων και γεωφυσικές διασκοπήσεις όπου
αυτό απαιτηθεί.

3. α) Σε κάθε περίπτωση πριν την έναρξη οποιασδήποτε οικο-
δοµικής εργασίας οι ρυθµίσεις των ανωτέρω παραγράφων θα
πρέπει να εναρµονίζονται µε το ισχύον Γ.Π.Σ. (Γενικό Πολεοδο-
µικό Σχέδιο) κατά το χρόνο έκδοσης της άδειας δόµησης.

β) Σε κάθε περίπτωση πριν την έναρξη οποιασδήποτε οικοδο-
µικής εργασίας απαιτείται η έγκριση, κατά τις κείµενες διατάξεις,
Στρατηγικής Μελέτης Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων (Σ.Μ.Π.Ε.)
ως απαραίτητη προϋπόθεση.

γ) Για τη συνδροµή των προϋποθέσεων της παρούσας παρα-
γράφου εκδίδεται µετά από αίτηµα του αρµόδιου φορέα διαπι-
στωτική πράξη από τον αρµόδιο Γενικό Γραµµατέα Χωροταξίας
και Αστικού Περιβάλλοντος του Υπουργείου Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής.

Άρθρο 20
Έναρξη ισχύος

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως.
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752 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, παρακαλώ το Τµήµα να εξουσιοδοτήσει το Προ-
εδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως
προς την ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου. 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Το Τµήµα πα-

ρέσχε τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση. 
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 16:25’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Πέµπτη 22 Αυγούστου 2013 και ώρα
9:30’, µε αντικείµενο εργασιών του Τµήµατος: α) κοινοβουλευ-
τικό έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική
εργασία, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί. 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ
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